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SESIÓN ORDINARIA DO 

EXCELENTÍSIMO CONCELLO 

PLENO DE DATA ONCE DE 

XANEIRO DE DOUS MIL VINTE E 

CATRO 

 

No Salón de Sesións da Casa do 

Concello da cidade da Coruña, a 11 de 

xaneiro de 2024. Baixo a presidencia da 

Excma. Sra. Alcaldesa, dona Inés Rey 

García, e coa asistencia dos edís: 

 

 

GRUPO MUNICIPAL DO PARTIDO 

POPULAR (PP) 

 

D. Miguel Lorenzo Torres 

D. Roberto Rodríguez Martínez 

D.ª Rosalía López Sánchez 

D.ª Judit Fontela Baró 

D.ª Susana Catalán Morcillo 

D. Gonzalo Mora do Campo 

D. Carlos San Claudio Yáñez 

D.ª Carmen María No Varela 

D. Roberto García Fernández 

D. Antonio Deus Álvarez 

D. Roberto Luis Coira Andrade 

D. Jose Ramón Amado de la Fuente 

 

GRUPO MUNICIPAL DOS 

SOCIALISTAS DE GALICIA-PSOE 

(PSdeG-PSOE) 

 

D. José Manuel Lage Tuñas 

D.ª Eudoxia María Neira Fernández 

D. Gonzalo Henrique Castro Prado 

Dª. Nereida María Canosa Domínguez 

D. Francisco Dinís Díaz Gallego 

D.ª Noemí Díaz Vázquez 

D. Manuel José Vázquez Martínez  

D.ª Diana María Sobral Cabanas 

D. Juan Ignacio Borrego Vázquez 

D.ª Montserrat Paz Romero 

 

GRUPO MUNICIPAL DO BLOQUE 

NACIONALISTA GALEGO (BNG) 

 

D. Francisco Xesús Jorquera Caselas 

 SESIÓN ORDINARIA DEL 

EXCELENTÍSIMO AYUNTAMIENTO 

PLENO DE FECHA ONCE DE ENERO 

DE DOS MIL VEINTICUATRO 

 

 

En el Salón de Sesiones de las Casas 

Consistoriales de la ciudad de A Coruña, 

a 11 de enero de 2024. Bajo la presidencia 

de la Excma. Sra. Alcaldesa, doña Inés 

Rey García, y con la asistencia de los 

ediles: 

 

GRUPO MUNICIPAL DEL PARTIDO 

POPULAR (PP) 

 

D. Miguel Lorenzo Torres 

D. Roberto Rodríguez Martínez 

D.ª Rosalía López Sánchez 

D.ª Judit Fontela Baró 

D.ª Susana Catalán Morcillo 

D. Gonzalo Mora do Campo 

D. Carlos San Claudio Yáñez 

D.ª Carmen María No Varela 

D. Roberto García Fernández 

D. Antonio Deus Álvarez 

D. Roberto Luis Coira Andrade 

D. Jose Ramón Amado de la Fuente 

 

GRUPO MUNICIPAL DE LOS 

SOCIALISTAS DE GALICIA-PSOE 

(PSdeG-PSOE) 

 

D. José Manuel Lage Tuñas 

D.ª Eudoxia María Neira Fernández 

D. Gonzalo Henrique Castro Prado 

Dª. Nereida María Canosa Domínguez 

D. Francisco Dinís Díaz Gallego 

D.ª Noemí Díaz Vázquez 

D. Manuel José Vázquez Martínez  

D.ª Diana María Sobral Cabanas 

D. Juan Ignacio Borrego Vázquez 

D.ª Montserrat Paz Romero 

 

GRUPO MUNICIPAL DEL BLOQUE 

NACIONALISTA GALEGO (BNG) 

 

D. Francisco Xesús Jorquera Caselas 
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D.ª Avia Veira González 

D.ª María Mercedes Queixas Zas 

D. David José Soto Díaz 

 

reúnese, previa convocatoria 

regulamentariamente circulada, o 

Excelentísimo Concello Pleno, co 

obxecto de celebrar sesión ordinaria en 

primeira convocatoria. 

 

Dá fe do acto o infraescrito secretario 

xeral do Pleno, don Manuel José Díaz 

Sánchez, e atópase ademais presente o 

interventor xeral, don Ángel David 

Murado Codesal. 

 

Ás dez horas e sete minutos, a 

Presidencia declara aberta a sesión e 

pásase a tratar os seguintes asuntos 

incluídos na orde do día. 

 

Intervencións 

 

Presidencia 

 

Moi bo día a todos e a todas. Saudamos 

ós membros da Corporación, señor 

secretario, señor interventor, personal 

municipal que nos acompaña, tamén ós 

xornalistas acreditados nesta sesión e a 

aqueles que nos seguen a través do 

streaming. 

 

Comezamos este pleno ordinario 

correspondente ó mes de xaneiro do ano 

2024. Parte Resolutiva, señor secretario. 

 

I – PARTE RESOLUTIVA 

 

ASUNTO 1 

 

Comunicacións da Alcaldía 

 

1. Comunicado da Alcaldía sobre a 

violencia de xénero. 

 

Presidencia 

 

Nas comunicacións da Alcaldía, como 

saben, o 14 de setembro de 2015 onde se 

D.ª Avia Veira González 

D.ª María Mercedes Queixas Zas 

D. David José Soto Díaz 

 

se reúne, previa convocatoria 

reglamentariamente circulada, el 

Excelentísimo Ayuntamiento Pleno, al 

objeto de celebrar sesión ordinaria en 

primera convocatoria. 

 

Da fe del acto el infrascrito secretario 

general del Pleno, don Manuel José Díaz 

Sánchez, hallándose además presente el 

interventor general, don Ángel David 

Murado Codesal. 

 

A las diez horas y siete minutos, la 

Presidencia declara abierta la sesión y se 

pasa a tratar los siguientes asuntos 

incluidos en el orden del día. 

 

Intervenciones 

 

Presidencia 

 

Muy buenos días a todos y a todas. 

Saludamos a los miembros de la 

Corporación, señor secretario, señor 

interventor, personal municipal que nos 

acompaña, también a los periodistas 

acreditados en esta sesión y a aquellos 

que nos siguen en directo. 

 

Comenzamos este pleno ordinario 

correspondiente al mes de enero del año 

2024. Parte Resolutiva, señor secretario. 

 

I – PARTE RESOLUTIVA 

 

ASUNTO 1 

 

Comunicaciones de la Alcaldía 

 

1. Comunicado de la Alcaldía sobre la 

violencia de género. 

 

Presidencia 

 

En las comunicaciones de la Alcaldía, 

como saben, el asunto número uno viene 
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acordou por unanimidade iniciar cada 

pleno ordinario gardando tantos minutos 

de silencio como persoas fosen 

asasinadas polo machismo desde o 

anterior pleno.  

 

 

Damos conta das cifras, as asasinadas 

por violencia de xénero en España 

ascende a 56 no pasado ano 2023 e a 

1.238 desde o 1 de xaneiro de 2003. O 

número de menores asasinados é de 2 no 

ano 2023 e a 50 desde o 1 de xaneiro do 

ano 2013, quedando 431 menores orfos 

desde 2013, 55 no pasado ano. 

 

 

Dende o Pleno do 14 de decembro ata 

este pleno confirmouse o asasinato 

dunha muller de nome e apelidos non 

coñecidos o 29 de decembro en 

Barcelona, tiña 38 anos. 

 

Solicito a todos os membros da 

Corporación que se poñan en pé para 

gardar un minuto de silencio. 

 

(Gárdase un minuto de silencio). 

 

XX. Aprobación de acta. 

 

Aprobación do borrador da acta da 

sesión plenaria ordinaria do 9 de 

novembro de 2023. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

Nas Comunicacións da Alcaldía tamén 

se atopa a aprobación do borrador da 

acta da sesión ordinaria de 9 de 

novembro de 2023 á que non constan 

alegacións e polo tanto dáse xa por 

aprobada. 

 

Parte non resolutiva, Control e 

seguimento da xestión, señor secretario. 

 

II. PARTE NON RESOLUTIVA. 

referido a la moción aprobada el pasado 

14 de septiembre de 2015 donde se acordó 

por unanimidad iniciar cada pleno 

ordinario guardando tantos minutos de 

silencio como personas fueran asesinadas 

por el machismo desde el anterior pleno.  

 

Damos cuenta de las cifras, las mujeres 

asesinadas por violencia de género en 

España asciende a 56 en el pasado año 

2023 y a 1.238 desde el 1 de enero de 

2003. El número de menores asesinados 

es de 2 en el año 2023 y a 50 desde el 1 de 

enero del año 2013, quedando 431 

menores huérfanos desde 2013, 55 en el 

pasado año. 

 

Desde el Pleno de 14 de diciembre  hasta 

este pleno se confirmó el asesinato de una 

mujer de nombre y apellidos no conocidos 

el 29 de diciembre en Barcelona, tenía 38 

años. 

 

Solicito a todos los miembros de la 

Corporación que se pongan en pie para 

guardar un minuto de silencio. 

 

(Se guarda un minuto de silencio). 

 

XX. Aprobación de acta. 

 

Aprobación del borrador del acta de la 

sesión plenaria ordinaria de 9 de 

noviembre de 2023 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

En las Comunicaciones de la Alcaldía 

también se encuentra la aprobación del 

borrador del acta de la sesión ordinaria 

de 9 de noviembre de 2023 a la que no 

constan alegaciones y por lo tanto se da 

ya por aprobada. 

 

Parte no resolutiva, Control y seguimiento 

de la gestión, señor secretario. 

 

II. PARTE NO RESOLUTIVA. 
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CONTROL E SEGUIMENTO DA 

XESTIÓN: 

 

3. Ter coñecemento: 

 

1º. Das resolucións da Xunta de Goberno 

Local, desde a vinte e catro mil 

setecentos dez (24.710), do once de 

decembro de dous mil vinte e tres, á 

número cento corenta e cinco (145), do 

cinco de xaneiro de dous mil vinte e 

catro. 

 

2º. Dos decretos da Alcaldía, desde o 

número oito mil catrocentos tres (8.403), 

do once de decembro de dous mil vinte e 

tres, ó número cincuenta e oito (58), do 

cinco de xaneiro de dous mil vinte e 

catro. 

 

Señor Secretario 

 

A continuación, mocións, rogos e 

preguntas. 

 

2º Mocións. 

 

MOCIÓNS PRESENTADAS POLO 

GRUPO MUNICIPAL DO BLOQUE 

NACIONALISTA GALEGO 

 

Primeira. Moción sobre o 

cumprimento da Ordenanza 

municipal reguladora do uso da lingua 

galega no Concello da Coruña. 

 

Presidencia 

 

Ben, iniciamos o debate das mocións. 

Comezamos polo Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego. A primeira 

delas sobre o cumprimento da 

Ordenanza municipal reguladora do uso 

da lingua galega no Concello da Coruña. 

 

 

Ten a palabra a señora Queixas. 

 

Señora Queixas Zas 

 

CONTROL Y SEGUIMIENTO DE LA 

GESTIÓN: 

 

3. Tomar conocimiento: 

 

1º. De las resoluciones de la Xunta de 

Gobierno Local, desde la veinticuatro mil 

setecientos diez (24.710), de once de 

diciembre  de dos mil veintitrés, a la 

número ciento cuarenta y cinco (145), de 

cinco de enero  de dos mil veinticuatro. 

 

 

2º. De los decretos de la Alcaldía, desde el 

número ocho mil cuatrocientos tres 

(8.403), de once de diciembre  de dos mil 

veintitrés, al número cincuenta y ocho 

(58), de cinco de enero  de dos mil 

veinticuatro. 

 

Señor Secretario 

 

A continuación, mociones, ruegos y 

preguntas. 

 

2º Mociones. 

 

MOCIONES PRESENTADAS POR EL 

GRUPO MUNICIPAL DEL BLOQUE 

NACIONALISTA GALEGO 

 

Primera. Moción sobre el cumplimiento 

de la Ordenanza municipal reguladora 

del uso de la lengua gallega en el 

Ayuntamiento de A Coruña. 

 

Presidencia 

 

Bien, iniciamos el debate de las mociones. 

Comenzamos por el Grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego. La primera 

de ellas sobre el cumplimiento de la 

Ordenanza municipal reguladora del uso 

de la lengua gallega en el Ayuntamiento 

de A Coruña. 

 

Tiene la palabra a señora Queixas. 

 

Señora Queixas Zas 
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Moi bo día en nome do Grupo municipal 

do BNG a tódolos compañeiros e 

compañeiras da Corporación, ó 

funcionariado do Concello, ós 

xornalistas que seguen esta sesión 

plenaria e tamén, por suposto, a todos os 

veciños e veciñas que nos seguen por 

streaming. 

 

O pasado 3 de xuño do ano 2021 foi 

aprobada en sesión plenaria ordinaria a 

Ordenanza municipal reguladora do uso 

da lingua galega no Concello da Coruña 

coñecida como Ordenanza de 

normalización. Esta aprobación poñía 

punto e final a unha débeda pendente de 

40 anos que convertía A Coruña na 

última cidade galega en contar con esta 

norma específica de uso do galego, a 

nosa lingua propia e oficial. 

 

A Ordenanza de normalización conta 

con dous instrumentos chaves dos que 

dous anos e medio despois da súa 

aprobación non temos aínda noticias de 

ningún avance: o consello local da lingua 

e o plan de normalización. O consello 

local da lingua debería xa estar creado no 

mandato anterior e ter sido renovado 

neste para adaptar á composición 

municipal actual, porén ata agora non 

houbo contactos coas forzas políticas 

para avanzar nesta creación. O consello 

local ten unha importancia central xa que 

é a ferramenta que avalía o cumprimento 

da Ordenanza e axuda a mellorala para 

avanzar. Sen esta ferramenta a 

Ordenanza deixa de ter sentido.  

 

 

Estamos a comezos de 2024 e cunha 

ollada rápida a veciñanza coruñesa pode 

detectar numerosos incumprimentos. O 

artigo 2.2 desta ordenanza estabelece 

que é de aplicación, non só na 

Administración do propio Concello, 

senón tamén en entes asociados, 

padroados, organismos autónomos, 

fundacións, centros de formación, 

museos, arquivos, bibliotecas 

Muy buenos días en nombre del Grupo 

municipal del BNG a todos los 

compañeros y compañeras de la 

Corporación, al funcionariado del 

Ayuntamiento, a los periodistas que 

siguen esta sesión plenaria y también, por 

supuesto, a todos los vecinos y vecinas que 

nos siguen en directo. 

 

El pasado 3 de junio del año 2021 fue 

aprobada en sesión plenaria ordinaria la 

Ordenanza municipal reguladora del uso 

de la lengua gallega en el Ayuntamiento 

de A Coruña conocida como Ordenanza 

de normalización. Esta aprobación ponía 

punto y final a una deuda pendiente de 40 

años que convertía A Coruña en la última 

ciudad gallega en contar con esta norma 

específica de uso del gallego, nuestra 

lengua propia y oficial. 

 

La Ordenanza de normalización conta 

con dos instrumentos llaves de los que dos 

años y medio después de su aprobación no 

tenemos aún noticias de ningún avance: el 

consejo local de la lengua y el plan de 

normalización. El consejo local de la 

lengua debería ya estar creado en el 

mandato anterior y haber sido renovado 

en este para adaptarse a la composición 

municipal actual, sin embargo hasta 

ahora no hubo contactos con las fuerzas 

políticas para avanzar en esta creación. 

El consejo local tiene una importancia 

central ya que es la herramienta que 

evalúa el cumplimiento de la Ordenanza y 

ayuda a mejorarla para avanzar. Sin esta 

herramienta la Ordenanza deja de tener 

sentido.  

 

Estamos a comienzos de 2024 y con un 

vistazo rápido el vecindario coruñés 

puede detectar numerosos 

incumplimientos. El artículo 2.2 de esta 

ordenanza establece que es de aplicación, 

no solo en la Administración del propio 

Ayuntamiento, sino también en entes 

asociados, patronatos, organismos 

autónomos, fundaciones, centros de 

formación, museos, archivos, bibliotecas 



  
6 

 

municipais, escolas infantís municipais, 

adxudicatarias, empresas 

concesionarias, etcétera. No entanto, por 

poñer algún exemplo, a concesionaria de 

BiciCoruña ou a Compañía de Tranvías 

incumpren esta norma, así como tamén a 

incumpre a cartelería informativa de 

piscinas municipais, como a de San 

Diego, ou mesmo a cafetaría da Cidade 

Deportiva da Torre, que ten toda a súa 

cartelería en castelán, ou mesmo en 

diferentes idiomas excluíndo o galego. 

 

Cunha chamada telefónica a calquera 

servizo municipal do Concello da 

Coruña aínda se pode comprobar o 

incumprimento do artigo 3.1 a respecto 

da oferta positiva do galego, como tamén 

se incumpre o artigo 17.b) que 

estabelece que nos procesos selectivos se 

inclúa o coñecemento da lexislación 

aplicábel ó uso do galego no Concello. 

Varias publicacións subvencionadas 

polo Concello da Coruña durante estes 

dous últimos anos incumpriron o artigo 

6.3 e mesmo hai webs albergadas no 

propio portal municipal que aínda 

carecen de versión en galego. 

 

 

Actuacións sinaléticas recentes, por 

exemplo na contorna da praza de Santo 

Agostiño ou en Alcalde Marchesi, 

unicamente en castelán, son contrarias ó 

artigo 13 da Ordenanza. 

 

Somos ben conscientes de que nos 

últimos anos si que se avanzou en moitos 

dos aspectos que recolle esta ordenanza, 

mais tamén é evidente —poderíamos 

poñer moitos máis exemplos— que os 

incumprimentos aínda están aí. Mal 

exemplo dá á veciñanza un goberno 

municipal que non desenvolve e aplica 

—polo tanto, incumpre— as súas 

propias normas.  

 

Urxe, pois, o regulamento e a creación 

do consello local da lingua, como tamén 

nos urxe o plan de normalización 

municipales, escuelas infantiles 

municipales, adjudicatarias, empresas 

concesionarias, etcétera. No obstante, por 

poner algún ejemplo, la concesionaria de 

BiciCoruña o la Compañía de Tranvías 

incumplen esta norma, así como también 

la incumple la cartelería informativa de 

piscinas municipales, como la de San 

Diego, o la cafetería de la Ciudad 

Deportiva de la Torre, que tiene toda su 

cartelería en castellano, o mismo en 

diferentes idiomas excluyendo el gallego. 

 

Con una llamada telefónica a cualquier 

servicio municipal del Ayuntamiento de A 

Coruña aun se puede comprobar el 

incumplimiento del artículo 3.1 respecto a 

la oferta positiva del gallego, como 

también se incumple el artículo 17.b) que 

establece que en los procesos selectivos se 

incluya el conocimiento de la legislación 

aplicable al uso del gallego en el 

Ayuntamiento. Varias publicaciones 

subvencionadas por el Ayuntamiento de A 

Coruña durante estos dos últimos años 

incumplieron el artículo 6.3 e incluso hay 

webs albergadas en el propio portal 

municipal que aún carecen de versión en 

gallego. 

 

Actuaciones señaléticas recientes, por 

ejemplo en el entorno de la plaza de Santo 

Agostiño o en Alcalde Marchesi, 

únicamente en castellano, son contrarias 

al artículo 13 de la Ordenanza. 

 

Somos bien conscientes de que en los 

últimos años sí que se avanzó en muchos 

de los aspectos que recoge esta 

ordenanza, pero también es evidente —

podríamos poner muchos más ejemplos— 

que los incumplimientos aún están ahí. 

Mal ejemplo da al vecindario un gobierno 

municipal que no desarrolla y aplica —

por lo tanto, incumple— sus propias 

normas.  

 

Urge, pues, el reglamento y la creación 

del consejo local de la lengua, como 

también nos urge el plan de normalización 
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lingüística que plasme o compromiso do 

Concello da Coruña coa normalización 

lingüística, que é a igualdade para o 

galego, o obxectivo xeral da acción da 

normalización, os obxectivos 

específicos, os eixes estratéxicos, as 

áreas de traballo e os programas para 

desenvolver en cada unha destas áreas. 

Sen planificación non hai acción social 

satisfactoria, só hai un conxunto de 

accións illadas. Sen infancia e mocidade 

que sinta, viva e fale en galego, o galego 

non ten futuro. 

 

 

Resulta difícil de comprender como é 

posíbel que máis de dous anos e medio 

despois o Goberno local aínda non teña 

avanzado na elaboración dun plan de 

normalización lingüística nin na 

creación do consello local da lingua. 

Durante os seis primeiros meses de 

mandato, o Goberno local xa debera ter 

avanzado nesta demanda para dar 

cumprimento ó acordo de investidura da 

alcaldesa subscrito co BNG. Non 

sabemos que escusas nos van dar para 

explicar isto, mais nada pode xustificar 

agora continuar na inacción ó estar 

comprometido no acordo de orzamentos 

para 2024.  

 

É por isto que o Grupo municipal do 

BNG solicitamos o voto favorábel ós 

acordos desta moción: impulsar o plan 

de normalización lingüística; crear o 

consello local da lingua; e 

comprometerse a cumprir ámbolos dous 

acordos no primeiro semestre de 2024. 

Sen dúbida sería esta a mellor homenaxe 

que lle podemos facer á compañeira, 

veciña, escritora, Luísa Villalta, que este 

ano será recoñecida co Día das Letras 

Galegas. 

 

Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas gracias, señora Queixas. 

lingüística que plasme el compromiso del 

Ayuntamiento de A Coruña con la 

normalización lingüística, que es la 

igualdad para el gallego, el objetivo 

general de la acción de la normalización, 

los objetivos específicos, los ejes 

estratégicos, las áreas de trabajo y los 

programas para desarrollar en cada una 

de estas áreas. Sin planificación no hay 

acción social satisfactoria, solo hay un 

conjunto de acciones aisladas. Sin 

infancia y juventud que sienta, viva y 

hable en gallego, el gallego no tiene 

futuro. 

 

Resulta difícil de comprender cómo es 

posible que más de dos años y medio 

después el Gobierno local aun no haya 

avanzado en la elaboración de un plan de 

normalización lingüística ni en la 

creación del consejo local de la lengua. 

Durante los seis primeros meses de 

mandato, el Gobierno local ya habría 

debido haber avanzado en esta demanda 

para dar cumplimiento al acuerdo de 

investidura de la alcaldesa suscrito con el 

BNG. No sabemos qué excusas nos van a 

dar para explicar esto, pero nada puede 

justificar ahora continuar en la inacción 

al estar comprometido en el acuerdo de 

presupuestos para 2024.  

 

Es por esto que el Grupo municipal del 

BNG solicitamos el voto favorable a los 

acuerdos de esta moción: impulsar el plan 

de normalización lingüística; crear el 

consejo local de la lengua; y 

comprometerse a cumplir ambos acuerdos 

en el primer semestre de 2024. Sin duda 

sería este el mejor homenaje que le 

podemos hacer a la compañera, vecina, 

escritora, Luísa Villalta, que este año será 

reconocida con el Día de las Letras 

Gallegas. 

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Queixas. 
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Turno para o Partido Popular. Señor San 

Claudio. 

 

Señor San Claudio Yáñez 

 

Moi bo día a todos e a todas. 

 

Empezamos este pleno, o primeiro pleno 

do ano, co inaudito, que este goberno 

municipal non inclúe no orde do día nin 

un só asunto de goberno para esta cidade. 

Quen o diría que aprobado os 

orzamentos fai 15 días este goberno 

municipal non ten nin unha materia de 

orde de goberno para incluír neste pleno. 

Reitero que é absolutamente inaudito. 

 

 

Pero tamén é inaudito en palabras da 

señora Queixas. Dicía vostede: resulta 

difícil de comprender como é posible 

que o Goberno municipal non estea a 

desenvolver o Plan de normalización 

lingüística. Sabe que resulta máis difícil 

de comprender, señora Queixas? Que 

vostedes fai 15 días dixeron un si 

rotundo ós orzamentos do Partido 

Socialista e hoxe veñen aquí a poñerse 

un disfraz de oposición. Eso todavía é 

máis difícil de comprender cando 

vostedes son os cooperadores necesarios 

da política orzamentaria do Partido 

Socialista. Son vostedes o nacionalismo 

que máis barato lle sae ó Partido 

Socialista.  

 

Cando dixeron que ían rebaixar as 

peaxes da AP-9, non só non se 

rebaixaron, é que as subiron, meteron ós 

galegos a segunda maior subida da 

historia nas peaxes. Esa é a defensa que 

fai o nacionalismo galego do Bloque á 

hora de participar nas políticas 

orzamentarias do PSOE. 

 

Agora ben, traen unha exixencia 

respecto á normalización lingüística. 

Sabe que modelo de normalización 

lingüística defenden vostedes, señora 

 

Turno para el Partido Popular. Señor San 

Claudio. 

 

Señor San Claudio Yáñez 

 

Muy buenos días a todos y a todas. 

 

Empezamos este pleno, el primer pleno del 

año, con el inaudito, que este gobierno 

municipal no incluye en el orden del día ni 

un solo asunto de gobierno para esta 

ciudad. Quién lo diría que aprobado los 

presupuestos hace 15 días este gobierno 

municipal no tiene ni una materia de 

orden de gobierno para incluir en este 

pleno. Reitero que es absolutamente 

inaudito. 

 

Pero también es inaudito en palabras de 

la señora Queixas. Decía usted: resulta 

difícil de comprender cómo es posible que 

el Gobierno municipal no esté 

desarrollando el Plan de normalización 

lingüística ¿Sabe qué resulta más difícil 

de comprender, señora Queixas? Que 

ustedes hace 15 días dijeron un sí rotundo 

a los presupuestos del Partido Socialista y 

hoy vienen aquí a ponerse un disfraz de 

oposición. Eso todavía es más difícil de 

comprender cuando ustedes son los 

cooperadores necesarios de la política 

presupuestaria del Partido Socialista. Son 

ustedes el nacionalismo que más barato le 

sale al Partido Socialista.  

 

 

Cuando dijeron que iban a rebajar los 

peajes de la AP-9, no solo no se 

rebajaron, es que las subieron, metieron a 

los gallegos la segunda mayor subida de 

la historia en los peajes. Esa es la defensa 

que hace el nacionalismo gallego del 

Bloque a la hora de participar en las 

políticas presupuestarias del PSOE. 

 

Ahora bien, traen una exigencia respecto 

a la normalización lingüística ¿Sabe que 

modelo de normalización lingüística 

defienden ustedes, señora Queixas? Un 
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Queixas? Un modelo de normalización 

lingüística que está caduco, un modelo 

de normalización lingüística que é 

basado na imposición, que trata de 

emular ós seus amigos e ós seus socios 

de Bildu, e saben perfectamente que ese 

modelo impositivo que rompe a 

cordialidade lingüística en Galicia non 

ten nada que ver cos galegos, señora 

Queixas. 

 

Sabe cal é o maior problema de 

normalización lingüística? Que o Bloque 

Nacionalista Galego leva anos coa teima 

de facer ideoloxía coa lingua galega sen 

poder conseguilo. Ese é o problema da 

normalización lingüística. 

 

A nivel local, dicía antes que lle saía 

bastante barato ó PSOE. Fai pouco 

incluíuse na partida de normalización 

lingüística un contrato respecto á carta 

dos Reis Magos. Ese é a política 

lingüística que vostedes apoian, a da 

propaganda sen escrúpulos da señora 

alcaldesa, Inés Rey. É un insulto a toda a 

cidadanía, a todos os nenos e nenas, que 

a alcaldesa da Coruña utilice unha 

partida de normalización lingüística para 

gastar 13.000 € dos cartos dos coruñeses 

e coruñesas para enviar unha carta 

dicindo que é un axudante do Nadal. E o 

peor de todo, o chiste do Nadal non 

chega aquí, é que o propio contrato que 

desenvolve a carta ós Reis Magos está 

redactado en castelán, o que viría a 

incumplir o artigo 12 da Ordenanza que 

vostedes veñen a defender. 

 

 

Si, señora Veira, dice o artigo número 12 

da Ordenanza: os documentos públicos 

ou contractuais formalizados polo 

Concello da Coruña serán redactados en 

galego. É o propio contrato que está 

imposto na partida de normalización 

lingüística redactado integramente en 

castelán. Por ser capaces non poden 

facer nin defensa desa ordenanza. 

 

modelo de normalización lingüística que 

está caduco, un modelo de normalización 

lingüística que es basado en la 

imposición, que trata de emular a sus 

amigos y a sus socios de Bildu, y saben 

perfectamente que ese modelo impositivo 

que rompe la cordialidad lingüística en 

Galicia no tiene nada que ver con los 

gallegos, señora Queixas. 

 

 

¿Sabe cuál es el mayor problema de 

normalización lingüística? Que el Bloque 

Nacionalista Galego lleva años con la 

obsesión de hacer ideología con la lengua 

gallega sin poder conseguirlo. Ese es el 

problema de la normalización lingüística. 

 

A nivel local, decía antes que le salía 

bastante barato al PSOE. Hace poco se 

incluyó en la partida de normalización 

lingüística un contrato respecto a la carta 

de los Reyes Magos. Ese es la política 

lingüística que ustedes apoyan, la de la 

propaganda sin escrúpulos de la señora 

alcaldesa, Inés Rey. Es un insulto a toda 

la ciudadanía, a todos los niños y niñas, 

que la alcaldesa de A Coruña utilice una 

partida de normalización lingüística para 

gastar 13.000 € del dinero de los 

coruñeses y coruñesas para enviar una 

carta diciendo que es un ayudante 

navideño. Y lo peor de todo, el chiste 

navideño no llega aquí, es que el propio 

contrato que desarrolla la carta a los 

Reyes Magos está redactado en 

castellano, lo que vendría la incumplir el 

artículo 12 de la Ordenanza que ustedes 

vienen a defender. 

 

Sí, señora Veira, dice el artículo número 

12 de la Ordenanza: los documentos 

públicos o contractuales formalizados por 

el Ayuntamiento de A Coruña serán 

redactados en gallego. Es el propio 

contrato que está impuesto en la partida 

de normalización lingüística redactado 

íntegramente en castellano. Por ser 

capaces no pueden hacer ni defensa de esa 

ordenanza. 
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Frente a isto temos un goberno que 

xestiona. Por un lado o traballo da 

Xunta, que leva décadas defendendo a 

normalización lingüística, que defende 

un traballo en positivo, unha defensa da 

riqueza da nosa lingua, non só carreira de 

dinamización lingüística á que pertence 

este concello, senón co resto de 

programas de dinamización como o de 

celebración do Día das Letras Galegas, 

como ben dixo, adicada a Luísa Villalta, 

a poeta coruñesa, cun (óese un sinal 

acústico indicativo da finalización do 

tempo de intervención) ensino 

equilibrado entre o galego e o castelán e 

con traballos no eido da toponimia. 

 

 

Tamén poderíamos poñer outro exemplo 

de defensa da normalización lingüística. 

Este portavoz, Miguel Lorenzo, no seu 

traballo no Senado como portavoz de 

cultura foi quen de enviar de volta ó 

Congreso os orzamentos xerais do 

Estado por non ter cumplida a Carta 

Europea de linguas rexionais ou 

minoritarias. Ese é o traballo de 

normalización lingüística, non facer 

ideoloxía, non estar en contra do 

equilibrio entre as linguas que defende a 

Xunta de Galicia e este partido sempre. 

 

Como resultado deste traballo de 

equilibrio temos o orgullo de dicir, e 

vostedes o saben, que o galego ten os 

índices de competencia máis elevados de 

toda España, en Galicia fálase máis 

galego que euskera no País Vasco e 

catalán en Cataluña. Esa é a realidade. 

 

Deixen de facer ideoloxía, fagan a 

fiscalización que lle exixen os coruñeses 

a este goberno e deixen de ser o si 

rotundo ás políticas orzamentarias do 

PSOE. Probablemente se volven á razón 

e ó compromiso con Galicia e coa nosa 

lingua será mellor para todos e todas. 

 

Moitas grazas. 

 

Frente a esto tenemos un gobierno que 

gestiona. Por un lado el trabajo de la 

Xunta, que lleva décadas defendiendo la 

normalización lingüística, que defiende 

un trabajo en positivo, una defensa de la 

riqueza de nuestra lengua, no solo carrera 

de dinamización lingüística a la que 

pertenece este ayuntamiento, sino con el 

resto de programas de dinamización como 

el de celebración del Día das Letras 

Galegas, como bien dijo, dedicada a Luísa 

Villalta, la poeta coruñesa, con una (se 

oye una señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención) 

enseñanza equilibrada entre el gallego y 

el castellano y con trabajos en el campo 

de la toponimia. 

 

También podríamos poner otro ejemplo 

de defensa de la normalización 

lingüística. Este portavoz, Miguel 

Lorenzo, en su trabajo en el Senado como 

portavoz de cultura fue capaz de enviar de 

vuelta al Congreso los presupuestos 

generales del Estado por no haber 

cumplido la Carta Europea de lenguas 

regionales o minoritarias. Ese es el 

trabajo de normalización lingüística, no 

hacer ideología, no estar en contra del 

equilibrio entre las lenguas que defiende 

la Xunta de Galicia y este partido siempre. 

 

Como resultado de este trabajo de 

equilibrio tenemos el orgullo de decir, y 

ustedes lo saben, que el gallego tiene los 

índices de competencia más elevados de 

toda España, en Galicia se habla más 

gallego que euskera en el País Vasco y 

catalán en Cataluña. Esa es la realidad. 

 

Dejen de hacer ideología, hagan la 

fiscalización que le exigen los coruñeses a 

este gobierno y dejen de ser el sí rotundo 

a las políticas presupuestarias del PSOE. 

Probablemente si vuelven a la razón y al 

compromiso con Galicia y con nuestra 

lengua será mejor para todos y todas. 

 

Muchas gracias. 
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Presidencia 

 

Moitas grazas, señor San Claudio. 

 

Turno para o Goberno municipal, señor 

Castro. 

 

Señor Castro Prado 

 

Bueno, moi bo día, compañeiros e 

compañeiras de Corporación, aos 

funcionarios, persoal municipal que fai 

posible o desenvolvemento deste pleno, 

a quen nos están vendo por streaming. 

 

Debemos de estar cunha convocatoria de 

eleccións autonómicas, non? porque 

creo que é cada catro anos cando o 

Partido Popular acórdase do galego e 

daquela maneira, non? E daquela 

maneira para, evidentemente, xustificar 

o que non fixo durante catro anos e para 

defender unha posición ideolóxica que 

nega algo que é absolutamente básico: 

que o galego é a nosa lingua. 

 

Se mo permiten, vou empezar cunha 

perogrullada. Eu sei que pode parecer 

unha perogrullada, pero se estamos a 

discutir agora mesmo sobre o 

cumprimento en maior ou menor medida 

dunha ordenanza do uso do galego no 

noso Concello é porque existe unha 

ordenanza do uso do galego no noso 

concello, e esta afirmación creo que non 

é baladí. É unha afirmación que puxo fin 

a unha situación de anormalidade que 

duraba máis de 40 anos, unha situación á 

que tampouco é alleo ninguén aquí. Aquí 

todos tiveron responsabilidades en 

materia de normalización lingüística e 

esa ordenanza non chegou hasta que 

unha alcaldesa chamada Inés Rey, cun 

compromiso evidente e moi claro coa 

defensa da nosa lingua, sacou adiante 

esta iniciativa. E o fixo desde unha 

posición que eu creo que é 

absolutamente esencial, que é unha 

posición integradora, unha posición que 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor San Claudio. 

 

Turno para el Gobierno municipal, señor 

Castro. 

 

Señor Castro Prado 

 

Bueno, muy buenos días, compañeros y 

compañeras de Corporación, a los 

funcionarios, personal municipal que 

hace posible el desarrollo de este pleno, a 

quién nos están viendo en directo. 

 

Debemos estar con una convocatoria de 

elecciones autonómicas, ¿no? porque 

creo que es cada cuatro años cuando el 

Partido Popular se acuerda del gallego y 

de aquella manera, ¿no? Y de aquella 

manera para, evidentemente, justificar lo 

que no hizo durante cuatro años y para 

defender una posición ideológica que 

niega algo que es absolutamente básico: 

que el gallego es nuestra lengua. 

 

Si me lo permiten, voy a empezar con una 

perogrullada. Yo sé que puede parecer 

una perogrullada, pero si estamos 

discutiendo ahora mismo sobre el 

cumplimiento en mayor o menor medida 

de una ordenanza del uso del gallego en 

nuestro Ayuntamiento es porque existe 

una ordenanza del uso del gallego en 

nuestro ayuntamiento, y esta afirmación 

creo que no es baladí. Es una afirmación 

que puso fin a una situación de 

anormalidad que duraba más de 40 años, 

una situación a la que tampoco es ajeno 

nadie aquí. Aquí todos tuvieron 

responsabilidades en materia de 

normalización lingüística y esa ordenanza 

no llegó hasta que una alcaldesa llamada 

Inés Rey, con un compromiso evidente y 

muy claro con la defensa de nuestra 

lengua, sacó adelante esta iniciativa. Y lo 

hizo desde una posición que yo creo que 

es absolutamente esencial, que es una 

posición integradora, una posición que 
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evidentemente entende o galego como 

un patrimonio de todos, unha posición 

que fuxe de posicionamentos 

ideolóxicos na defensa da nosa lingua e 

que fai posible que esa defensa do uso da 

nosa lingua sexa eficaz, porque 

evidentemente despois de escoitar a 

intervención do concelleiro do Partido 

Popular, é evidente que algúns non cren 

que o galego sexa un patrimonio 

universal de todas e todos os galegos. 

 

Que hai moito que mellorar e que hai 

moito que avanzar na aplicación da 

Ordenanza? Pois efectivamente, porque 

tamén eu creo que nós debemos de ter 

presente para saber cara a que dirección 

camiñamos de onde vimos, e vimos, 

reitero, dunha situación anormal, por 

chamarlle dalgún xeito, que duraba, pois 

moitos anos.  

 

En calquera caso, este goberno 

municipal presidido por Inés Rey non 

estivo cos brazos cruzados. Desde a 

aprobación da Ordenanza se fixeron 

moitas actuacións, algunhas máis 

visibles, outras menos, para a súa 

aplicación, tanto internamente como 

externamente. Mesmo se elaborou, non?, 

co servizo de normalización lingüística 

un anteproxecto dun plan estratéxico 

para o fomento e promoción do uso do 

galego no sector económico terciario, 

que tamén pode ser incluído, 

obviamente, nun plan de normalización 

lingüística que ten unha dotación 

orzamentaria —como ben sabe o Grupo 

propoñente desta moción— para o 

exercicio de 2024. O noso compromiso 

para executar e para que se de 

cumprimento a esta ordenanza é 

evidente e creo que temos feito bastantes 

cousas.  

 

Esta alcaldesa tense comprometido 

incluso con cuestións que son simbólicas 

porque, evidentemente, o papel todo o 

aguanta, as declaracións de intencións 

están aí, pero os feitos son os que 

evidentemente entiende el gallego como 

un patrimonio de todos, una posición que 

huye de posicionamientos ideológicos en 

la defensa de nuestra lengua y que hace 

posible que esa defensa del uso de nuestra 

lengua sea eficaz, porque evidentemente 

después de escuchar la intervención del 

concejal del Partido Popular, es evidente 

que algunos no creen que el gallego sea 

un patrimonio universal de todas y todos 

los gallegos. 

 

¿Que hay mucho que mejorar y que hay 

mucho que avanzar en la aplicación de la 

Ordenanza? Pues efectivamente, porque 

también yo creo que nosotros debemos 

tener presente para saber hacia qué 

dirección caminamos de dónde venimos, y 

venimos, reitero, de una situación 

anormal, por llamarle de alguna manera, 

que duraba, pues muchos años.  

 

En cualquier caso, este gobierno 

municipal presidido por Inés Rey no 

estuvo con los brazos cruzados. Desde la 

aprobación de la Ordenanza se hicieron 

muchas actuaciones, algunas más 

visibles, otras menos, para su aplicación, 

tanto internamente como externamente. 

Incluso se elaboró, ¿no?, con el servicio 

de normalización lingüística un 

anteproyecto de un plan estratégico para 

el fomento y promoción del uso del 

gallego en el sector económico terciario, 

que también puede ser incluido, 

obviamente, en un plan de normalización 

lingüística que tiene una dotación 

presupuestaria —como bien sabe el 

Grupo proponente de esta moción— para 

el ejercicio de 2024. Nuestro compromiso 

para ejecutar y para que se dé 

cumplimiento a esta ordenanza es 

evidente y creo que hemos hecho 

bastantes cosas.  

 

Esta alcaldesa se ha comprometido 

incluso con cuestiones que son simbólicas 

porque, evidentemente, el papel todo lo 

aguanta, las declaraciones de intenciones 

están ahí, pero los hechos son los que 
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finalmente definen as posicións, non? e 

hai cuestións simbólicas, e eu creo que 

unha imaxe vale máis que mil palabras, 

que falan ben ás claras da ruptura cunha 

situación de anormalidade e da defensa 

desde unha posición integradora do uso 

do galego. E eu quero facer aquí unha 

exposición gráfica do que sería un antes 

e un despois. Volvo dicir, as imaxes son 

moi significativas (óese un sinal 

acústico indicativo da finalización do 

tempo de intervención). 

 

Se falamos da imaxe corporativa do noso 

concello, evidentemente, este é o antes 

(o señor Castro Prado mostra un 

documento), unha situación de 

anormalidade onde víamos 

“Ayuntamiento da Coruña Concello da 

Coruña”. Creo que todos os que temos 

algo de mundo nunca vimos 

Ayuntamiento de Santiago nin Concello 

de Santiago, nin Ayuntamiento de Lugo 

nin Concello de Lugo, e esta é a imaxe 

actual (o señor Castro Prado mostra 

outro documento) despois, 

evidentemente, do exercicio claro e 

rotundo do compromiso da defensa da 

nosa lingua por parte da nosa alcaldesa. 

Isto, que pode parecer unha cuestión 

menor, é unha cuestión simbolicamente 

de gran significado: cambiamos a imaxe 

corporativa do Concello avanzando na 

normalización do uso do galego porque 

convivíamos con algo que, 

evidentemente, todos os que defendemos 

o uso da nosa lingua podemos entender 

que non era normal. 

 

Dito isto, evidentemente este grupo vai 

apoiar a moción. Traballaremos 

intensamente para que se cumpra a 

Ordenanza e para contribuír de forma 

decisiva a que o uso do galego na nosa 

cidade sexa un uso normalizado e sexa 

un uso, evidentemente, que parta dunha 

posición integradora que fuxa de 

apriorismos ideolóxicos e que fuxa, 

evidentemente, de considerar o galego 

patrimonio de alguén. O galego é 

finalmente definen las posiciones, ¿no? y 

hay cuestiones simbólicas, y yo creo que 

una imagen vale más que mil palabras, 

que hablan bien a las claras de la ruptura 

con una situación de anormalidad y de la 

defensa desde una posición integradora 

del uso del gallego. Y yo quiero hacer aquí 

una exposición gráfica de lo que sería un 

antes y un después. Vuelvo a decir, las 

imágenes son muy significativas (se oye 

una señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención). 

 

Si hablamos de la imagen corporativa de 

nuestro ayuntamiento, evidentemente, este 

es el antes (el señor Castro Prado 

muestra un documento), una situación de 

anormalidad donde veíamos 

“Ayuntamiento de A Coruña Concello da 

Coruña”. Creo que todos los que tenemos 

algo de mundo nunca vimos Ayuntamiento 

de Santiago ni Concello de Santiago, ni 

Ayuntamiento de Lugo ni Concello de 

Lugo, y esta es la imagen actual (el señor 

Castro Prado muestra otro documento) 

después, evidentemente, del ejercicio 

claro y rotundo del compromiso de la 

defensa de nuestra lengua por parte de 

nuestra alcaldesa. Esto, que puede 

parecer una cuestión menor, es una 

cuestión simbólicamente de gran 

significado: cambiamos la imagen 

corporativa del Ayuntamiento avanzando 

en la normalización del uso del gallego 

porque convivíamos con algo que, 

evidentemente, todos los que defendemos 

el uso de nuestra lengua podemos 

entender que no era normal. 

 

Dicho esto, evidentemente este grupo va a 

apoyar la moción. Trabajaremos 

intensamente para que se cumpla la 

Ordenanza y para contribuir de forma 

decisiva a que el uso del gallego en 

nuestra ciudad sea un uso normalizado y 

sea un uso, evidentemente, que parta de 

una posición integradora que huya de 

apriorismos ideológicos y que huya, 

evidentemente, de considerar el gallego 

patrimonio de alguien. El gallego es 
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patrimonio de absolutamente todos e 

todas e desde esa posición este goberno 

municipal defenderá o seu uso. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Castro. 

 

Remata o debate desta moción.  

 

Votación da primeira moción 

presentada polo Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego 

 

Seguidamente pola Presidencia 

sométese a votación a primeira moción 

presentada polo Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego sobre o 

cumprimento da Ordenanza municipal 

reguladora do uso da lingua galega no 

Concello da Coruña, producíndose o 

seguinte resultado: 

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Vota a favor o Grupo municipal dos 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (4 

votos). 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

Queda aprobada por unanimidade. 

 

Acordo 

 

4. Moción do Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego  sobre o 

cumprimento da Ordenanza 

municipal reguladora do uso da lingua 

galega no Concello da Coruña. 

 

 

1. Impulsar o Plan de normalización 

lingüística. 

patrimonio de absolutamente todos y 

todas y desde esa posición este gobierno 

municipal defenderá su uso. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Castro. 

 

Finaliza el debate de esta moción.  

 

Votación de la primera moción 

presentada por el Grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego 

 

Seguidamente por la Presidencia se 

somete a votación la primera moción 

presentada por el Grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego sobre el 

cumplimiento de la Ordenanza municipal 

reguladora del uso de la lengua gallega en 

el Ayuntamiento de A Coruña, 

produciéndose el siguiente resultado: 

 

Vota a favor el Grupo municipal del 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Vota a favor el Grupo municipal de los 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota a favor el Grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (4 

votos). 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Queda aprobada por unanimidad. 

 

Acuerdo 

 

4. Moción del Grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego sobre el 

cumplimiento de la Ordenanza 

municipal reguladora del uso de la 

lengua gallega en el Ayuntamiento de A 

Coruña. 

 

1. Impulsar el Plan de normalización 

lingüística. 
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2. Crear o Consello Local da Lingua. 

 

3. Comprometerse a cumprir ambos os 

dous acordos no primeiro semestre de 

2024. 

 

Segunda. Moción sobre accesibilidade 

universal. 

 

Sobre esta moción consta presentada 

unha emenda de adición do Grupo 

municipal do Partido Popular. 

 

Presidencia 

 

Segunda das mocións presentadas polo 

Bloque Nacionalista Galego sobre 

accesibilidade universal á que consta 

unha emenda de adición do Grupo 

Municipal do Partido Popular. 

 

Señora Veira, ten a palabra. 

 

Señora Veira González 

 

Si. En primeiro lugar, non imos aceptar 

a emenda do Partido Popular porque 

desvirtúa a moción absolutamente e só 

persegue un interese, que é poñer unha 

cuestión enriba da mesa que xa é obxecto 

doutra iniciativa plenaria do propio 

Partido Popular e que desde logo 

distorsiona rotundamente o que é a nosa 

moción. 

 

Pero antes de empezar coa defensa da 

miña moción voulle dar un dato, señor 

San Claudio. Sabe o que é o ano 2048? 

Pode imaxinalo porque seguramente o 

viva. No ano 2048 é cando as galegas e 

os galegos nos desfaremos da lousa da 

AP-9 e o responsábel, o único 

responsábel de que as galegas e os 

galegos teñamos esa lousa enriba é o 

Partido Popular. Sóalle o nome do señor 

Aznar, non? soaralle o nome do señor 

Aznar, supoño que o admira incluso, ó 

señor Aznar. Pois ese é o responsábel de 

que as galegas e os galegos a día de hoxe, 

 

2. Crear el Consejo Local de la Lengua. 

 

3. Comprometerse a cumplir ambos 

acuerdos en el primer semestre de 2024. 

 

 

Segunda. Moción sobre accesibilidad 

universal. 

 

Sobre esta moción consta presentada una 

enmienda de adición del Grupo 

municipal del Partido Popular. 

 

Presidencia 

 

Segunda de las mociones presentadas por 

el Bloque Nacionalista Galego sobre 

accesibilidad universal a la que consta 

una enmienda de adición del Grupo 

Municipal del Partido Popular. 

 

Señora Veira, tiene la palabra. 

 

Señora Veira González 

 

Sí. En primer lugar, no vamos a aceptar la 

enmienda del Partido Popular porque 

desvirtúa la moción absolutamente y solo 

persigue un interés, que es poner una 

cuestión encima de la mesa que ya es 

objeto de otra iniciativa plenaria del 

propio Partido Popular y que desde luego 

distorsiona rotundamente lo que es 

nuestra moción. 

 

Pero antes de empezar con la defensa de 

mi moción le voy a dar un dato, señor San 

Claudio ¿Sabe lo que es el año 2048? 

Puede imaginarlo porque seguramente lo 

viva. En el año 2048 es cuando las 

gallegas y los gallegos nos desharemos de 

la losa de la AP-9 y el responsable, el 

único responsable de que las gallegas y 

los gallegos tengamos esa losa encima es 

el Partido Popular. Le suena el nombre 

del señor Aznar, ¿no? le sonará el nombre 

del señor Aznar, supongo que lo admira 

incluso, al señor Aznar. Pues ese es el 

responsable de que las gallegas y los 
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a día de hoxe, teñamos esa lousa enriba 

e o responsábel de que as galegas e os 

galegos teñamos algún tipo de 

bonificación, algún tipo de bonificación 

nas peaxes da AP-9 é o Bloque 

Nacionalista Galego que pon todos os 

días enriba da mesa os intereses das 

galegas e dos galegos por riba de 

calquera cousa, non o Partido Popular. 

 

 

E segunda cuestión, señor San Claudio, 

non se pode impor o que é propio, non 

pode haber política lingüística da lingua 

galega que consista na imposición de 

algo que xa é propio, que é a lingua 

galega. E por certo, se as nosas propostas 

son semellantes ás de Bildu, vostedes 

acaban de votar a favor. É que é 

inexplicable o seu, eh? É absolutamente 

inexplicable. 

 

Entón, a súa política lingüística tamén é 

a mesma ou irmá da de Cataluña e da de 

Euskadi. É incrible, e é incrible que 

vostede, que vén aquí a defender a 

moción, non saiba nin os mínimos datos, 

nin os mínimos datos sobre 

sociolingüística da lingua galega nin 

sobre usos da lingua galega. Nos 

menores de 20 anos, señor San Claudio, 

hai que multiplicar por 4 os menores de 

20 anos que utilizan o caste..., perdón, 

multiplicar, si, o número de rapaces e 

rapazas que utilizan o galego para que 

dea a cifra dos que usan o castelán. 

Sábeo, señor San Claudio? Sabe vostede 

iso? 

 

Presidencia 

 

Señora Veira, perdón, perdón. 

 

Señora Veira González 

 

Sabe? Perdón, perdón, é que de 

verdade... 

 

Presidencia 

 

gallegos a día de hoy, a día de hoy, 

tengamos esa losa encima y el 

responsable de que las gallegas y los 

gallegos tengamos algún tipo de 

bonificación, algún tipo de bonificación 

en los peajes de la AP-9 es el Bloque 

Nacionalista Galego que pone todos los 

días encima de la mesa los intereses de las 

gallegas y de los gallegos por encima de 

cualquier cosa, no el Partido Popular. 

 

Y segunda cuestión, señor San Claudio, no 

se puede imponer lo que es propio, no 

puede haber política lingüística de la 

lengua gallega que consista en la 

imposición de algo que ya es propio, que 

es la lengua gallega. Y por cierto, si 

nuestras propuestas son semejantes a las 

de Bildu, ustedes acaban de votar a favor. 

Es que es inexplicable el suyo, ¿eh? Es 

absolutamente inexplicable. 

 

Entonces, su política lingüística también 

es la misma o hermana de la de Cataluña 

y de la de Euskadi. Es increíble, y es 

increíble que usted, que viene aquí a 

defender la moción, no sepa ni los 

mínimos datos, ni los mínimos datos sobre 

sociolingüística de la lengua gallega ni 

sobre usos de la lengua gallega. En los 

menores de 20 años, señor San Claudio, 

hay que multiplicar por 4 los menores de 

20 años que utilizan el caste..., perdón, 

multiplicar, sí, el número de chicos y 

chicas que utilizan el gallego para que dé 

la cifra de los que usan el castellano ¿Lo 

sabe, señor San Claudio? ¿Sabe usted 

eso? 

 

Presidencia 

 

Señora Veira, perdón, perdón. 

 

Señora Veira González 

 

¿Sabe? Perdón, perdón, es que de 

verdad... 

 

Presidencia 
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Entendo a inten... Escoite, escoite... 

 

Señora Veira González 

 

...é que as barbaridades que se dixeron... 

 

Presidencia 

 

...escoite. Entendo a intensidade, as 

ganas de responder e trato de non cortar 

o debate mesmo cando falan doutra 

cousa que non ten que ver, pero é que lle 

quedan 30 segundos para o tema da 

accesibilidade. 

 

Señora Veira González 

 

Xa, pero é que falaron da AP-9... 

 

Presidencia 

 

Entón, voulle... Xa o sei, xa o sei. 

Escoite... 

 

Señora Veira González 

 

...e non os cortou... 

 

Presidencia 

 

...escoite, escoite. 

 

Estou, estamos empezando o Pleno, 

estou sendo laxa, eh?, voulle dar tamén 

marxe para que fale de accesibilidade, 

pero... Llo digo porque é que lle quedan 

30 segundos para a moción e non quero 

que esgote os tres primeiros falando 

doutro tema. 

 

Veña, imos, reconducindo o tema. 

 

Señora Veira González 

 

Bueno, vou a pola accesibilidade porque 

é suficientemente importante, 

evidentemente, pero bueno, en fin. 

 

Esta moción ten o seu sentido porque 

desde o BNG o que sentimos e o que nos 

Entiendo la inten... Escuche, escuche... 

 

Señora Veira González 

 

...es que las barbaridades que se dijeron... 

 

Presidencia 

 

...escuche. Entiendo la intensidad, las 

ganas de responder y trato de no cortar el 

debate incluso cuando hablan de otra 

cosa que no tiene que ver, pero es que le 

quedan 30 segundos para el tema de la 

accesibilidad. 

 

Señora Veira González 

 

Ya, pero es que hablaron de la AP-9... 

 

Presidencia 

 

Entonces, le voy... Ya lo sé, ya lo sé. 

Escuche... 

 

Señora Veira González 

 

...y no los cortó... 

 

Presidencia 

 

...escuche, escuche. 

 

Estoy, estamos empezando el Pleno, estoy 

siendo laxa, ¿eh?, le voy a dar también 

margen para que hable de accesibilidad, 

pero... Se lo digo porque es que le quedan 

30 segundos para la moción y no quiero 

que agote los tres primeros hablando de 

otro tema. 

 

Venga, vamos, reconduciendo el tema. 

 

Señora Veira González 

 

Bueno, voy a por la accesibilidad porque 

es suficientemente importante, 

evidentemente, pero bueno, en fin. 

 

Esta moción tiene su sentido porque desde 

el BNG lo que sentimos y lo que nos 
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transmite ademais a cidadanía coruñesa 

é que a cidade da Coruña non é, nin de 

lonxe, unha cidade que cumpra cos 

criterios de accesibilidade universal, e 

falamos de accesibilidade universal. Non 

estamos falando exclusivamente de que 

esta cidade estea adaptada ou non ás 

persoas que teñen mobilidade reducida, 

senón tamén ó resto de persoas que teñen 

dificultades para acceder, pois a servizos 

públicos e a bens e servizos que, bueno, 

pois que tamén son accesíbeis ou 

deberían de ser accesíbeis a todo o 

mundo. 

 

Na Coruña son de aplicación dúas 

normativas, unha que é o Real Decreto 

193/2023, sobre condicións básicas de 

accesibilidade e non discriminación das 

persoas con discapacidade para o acceso 

e utilizacións dos bens e servizos a 

disposición do público que incide na 

necesidade de que a hostalería, o 

comercio, as instalacións deportivas, 

culturais e de ocio sexan accesíbeis, e 

neste 2024 cumpriranse 10 anos desde a 

aprobación da Lei da accesibilidade 

galega, non? E o que vemos é que malia 

ter toda esta lexislación en vigor, como 

diciamos A Coruña está lonxe de 

cumprir os criterios de accesibilidade 

universal. 

 

En primeiro lugar, na Coruña píntanse 

novos pasos de peóns, pero non se 

rebaixan as beirarrúas. Podémolo 

comprobar na avenida de Hércules, 

podémolo comprobar (óese un sinal 

acústico indicativo da finalización do 

tempo de intervención)  na rúa Juana de 

Vega, como se fixo un paso de peóns 

enorme, pero que non ten rebaixada 

absolutamente toda a beirarrúa para que 

as persoas con mobilidade reducida 

poidan acceder á beirarrúa. Podemos 

falar dos tempos dos semáforos, 

podemos falar dos locais comerciais e da 

hostalería, podemos falar de que neste 

rexistro municipal unha persoa xorda 

non pode vir a facer os seus trámites soa 

transmite además la ciudadanía coruñesa 

es que la ciudad de A Coruña no es, ni de 

lejos, una ciudad que cumpla con los 

criterios de accesibilidad universal, y 

hablamos de accesibilidad universal. No 

estamos hablando exclusivamente de que 

esta ciudad esté adaptada o no a las 

personas que tienen movilidad reducida, 

sino también al resto de personas que 

tienen dificultades para acceder, pues a 

servicios públicos y a bienes y servicios 

que, bueno, pues que también son 

accesibles o deberían de ser accesibles a 

todo el mundo. 

 

En A Coruña son de aplicación dos 

normativas, una que es el Real Decreto 

193/2023, sobre condiciones básicas de 

accesibilidad y no discriminación de las 

personas con discapacidad para el acceso 

y utilizaciones de los bienes y servicios a 

disposición del público que incide en la 

necesidad de que la hostelería, el 

comercio, las instalaciones deportivas, 

culturales y de ocio sean accesibles, y en 

este 2024 se cumplirán 10 años desde la 

aprobación de la Ley de la accesibilidad 

gallega, ¿no? Y lo que vemos es que a 

pesar de tener toda esta legislación en 

vigor, como decíamos A Coruña está lejos 

de cumplir los criterios de accesibilidad 

universal. 

 

En primer lugar, en A Coruña se pintan 

nuevos pasos de cebra, pero no se rebajan 

las aceras. Lo podemos comprobar en la 

avenida de Hércules, lo podemos 

comprobar (se oye una señal acústica 

indicativa de la finalización del tiempo de 

intervención)  en la calle Juana de Vega, 

cómo se hizo un paso de cebra enorme, 

pero que no tiene rebajada absolutamente 

toda la acera para que las personas con 

movilidad reducida puedan acceder a la 

acera. Podemos hablar de los tiempos de 

los semáforos, podemos hablar de los 

locales comerciales y de la hostelería, 

podemos hablar de que en este registro 

municipal una persona sorda no puede 

venir a hacer sus trámites sola porque no 
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porque non se pode comunicar co 

funcionariado. Hai prazas de 

aparcamento para persoas con 

mobilidade reducida na nosa cidade que 

se utilizan para cousas que non son 

mobilidade reducida, como por exemplo 

para colectores de obras, como por 

exemplo para os autobuses que veñen 

recoller cruceiristas, etcétera, etcétera, 

etcétera. 

 

Para sermos unha cidade 

verdadeiramente democrática, onde todo 

o mundo, independentemente da súa 

condición física, dos seus problemas de 

mobilidade ou sensoriais, poidan 

desenvolver a súa vida é necesario 

termos un plan de accesibilidade 

universal feito man a man co tecido da 

cidade, ambicioso, global, aprobado por 

este pleno para que se poida desenvolver 

durante anos e non só neste mandato, 

pero fai falta ter unha boa diagnose e ser 

moi autocríticas. E tamén, o plan ten que 

ter introducidos obxectivos, liñas 

estratéxicas e un bo cronograma para 

poder verificar se se está cumprindo todo 

o que se planifica, porque a 

accesibilidade universal é 

imprescindíbel para esa Coruña 

democrática, pero non só —como dicía 

ó comezo— para que construtivamente e 

fisicamente sexa universal, senón que 

tamén para todas aquelas persoas que 

teñen problemas ou teñen 

discapacidades sensoriais, para as 

persoas cegas, para as persoas xordas, 

para as persoas xordomudas, etcétera, 

etcétera. 

 

Desde logo, o que é preciso é que (óense 

dous sinais acústicos indicativos da 

finalización do tempo de intervención) 

estas persoas poidan desenvolver a súa 

vida con absoluta independencia, e iso é 

o que falta nesta cidade, a comezar 

tamén por este pazo de María Pita, a 

comezar tamén por aqueles concertos 

que se ofrecen en instalacións públicas 

que son propiedade deste concello, como 

se puede comunicar con el funcionariado. 

Hay plazas de aparcamiento para 

personas con movilidad reducida en 

nuestra ciudad que se utilizan para cosas 

que no son movilidad reducida, como por 

ejemplo para colectores de obras, como 

por ejemplo para los autobuses que vienen 

a recoger cruceristas, etcétera, etcétera, 

etcétera. 

 

 

Para ser una ciudad verdaderamente 

democrática, donde todo el mundo, 

independientemente de su condición 

física, de sus problemas de movilidad o 

sensoriales, puedan desarrollar su vida es 

necesario que tengamos un plan de 

accesibilidad universal hecho mano a 

mano con el tejido de la ciudad, 

ambicioso, global, aprobado por este 

pleno para que se pueda desarrollar 

durante años y no solo en este mandato, 

pero hace falta tener un buen diagnóstico 

y ser muy autocríticas. Y también, el plan 

tiene que tener introducidos objetivos, 

líneas estratégicas y un buen cronograma 

para poder verificar si se está cumpliendo 

todo lo que se planifica, porque la 

accesibilidad universal es imprescindible 

para esa Coruña democrática, pero no 

solo —como decía al comienzo— para que 

constructivamente y físicamente sea 

universal, sino que también para todas 

aquellas personas que tienen problemas o 

tienen discapacidades sensoriales, para 

las personas ciegas, para las personas 

sordas, para las personas sordomudas, 

etcétera, etcétera. 

 

 

Desde luego, lo que es necesario es que 

(se oyen dos señales acústicas indicativas 

de la finalización del tiempo de 

intervención) estas personas puedan 

desarrollar su vida con absoluta 

independencia, y eso es lo que falta en esta 

ciudad, a comenzar también por este 

palacio de María Pita, a comenzar 

también por aquellos conciertos que se 

ofrecen en instalaciones públicas que son 
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o Coliseum, e que ademais non ofrecen 

as suficientes prazas e as suficientes 

entradas para que todas as persoas con 

diversidade funcional, con mobilidade 

reducida, ou con... 

 

 

Presidencia 

 

Ten que rematar, señora Veira. 

 

Señora Veira González 

 

...—e remato— e con algún tipo de 

discapacidade sensorial poidan acceder a 

eses servizos e a eses bens. E, por 

suposto, é imprescindíbel traballar co 

tecido empresarial desta cidade porque 

tamén se ten que facer responsábel de 

que esta cidade sexa democrática a todos 

os efectos. 

 

Nada máis. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

Turno para o Partido Popular. 

 

Señora López Sánchez 

 

Moitas grazas, señora alcaldesa. Bo día a 

todos e a todas. 

 

Señores e señoras do BNG, eu despois da 

intervención da señora Veira, que tivo a 

capacidade de elevar dúas mocións 

seguidas, vou a respostarlle só á 

segunda, porque a primeira non. Pero 

bueno, a segunda, que fala de 

accesibilidade universal, direilles que 

bueno, vostedes piden na súa moción 

que realmente se cree un plan de 

accesibilidade universal. O que a priori 

pode ser unha idea boa, unha idea lóxica, 

nas súas mans debo de dicirlle —e baixo 

a miña perspectiva— que se trata dun 

acto de hipocresía tremendo. E vou ir ó 

gran e explicarlles por que o digo. 

propiedad de este ayuntamiento, como el 

Coliseum, y que además no ofrecen las 

suficientes plazas y las suficientes 

entradas para que todas las personas con 

diversidad funcional, con movilidad 

reducida, o con... 

 

Presidencia 

 

Tiene que finalizar, señora Veira. 

 

Señora Veira González 

 

...—y finalizo— y con algún tipo de 

discapacidad sensorial puedan acceder a 

esos servicios y a esos bienes. Y, por 

supuesto, es imprescindible trabajar con 

el tejido empresarial de esta ciudad 

porque también se tiene que hacer 

responsable de que esta ciudad sea 

democrática a todos los efectos. 

 

Nada más. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Turno para el Partido Popular. 

 

Señora López Sánchez 

 

Muchas gracias, señora alcaldesa. 

Buenos días a todos y a todas. 

 

Señores y señoras del BNG, yo después de 

la intervención de la señora Veira, que 

tuvo la capacidad de elevar dos mociones 

sucesivas, voy a responderle solo a la 

segunda, porque la primera no. Pero 

bueno, la segunda, que habla de 

accesibilidad universal, les diré que 

bueno, ustedes piden en su moción que 

realmente se cree un plan de accesibilidad 

universal. Lo que a priori puede ser una 

idea buena, una idea lógica, en sus manos 

debo de decirle —y bajo mi perspectiva— 

que se trata de un acto de hipocresía 

tremendo. Y voy a ir al grano y explicarles 

por qué lo digo. 
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Primeiro, vostedes piden accesibilidade 

universal e votan si a reducir un 31 % os 

orzamentos destinados a accesibilidade 

para este ano 2024; votan si a reducir os 

orzamentos destinados a que as 

comunidades de veciños poidan instalar 

ascensores ou renovar ascensores e deste 

xeito garantir a mobilidade vertical, 

porque non sei se saben que A Coruña é 

unha das cidades con menos vivenda 

accesible, só un 1 %, con moitas persoas, 

moitísimas, prisioneiras nos seus 

domicilios; vostedes queren 

accesibilidade universal e votan non a 

duplicar a partida para subvencións 

dedicadas a accesibilidade, e votan non 

porque é unha moción presentada polo 

Grupo municipal do Partido Popular, é 

dicir, antepoñendo os seus intereses 

partidistas ás necesidades reais das 

persoas e neste caso das persoas máis 

vulnerables; e vostedes queren 

accesibilidade universal e votan non a 

unha ordenanza de ascensores, un 

regulamento que facilite a xestión ás 

comunidades de veciños, que tamén é 

unha alegación do noso grupo 

municipal; e vostedes queren 

accesibilidade universal e votan non a 

crear unha oficina técnica de 

accesibilidade para que se asesore ás 

comunidades de veciños e coa que se 

garanta que a tramitación das licenzas 

para a instalación dos ascensores se faga 

en menos de tres meses, tamén unha 

alegación do noso grupo municipal. 

Todo isto constitúe no seu conxunto un 

tremendo acto de hipocrisía.  

 

Falan vostedes tamén na súa moción do 

uso correcto das prazas de 

estacionamento para persoas con 

mobilidade reducida. Pois ben, estou de 

acordo, pero recoméndolle que falen 

vostedes cos seus compañeiros dos seus 

socios de goberno, concretamente co 

voceiro do Grupo municipal do Partido 

Socialista, o señor Lage Tuñas, que é 

ademais responsable da Área de 

 

Primero, ustedes piden accesibilidad 

universal y votan sí a reducir un 31 % los 

presupuestos destinados la accesibilidad 

para este año 2024; votan sí a reducir los 

presupuestos destinados a que las 

comunidades de vecinos puedan instalar 

ascensores o renovar ascensores y de este 

modo garantizar la movilidad vertical, 

porque no sé si saben que A Coruña es una 

de las ciudades con menos vivienda 

accesible, solo un 1 %, con muchas 

personas, muchísimas, prisioneras en sus 

domicilios; ustedes quieren accesibilidad 

universal y votan no a duplicar la partida 

para subvenciones dedicadas la 

accesibilidad, y votan no porque es una 

moción presentada por el Grupo 

municipal del Partido Popular, es decir, 

anteponiendo sus intereses partidistas a 

las necesidades reales de las personas y 

en este caso de las personas más 

vulnerables; y ustedes quieren 

accesibilidad universal y votan no a una 

ordenanza de ascensores, un reglamento 

que facilite la gestión a las comunidades 

de vecinos, que también es una alegación 

de nuestro grupo municipal; y ustedes 

quieren accesibilidad universal y votan no 

a crear una oficina técnica de 

accesibilidad para que se asesore a las 

comunidades de vecinos y con la que se 

garantice que la tramitación de las 

licencias para la instalación de los 

ascensores se haga en menos de tres 

meses, también una alegación de nuestro 

grupo municipal. Todo esto constituye en 

su conjunto un tremendo acto de 

hipocresía.  

 

Hablan ustedes también en su moción del 

uso correcto de las plazas de 

estacionamiento para personas con 

movilidad reducida. Pues bien, estoy de 

acuerdo, pero le recomiendo que hablen 

ustedes con sus compañeros de sus socios 

de gobierno, concretamente con el 

portavoz del Grupo municipal del Partido 

Socialista, el señor Lage Tuñas, que es 

además responsable del Área de 
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Seguridade Cidadá e de Mobilidade que, 

nin máis nin menos, o día 20 de 

decembro do pasado ano decidiu 

estacionar o seu vehículo nunha praza 

reservada para persoas con mobilidade 

reducida sen ter a tarxeta acreditativa 

correspondente no caso de posuíla. Aquí 

temos unha foto (a señora López 

Sánchez mostra unha fotografía) onde 

claramente se pode observar e 

corroborar o que estou a dicir.  

 

Para o noso grupo municipal, e imaxino 

eu que para o resto dos grupos 

municipais e para a señora alcaldesa, 

esta non é unha cuestión menor. E non é 

unha cuestión menor porque o 

responsable de seguridade cidadá e o 

responsable de mobilidade desta cidade, 

que é o que ten que velar polo uso 

correcto das prazas de estacionamento 

para persoas con discapacidade, non 

pode ser o que as ocupe de xeito 

indebido. A exemplaridade, concelleiros 

e concelleiras, ten que ser unha 

condición sine qua non para que 

calqueira de nós poida a seguir exercer 

as funcións de concelleiro ou de 

concelleira, e ademais, como 

representantes municipais temos que ter 

a suficiente sensibilidade para con 

determinados colectivos, 

fundamentalmente colectivos 

vulnerables, como son as persoas con 

discapacidade. 

 

Falan vostedes tamén de accesibilidade 

deste edificio, do Pazo de María Pita. 

Benvidos, porque esta que lles fala leva 

aquí sete meses, sete meses tentando que 

o Goberno municipal cumpla coa Lei de 

dereitos das persoas con discapacidade e 

a súa inclusión social, leva aquí sete 

meses rogando pleno tras pleno que se 

adecúen e que se palíen os déficits de 

accesibilidade que imposibilitan o 

acceso ó noso gabinete do Grupo 

municipal en condicións de seguridade, 

para que, concretamente, por exemplo, 

eu poida exercer as miñas funcións de 

Seguridad Ciudadana y de Movilidad que, 

nada más y nada menos, el día 20 de 

diciembre del pasado año decidió 

estacionar su vehículo en una plaza 

reservada para personas con movilidad 

reducida sin tener la tarjeta acreditativa 

correspondiente en el caso de poseerla. 

Aquí tenemos una foto (la señora López 

Sánchez muestra una fotografía) donde 

claramente se puede observar y 

corroborar lo que estoy diciendo.  

 

Para nuestro grupo municipal, e imagino 

yo que para el resto de los grupos 

municipales y para la señora alcaldesa, 

esta no es una cuestión menor. Y no es una 

cuestión menor porque el responsable de 

seguridad ciudadana y el responsable de 

movilidad de esta ciudad, que es el que 

tiene que velar por el uso correcto de las 

plazas de estacionamiento para personas 

con discapacidad, no puede ser el que las 

ocupe de manera indebida. La 

ejemplaridad, concejales y concejalas, 

tiene que ser una condición sine qua non 

para que cualquiera de nosotros pueda 

seguir ejerciendo las funciones de 

concejal o de concejala, y además, como 

representantes municipales tenemos que 

tener la suficiente sensibilidad para con 

determinados colectivos, 

fundamentalmente colectivos vulnerables, 

como son las personas con discapacidad. 

 

 

 

Hablan ustedes también de accesibilidad 

de este edificio, del Palacio de María Pita. 

Bienvenidos, porque esta que les habla 

lleva aquí siete meses, siete meses 

intentando que el Gobierno municipal 

cumpla con la Ley de derechos de las 

personas con discapacidad y su inclusión 

social, lleva aquí siete meses rogando 

pleno tras pleno que se adecúen y que se 

palíen los déficits de accesibilidad que 

imposibilitan el acceso a nuestro gabinete 

del Grupo municipal en condiciones de 

seguridad, para que, concretamente, por 

ejemplo, yo pueda ejercer mis funciones 
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concelleira como calquera de vostedes. 

Levo aquí sete meses cunha impotencia 

tremenda, vendo como se fai caso omiso 

das miñas peticións, vendo como se 

invisibiliza un problema facendo como 

se non existise.  

 

Non lles da vergoña? De verdade non 

teñen cara de vergoña? E levo aquí sete 

meses, sete meses, sete longos meses, 

esperando a que algún membro do 

Goberno municipal teña a deferencia de 

dirixirse a min, por unha cuestión de 

humanidade, por unha cuestión de 

compañeirismo, para explicarse en que 

punto se atopa a situación, sen obter 

resposta ningunha, nin explicación 

ningunha por parte de ninguén. 

 

Ben, dito o cal, só me resta dicirlles ós 

señores e señoras do BNG que non se 

pode soplar e sorber ó mesmo tempo, 

que ou están vostedes a apoiar ó Grupo 

municipal do Partido Socialista ou 

apoian vostedes a accesibilidade 

universal e a promoción da autonomía 

das persoas con discapacidade. As dúas 

cousas agora mesmo son incompatibles. 

Decidan vostedes. 

 

E por outra banda, dígolles tamén que 

estou decepcionada pola súa falta de 

ambición á hora de abordar un asunto 

clave como é a accesibilidade, 

negándose a admitir a nosa emenda de 

adición, un asunto clave para que sexan 

autónomas tantas e tantas persoas. 

 

Máis nada pola miña banda. Moitas 

grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora López. 

 

Turno para o Goberno, señora Canosa. 

 

Señora Canosa Domínguez 

 

Grazas, señora alcaldesa. Bo día a todos 

de concejala como cualquiera de ustedes. 

Llevo aquí siete meses con una impotencia 

tremenda, viendo cómo se hace caso 

omiso de mis peticiones, viendo cómo se 

invisibiliza un problema haciendo como 

se no existiera. 

 

¿No les de la vergüenza? ¿De verdad no 

tienen cara de vergüenza? Y llevo aquí 

siete meses, siete meses, siete largos 

meses, esperando a que algún miembro 

del Gobierno municipal tenga la 

deferencia de dirigirse a mí, por una 

cuestión de humanidad, por una cuestión 

de compañerismo, para explicarse en qué 

punto se encuentra la situación, sin 

obtener respuesta alguna, ni explicación 

alguna por parte de nadie. 

 

Bien, dicho lo cual, solo me resta decirles 

a los señores y señoras del BNG que no se 

puede soplar y sorber al mismo tiempo, 

que o están ustedes apoyando al Grupo 

municipal del Partido Socialista o apoyan 

ustedes la accesibilidad universal y la 

promoción de la autonomía de las 

personas con discapacidad. Las dos cosas 

ahora mismo son incompatibles. Decidan 

ustedes. 

 

Y por otra parte, les digo también que 

estoy decepcionada por su falta de 

ambición a la hora de abordar un asunto 

clave como es la accesibilidad, negándose 

a admitir nuestra enmienda de adición, un 

asunto clave para que sean autónomas 

tantas y tantas personas. 

 

Más nada por mi parte. Muchas gracias. 

 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora López. 

 

Turno para el Gobierno, señora Canosa. 

 

Señora Canosa Domínguez 

 

Gracias, señora alcaldesa. Buenos días a 
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e a todas, tamén para as persoas que nos 

escoitan a través do streaming. 

 

 

Señora Veira, agradezo que traia ó Pleno 

un tema de tal relevancia como é a 

accesibilidade universal, non só para as 

persoas con diversidade funcional, senón 

para todos e para todas. 

 

Evidentemente, este concello non pode 

afrontar dunha soa vez obras de 

accesibilidade en 316 quilómetros de 

viario público. A diferencia do que se 

facía antes, o que si se fai no Goberno de 

Inés Rey é garantir e apostar pola 

accesibilidade en todas as obras que se 

executan en solo público. Saben que a 

maior parte dos proxectos 

correspondentes á segunda convocatoria 

dos fondos Next teñen unha mirada 

centrada nas persoas, na mellora da súa 

mobilidade e na promoción da 

autonomía persoal. Podemos dar 

múltiples exemplos: Adelaida Muro, 

Pintor Villar Chao ou o Oncolóxico, 

entre outros.  

 

Só en paradas de autobús levamos 

reformadas 56 e outras 11 en axenda. 

Falan de prazas de aparcamento para 

persoas con mobilidade reducida. Na 

cidade xa saben que hai máis de 1.100 e 

na zona ORA case 200, o que supera 

todas as ratios segundo a normativa. 

 

Saiban que no Servizo de Mobilidade do 

Concello se está procurando axilizar 

todo o posible os procesos de solicitude 

de estas prazas e tamén se está a facer 

unha revisión minuciosa daquelas prazas 

antigas e ou que non dispoñían dos 

rebaixes correspondentes, sen embargo, 

si se rebaixan todos os pasos de peóns e 

se semella nalgún caso que non se fai é 

porque primeiro se pintan a veces os 

pasos de peóns e despois se rebaixan, e 

se hai algún erro, se corrixe, pero sen 

dúbida se tenta de todas as maneiras 

cumprir a normativa. 

todos y a todas, también para las personas 

que nos escuchan a través de la 

retransmisión en directo. 

 

Señora Veira, agradezco que traiga al 

Pleno un tema de tal relevancia como es 

la accesibilidad universal, no solo para 

las personas con diversidad funcional, 

sino para todos y para todas. 

 

Evidentemente, este ayuntamiento no 

puede afrontar de una sola vez obras de 

accesibilidad en 316 kilómetros de viario 

público. A diferencia de lo que se hacía 

antes, lo que sí se hace en el Gobierno de 

Inés Rey es garantizar y apostar por la 

accesibilidad en todas las obras que se 

ejecutan en suelo público. Saben que la 

mayor parte de los proyectos 

correspondientes a la segunda 

convocatoria de los fondos Next tienen 

una mirada centrada en las personas, en 

la mejora de su movilidad y en la 

promoción de la autonomía personal. 

Podemos dar múltiples ejemplos: 

Adelaida Muro, Pintor Villar Chao o el 

Oncológico, entre otros.  

 

Solo en paradas de autobús llevamos 

reformadas 56 y otras 11 en agenda. 

Hablan de plazas de aparcamiento para 

personas con movilidad reducida. En la 

ciudad ya saben que hay más de 1.100 y 

en la zona ORA casi 200, lo que supera 

todas las ratios según la normativa. 

 

Sepan que en el Servicio de Movilidad del 

Ayuntamiento se está procurando agilizar 

todo lo posible los procesos de solicitud de 

estas plazas y también se está haciendo 

una revisión minuciosa de aquellas plazas 

antiguas y o que no disponían de los 

rebajes correspondientes, sin embargo, sí 

se rebajan todos los pasos de cebra y se 

parece en algún caso que no se hace es 

porque primero se pintan a veces los 

pasos de cebra y después se rebajan, y si 

hay algún error, se corrige, pero sin duda 

se intenta de todas maneras cumplir la 

normativa. 
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Estamos de acordo no que din sobre a 

accesibilidade, que non se limita á 

mobilidade urbana ou á discapacidade 

física. Este goberno ten unha importante 

sensibilidade hacia outras formas de 

discapacidade noutros eidos, como o 

cultural e o deportivo. Se teñen 

desenvolvido accións para favorecer a 

participación en igualdade, por exemplo 

das persoas con discapacidade visual. 

Un exemplo diso é o “Proxecto escoita” 

que se puxo en marcha na cidade e agora 

se realiza tamén noutros puntos a nivel 

nacional. 

 

E falaba de persoas xordas, pero por 

primeira vez poden acudir soas ás 

oficinas de atención cidadá de María 

Pita. Esto non debería ser unha noticia, 

pero se debe a que este goberno puxo en 

marcha un sistema de videoconferencia 

a través do cal a persoa usuaria pode 

conectar cun intérprete de lingua de 

signos. Esto xa é unha realidade. A veces 

a innovación tecnolóxica permítenos 

eliminar este tipo de barreiras que non 

poden pasar desapercibidas. Ao igual 

acontece coas melloras dixitais nos 

semáforos, están deseñadas para 

mellorar a seguridade e a accesibilidade 

peonil, nunca ó revés.  

 

Pero queremos seguir traballando en 

accesibilidade universal, nos parques 

pensados para todos e para todas, tamén 

para os pequenos con trastorno do 

espectro do autismo, que non 

mencionan. Por primeira vez hai un 

goberno que está a deseñar parques 

inclusivos en todos os barrios, antes non 

os houbo.  

 

Debemos falar de infancia e non de 

discapacidade. Oxalá que o poidamos 

facer, pero en esencia entendemos e 

estamos de acordo coa proposta que 

plantexan desde o BNG, en calquera 

medida que redunde nunha cidade para 

todos e para todas, teñan a condición ou 

 

Estamos de acuerdo en lo que dicen sobre 

la accesibilidad, que no se limita a la 

movilidad urbana o a la discapacidad 

física. Este gobierno tiene una importante 

sensibilidad hacia otras formas de 

discapacidad en otros campos, como el 

cultural y el deportivo. Se han 

desarrollado acciones para favorecer la 

participación en igualdad, por ejemplo de 

las personas con discapacidad visual. Un 

ejemplo de eso es el “Proyecto escucha” 

que se puso en marcha en la ciudad y 

ahora se realiza también en otros puntos 

a nivel nacional. 

 

Y hablaba de personas sordas, pero por 

primera vez pueden acudir solas a las 

oficinas de atención ciudadana de María 

Pita. Esto no debería ser una noticia, pero 

se debe a que este gobierno puso en 

marcha un sistema de videoconferencia a 

través del cual la persona usuaria puede 

conectar con un intérprete de lengua de 

signos. Esto ya es una realidad. A veces la 

innovación tecnológica nos permite 

eliminar este tipo de barreras que no 

pueden pasar desapercibidas. Al igual 

sucede con las mejoras digitales en los 

semáforos, están diseñadas para mejorar 

la seguridad y la accesibilidad peatonal, 

nunca al revés.  

 

Pero queremos seguir trabajando en 

accesibilidad universal, en los parques 

pensados para todos y para todas, 

también para los pequeños con trastorno 

del espectro del autismo, que no 

mencionan. Por primera vez hay un 

gobierno que está diseñando parques 

inclusivos en todos los barrios, antes no 

los hubo.  

 

Debemos hablar de infancia y no de 

discapacidad. Ojalá que lo podamos 

hacer, pero en esencia entendemos y 

estamos de acuerdo con la propuesta que 

plantean desde el BNG, en cualquiera 

medida que redunde en una ciudad para 

todos y para todas, tengan la condición o 
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a situación persoal ou vital que teñan, e 

votaremos a favor dun plan de 

accesibilidade e polo tanto a favor da súa 

moción. 

 

Grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Canosa. 

 

Procedemos á votación, en primeiro 

lugar da emenda presentada polo Grupo 

do Partido Popular e de non prosperar 

votaríamos a moción. 

 

Votación da emenda presentada polo 

Grupo municipal do Partido Popular 

á segunda moción do Bloque 

Nacionalista Galego 

 

Seguidamente pola Presidencia 

sométese a votación a emenda de 

substitución presentada polo Grupo 

municipal do Partido Popular á moción 

do Bloque Nacionalista Galego sobre 

accesibilidade universal, producíndose o 

seguinte resultado: 

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Vota en contra o Grupo municipal dos 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota en contra o Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (4 

votos). 

 

Presidencia 

 

Grazas. 

 

Queda rexeitada. 

 

Votación da segunda moción 

presentada polo Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego 

 

Seguidamente pola Presidencia 

la situación personal o vital que tengan, y 

votaremos a favor de un plan de 

accesibilidad y por lo tanto a favor de su 

moción. 

 

Gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Canosa. 

 

Procedemos a la votación, en primer 

lugar de la enmienda presentada por el 

Grupo del Partido Popular y de no 

prosperar votaríamos la moción. 

 

Votación de la enmienda presentada por 

el Grupo municipal del Partido Popular 

a la segunda moción del Bloque 

Nacionalista Galego 

 

Seguidamente por la Presidencia se 

somete a votación la enmienda de 

sustitución presentada por el Grupo 

municipal del Partido Popular a la 

moción del Bloque Nacionalista Galego 

sobre accesibilidad universal, 

produciéndose el siguiente resultado: 

 

Vota a favor el Grupo municipal del 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Vota en contra el Grupo municipal de los 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota en contra el Grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (4 

votos). 

 

Presidencia 

 

Gracias. 

 

Queda rechazada. 

 

Votación de la segunda moción 

presentada por el Grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego 

 

Seguidamente por la Presidencia se 
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sométese a votación a segunda moción 

presentada polo Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego sobre 

accesibilidade universal, producíndose o 

seguinte resultado: 

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Vota a favor o Grupo municipal dos 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (4 

votos). 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

Queda aprobada por unanimidade. 

 

5. Moción do Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego  sobre 

accesibilidade universal. 

 

Acordo 

 

Instar o Goberno local a:  

 

1. Elaborar e traer a Pleno un Plan 

Municipal de Accesibilidade Universal 

durante o ano 2024. 

 

2. Facer un traballo intenso de 

participación cidadá para deseñar a 

diagnose e as medidas do Plan: 

asociacións de persoas con mobilidade 

reducida e discapacidade, tecido veciñal, 

deportivo, cultural, hostalaría, comercio 

local, etc. 

 

3. Introducir medidas específicas con 

liñas concretas de actuación en función 

da diagnose, un cronograma, un órgano 

de seguimento e medidas como liñas de 

subvencións para entidades ou pequenas 

e medianas empresas que precisen 

realizar obras ou contratar servizos e 

formación para garantir a accesibilidade 

somete a votación la segunda moción 

presentada por el Grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego sobre 

accesibilidad universal, produciéndose el 

siguiente resultado: 

 

Vota a favor el Grupo municipal del 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Vota a favor el Grupo municipal de los 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota a favor el Grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (4 

votos). 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Queda aprobada por unanimidad. 

 

5. Moción del Grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego sobre 

accesibilidad universal. 

 

Acuerdo 

 

Instar al Gobierno local a: 

 

1. Elaborar y traer a Pleno un Plan 

Municipal de Accesibilidad Universal 

durante el año 2024. 

 

2. Hacer un trabajo intenso de 

participación ciudadana para diseñar la 

diagnosis y las medidas del Plan: 

asociaciones de personas con movilidad 

reducida y discapacidad, tejido vecinal, 

deportivo, cultural, hostelería, comercio 

local, etc. 

 

3. Introducir medidas específicas con 

líneas concretas de actuación en función 

de la diagnosis, un cronograma, un 

órgano de seguimiento y medidas como 

líneas de subvenciones para entidades o 

pequeñas y medianas empresas que 

precisen realizar obras o contratar 

servicios y formación para garantizar la 
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universal.  

 

4. Corrixir os problemas de 

accesibilidade que xa son públicos, 

notorios e dependentes do Concello da 

Coruña como a ocupación inadecuada de 

prazas de aparcamento para persoas con 

mobilidade reducida, a falta de entradas 

para persoas con mobilidade reducida 

nos concertos do Coliseum, os 

problemas de accesibilidade do Pazo de 

María Pita ou os pasos de peóns sen 

rebaixar que existen na cidade. 

 

Terceira. Moción sobre mobilidade 

metropolitana. 

 

Presidencia 

 

Terceira e última moción do Bloque 

Nacionalista Galego —non hai 

emendas— sobre mobilidade 

metropolitana. 

 

Señora Veira. 

 

Señora Veira González 

 

Si. Non é a primeira vez que trae o 

Bloque Nacionalista Galego a este pleno 

propostas en materia de mobilidade 

metropolitana. É unha cuestión que 

consideramos fundamental á hora de 

tratar a mobilidade nesta cidade, 

especialmente porque a nosa cidade 

absorbe unha cantidade de poboación 

moi relevante da nosa área metropolitana 

que vén traballar, que vén, bueno, pois 

disfrutar, non?, tamén mesmo desta 

cidade e que nomeadamente o fai en 

vehículo privado e isto é un auténtico 

problema, é un problema a nivel persoal 

para esas persoas porque ten unha 

repercusión sobre as súas condicións de 

vida, pero tamén é un problema para o 

medio ambiente. É un problema porque 

ó final os vehículos privados sempre son 

moitísimo máis contaminantes en 

conxunto do que o é o transporte público. 

 

accesibilidad universal.  

 

4. Corregir los problemas de 

accesibilidad que ya son públicos, 

notorios y dependientes del Ayuntamiento 

de A Coruña como la ocupación 

inadecuada de plazas de aparcamiento 

para personas con movilidad reducida, la 

falta de entradas para personas con 

movilidad reducida en los conciertos del 

Coliseum, los problemas de accesibilidad 

del Palacio de María Pita o los pasos de 

cebra sin rebajar que existen en la ciudad. 

 

Tercera. Moción sobre movilidad 

metropolitana. 

 

Presidencia 

 

Tercera y última moción del Bloque 

Nacionalista Galego —no hay 

enmiendas— sobre movilidad 

metropolitana. 

 

Señora Veira. 

 

Señora Veira González 

 

Sí. No es la primera vez que trae el Bloque 

Nacionalista Galego a este pleno 

propuestas en materia de movilidad 

metropolitana. Es una cuestión que 

consideramos fundamental a la hora de 

tratar la movilidad en esta ciudad, 

especialmente porque nuestra ciudad 

absorbe una cantidad de población muy 

relevante de nuestra área metropolitana 

que viene a trabajar, que viene, bueno, 

pues disfrutar, ¿no?, también incluso de 

esta ciudad y que fundamentalmente lo 

hace en vehículo privado y esto es un 

auténtico problema, es un problema a 

nivel personal para esas personas porque 

tiene una repercusión sobre sus 

condiciones de vida, pero también es un 

problema para el medio ambiente. Es un 

problema porque al final los vehículos 

privados siempre son muchísimo más 

contaminantes en conjunto del que lo es el 

transporte público. 
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Nós cremos, desde o BNG, que os 

vindeiros anos poden ser fundamentais 

para que A Coruña experimente unha 

grande evolución no que ten a ver coa 

súa mobilidade, pero tamén pode ser un 

problema porque podemos seguir 

repetindo erros do pasado e 

reproducindo dinámicas do pasado que 

deberan estar desterradas. A Coruña vai 

sufrir nestes anos, pois diversas fitos, ou 

vai, van acontecer na Coruña distintos 

fitos, como é o remate da estación 

intermodal ou a ampliación da avenida 

da Vedra ou a ampliación da ponte da 

Pasaxe.  

 

Doutra banda, tamén contamos co 

compromiso do Goberno do Estado para 

implementar o tren de proximidade na 

nosa área que se ten que concretar, 

ademais, nesta lexislatura, pero nesta 

área tamén temos outro reto, imos ter 

outro reto que vai ser fundamental, que é 

a mellora do funcionamento do autobús 

metropolitano interurbano. Os horarios, 

as frecuencias, os percorridos, están 

lonxe de seren os mellores e así nolo 

transmiten ó Bloque Nacionalista 

Galego os usuarios e as usuarias deste 

transporte, porque realmente os horarios, 

sinceramente, son moi incompatíbeis, 

pois coa vida, non? e mesmo cos 

horarios laborais de moitísima xente que 

vive nesta área metropolitana, non? 

 

 

O obxectivo fundamental que temos 

como área metropolitana e como cidade, 

como dicía ó comezo, é diminuír a 

entrada de vehículos privados na cidade 

e a dependencia tamén do vehículo 

privado para os nosos movementos 

diarios. 

 

Todos os expertos, todas as expertas 

apuntan a que a solución clave é a 

promoción do transporte público con 

liñas, frecuencias, horarios e prezos 

adecuados para a poboación e que lle 

 

Nosotros creemos, desde el BNG, que los 

próximos años pueden ser fundamentales 

para que A Coruña experimente una gran 

evolución en lo relativo a su movilidad, 

pero también puede ser un problema 

porque podemos seguir repitiendo errores 

del pasado y reproduciendo dinámicas del 

pasado que debieran estar desterradas. A 

Coruña va a sufrir en estos años, pues 

diversas hitos, o va, van a suceder en A 

Coruña distintos hitos, como es el remate 

de la estación intermodal o la ampliación 

de la avenida de A Vedra o la ampliación 

del puente de A Pasaxe.  

 

 

Por otro lado, también contamos con el 

compromiso del Gobierno del Estado 

para implementar el tren de cercanías en 

nuestra área que se tiene que concretar, 

además, en esta legislatura, pero en esta 

área también tenemos otro reto, vamos a 

tener otro reto que va a ser fundamental, 

que es la mejora del funcionamiento del 

autobús metropolitano interurbano. Los 

horarios, las frecuencias, los recorridos, 

están lejos de ser los mejores y así nos lo 

transmiten al Bloque Nacionalista Galego 

los usuarios y las usuarias de este 

transporte, porque realmente los 

horarios, sinceramente, son muy 

incompatibles, pues con la vida, ¿no? y 

también con los horarios laborales de 

muchísima gente que vive en este área 

metropolitana, ¿no? 

 

El objetivo fundamental que tenemos 

como área metropolitana y como ciudad, 

como decía al comienzo, es disminuir la 

entrada de vehículos privados en la 

ciudad y la dependencia también del 

vehículo privado para nuestros 

movimientos diarios. 

 

Todos los expertos, todas las expertas 

apuntan a que la solución clave es la 

promoción del transporte público con 

líneas, frecuencias, horarios y precios 

adecuados para la población y que le 
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permitan á poboación deixar o coche na 

casa. Pero tamén é fundamental que na 

nosa comarca poñamos en marcha un 

novo modelo de gobernanza da nosa 

mobilidade que permita atender as nosas 

propias circunstancias. Levamos, desde 

o Bloque Nacionalista Galego, moito 

tempo defendendo a creación do 

consorcio metropolitano de transporte, 

así que nesta moción o que facemos é 

instar o vindeiro goberno da Xunta de 

Galiza, que esperemos que sexa outro e 

temos o convencemento ademais de que 

vai haber un cambio decisivo neste 18 de 

febreiro, e polo tanto instamos a ese 

vindeiro goberno a que acorde con todos 

os concellos da comarca da Coruña esa 

posta en marcha do consorcio 

metropolitano de transporte, a 

responsabilizarse das competencias en 

materia de mobilidade ofrecendo un 

servizo de transporte por autobús con 

liñas, frecuencias, horarios e prezos 

adaptados ás necesidades da poboación 

da área metropolitana da Coruña e do 

conxunto do país e non ós intereses das 

empresas, e por suposto, tamén instamos 

nesta moción o Goberno do Estado a 

incluír nos proxectos de ampliación da 

avenida da Vedra e da ampliación da 

ponte Pasaxe a instalación de carrís 

VAO porque hai que premiar á xente que 

vai en autobús e a xente que vai en 

autobús non pode sufrir os mesmos 

atascos que sufren as persoas que van en 

vehículo privado. 

 

 

Polo tanto, eses carrís VAO, eses carrís 

bus nestas vías son fundamentais, como 

tamén é fundamental que a Xunta de 

Galiza, dunha vez por todas, teña en 

conta (óese un sinal acústico indicativo 

da finalización do tempo de 

intervención) aquelas vías que son de 

acceso á cidade, como a Terceira Rolda, 

para que poda acceder o transporte 

metropolitano á nosa cidade por esas 

vías, e por suposto, instamos o Goberno 

do Estado a acelerar a implantación dos 

permitan a la población dejar el coche en  

casa. Pero también es fundamental que en 

nuestra comarca pongamos en marcha un 

nuevo modelo de gobernanza de nuestra 

movilidad que permita atender nuestras 

propias circunstancias. Llevamos, desde 

el Bloque Nacionalista Galego, mucho 

tiempo defendiendo la creación del 

consorcio metropolitano de transporte, 

así que en esta moción lo que hacemos es 

instar al próximo gobierno de la Xunta de 

Galicia, que esperemos que sea otro y 

tenemos el convencimiento además de que 

va a haber un cambio decisivo en este 18 

de febrero, y por lo tanto instamos a ese 

próximo gobierno a que acuerde con 

todos los ayuntamientos de la comarca de 

A Coruña esa puesta en marcha del 

consorcio metropolitano de transporte, a 

responsabilizarse de las competencias en 

materia de movilidad ofreciendo un 

servicio de transporte por autobús con 

líneas, frecuencias, horarios y precios 

adaptados a las necesidades de la 

población del área metropolitana de A 

Coruña y del conjunto del país y no a los 

intereses de las empresas, y por supuesto, 

también instamos en esta moción al 

Gobierno del Estado a incluir en los 

proyectos de ampliación de la avenida de 

A Vedra y de la ampliación del puente 

Pasaxe la instalación de carriles VAO 

porque hay que premiar a la gente que va 

en autobús y la gente que va en autobús no 

puede sufrir los mismos atascos que 

sufren las personas que van en vehículo 

privado. 

 

Por lo tanto, esos carriles VAO, esos 

carriles bus en estas vías son 

fundamentales, como también es 

fundamental que la Xunta de Galicia, de 

una vez por todas, tenga en cuenta (se oye 

una señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención) 

aquellas vías que son de acceso a la 

ciudad, como la Tercera Ronda, para que 

pueda acceder el transporte 

metropolitano a nuestra ciudad por esas 

vías, y por supuesto, instamos al Gobierno 
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servizos do tren de proximidade na nosa 

área. 

 

 

Todas estas cuestións serán 

fundamentais se queremos implementar 

outro modelo de mobilidade 

metropolitana na nosa cidade máis 

respectuosa co medio ambiente e máis 

adecuada á vida dos nosos veciños e das 

nosas veciñas. 

 

Nada máis. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Veira. 

 

Turno para o Partido Popular. Señor 

Amado. 

 

Ás dez horas e cincuenta e un minutos 

sae do Salón de Sesións o señor 

Jorquera Caselas. 

 

Señor Amado de la Fuente 

 

Bos días a todo o mundo.  

 

Recordo a miña primeira intervención 

neste pleno, onde se me tachou de 

montaraz pola miña intervención, e teño 

que volver ser montaraz 

desgraciadamente, porque vexo que o 

trato que se ten a este grupo municipal 

fronte ao que se lle dá a outros grupos 

non me parece digno dunha presidencia 

como a que temos. Non é normal que a 

nós, ao meu compañeiro Roberto Coira, 

na primeira intervención que realizou 

nesta tempada cortóuselle aos tres 

segundos e permitiuse a un concelleiro 

doutro grupo político intervir máis de 

seis, sete minutos sobre un tema, falando 

de temas que non viñan ao asunto. Dito 

iso, empezo coa miña intervención, 

moitas grazas. 

 

De novo vén a este pleno unha moción 

sobre a mobilidade metropolitana, unha 

del Estado a acelerar la implantación de 

los servicios del tren de cercanías en 

nuestra área. 

 

Todas estas cuestiones serán 

fundamentales si queremos implementar 

otro modelo de movilidad metropolitana 

en nuestra ciudad más respetuosa con el 

medio ambiente y más adecuada a la vida 

de nuestros vecinos y de nuestras vecinas. 

 

 

Nada más. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Veira. 

 

Turno para el Partido Popular. Señor 

Amado. 

 

A las diez horas y cincuenta y un minutos 

sale del Salón de Sesiones el señor 

Jorquera Caselas. 

 

Señor Amado de la Fuente 

 

Buenos días a todo el mundo.  

 

Recuerdo mi primera intervención en este 

pleno, donde se me tildó de asilvestrado 

por mi intervención, y tengo que volver a 

ser asilvestrado desgraciadamente, porque 

veo que el trato que se tiene a este grupo 

municipal frente al que se le da a otros 

grupos no me parece digno de una 

presidencia como la que tenemos. No es 

normal que a nosotros, a mi compañero 

Roberto Coira, en la primera intervención 

que realizó en esta temporada se le cortó a 

los tres segundos y se ha permitido a un 

concejal de otro grupo político intervenir 

más de seis, siete minutos sobre un tema, 

hablando de temas que no venían al 

asunto. Dicho eso, empiezo con mi 

intervención, muchas gracias. 

 

 

De nuevo viene a este pleno una moción 

sobre la movilidad metropolitana, una 
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preocupación que moitos compartimos e 

sobre a que é preciso traballar desde 

todas as administracións, evitando as 

propostas baleiras de contido ou a 

excesiva carga ideolóxica que moitas 

veces invade un asunto tan importante. 

 

A Coruña é unha cidade rodeada dun 

cinto metropolitano que converte a esta 

área no motor principal económico de 

Galicia. Por este motivo, a mobilidade 

metropolitana é un aspecto fundamental 

para xestionar adecuadamente a 

mobilidade en toda a nosa cidade. 

Resulta imprescindible involucrar aos 

concellos da área para lograr unha 

mobilidade máis sostible, máis sostible. 

Ata aquí creo que estamos todos de 

acordo. 

 

Tamén imos estar de acordo en que cada 

administración debe traballar para 

lograr estes obxectivos no marco das 

súas competencias, o Estado mellorando 

as conexións ferroviarias de 

proximidade e as infraestruturas por 

estrada, a Xunta o referente ao servizo 

metropolitano de bus e o Concello como 

responsable do transporte urbano e da 

circulación na nosa cidade. Por iso, na 

nosa cidade é fundamental o 

funcionamento do transporte público 

para fomentar a mobilidade, o 

desenvolvemento comercial, a 

competitividade e a actividade 

económica, ademais de fomentar a 

equidade social e territorial. 

 

Actualmente a maioría das cidades, e a 

nosa non foi unha excepción, comparten 

problemas relacionados coa circulación 

intensa, a conxestión, a contaminación 

do aire, etcétera. Á nosa cidade acceden 

miles de vehículos todos os días da área 

metropolitana, por iso é polo que é 

necesario realizar unha planificación 

efectiva do transporte con previsións a 

curto, medio e longo prazo, que conte 

con incentivos para promover un 

transporte público de calidade, o uso de 

preocupación que muchos compartimos y 

sobre la que es preciso trabajar desde todas 

las administraciones, evitando las 

propuestas vacías de contenido o la 

excesiva carga ideológica que muchas 

veces invade un asunto tan importante. 

 

A Coruña es una ciudad rodeada de un 

cinturón metropolitano que convierte a 

esta área en el motor principal económico 

de Galicia. Por este motivo, la movilidad 

metropolitana es un aspecto fundamental 

para gestionar adecuadamente la 

movilidad en toda nuestra ciudad. Resulta 

imprescindible involucrar a los 

ayuntamientos del área para lograr una 

movilidad más sostenible, más sostenible. 

Hasta aquí creo que estamos todos de 

acuerdo. 

 

También vamos a estar de acuerdo en que 

cada administración debe trabajar para 

lograr estos objetivos en el marco de sus 

competencias, el Estado mejorando las 

conexiones ferroviarias de cercanías y las 

infraestructuras por carretera, la Xunta lo 

referente al servicio metropolitano de bus 

y el Concello como responsable del 

transporte urbano y de la circulación en 

nuestra ciudad. Por eso, en nuestra ciudad 

es fundamental el funcionamiento del 

transporte público para fomentar la 

movilidad, el desarrollo comercial, la 

competitividad y la actividad económica, 

además de fomentar la equidad social y 

territorial. 

 

 

Actualmente la mayoría de las ciudades, y 

la nuestra no ha sido una excepción, 

comparten problemas relacionados con la 

circulación intensa, la congestión, la 

contaminación del aire, etcétera. A nuestra 

ciudad acceden miles de vehículos todos 

los días del área metropolitana, de ahí que 

sea necesario realizar una planificación 

efectiva del transporte con previsiones a 

corto, medio y largo plazo, que cuente con 

incentivos para promover un transporte 

público de calidad, el uso de medios de 
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medios de transporte alternativos, como 

a bicicleta ou os desprazamentos a pé, e 

a previsión de investimentos en 

infraestruturas de vehículos. 

 

As solucións han de ser a medida, 

baseándose nun amplo consenso social e 

fixarse sempre metas cos ollos postos na 

situación local concreta. É a 

administración local a que debe 

desenvolver e poñer en práctica plans de 

transporte urbano sostible. Por iso 

cremos que a creación dun consorcio 

non é a solución máis adecuada na 

medida en que sería dotar dun novo 

merendeiro administrativo algo que 

funciona, como xa vén demostrando a 

Xunta de Galicia a través de dous dos 

seus plans, o Plan de Transporte 

Metropolitano que permite descontos 

importantes aos usuarios da área e 

ofrece a gratuidade dos seus servizos 

para os menores de 21 anos ou os 

maiores de 65, e o Plan de 

Accesibilidade, que permite chegar aos 

autobuses ao centro da nosa cidade, á 

parada de Entre Xardíns, por certo, 

parada que coñece moi ben a nosa 

alcaldesa, dona Inés Rey, e o seu 

candidato o señor Besteiro, por ser o 

lugar escollido para facer o ridículo 

coas declaracións que foron motivo de 

sanción por parte da Xunta Electoral. Se 

se dedicase a traballar, señora Rey, en 

solucionar os problemas de mobilidade 

na nosa cidade, non estariamos cun 

PMUS sen actualizar, cunha licitación 

do servizo municipal de transporte con 

atraso ou coa falta de aparcamentos en 

superficie que temos. Menos 

declaracións e máis traballo, por favor. 

Menos botarlle a culpa aos demais dos 

seus problemas e máis autoexixencia e 

responsabilidade no traballo. 

 

Aínda hoxe seguimos sen ter un impulso 

decisivo por parte do Goberno central 

naquelas actuacións fundamentais para 

esta mobilidade metropolitana. En 

breves datas empezará, non sen 

transporte alternativos, como la bicicleta o 

los desplazamientos a pie, y la previsión 

de inversiones en infraestructuras de 

vehículos. 

 

Las soluciones han de ser a medida, 

basándose en un amplio consenso social y 

fijarse siempre metas con los ojos puestos 

en la situación local concreta. Es la 

administración local la que debe 

desarrollar y poner en práctica planes de 

transporte urbano sostenible. Por eso 

creemos que la creación de un consorcio 

no es la solución más adecuada en la 

medida en que sería dotar de un nuevo 

chiringuito administrativo algo que 

funciona, como ya viene demostrando la 

Xunta de Galicia a través de dos de sus 

planes, el Plan de Transporte 

Metropolitano que permite descuentos 

importantes a los usuarios del área y 

ofrece la gratuidad de sus servicios para 

los menores de 21 años o los mayores de 

65, y el Plan de Accesibilidad, que permite 

llegar a los autobuses al centro de nuestra 

ciudad, a la parada de Entre Jardines, por 

cierto, parada que conoce muy bien 

nuestra alcaldesa, doña Inés Rey, y su 

candidato el señor Besteiro, por ser el 

lugar escogido para hacer el ridículo con 

las declaraciones que han sido motivo de 

sanción por parte de la Junta Electoral. Si 

se dedicase a trabajar, señora Rey, en 

solucionar los problemas de movilidad en 

nuestra ciudad, no estaríamos con un 

PMUS sin actualizar, con una licitación 

del servicio municipal de transporte con 

retraso o con la falta de aparcamientos en 

superficie que tenemos. Menos 

declaraciones y más trabajo, por favor. 

Menos echarle la culpa a los demás de sus 

problemas y más autoexigencia y 

responsabilidad en el trabajo. 

 

 

Aún hoy seguimos sin tener un impulso 

decisivo por parte del Gobierno central en 

aquellas actuaciones fundamentales para 

esta movilidad metropolitana. En breves 

fechas empezará, no sin tardanza, la 
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tardanza, a modificación da avenida de 

Alfonso Molina entre a avenida de San 

Cristóbal e a ligazón da autoestrada, 

pero non ocorre o mesmo coa 

ampliación da ponte Pasaxe, o Vial 18 

nin na Cuarta Rolda, para os que non 

existe un compromiso definitivo de 

prazos nin de investimento, salvo o 

anuncio de licitación da redacción do 

proxecto da Cuarta Rolda efectuado o 

pasado 2 de novembro.  

 

Estamos de acordo, señora Veira, en que 

en ámbalas actuacións han de 

contemplarse a mellora da seguridade 

viaria, a implantación de medios que 

faciliten a mobilidade ciclista e peonil e 

tamén a posibilidade de implantar carrís 

VAO que faciliten a mobilidade a quen 

utiliza o transporte público ou (óese un 

sinal acústico indicativo da 

finalización do tempo de intervención) 

vehículos colaborativos, como xa se 

contemplaba no PMUS do 2013. 

 

Remato, por favor. E en canto á 

implantación dos servizos do tren de 

proximidade da nosa área, manifestar o 

noso total acordo, máxime cando lemos 

estes días na prensa que simplemente 

mellorando as frecuencias do servizo 

poderíase dar servizo ás poboacións de 

Betanzos ou Miño, algo que tristemente 

non pode ofrecerse tendo como temos a 

infraestrutura básica xa implantada. 

 

 

Tampouco debemos de esquecer, e hoxe 

na prensa é motivo de queixa, os 

problemas que seguen manténdose no 

Corredor Atlántico, no eixo atlántico 

ferroviario, onde hoxe quedou 

paralizado un tren na estación por unha 

avaría eléctrica. Vólvese reiterar o xa 

denunciado polo noso portavoz no 

anterior Pleno e que segue sen 

solucionarse. 

 

Moitas grazas. 

 

modificación de la avenida de Alfonso 

Molina entre la avenida de San Cristóbal y 

el enlace de la autopista, pero no ocurre lo 

mismo con la ampliación del puente 

Pasaje, el Vial 18 ni en la Cuarta Ronda, 

para los que no existe un compromiso 

definitivo de plazos ni de inversión, salvo 

el anuncio de licitación de la redacción del 

proyecto de la Cuarta Ronda efectuado el 

pasado 2 de noviembre.  

 

 

Estamos de acuerdo, señora Veira, en que 

en ambas actuaciones han de contemplarse 

la mejora de la seguridad vial, la 

implantación de medios que faciliten la 

movilidad ciclista y peatonal y también la 

posibilidad de implantar carriles VAO que 

faciliten la movilidad a quienes utilizan el 

transporte público o (se oye una señal 

acústica indicativa de la finalización del 

tiempo de intervención) vehículos 

colaborativos, como ya se contemplaba en 

el PMUS del 2013. 

 

Remato, por favor. Y en cuanto a la 

implantación de los servicios del tren de 

proximidad de nuestra área, manifestar 

nuestro total acuerdo, máxime cuando 

hemos leído estos días en la prensa que 

simplemente mejorando las frecuencias 

del servicio podría darse servicio a las 

poblaciones de Betanzos o Miño, algo que 

tristemente no puede ofrecerse teniendo 

como tenemos la infraestructura básica ya 

implantada. 

 

Tampoco debemos de olvidar, y hoy en la 

prensa es motivo de queja, los problemas 

que siguen manteniéndose en el Corredor 

Atlántico, en el eje atlántico ferroviario, 

donde hoy ha quedado paralizado un tren 

en la estación por una avería eléctrica. Se 

vuelve a reiterar lo ya denunciado por 

nuestro portavoz en el anterior Pleno y que 

sigue sin solucionarse. 

 

 

Muchas gracias. 
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Ás dez horas e cincuenta e seis 

minutos entra no Salón de Sesións o 

señor Jorquera Caselas e sae o señor 

Lorenzo Torres. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Amado. 

 

Turno para o Goberno. Señor Lage. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Bo día. Grazas, señora alcaldesa. 

 

Imos apoiar esta moción, señora Veira, 

coincidindo con vostedes na necesidade 

da posta en marcha do consorcio 

metropolitano de transporte. Non hai 

ningunha dúbida sobre o feito de que as 

cidades, e nomeadamente A Coruña, 

pois ten unhas necesidades de 

mobilidade que van moito máis alá das 

nosas fronteiras políticas. É un feito 

innegable que a cidade funciona como 

polo de referencia para os concellos da 

contorna nun ámbito laboral, educativo, 

sanitario, de ocio, de servizos, o que 

supón ducias de milleiros de persoas 

residentes noutros municipios que entran 

e saen a diario da nosa cidade. En 

realidade creo que o traballo ten que vir 

orientado a dar resposta a unhas 

demandas reais que faciliten a vida dos 

cidadáns.  

 

Ás dez horas e cincuenta e sete 

minutos entra no Salón de Sesións o 

señor Lorenzo Torres. 

 

Dende o Goberno municipal se leva 

traballando nesa liña, como demostran 

as experiencias dos buses urbanos que 

chegan a Meicende ou a Santa Cristina, 

mais todos os intentos de mellora no 

transporte metropolitano, lonxe de 

atopar un aliado na Xunta de Galicia, 

atoparon sempre escollos e obxeccións. 

É a Xunta de Galicia quen ten as 

competencias sobre dito transporte, pero 

A las diez horas y cincuenta y seis 

minutos entra en el Salón de Sesiones el 

señor Jorquera Caselas y sale el señor 

Lorenzo Torres. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Amado. 

 

Turno para el Gobierno. Señor Lage. 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Buenos días. Gracias, señora alcaldesa. 

 

Vamos a apoyar esta moción, señora 

Veira, coincidiendo con ustedes en la 

necesidad de la puesta en marcha del 

consorcio metropolitano de transporte. 

No hay ninguna duda sobre el hecho de 

que las ciudades, y concretamente A 

Coruña, pues tiene unas necesidades de 

movilidad que van mucho más allá de 

nuestras fronteras políticas. Es un hecho 

innegable que la ciudad funciona como 

polo de referencia para los ayuntamientos 

del entorno en un ámbito laboral, 

educativo, sanitario, de ocio, de servicios, 

lo que supone docenas de millares de 

personas residentes en otros municipios 

que entran y salen a diario de nuestra 

ciudad. En realidad creo que el trabajo 

tiene que venir orientado a dar respuesta 

a unas demandas reales que faciliten la 

vida de los ciudadanos.  

 

A las diez horas y cincuenta y siete 

minutos entra en el Salón de Sesiones el 

señor Lorenzo Torres. 

 

Desde el Gobierno municipal se lleva 

trabajando en esa línea, como demuestran 

las experiencias de los buses urbanos que 

llegan a Meicende o a Santa Cristina, 

pero todos los intentos de mejora en el 

transporte metropolitano, lejos de 

encontrar un aliado en la Xunta de 

Galicia, encontraron siempre escollos y 

objeciones. Es la Xunta de Galicia quien 

tiene las competencias sobre dicho 
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é tamén a Xunta a que leva impedindo 

dun xeito reiterado a creación de áreas 

metropolitanas en Galicia que resolvan 

dun xeito efectivo as necesidades do 

transporte da poboación periurbana, 

non? 

 

 

Se falamos de axudas e de compromisos 

orzamentarios, polo de agora este 

goberno municipal e esta cidade só tivo 

a colaboración do Goberno de España, o 

cal facilitou unha rebaixa substancial no 

prezo do bus urbano. Por certo, tamén as 

decisións que está tomando a Xunta de 

Galicia, algunhas delas veñen derivadas, 

non de fondos propios, senón tamén dos 

fondos que transfire o Goberno de 

España. 

 

Entendemos que agora se abre un novo 

escenario coa construción da estación 

intermodal, unha estación que ó noso 

xuízo vai a supor un revulsivo para a 

comunicación coa contorna. Dado que 

estamos diante dun punto de inflexión 

moi relevante, entendemos que non é 

suficiente falar solo da intermodal, 

senón que se precisa unha planificación 

e se precisan decisións de orde político 

para garantir as melloras nese transporte.  

 

 

Por iso coincidimos no fondo da 

iniciativa que trae hoxe aquí o Bloque 

Nacionalista Galego, podemos 

compartir unha boa parte da súa 

reflexión. Nós entendemos que de 

entrada é imprescindible que a Xunta se 

implique e ademais entendemos que é 

preciso que a Xunta asuma que o 

transporte metropolitano, as súas liñas e 

frecuencias se teñen que deseñar en 

coordinación cos concellos ó mesmo 

tempo que se fai unha planificación de 

futuro. 

 

Creo que hai unha eiva, creo que hai un 

déficit evidente que debe de ser corrixido 

e unha das patas sobre as que debe de 

transporte, pero es también la Xunta la 

que lleva impidiendo de una manera 

reiterada la creación de áreas 

metropolitanas en Galicia que resuelvan 

de una manera efectiva las necesidades 

del transporte de la población periurbana, 

¿no? 

 

Si hablamos de ayudas y de compromisos 

presupuestarios, por ahora este gobierno 

municipal y esta ciudad solo tuvo la 

colaboración del Gobierno de España, lo 

cual facilitó una rebaja sustancial en el 

precio del bus urbano. Por cierto, también 

las decisiones que está tomando la Xunta 

de Galicia, algunas de ellas vienen 

derivadas, no de fondos propios, sino 

también de los fondos que transfiere el 

Gobierno de España. 

 

Entendemos que ahora se abre un nuevo 

escenario con la construcción de la 

estación intermodal, una estación que a 

nuestro juicio va a suponer un revulsivo 

para la comunicación con el entorno. 

Dado que estamos ante de un punto de 

inflexión muy relevante, entendemos que 

no es suficiente hablar solo de la 

intermodal, sino que se necesita una 

planificación y se necesitan decisiones de 

orden político para garantizar las 

mejoras en ese transporte.  

 

Por eso coincidimos en el fondo de la 

iniciativa que trae hoy aquí el Bloque 

Nacionalista Galego, podemos compartir 

una buena parte de su reflexión. Nosotros 

entendemos que de entrada es 

imprescindible que la Xunta se implique y 

además entendemos que es preciso que la 

Xunta asuma que el transporte 

metropolitano, sus líneas y frecuencias se 

tienen que diseñar en coordinación con 

los ayuntamientos al mismo tiempo que se 

hace una planificación de futuro. 

 

 

Creo que hay un fallo, creo que hay un 

déficit evidente que debe ser corregido y 

una de las patas sobre las que debe de 
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pivotar a solución pode ser o consorcio 

metropolitano de transportes. Creo que 

estamos diante dun debate recurrente, 

pero en calquera caso o que vemos é que 

despois de 14 anos en Galicia unha 

demanda permanente de que haxa 

coordinación entre quen ten as 

competencias, que é a Xunta e os 

concellos, pois quedou no tinteiro. 

Quero dicir, ata o día de hoxe a Xunta fai 

caso omiso e eu creo que é unha 

oportunidade perdida. 

 

Desde logo creo que é unha das 

primeiras decisións no ano 24 que 

debería de tomar un novo goberno en 

Galicia, dado que o problema de 

mobilidade que temos no conxunto da 

área metropolitana é un problema real. 

Creo que non se pode mirar para outro 

lado e, polo tanto, creo que estamos 

diante dun asunto que nos afecta a todos 

e a todas. 

 

Nada máis e moitas gracias. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Lage. 

 

Remata o debate desta moción. 

 

Votación da terceira moción 

presentada polo Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego 

 

Seguidamente pola Presidencia 

sométese a votación a terceira moción 

presentada polo Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego sobre 

mobilidade metropolitana, producíndose 

o seguinte resultado: 

 

Vota en contra o Grupo municipal do 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Vota a favor o Grupo municipal dos 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

pivotar la solución puede ser el consorcio 

metropolitano de transportes. Creo que 

estamos ante de un debate recurrente, 

pero en cualquier caso lo que vemos es 

que después de 14 años en Galicia una 

demanda permanente de que haya 

coordinación entre quien tiene las 

competencias, que es la Xunta y los 

ayuntamientos, pues quedó en el tintero. 

Quiero decir, hasta el día de hoy la Xunta 

hace caso omiso y yo creo que es una 

oportunidad perdida. 

 

Desde luego creo que es una de las 

primeras decisiones en el año 24 que 

debería tomar un nuevo gobierno en 

Galicia, dado que el problema de 

movilidad que tenemos en el conjunto del 

área metropolitana es un problema real. 

Creo que no se puede mirar a otro lado y, 

por lo tanto, creo que estamos ante de un 

asunto que nos afecta a todos y a todas. 

 

 

Nada más y muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Lage. 

 

Finaliza el debate de esta moción. 

 

Votación de la tercera moción 

presentada por el Grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego 

 

Seguidamente por la Presidencia se 

somete a votación la tercera moción 

presentada por el Grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego sobre 

movilidad metropolitana, produciéndose 

el siguiente resultado: 

 

Vota en contra el Grupo municipal del 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Vota a favor el Grupo municipal de los 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota a favor el Grupo municipal del 
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Bloque Nacionalista Galego (BNG) (4 

votos). 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. 

 

Queda aprobada. 

 

6. Moción do Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego  sobre 

mobilidade metropolitana. 

 

Acordo 

 

1. Instar o vindeiro Goberno da Xunta de 

Galiza a:  

 
 

- Acordar con todos os concellos da 

comarca da Coruña a posta en marcha do 

Consorcio Metropolitano de Transporte.  
 

 

- Responsabilizarse das competencias en 

materia de mobilidade ofrecendo un 

servizo de transporte por autobús liñas, 

frecuencias, horarios e prezos adaptados 

ás necesidades da poboación da área 

metropolitana da Coruña e do conxunto 

do país e non aos intereses das empresas.  

 

 

2. Instar o Goberno do Estado a:  

 

- Incluír nos proxectos de ampliación da 

avenida da Vedra e a ampliación da 

ponte da Pasaxe a instalación de carrís 

VAO.  

 

- Acelerar a implantación dos servizos de 

tren de proximidade na nosa área.  

 

MOCIÓNS PRESENTADAS POLO 

GRUPO MUNICIPAL DO ARTIDO 

POPULAR 

 

Primeira. Moción en defensa dos 

gobernos constitucionalistas e de 

condena do terrorismo 

 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (4 

votos). 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Queda aprobada. 

 

6. Moción del Grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego  sobre 

movilidad metropolitana. 

 

Acuerdo 

 

1. Instar al próximo Gobierno de la Xunta 

de Galicia a:  

 

- Acordar con todos los ayuntamientos de 

la comarca de A Coruña la puesta en 

marcha del Consorcio Metropolitano de 

Transporte.  

 

- Responsabilizarse de las competencias 

en materia de movilidad ofreciendo un 

servicio de transporte por autobús líneas, 

frecuencias, horarios y precios adaptados 

a las necesidades de la población del área 

metropolitana de A Coruña y del conjunto 

del país y no a los intereses de las 

empresas.  

 

2. Instar al Gobierno del Estado a:  

 

- Incluir en los proyectos de ampliación de 

la avenida de A Vedra y la ampliación del 

puente del Pasaje la instalación de 

carriles VAO.  

 

- Acelerar la implantación de los servicios 

de tren de cercanías en nuestra área. 

 

MOCIONES PRESENTADAS POR EL 

GRUPO MUNICIPAL DEL PARTIDO 

POPULAR 

 

Primera. Moción en defensa de los 

gobiernos constitucionalistas y de 

condena del terrorismo 
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Presidencia 

 

Turno xa para as mocións do Partido 

Popular, coa primeira delas en defensa 

dos gobernos constitucionalistas e de 

condena ó terrorismo. 

 

 

Señor Mora. 

 

Señor Mora do Campo  

 

Moitas grazas.  

 

En todo caso, díxolle o señor Sánchez ao 

portavoz do UPN no Congreso, na súa 

lista de agravios esquecéuselle 

incorporar un pequeno matiz: quen 

goberna o Concello de Pamplona? con 

que votos goberna UPN o Concello de 

Pamplona?  

 

Non pasaron nin dous meses desta cita 

literal que reproduzo do señor Sánchez 

no seu debate de investidura e a súa 

validez xa é nula. A progresión da súa 

linguaxe fai que queira convencernos de 

que é a necesidade a que lle dá a virtude, 

e non é máis que outra infamia que 

engadir no epílogo de Sánchez, que se 

empeña en desvalorizar o valor da 

palabra dada.  

 

Señores socialistas, o seu líder decidiu 

terminar o ano da peor forma posible, 

brindando con Bildu. EH Bildu foi 

considerado como o herdeiro político de 

ETA, e esta consideración é motivada 

porque entre os seus líderes atópanse 

persoas que foron condenadas por 

delitos de terrorismo, e nas listas do 

2023 púidose comprobar como 

diferentes listas electorais de Navarra e 

o País Vasco compoñíanas condenados 

por delitos de sangue. ETA asasinou e 

secuestrou por centos de persoas, entre 

eles decenas de compañeiros seus e 

nosos e as formacións da súa contorna 

non condenaron ningún dos seus actos 

de terrorismo, nin tampouco pediron 

Presidencia 

 

Turno ya para las mociones del Partido 

Popular, con la primera de ellas en 

defensa de los gobiernos 

constitucionalistas y de condena al 

terrorismo. 

 

Señor Mora. 

 

Señor Mora do Campo 

 

Muchas gracias.  

 

En todo caso, le dijo el señor Sánchez al 

portavoz del UPN en el Congreso, en su 

lista de agravios se le ha olvidado 

incorporar un pequeño matiz: ¿quién 

gobierna el Ayuntamiento de Pamplona? 

¿con qué votos gobierna UPN el 

Ayuntamiento de Pamplona?  

 

No han pasado ni dos meses de esta cita 

literal que reproduzco del señor Sánchez 

en su debate de investidura y su validez ya 

es nula. La progresión de su lenguaje hace 

que quiera convencernos de que es la 

necesidad la que le da la virtud, y no es 

más que otra infamia que añadir en el 

epílogo de Sánchez, que se empeña en 

devaluar el valor de la palabra dada.  

 

 

Señores socialistas, su líder decidió 

terminar el año de la peor forma posible, 

brindando con Bildu. EH Bildu ha sido 

considerado como el heredero político de 

ETA, y esta consideración es motivada 

porque entre sus líderes se encuentran 

personas que han sido condenadas por 

delitos de terrorismo, y en las listas del 

2023 se pudo comprobar como diferentes 

listas electorales de Navarra y el País 

Vasco las componían condenados por 

delitos de sangre. ETA asesinó y secuestró 

a cientos de personas, entre ellos decenas 

de compañeros suyos y nuestros y las 

formaciones de su entorno no han 

condenado ninguno de sus actos de 

terrorismo, ni tampoco han pedido perdón 
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perdón ás vítimas e ás súas familias. Por 

iso non podemos permitir que España 

pase páxina sen pedir perdón ás vítimas, 

sen o cumprimento das penas dos 

terroristas, e en defensa da dignidade e 

a xustiza. 

 

Ás once horas e dous minutos saen do 

Salón de Sesións o señor Castro Prado 

e a señora Canosa Domínguez.  

 

Moitos cidadáns pídennos aos 

representantes políticos dos partidos 

constitucionalistas, e vostedes están 

incluídos, que non branqueemos a EH 

Bildu e á contorna de ETA, e pídennos 

que fagamos o posible dentro do marco 

establecido no noso Estado de dereito 

para impedir que gobernen en calquera 

municipio español. Se pactar cos que 

odian España e a súa Constitución é 

grave, pactar cos defensores políticos de 

ETA, despois de negalo por activa e por 

pasiva antes das eleccións xerais, é 

ademais unha gran fraude electoral.  

 

Con Bildu non imos pactar, se quere 

repítollo cinco veces ou vinte, con Bildu, 

repítollo, non imos pactar. Non todo 

vale, e por iso o Partido Popular sempre 

ofreceu o seu apoio mutuo para deixar 

gobernar a lista máis votada ou impedir 

o acceso dos secesionistas.  

 

Non me sentarei con Bildu nin para 

dicirlles que non. Non todo vale, e por 

iso o Partido Popular deu os seus votos 

no Concello de Vitoria, sen pedir nada, 

para que gobernase o Partido Socialista 

e impedir que EH Bildu alcanzase o 

Goberno municipal. 

 

Ás once horas e catro minutos entra 

no Salón de Sesións a señora Canosa 

Domínguez. 

 

O Partido Socialista Navarra e o PSOE 

temos a mesma posición, e é que con 

Bildu non se pacta nada. Non todo vale, 

e do mesmo xeito, demos os votos ao 

a las víctimas y a sus familias. Por eso no 

podemos permitir que España pase página 

sin pedir perdón a las víctimas, sin el 

cumplimiento de las penas de los 

terroristas, y en defensa de la dignidad y la 

justicia.  

 

A las once horas y dos minutos salen del 

Salón de Sesiones el señor Castro Prado 

y la señora Canosa Domínguez.  

 

Muchos ciudadanos nos piden a los 

representantes políticos de los partidos 

constitucionalistas, y ustedes están 

incluidos, que no blanqueemos a EH Bildu 

y al entorno de ETA, y nos piden que 

hagamos lo posible dentro del marco 

establecido en nuestro Estado de derecho 

para impedir que gobiernen en cualquier 

municipio español. Si pactar con los que 

odian España y su Constitución es grave, 

pactar con los defensores políticos de 

ETA, después de negarlo por activa y por 

pasiva antes de las elecciones generales, es 

además un gran fraude electoral.  

 

Con Bildu no vamos a pactar, si quiere se 

lo repito cinco veces o veinte, con Bildu, 

se lo repito, no vamos a pactar. No todo 

vale, y por eso el Partido Popular siempre 

ha ofrecido su apoyo mutuo para dejar 

gobernar la lista más votada o impedir el 

acceso de los secesionistas.  

 

No me sentaré con Bildu ni para decirles 

que no. No todo vale, y por eso el Partido 

Popular dio sus votos en el Ayuntamiento 

de Victoria, sin pedir nada, para que 

gobernara el Partido Socialista e impedir 

que EH Bildu alcanzara el Gobierno 

municipal.  

 

A las once horas y cuatro minutos entra 

en el Salón de Sesiones la señora Canosa 

Domínguez.  

 

El Partido Socialista Navarra y el PSOE 

tenemos la misma posición, y es que con 

Bildu no se pacta nada. No todo vale, y del 

mismo modo, dimos los votos al PNV en 



  
41 

 

PNV na deputación de Guipúzcoa para 

impedir o Goberno de Bildu.  

 

E por iso, porque non todo vale, 

reivindicamos que existe outra forma de 

gobernar, que pasa polo respecto á 

Constitución, ao noso sistema 

democrático e aos que deron a vida por 

iso. Díxenllo no anterior Pleno e 

desgraciadamente, a profecía da nai do 

seu compañeiro Pagaza cumpriuse, 

faredes e diredes cousas que nos xearán 

o sangue, e vaia se o fixeron, témome 

que o señor Sánchez levou ao PSOE fóra 

do constitucionalismo, fóra do sentido 

común e da dignidade con este pacto 

encapuchado. E tamén me temo, que 

cuantos máis pactos pechan, menos 

principios quedan.  

 

As nosas convencións impídennos estar 

á beira de quen levou asasinos nas 

últimas eleccións municipais, oxalá as 

súas lles impedise o mesmo. Teñen 

agora, os socialistas coruñeses unha 

oportunidade, ou estar con... (óese un 

sinal acústico indicativo da 

finalización do tempo de intervención) 

ou estar cos compañeiros das listas 

electorais dos seus socios ou estar coa 

memoria, a dignidade e a xustiza.  

 

O señor Sánchez elixiu un bando, 

vostedes que farán? Nós, o Partido 

Popular, seguimos e seguiremos no 

mesmo, estar acompañados pola 

maioría responsable de españois que 

apoian a nosa Constitución. Por todo 

iso, desde o grupo municipal traemos a 

este pleno, baleiro de contidos de 

goberno, a seguinte moción: que o 

Concello da Coruña rexeite dar o seu 

apoio a EH Bildu ou a calquera forza 

política que non condene sen fisuras o 

terrorismo de ETA, que integrou a 

condenados por delitos de sangue nas 

súas listas. Apoiar a todas as vítimas do 

terrorismo e defender sempre a súa 

memoria, dignidade e xustiza. E 

defender o acordo entre os partidos 

la diputación de Guipúzcoa para impedir 

el Gobierno de Bildu.  

 

Y por eso, porque no todo vale, 

reivindicamos que existe otra forma de 

gobernar, que pasa por el respeto a la 

Constitución, a nuestro sistema 

democrático y a los que dieron la vida por 

ello. Se lo dije en el anterior Pleno y 

desgraciadamente, la profecía de la madre 

de su compañero Pagaza se cumplió, 

haréis y diréis cosas que nos helarán la 

sangre, y vaya si lo han hecho, me temo 

que el señor Sánchez ha llevado al PSOE 

fuera del constitucionalismo, fuera del 

sentido común y de la dignidad con este 

pacto encapuchado. Y también me temo, 

que cuantos más pactos cierran, menos 

principios les quedan.  

 

Nuestras convenciones nos impiden estar 

al lado de quienes llevaron asesinos en las 

últimas elecciones municipales, ojalá las 

suyas le impidiesen lo mismo. Tienen 

ahora, los socialistas coruñeses una 

oportunidad, o estar con… (se oye una 

señal acústica indicativa de la 

finalización del tiempo de intervención) o 

estar con los compañeros de las listas 

electorales de sus socios o estar con la 

memoria, la dignidad y la justicia.  

 

El señor Sánchez ha elegido un bando, 

¿ustedes que harán? Nosotros, el Partido 

Popular, seguimos y seguiremos en el 

mismo, estar acompañados por la mayoría 

responsable de españoles que apoyan 

nuestra Constitución. Por todo ello, desde 

el grupo municipal traemos a este pleno, 

vacío de contenidos de gobierno, la 

siguiente moción: que el Ayuntamiento de 

A Coruña rechace dar su apoyo a EH 

Bildu o a cualquier fuerza política que no 

condene sin fisuras el terrorismo de ETA, 

que integró a condenados por delitos de 

sangre en sus listas. Apoyar a todas las 

víctimas del terrorismo y defender 

siempre su memoria, dignidad y justicia. 

Y defender el acuerdo entre los partidos 

políticos para alcanzar las mayorías 
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políticos para alcanzar as maiorías 

suficientes para gobernar os municipios, 

sempre que estes acordos se fagan entre 

forzas políticas que respectan a 

Constitución e o Estado de dereito, que 

condenen o terrorismo de calquera orixe 

e apoien ás vítimas do terrorismo.  

 

Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Mora.  

 

Turno para o BNG, señor Jorquera. 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Grazas, señora alcaldesa.  

 

As nosas praias están padecendo unha 

nova marea, desta volta branca, unha 

marea de plásticos. Dende hai un mes a 

Xunta de Galiza sabíao, pero de novo 

como en 2002 coa marea negra do 

Prestige, practicou o ocultismo e a 

desinformación. En vez de facer fronte 

ao problema adicouse a culpar a outras 

administracións e á veciñanza que se 

autoorganizou. Segue sen mobilizar 

medios, segue sen aclarar porque tardou 

tanto en elevar o nivel de alerta para 

recabar medios do Estado, segue dando 

unha nova lección de incompetencia, 

insensibilidade e deixación de 

responsabilidades.  

 

En 2002 eran fiíños de plastilina, agora 

son boliñas. E por fin sabemos o porqué, 

por fin sabemos o porqué desta 

actuación, o partido que aínda goberna a 

Xunta estaba ocupado noutras cousas, 

estaba ocupado noutras cousas. Non lle 

preocupa o noso mar, a nosa costa, o 

medio ambiente, os nosos mariñeiros, o 

que lle preocupa é que UPN perdese a 

alcaldía de Iruña, niso estaba ocupada a 

Xunta de Galiza.  

 

Señoras e señores do Grupo Popular, 

suficientes para gobernar los municipios, 

siempre que estos acuerdos se hagan entre 

fuerzas políticas que respetan la 

Constitución y el Estado de derecho, que 

condenen el terrorismo de cualquier 

origen y respalden y apoyen a las víctimas 

del terrorismo.  

 

Muchas gracias.  

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Mora. 

 

Turno para el BNG, señor Jorquera. 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Gracias, señora alcaldesa.  

 

Nuestras playas están padeciendo una 

nueva marea, en esta ocasión blanca, una 

marea de plásticos. Desde hace un mes la 

Xunta de Galicia lo sabía, pero de nuevo 

como en 2002 con la marea negra del 

Prestige, practicó el ocultismo y la 

desinformación. En vez de hacer frente al 

problema se dedicó a culpar a otras 

administraciones y al vecindario que se 

autoorganizó. Sigue sin movilizar medios, 

sigue sin aclarar porque tardó tanto en 

elevar el nivel de alerta para recabar 

medios del Estado, sigue dando una nueva 

lección de incompetencia, insensibilidad y 

dejación de responsabilidades.  

 

 

En 2002 eran hilillos de plastilina, ahora 

son bolitas. Y por fin sabemos el porqué, 

por fin sabemos el porqué de esta 

actuación, el partido que aún gobierna la 

Xunta estaba ocupado en otras cosas, 

estaba ocupado en otras cosas. No le 

preocupa nuestro mar, nuestra costa, el 

medio ambiente, nuestros marineros, lo 

que le preocupa es que UPN perdiera la 

alcaldía de Iruña, en eso estaba ocupada 

la Xunta de Galicia. 

 

Señoras y señores del Grupo Popular, 



  
43 

 

permítanme que lles dea unha primicia, 

voulles dar unha primicia: ETA deixou 

de existir en 2018, e xa en 2011 

anunciara o cese definitivo da actividade 

armada.  

 

Miren, eu non son estatalista, pero se o 

fose, consideraría desde unha óptica de 

Estado que é bo que o independentismo 

vasco defenda as súas posicións por 

canles estritamente democráticas, 

participe plenamente nas institucións e 

se involucre na gobernabilidade. Eu 

tampouco pertenzo a igrexa aznariana, 

pero foi José María Aznar, quen dixo en 

1998, entre outras moitas cousas, que as 

iniciativas de normalización e 

pacificación do País Vasco, calquera 

que sexa o ámbito que se expoñan, esixe 

a participación de todos os partidos 

democráticos, e dixo tamén, o proceso 

de normalización corresponde en 

primeiro termo ás institucións e a todas 

as forzas políticas vascas sen ningún 

tipo de excepción. Por desgraza, 13 anos 

despois de que ETA deixase as armas, 

hai algúns que parece que non queren 

ningún avance nesa normalización.  

 

 

O Partido Popular defende nesta moción 

que só haxa acordos para acadar 

maiorías entre os que el denomina 

partidos constitucionalistas. E isto dio un 

partido que cogoberna en numerosos 

concellos e comunidades autónomas con 

Vox. Vox, o partido que fala de colgar 

polos pés ao presidente do Goberno 

español e que incita a apalealo; Vox, o 

partido que quere suprimir as 

comunidades autónomas e ilegalizar 

partidos, moda, por certo, á que vén de 

sumarse o Partido Popular; Vox, o 

partido que nega a existencia da 

violencia machista, que sementa o odio 

cara os emigrantes. Ese é o partido co 

que vostedes cogobernan, Vox, un 

partido que ten tanto de 

constitucionalista coma eu de bispo de 

Cuenca.  

permítanme que les dé una primicia, les 

voy a dar una primicia: ETA dejó de 

existir en 2018, y ya en 2011 había 

anunciado el cese definitivo de la 

actividad armada.  

 

Miren, yo no soy estatalista, pero si lo 

fuera, consideraría desde una óptica de 

Estado que es bueno que el 

independentismo vasco defienda sus 

posiciones por canales estrictamente 

democráticos, participe plenamente en las 

instituciones y se involucre en la 

gobernabilidad. Yo tampoco pertenezco la 

iglesia aznariana, pero fue José María 

Aznar, quien dijo en 1998, entre otras 

muchas cosas, que las iniciativas de 

normalización y pacificación del País 

Vasco, cualquiera que sea el ámbito que se 

planteen, exige la participación de todos 

los partidos democráticos, y dijo también, 

el proceso de normalización corresponde, 

en primer término, a las instituciones y a 

todas las fuerzas políticas vascas sin 

ningún tipo de excepción. Por desgracia, 

13 años después de que ETA dejara las 

armas, hay algunos que parece que no 

quieren ningún avance en esa 

normalización.  

 

El Partido Popular defiende en esta 

moción que solo haya acuerdos para 

alcanzar mayorías entre los que él 

denomina partidos constitucionalistas. Y 

esto lo dice un partido que cogobierna en 

numerosos ayuntamientos y comunidades 

autónomas con Vox. Vox, el partido que 

habla de colgar por los pies al presidente 

del Gobierno español y que incita a 

apalearlo; Vox, el partido que quiere 

suprimir las comunidades autónomas e 

ilegalizar partidos, moda, por cierto, a la 

que acaba de sumarse el Partido Popular; 

Vox, el partido que niega la existencia de 

la violencia machista, que siembra el odio 

hacia los emigrantes. Ese es el partido con 

el que ustedes cogobiernan, Vox, un 

partido que tiene tanto de 

constitucionalista como yo de obispo de 

Cuenca.  



  
44 

 

 

Como é evidente, o Bloque Nacionalista 

Galego vai votar en contra desta moción.  

 

 

Moitas grazas.  

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Jorquera.  

 

Pecha o debate de esta moción o 

Goberno, señor Lage.  

 

Señor Lage Tuñas  

 

Grazas, señora alcaldesa.  

 

O Grupo Socialista vai a votar en contra 

desta iniciativa. 

 

Solo dicirlles que por agora en España o 

único partido que se sigue chamando 

como se fundou, que é o Partido 

Socialista Obreiro Español, con máis de 

140 anos de historia, é o único partido, a 

día de hoxe, que votou a Constitución 

española plenamente. Supoño que os que 

están aquí o saben porque algúns, que 

son herdeiros do franquismo, e que están 

aquí e que teñen coñecementos da 

historia, incluso das que lle toca máis 

cerca, saben que votaron en contra da 

Constitución, en contra, en contra. Co 

cal leccións ao Partido Socialista, 

ningunha, leccións sobre o sufrimento 

que o terrorismo, ningunha, aínda temos 

a moitas persoas que a día hoxe non 

sabemos onde están enterradas, e me 

parece dunha desvergoña vir aquí a dar 

leccións, cando algúns aínda non 

pediron perdón a día de hoxe. Eh?  

 

Ás once horas e dez minutos entra no 

Salón de Sesións o señor Castro 

Prado.  

 

A verdade é que a transición foi unha 

gran obra deste país, pero nesa 

transición, nesa transición houbo 

 

Como es evidente, el Bloque Nacionalista 

Galego va a votar en contra de esta 

moción.  

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Jorquera. 

 

Cierra el debate de esta moción el 

Gobierno, señor Lage.  

 

Señor Lage Tuñas  

 

Gracias, señora alcaldesa.  

 

El Grupo Socialista va a votar en contra 

de esta iniciativa. 

 

Solo decirles que por ahora en España el 

único partido que se sigue llamando como 

se fundó, que es el Partido Socialista 

Obrero Español, con más de 140 años de 

historia, es el único partido, a día de hoy, 

que votó la Constitución española 

plenamente. Supongo que los que están 

aquí lo saben porque algunos, que son 

herederos del franquismo, y que están 

aquí y que tienen conocimientos de la 

historia, incluso de las que le toca más 

cerca, saben que votaron en contra de la 

Constitución, en contra, en contra. Con lo 

cual lecciones al Partido Socialista, 

ninguna, lecciones sobre el sufrimiento 

que el terrorismo, ninguna, aún tenemos a 

muchas personas que a día hoy no 

sabemos dónde están enterradas, y me 

parece de una desfachatez venir aquí a 

dar lecciones, cuando algunos aún no 

pidieron perdón a día de hoy. ¿Eh? 

 

A las once horas y diez minutos entra en 

el Salón de Sesiones el señor Castro 

Prado. 

 

La verdad es que la transición fue una 

gran obra de este país, pero en esa 

transición, en esa transición hubo 
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dirixentes políticos de quen presenta 

hoxe esta iniciativa, de Alianza Popular, 

cos sete magníficos que votaron en 

contra da Constitución, en contra. Polo 

tanto, leccións, ningunha.  

 

Aínda non queda hoxe neste país ningún 

partido vivo, salvo o Partido Socialista, 

que sexa o que participou de todas as 

aprobacións de estatutos de autonomía 

que hai en España e da Constitución 

española. Por certo, nin da presenza na 

OTAN, nin da entrada na Unión 

Europea. A columna vertebral do 

sistema político en España se chama 

Partido Socialista Obrero Español.  

 

Nada máis e moitas grazas.  

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Lage.  

 

Procedemos a la votación de esta 

moción.  

 

Votación da primeira moción 

presentada polo Grupo municipal do 

Partido Popular 

 

Seguidamente pola Presidencia 

sométese a votación a primeira moción 

presentada polo Grupo municipal do 

Partido Popular, en defensa dos 

gobernos constitucionalistas e de 

condena do terrorismo, producíndose o 

seguinte resultado: 

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Vota en contra o Grupo municipal dos 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota en contra o Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (4 

votos). 

 

Presidencia 

 

dirigentes políticos de quien presenta hoy 

esta iniciativa, de Alianza Popular, con 

los siete magníficos que votaron en contra 

de la Constitución, en contra. Por lo tanto, 

lecciones, ninguna.  

 

Aun no queda hoy en este país ningún 

partido vivo, salvo el Partido Socialista, 

que sea el que participó de todas las 

aprobaciones de estatutos de autonomía 

que hay en España y de la Constitución 

española. Por cierto, ni de la presencia en 

la OTAN, ni de la entrada en la Unión 

Europea. La columna vertebral del 

sistema político en España se llama 

Partido Socialista Obrero Español.  

 

Nada más y muchas gracias.  

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Lage.  

 

Procedemos a la votación de esta moción.  

 

 

Votación de la primera moción 

presentada por el Grupo municipal del 

Partido Popular 

 

Seguidamente por la Presidencia se 

somete a votación la primera moción 

presentada por el Grupo municipal del 

Partido Popular, en defensa de los 

gobiernos constitucionalistas y de 

condena del terrorismo, produciéndose el 

siguiente resultado: 

 

Vota a favor el Grupo municipal del 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Vota en contra el Grupo municipal de los 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota en contra el Grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (4 

votos). 

 

Presidencia 
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Queda rexeitada.  

 

Segunda. Moción relativa á redacción 

do plan local de seguridade. 

 

Sobre esta moción consta presentada 

unha emenda de substitución polos 

grupos municipais dos Socialistas de 

Galicia-PSOE e o Bloque Nacionalista 

Galego. 

 

Presidencia 

 

Segunda moción do Partido Popular 

relativa á redacción do plan local de 

seguridade.  

 

Consta unha emenda de substitución dos 

grupos municipais do PSOE e do BNG. 

 

Señora Catalán.  

 

Señora Catalán Morcillo  

 

Moitas grazas, señora alcaldesa. 

 

Bos días e feliz ano a todos os presentes, 

membros da Corporación, medios de 

comunicación e seguidores da 

retransmisión en directo.  

 

Aproveitando o comezo dun ano novo, 

xeralmente cargado de bos desexos e 

mellores intencións a pesar de empezar 

cun pleno baleiro —que paradoxo—, o 

Grupo Popular volve insistir na 

necesidade urxente de que este goberno 

acometa dunha vez por todas os 

problemas de inseguridade que adoece a 

nosa cidade. A sensación pode ser de 

frío, de calor, de cansazo, pero de 

inseguridade. Repítolles por enésima 

vez, vaian polos barrios, pateen as súas 

rúas e déanse un baño de realidade nos 

seus comercios. 

 

 Un par de datos, desde o 2015 ata o 

terceiro trimestre de 2023 aumentaron 

exponencialmente os delitos de tráfico 

de drogas, os furtos e os roubos en todas 

Queda rechazada.  

 

Segunda. Moción relativa a la redacción 

del plan local de seguridad. 

 

Sobre esta moción consta presentada una 

enmienda de sustitución por los grupos 

municipales de los Socialistas de Galicia-

PSOE y el Bloque Nacionalista Galego.  

 

 

Presidencia 

 

Segunda moción del Partido Popular 

relativa a la redacción del plan local de 

seguridad.  

 

Consta una enmienda de sustitución de los 

grupos municipales del PSOE y del BNG. 

 

Señora Catalán. 

 

Señora Catalán Morcillo 

 

Muchas gracias, señora alcaldesa. 

 

Buenos días y feliz año a todos los 

presentes, miembros de la Corporación, 

medios de comunicación y seguidores por 

vía streaming.  

 

Aprovechando el comienzo de un año 

nuevo, generalmente cargado de buenos 

deseos y mejores intenciones, a pesar de 

empezar con un pleno vacío —que 

paradoja—, el Grupo Popular vuelve a 

insistir en la necesidad urgente de que este 

gobierno acometa de una vez por todas los 

problemas de inseguridad que adolece 

nuestra ciudad. La sensación puede ser de 

frío, de calor, de cansancio, pero de 

inseguridad. Les repito por enésima vez, 

vayan por los barrios, pateen sus calles y 

dense un baño de realidad en sus 

comercios.  

 

Un par de datos, desde el año 2015 hasta 

el tercer trimestre de 2023 han aumentado 

exponencialmente los delitos de tráfico de 

drogas, los hurtos y los robos en todas sus 
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as súas extensións. E si, trátase de 

delitos menores, pero son os que máis 

preocupan aos cidadáns que non ven á 

Policía nas súas rúas. É evidente que o 

Goberno municipal e o BNG senten 

pánico por recoñecer que hai carencias 

en materia de seguridade cidadá e 

eluden continuamente a súa 

responsabilidade política. Seguen sen 

convocar as prazas de reposición de 

Policía Local, seguen sen solicitar máis 

axentes de Policía Nacional e seguen, en 

definitiva, desatendendo á cidadanía 

que pide máis policías nos barrios.  

 

A pesar de todas estas trabas, as forzas 

e corpos de seguridade continúan 

traballando día a día, e en precario con 

recursos mínimos por toda a cidadanía. 

Vaia por diante o noso máximo 

recoñecemento a todos eles.  

 

Por certo, e ao fío do labor policial, 

tantas veces cuestionada por quen non 

saben o que é verse nunha situación de 

risco e ameaza, señor Soto, para a 

Policía todas as vidas son importantes, 

todas. Iso si é incompetencia, como 

incendiar as redes con noticias falsas e 

bulos sobre os pellets, etcétera, que xa 

comentaron. Sigan así con esa 

transparencia e facendo política contra 

o noso propio marisqueo e nosa propia 

pesca. Hai que recoñecer que é parte da 

súa esencia, e comprobámolo todo os 

días, BNG desacredita á Policía e a este 

goberno non lle interesa a seguridade 

cidadá, lembremos que no seu pacto non 

incluíron nin unha soa medida sobre 

esta materia. Levamos nove anos de 

desgoberno, un goberno de progreso 

con cero propostas, cero resultados e 

cunha cidade das máis inseguras de toda 

España e a máis insegura de toda 

Galicia ás súas costas, onde o único que 

progresa é a delincuencia.  

 

Tampouco nos estraña que vostedes 

traian de novo unha emenda 

transaccionada a unha proposta do 

extensiones. Y sí, se trata de delitos 

menores, pero son los que más preocupan 

a los ciudadanos que no ven a la Policía en 

sus calles. Es evidente que el Gobierno 

municipal y el BNG sienten pánico por 

reconocer que hay carencias en materia de 

seguridad ciudadana y eluden 

continuamente su responsabilidad 

política. Siguen sin convocar las plazas de 

reposición de Policía Local, siguen sin 

solicitar más agentes de Policía Nacional 

y siguen, en definitiva, desoyendo a la 

ciudadanía que pide más policías en los 

barrios.  

 

Pese a todas estas trabas, las fuerzas y 

cuerpos de seguridad continúan 

trabajando día a día, y en precario con 

recursos mínimos por toda la ciudadanía. 

Vaya por delante nuestro máximo 

reconocimiento a todos ellos.  

 

Por cierto, y al hilo de la labor policial, 

tantas veces cuestionada por quienes no 

saben lo que es verse en una situación de 

riesgo y amenaza, señor Soto, para la 

Policía todas las vidas son importantes, 

todas. Eso sí es incompetencia, como 

incendiar las redes con fakes y bulos sobre 

los pellets, etcétera, que ya han 

comentado. Sigan así con esa 

transparencia y haciendo política contra 

nuestro propio marisqueo y nuestra propia 

pesca. Hay que reconocer que es parte de 

su esencia, y lo hemos comprobado todos 

los días, BNG desacredita a la Policía y a 

este gobierno no le interesa la seguridad 

ciudadana, recordemos que en su pacto no 

han incluido ni una sola medida sobre esta 

materia. Llevamos nueve años de 

desgobierno, un gobierno de progreso con 

cero propuestas, cero resultados y con una 

ciudad de las más inseguras de toda 

España y la más insegura de toda Galicia 

a sus espaldas, donde lo único que 

progresa es la delincuencia. 

 

Tampoco nos extraña que ustedes traigan 

de nuevo una enmienda transaccionada a 

una propuesta del Partido Popular sobre 
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Partido Popular sobre seguridade, á que 

lles anuncio que, evidentemente, imos 

dicir que si, por respectar a maior parte 

da nosa proposta, aínda que non inclúan 

aspectos ao noso entender máis 

ambiciosos como a diversificación por 

zonas en función dos fluxos de 

delincuencia e a creación de novos 

protocolos de actuación que melloren a 

resposta policial. 

 

Espero, sinceramente, que empecen a 

tomar conciencia da importancia de 

gobernar unha cidade segura e poñan en 

marcha o plan local de seguridade que 

impulsou no seu día o goberno popular 

de Carlos Negreira, votando en contra 

de calquera iniciativa sobre seguridade, 

salvo antes das eleccións. 

 

Concluíndo, desde o Partido Popular 

defendemos a necesidade de crear unha 

planificación sólida en materia de 

seguridade cidadá, avogando por un 

concepto de Policía Local renovada, 

formada e adaptada ás novas realidades 

e diversidades da nosa cidade, o que 

fomenta unha cultura de prevención e 

favorece enormemente a participación e 

a colaboración cidadá. A pesar de todo, 

temos serias dúbidas de que quen 

relegou da seguridade cidadá durante 

tantos anos de mandato poñan este plan 

en marcha, pois iso require un 

compromiso inequívoco da Concellería 

de Seguridade Cidadá, que polo que 

puidemos comprobar o pasado 5 de 

xaneiro, neste mandato nin está nin se lle 

espera.  

 

Moitas grazas.   

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Catalán.  

 

Turno para o BNG, señor Soto.  

 

Ás once horas e dezasete minutos sae 

do Salón de Sesións o señor Rodríguez 

seguridad, a la que les anuncio que, 

evidentemente, vamos a decir que sí, por 

respetar la mayor parte de nuestra 

propuesta, aunque no incluyan aspectos a 

nuestro entender más ambiciosos como la 

diversificación por zonas en función de los 

flujos de delincuencia y la creación de 

nuevos protocolos de actuación que 

mejoren la respuesta policial. 

 

 

Espero, sinceramente, que empiecen a 

tomar conciencia de la importancia de 

gobernar una ciudad segura y pongan en 

marcha el plan local de seguridad que 

impulsó en su día el gobierno popular de 

Carlos Negreira, habiendo votado en 

contra de cualquier iniciativa sobre 

seguridad, salvo antes de las elecciones. 

 

Concluyendo, desde el Partido Popular 

defendemos la necesidad de crear una 

planificación sólida en materia de 

seguridad ciudadana, abogando por un 

concepto de Policía Local renovada, 

formada y adaptada a las nuevas 

realidades y diversidades de nuestra 

ciudad, lo que fomenta una cultura de 

prevención y favorece enormemente la 

participación y la colaboración ciudadana. 

Pese a todo, tenemos serias dudas de que 

quienes han relegado de la seguridad 

ciudadana durante tantos años de mandato 

pongan este plan en marcha, pues ello 

requiere un compromiso inequívoco de la 

Concejalía de Seguridad Ciudadana, que 

por lo que pudimos comprobar el pasado 5 

de enero, en este mandato ni está ni se le 

espera.  

 

Muchas gracias.   

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Catalán.  

 

Turno para el BNG, señor Soto.  

 

A las once horas y diecisiete minutos sale 

del Salón de Sesiones el señor Rodríguez 
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Martínez. 

 

Señor Soto Díaz 

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Ben, eu, antes de nada, xa que a defensa 

da moción tiña unha mención persoal 

para min, creo que é necesario, pois que 

eu aborde esa mención persoal.  

 

Mire unha cousa, señora Catalán, eu a 

primeira vez que entrei a militar en 

política foi nunha asociación que se 

chamaba Asociación de Persoas sen 

Papeis da Coruña e alí foi onde aprendín 

o que sei de política, a verdade. Nesa 

asociación, como vostede poderá —e 

calquera—, poderá entender, había 

moitas persoas migrantes. Eu sei moi 

ben polo que pasan as persoas migrantes, 

sei moi ben polo que pasan as persoas 

racializadas, e si, sigo conmocionado 

polo que pasou o outro día, que non 

debeu ter acontecido. Non vou —como 

poderá imaxinar polo meu ton— entrar a 

responder, nin tampouco me vou a 

alporizar polas provocacións que o seu 

grupo municipal, bueno, está 

reiteradamente lanzando contra o noso. 

Eu creo que iso é sinal de nervosismo. 

Eu entendo ese nervosismo, mais tamén 

é verdade que por respecto a esta 

institución e por respecto a esta cidade, 

non vou, repito, caer nas súas 

provocacións. Eu vou a falar aquí da 

moción.  

 

Antes de falar da moción, si é certo, 

quero agradecer, primeiro, ás persoas 

voluntarias que están traballando nas 

nosas praias ante o que é unha inacción 

por parte do Estado e por parte da Xunta, 

limpando o noso medio natural e 

coidando o noso medio, elas e eles fan 

país, e tamén quería agradecer ao equipo 

de xuristas do Estado de Sudáfrica que 

agora mesmo está defendendo a súa 

causa contra o Estado de Israel polo que 

está acontecendo en Palestina perante a 

Martínez.  

 

Señor Soto Díaz 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Bien, yo, antes de nada, ya que la defensa 

de la moción tenía una mención personal 

para mí, creo que es necesario, pues que 

yo aborde esa mención personal.  

 

Mire una cosa, señora Catalán, yo la 

primera vez que entré a militar en política 

fue en una asociación que se llamaba 

Asociación de Personas sin Papeles de A 

Coruña y allí fue donde aprendí lo que sé 

de política, la verdad. En esa asociación, 

como usted podrá —y cualquiera—, 

entender, había muchas personas 

migrantes. Yo sé muy bien por lo que 

pasan las personas migrantes, sé muy bien 

por lo que pasan las personas 

racializadas, y sí, sigo conmocionado por 

lo que pasó el otro día, que no debió haber 

ocurrido. No voy —como podrá imaginar 

por mi tono— a entrar a responder, ni 

tampoco me voy a alterar por las 

provocaciones que su grupo municipal, 

bueno, está reiteradamente lanzando 

contra el nuestro. Yo creo que eso es señal 

de nerviosismo. Yo entiendo ese 

nerviosismo, pero también es verdad que 

por respeto a esta institución y por respeto 

a esta ciudad, no voy, repito, a caer en sus 

provocaciones. Yo voy a hablar aquí de la 

moción.  

 

 

Antes de hablar de la moción, sí es cierto, 

quiero agradecer, primero, a las personas 

voluntarias que están trabajando en 

nuestras playas ante lo que es una 

inacción por parte del Estado y por parte 

de la Xunta, limpiando nuestro medio 

natural y cuidando nuestro medio, ellas y 

ellos hacen país, y también quería 

agradecer al equipo de juristas del Estado 

de Sudáfrica que ahora mismo está 

defendiendo su causa contra el Estado de 

Israel por lo que está sucediendo en 
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Corte Internacional de Xustiza. 

 

 

Ben, o PP está escandalizado polo 

aumento da criminalidade. A Coruña 

que debullan semellase moito a Gotham, 

esa cidade na que habita Batman, unha 

cidade na que segundo eles abundan as 

usurpacións, os furtos e os delitos 

violentos, mais que certamente, a pesar 

dos últimos e gravísimos 

acontecementos recentes, os datos 

estatísticos, como moi ben dixo vostede, 

desmenten ese bocexo da Coruña. A min 

chámame a atención que no texto da 

moción vostedes falen de ocupacións, 

roubos, e en cambio vostede, pois vaia 

ao mesmo lugar ao que fun eu, ás 

estatísticas do Ministerio de Interior, e 

diga, bueno, non falamos aquí de 

ocupación, non falamos de este tipo de 

cousas. O certo é que estas estatísticas o 

que nos din é que o total de infraccións 

penais fronte o ano pasado diminuíu case 

sete puntos na cidade da Coruña, dinos 

que a criminalidade convencional 

diminuíu case en dous puntos, que os 

roubos con forza en domicilios 

reducíronse un 26 %, que os furtos 

reducíronse un 1,3 %. 

 

Evidentemente os datos son moi 

mellorables e eu comparto a 

preocupación de moita da cidadanía da 

Coruña, pero tamén é verdade que estes 

datos indican que aquí hai un problema 

de inseguridade, pero ese problema de 

inseguridade, ese problema de 

delincuencia céntrase sobre todo no 

tráfico de drogas e céntrase, tristemente, 

nos delitos contra a liberdade sexual.  

 

Sobre o primeiro, nós xa no primeiro 

Pleno de todos defendemos un plan local 

de seguridade..., perdón, de saúde 

pública. Creemos que a prevención e 

rehabilitación é a mellor maneira de 

acabar con estes delitos.  

 

Sobre os delitos contra a liberdade 

Palestina ante la Corte Internacional de 

Justicia. 

 

Bien, el PP está escandalizado por el 

aumento de la criminalidad. La Coruña 

que desgranan se parece mucho a 

Gotham, esa ciudad en la que habita 

Batman, una ciudad en la que según ellos 

abundan las usurpaciones, los hurtos y los 

delitos violentos, pero que ciertamente, a 

pesar de los últimos y gravísimos 

acontecimientos recientes, los datos 

estadísticos, como muy bien dijo usted, 

desmienten ese boceto de A Coruña. A mí 

me llama la atención que en el texto de la 

moción ustedes hablen de ocupaciones, 

robos, y en cambio usted, pues vaya al 

mismo lugar al que fui yo, a las 

estadísticas del Ministerio de Interior, y 

diga, bueno, no hablamos aquí de 

ocupación, no hablamos de este tipo de 

cosas. Lo cierto es que estas estadísticas 

lo que nos dicen es que el total de 

infracciones penales frente al año pasado 

disminuyó casi siete puntos en la ciudad 

de A Coruña, nos dicen que la 

criminalidad convencional disminuyó casi 

en dos puntos, que los robos con fuerza en 

domicilios se redujeron un 26 %, que los 

hurtos se redujeron un 1,3 %.  

 

Evidentemente los datos son muy 

mejorables y yo comparto la 

preocupación de mucha de la ciudadanía 

de A Coruña, pero también es verdad que 

estos datos indican que aquí hay un 

problema de inseguridad, pero ese 

problema de inseguridad, ese problema de 

delincuencia se centra sobre todo en el 

tráfico de drogas y se centra, tristemente, 

en los delitos contra la libertad sexual.  

 

Sobre el primero, nosotros ya en el primer 

Pleno de todos defendimos un plan local 

de seguridad..., perdón, de salud pública. 

Creemos que la prevención y 

rehabilitación es la mejor manera de 

acabar con estos delitos.  

 

Sobre los delitos contra la libertad sexual 
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sexual sostemos exactamente o mesmo e 

pensamos, ademais, que isto debería ser 

un asunto prioritaria da axenda política 

desta e de todas as administracións.  

 

En canto á valoración da súa moción, 

estamos de acordo con que é necesario 

redactar un novo plan local de 

seguridade, pero non estamos de acordo 

co contido, como ben ven pola nosa 

emenda.  

 

En canto aos mapas de delincuencia, nós 

consideramos que só serven para 

estigmatizar e crear alarmismo, e 

ademais non serven nin sequera para 

mellorar a eficacia da labor policial. A 

Policía Local e a Policía Nacional teñen 

un coñecemento axeitado e exhaustivo 

da cidade, non é necesario elaborar ese 

tipo de mapas para que eles poidan 

actuar eficientemente.  

 

En canto aos protocolos de actuación en 

eventos, que tamén eliminamos da nosa 

emenda, xa existen neste concello.  

 

 

Tamén quixemos matizar outras 

propostas, como a formación, incluíndo 

a atención a colectivos vulnerábeis. Esta 

é unha demanda cidadá (óese un sinal 

acústico indicativo da finalización do 

tempo de intervención) —vou 

rematando—.  

 

E finalmente a policía comunitaria. 

Quixemos reforzar para que servise para 

aquilo para o que foi pensada, que é 

mediar nos conflitos veciñais —iso é 

moi importante— e servir de enlace 

entre o Concello e a cidadanía. Para iso 

é a policía comunitaria e para iso 

quixemos que quedase por escrito nesta 

moción. Mantivemos tamén algunha das 

medidas que nos parecen razoábeis, 

como por exemplo a estratexia de 

misión-visión ou os cauces de avaliación 

do plan.  

En calquera caso... Nada, remato aquí a 

sostenemos exactamente lo mismo y 

pensamos, además, que esto debería ser 

un asunto prioritario de la agenda política 

de esta y de todas las administraciones.  

 

En cuanto a la valoración de su moción, 

estamos de acuerdo con que es necesario 

redactar un nuevo plan local de 

seguridad, pero no estamos de acuerdo 

con el contenido, como bien ven por 

nuestra enmienda.  

 

En cuanto a los mapas de delincuencia, 

nosotros consideramos que solo sirven 

para estigmatizar y crear alarmismo, y 

además no sirven ni siquiera para mejorar 

la eficacia de la labor policial. La Policía 

Local y la Policía Nacional tienen un 

conocimiento adecuado y exhaustivo de la 

ciudad, no es necesario elaborar ese tipo 

de mapas para que ellos puedan actuar 

eficientemente.  

 

En cuanto a los protocolos de actuación 

en eventos, que también eliminamos de 

nuestra enmienda, ya existen en este 

ayuntamiento.  

 

También quisimos matizar otras 

propuestas, como la formación, 

incluyendo la atención a colectivos 

vulnerables. Esta es una demanda 

ciudadana (se oye una señal acústica 

indicativa de la finalización del tiempo de 

intervención) —voy finalizando—.  

 

Y finalmente la policía comunitaria. 

Quisimos reforzar para que sirviera para 

aquello para lo cual fue pensada, que es 

mediar en los conflictos vecinales —eso es 

muy importante— y servir de enlace entre 

el Ayuntamiento y la ciudadanía. Para eso 

es la policía comunitaria y para eso 

quisimos que quedara por escrito en esta 

moción. Mantuvimos también alguna de 

las medidas que nos parecen razonables, 

como por ejemplo la estrategia de misión-

visión o los cauces de evaluación del plan.  

 

En cualquiera caso... Nada, finalizo aquí 
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miña intervención.  

 

Grazas, señora alcaldesa. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Soto, grazas ao 

BNG.  

 

Turno para o Goberno, señora Paz.  

 

Ás once horas e vinte e dous minutos 

entra no salón de Sesións o señor 

Rodríguez Martínez.  

 

Señora Paz Romero 

 

Grazas, señora alcaldesa.  

 

Bos días a todos e todas.  

 

O compromiso coa seguridade do 

Goberno municipal é claro, e neste 

contexto recollemos a necesidade de 

elaborar un novo plan de seguridade. 

Este plan de seguridade ha de incluír as 

diferentes áreas de traballo da Policía 

Local, detallando áreas competenciales, 

intervención e actuacións, canles de 

comunicación e coordinación, así como 

actuaciones de avaliación. 

 

Ha de incluír, o plan de seguridade, a 

necesaria formación continua da Policía 

Local, mellorando as súas competencias 

e actualizando os coñecementos ante 

fenómenos criminóxenos e sociais 

cambiantes.  

 

Continuando co contenido do Plan de 

Seguridade este ha de incorporar o 

protocolo de actuación policial cuxa 

última modificación se levou a cabo en 

novembro de 2022.  

 

Ha de recoller, tamén, ese plan de 

seguridade, a formalización das reunións 

entre a Concellaría e a Xefatura da 

Policía Local. O contenido desta sesión 

de traballo está orientado a establecer un 

mi intervención.  

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Soto, gracias al 

BNG.  

 

Turno para el Gobierno, señora Paz. 

 

A las once horas y veintidós minutos 

entra en el Salón de Sesiones el Señor 

Rodríguez Martínez. 

 

Señora Paz Romero 

 

Gracias, señora alcaldesa. 

 

Buenos días a todos y todas.  

 

El compromiso con la seguridad del 

Gobierno municipal es claro, y en este 

contexto recogemos la necesidad de 

elaborar un nuevo plan de seguridad. Este 

plan de seguridad ha de incluir las 

diferentes áreas de trabajo de la Policía 

Local, detallando áreas competenciales, 

intervención y actuaciones, canales de 

comunicación y coordinación, así como 

actuaciones de evaluación. 

 

Ha de incluir, el plan de seguridad, la 

necesaria formación continua de la 

Policía Local, mejorando sus 

competencias y actualizando los 

conocimientos ante fenómenos 

criminógenos y sociales cambiantes.  

 

Continuando con el contenido del Plan de 

Seguridad este ha de incorporar el 

protocolo de actuación policial cuya 

última modificación se llevó a cabo en 

noviembre de 2022.  

 

Ha de recoger, también, ese plan de 

seguridad, la formalización de las 

reuniones entre la Concejalía y la 

Jefatura de la Policía Local. El contenido 

de esta sesión de trabajo está orientado a 
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diagnóstico da situación inmediata, 

deseñando actuacións a desenvolver en 

base á fotografía da realidade da cidade 

achegada polas reunións mantidas con 

entidades veciñais, comerciantes, 

hosteleiros e outros axentes sociais. É 

aquí onde se mostra a intervención 

policial como unha actuación próxima á 

comunidade e inmediata na xestión das 

demandas da cidadanía.  

 

 

Por último, o Plan de Seguridade ha de 

establecer os cauces de control e 

evaluación da eficacia do mesmo para 

abrila ás posibles vías de mellora no 

futuro.  

 

Quedan fóra do plan de seguridade, ben 

por non ser o seu contido competencia 

municipal, ou por requerir un 

desenvolvemento adaptado ás 

peculiaridades de cada actuación, os 

mapas de delincuencia e os plans de 

autoprotección de eventos.  

 

Reiteramos, como ten sinalado a 

alcaldesa en numerosas ocasiones, que a 

seguridade é unha prioridade para o 

Goberno municipal, e, como sempre, 

imos moito máis alá das nosas 

competencias nas políticas que 

implementamos, sempre, por certo, sen 

ningún apoio autonómico. E aquí quero 

facer unha reflexión, porque quen 

pretenda acabar coa delincuencia 

unicamente mediante a acción policial 

está condenado ao fracaso. Hai que 

abordar as raíces do problema para poder 

solucionalo a medio e a longo prazo. É 

importante ter en conta que detrás de boa 

parte dos delitos que se cometen na nosa 

cidade existe o feito constatado dun 

aumento no consumo de substancias 

tóxicas. Non se trata só dun problema de 

seguridade pública, trátase, sen dúbida, 

tamén dun problema sanitario, e 

pregúntome onde está a administración 

con competencias en sanidade para 

abordar este problema? Porque, desde 

establecer un diagnóstico de la situación 

inmediata, diseñando actuaciones a 

desarrollar en base a la fotografía de la 

realidad de la ciudad proporcionada por 

las reuniones mantenidas con entidades 

vecinales, comerciantes, hosteleros y 

otros agentes sociales. Es aquí donde se 

muestra la intervención policial como una 

actuación próxima a la comunidad e 

inmediata en la gestión de las demandas 

de la ciudadanía.  

 

Por último, el Plan de Seguridad ha de 

establecer los cauces de control y 

evaluación de la eficacia del mismo para 

abrirla a las posibles vías de mejora en el 

futuro.  

 

Quedan fuera del plan de seguridad, bien 

por no ser su contenido competencia 

municipal, o por requerir un desarrollo 

adaptado a las peculiaridades de cada 

actuación, los mapas de delincuencia y los 

planes de autoprotección de eventos.  

 

 

Reiteramos, como ha señalado la 

alcaldesa en numerosas ocasiones, que la 

seguridad es una prioridad para el 

Gobierno municipal, y, como siempre, 

vamos mucho más allá de nuestras 

competencias en las políticas que 

implementamos, siempre, por cierto, sin 

ningún apoyo autonómico. Y aquí quiero 

hacer una reflexión, porque quien 

pretenda acabar con la delincuencia 

únicamente mediante la acción policial 

está condenado al fracaso. Hay que 

abordar las raíces del problema para 

poder solucionarlo a medio y a largo 

plazo. Es importante tener en cuenta que 

detrás de buena parte de los delitos que se 

cometen en nuestra ciudad existe el hecho 

constatado de un aumento en el consumo 

de sustancias tóxicas. No se trata solo de 

un problema de seguridad pública, se 

trata, sin duda, también de un problema 

sanitario, y me pregunto ¿dónde está la 

administración con competencias en 

sanidad para abordar este problema? 
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logo, aquí non o está, non está nin se lle 

espera. Fai falta que a Xunta cambie de 

estratexia, non vale dicir que todo é 

asunto dos demais, non vale eludir 

responsabilidades (óese un sinal 

acústico indicativo da finalización do 

tempo de intervención). É hora que se 

vexa en actuacións a súa implicación.  

 

Moitas grazas.  

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Paz.  

 

Señora Catalán, acepta a emenda 

presentada e a incorpora á moción ou 

prefire que se vote? 

 

Prefire que se vote, asume? (a señora 

Catalán fai un xesto afirmativo), ben, 

pois daquela votamos a moción coa 

emenda incorporada.  

 

Votación da segunda moción 

presentada polo Grupo municipal do 

Partido Popular transaccionada cos 

grupos municipais dos Socialistas de 

Galicia–PSOE e Bloque Nacionalista 

Galego 

 

Seguidamente pola Presidencia 

sométese a votación a segunda moción 

presentada polo Grupo municipal do 

Partido Popular, transaccionada cos 

grupos municipais dos Socialistas de 

Galicia-PSOE e Bloque Nacionalista 

Galego, relativa á redacción do plan 

local de seguridade, producíndose o 

seguinte resultado: 

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Vota a favor o Grupo municipal dos 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (4 

votos). 

Porque, desde luego, aquí no está, no está 

ni se le espera. Hace falta que la Xunta 

cambie de estrategia, no vale decir que 

todo es asunto de los demás, no vale eludir 

responsabilidades (se oye una señal 

acústica indicativa de la finalización del 

tiempo de intervención). Es hora que se 

vea en actuaciones su implicación.  

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Paz. 

 

Señora Catalán, ¿acepta la enmienda 

presentada y la incorpora a la moción o 

prefiere que se vote? 

 

Prefiere que se vote, ¿asume? (la señora 

Catalán hace un gesto afirmativo), bien, 

pues entonces votamos la moción con la 

enmienda incorporada. 

 

Votación de la segunda moción 

presentada por el Grupo municipal del 

Partido Popular transaccionada con los 

grupos municipales de los Socialistas de 

Galicia–PSOE e Bloque Nacionalista 

Galego 

 

Seguidamente por la Presidencia se 

somete a votación la segunda moción 

presentada por el Grupo municipal del 

Partido Popular, transaccionada con los 

grupos municipales de los Socialistas de 

Galicia-PSOE y Bloque Nacionalista 

Galego, relativa a la redacción del plan 

local de seguridad, produciéndose el 

siguiente resultado: 

 

Vota a favor el Grupo municipal del 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Vota a favor el Grupo municipal de los 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota a favor el Grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (4 

votos). 
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Presidencia 

 

Moitas grazas, queda aprobada por 

unanimidade.  

 

7. Moción do Grupo municipal do do 

Partido Popular, transaccionada cos 

grupos municipais dos Socialistas de 

Galicia-PSOE e Bloque Nacionalista 

Galego, relativa á redacción dun plan 

local de seguridade. 

 

Acordo 

 

1. Traballar en materia de prevención, 

redactando un novo Plan de Seguridade 

Local (PLS), que inclúa:  

 

- Impartir formación á Policía Local 

sobre novas formas de delincuencia e 

intervencións policiais a realizar ante 

novos fenómenos delitivos ou que 

impliquen a persoas con diversidade 

funcional ou problemas de saúde mental.  

 

- Especificar as diferentes áreas ás que 

compete o PLS para alén da seguridade 

cidadá, particularmente, a seguridade 

vial, a disciplina do comercio, do ocio 

nocturno, o control administrativo de 

licenzas por eventos e obras en espazos 

públicos ou establecementos, 

principalmente cando estes se achen 

baleiros. Cos datos obtidos, poderase 

establecer a conseguinte “estratexia 

misión-visón”.  

 

- Procurar maior presenza policial nas 

rúas, impulsando a policía comunitaria, 

como modelo que impulse a 

participación cidadá e a rendición de 

contas á cidadanía, que aposte pola 

mediación en conflitos entre a veciñanza 

e sirva de enlace entre a veciñanza e o 

Concello.  

 

- Establecer cauces de control e 

avaliación da eficacia do Plan e as súas 

extensións para abrila a posibles vías de 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, queda aprobada por 

unanimidad.  

 

7. Moción del Grupo municipal del 

Partido Popular, transaccionada con los 

grupos municipales de los Socialistas de 

Galicia-PSOE y Bloque Nacionalista 

Galego relativa a la redacción de un plan 

local de seguridad.  

 

Acuerdo 

 

1. Trabajar en materia de prevención, 

redactando un nuevo Plan de Seguridad 

Local (PLS), que incluya:  

 

- Impartir formación a la Policía Local 

sobre nuevas formas de delincuencia e 

intervenciones policiales a realizar ante 

nuevos fenómenos delictivos o que 

impliquen a personas con diversidad 

funcional o problemas de salud mental.  

 

- Especificar las diferentes áreas a las que 

compete el PLS más allá de la seguridad 

ciudadana, particularmente, la seguridad 

vial, la disciplina del comercio, del ocio 

nocturno, el control administrativo de 

licencias por eventos y obras en espacios 

públicos o establecimientos, 

principalmente cuando estos se hallen 

vacíos. Con los datos obtenidos, se podrá 

establecer la consiguiente “estrategia 

misión-visón”.  

 

- Procurar mayor presencia policial en las 

calles, impulsando la policía comunitaria, 

como modelo que impulse la participación 

ciudadana y la rendición de cuentas a la 

ciudadanía, que apueste por la mediación 

en conflictos entre el vecindario y sirva de 

enlace entre el vecindario y el 

Ayuntamiento.  

 

- Establecer cauces de control y 

evaluación de la eficacia del Plan y sus 

extensiones para abrirla a posibles vías de 
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mellora no futuro.  

 

Terceira. Moción relativa ao 

aparcadoiro dos Mallos.  

 

Presidencia 

 

Terceira e última moción do Partido 

Popular relativa ao parking dos Mallos.  

 

Señor Deus.  

 

Señor Deus Álvarez  

 

Moitas grazas, señora alcaldesa.  

 

Bos días a todos os compañeiros e 

compañeiras e a todas aquelas, aos 

funcionarios e a todas as persoas que nos 

seguen dalgunha forma este pleno. 

 

Ás once horas e vinte e seis minutos 

saen do Salón de Sesións a señora 

Neira Fernández e os señores San 

Claudio Yáñez e Soto Díaz.   

 

Quero facer de maneira excepcional 

unha intervención e un recordatorio 

vendo que se está tratando neste pleno, 

sobre todo os compañeiros do Bloque 

Nacionalista Galego, co tema dos 

vertidos pellets. A Xunta, os concellos e 

os voluntarios están facendo o que poden 

limpando as praias. E o van a conseguir, 

o que non poden facer é evitar que eses 

residuos cheguen á costa, quen ten que 

facelo é precisamente o Goberno central 

do que vostedes son socios e do que 

nunca conseguen absolutamente nada. 

Recórdenllo, teñen que impedir que eses 

residuos cheguen ás nosas costas, 

recollendo eses sacos que se derramaron 

no, no mar dese contenedor.  

 

 

Por outra banda, un mes ocultou o 

Goberno central ese accidente na costa 

de Portugal ao Goberno galego, menos 

mal, menos mal e digo menos mal, que 

eses residuos non solamente chegaron a 

mejora en el futuro. 

 

Tercera. Moción relativa al parking de 

Os Mallos. 

 

Presidencia  

 

Tercera y última moción del Partido 

Popular relativa al parking de Os Mallos. 

 

Señor Deus.  

 

Señor Deus Álvarez  

 

Muchas gracias, señora alcaldesa.  

 

Buenos días a todos los compañeros y 

compañeras y a todas aquellas, a los 

funcionarios y a todas las personas que 

nos siguen de alguna forma este pleno.  

 

A las once horas y veintiséis minutos 

salen del Salón de Sesiones la señora 

Neira Fernández y los señores San 

Claudio Yáñez y Soto Díaz.  

 

Quiero hacer de manera excepcional una 

intervención y un recordatorio viendo que 

se está tratando en este pleno, sobre todo 

los compañeros del Bloque Nacionalista 

Galego, con el tema de los vertidos pellets. 

La Xunta, los ayuntamientos y los 

voluntarios están haciendo lo que pueden 

limpiando las playas. Y lo van a 

conseguir, lo que no pueden hacer es 

evitar que esos residuos lleguen a la costa, 

quien tiene que hacerlo es precisamente el 

Gobierno central del que ustedes son 

socios y del que nunca consiguen 

absolutamente nada. Recuérdenselo, 

tienen que impedir que esos residuos 

lleguen a nuestras costas, recogiendo esos 

sacos que se derramaron en el, en el mar 

de ese contenedor.  

 

Por otra parte, un mes ocultó el Gobierno 

central ese accidente en la costa de 

Portugal al Gobierno gallego, menos mal, 

menos mal y digo menos mal, que esos 

residuos no solamente llegaron a Galicia, 
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Galicia, están tamén chegando ás praias 

de Asturias, ás praias de Cantabria e ás 

praias do País Vasco, que teñen a misma, 

a misma maneira de actuar que está 

actuando a Xunta de Galicia, pedindo ao 

Goberno central que actúe dunha vez 

recollendo eses vertidos en alta mar, que 

son as súas competencias, pero a mala fe 

da actuación e ocultación dese, dese 

vertido está aí, e está comprobado. 

 

 

E, por outra banda, por outra banda, o 

que deberían facer vostedes e todos os 

partidos de Galicia era axudar, poñerse 

no mesmo lado, non incendiar á 

sociedad, non enganar, non salir, sacar 

bulos con fotografías falseadas, vostedes 

utilizaron unha foto dunha praia 

americana, para incendiar á sociedade, 

que non tiña nada que ver cos vertidos 

que se estaban producindo aquí nas 

nosas praias. E iso é o que tiñan que facer 

vostedes, poñerse ao lado do Goberno 

galego, non en contra, como sempre. 

para incendiar.  

 

É certo que hai unhas eleccións o 18 de 

febreiro e que vostedes queren 

aproveitar esa circunstancia, como 

sempre fan. Pero, tamén, a xente sabe e 

xa coñece como actúan vostedes, non 

teñen máis que escoitar as declaracións 

do presidente da Federación Nacional de 

Cofradías.  

 

Presidencia 

 

Que tal, señor Deus? Bo día.  

 

Señor Deus Álvarez 

 

Vale, moitas grazas. Como é unha 

costume neste pleno... 

 

Presidencia 

 

Non, non, non fale, non fale, escoite, 

escoite, estou falando eu.  

 

están también llegando a las playas de 

Asturias, a las playas de Cantabria y a las 

playas del País Vasco, que tienen la 

misma, la misma manera de actuar que 

está actuando la Xunta de Galicia, 

pidiendo al Gobierno central que actúe de 

una vez recogiendo esos vertidos en alta 

mar, que son sus competencias, pero la 

mala fe de la actuación y ocultación de 

ese, de ese vertido está ahí, y está 

comprobado. 

 

Y, por otra parte, por otra parte, lo que 

deberían hacer ustedes y todos los 

partidos de Galicia era ayudar, ponerse 

en el mismo lado, no incendiar a la 

sociedad, no engañar, no salir, sacar 

bulos con fotografías falseadas, ustedes 

utilizaron una foto de una playa 

americana, para incendiar a la sociedad, 

que no tenía nada que ver con los vertidos 

que se estaban produciendo aquí en 

nuestras playas. Y eso es lo que tenían que 

hacer ustedes, ponerse del lado del 

Gobierno gallego, no en contra, como 

siempre. para incendiar. 

 

Es cierto que hay unas elecciones el 18 de 

febrero y que ustedes quieren aprovechar 

esa circunstancia, como siempre hacen. 

Pero, también, la gente sabe y ya conoce 

como actúan ustedes, no tienen más que 

escuchar las declaraciones del presidente 

de la Federación Nacional de Cofradías.  

 

 

Presidencia 

 

¿Qué tal, señor Deus? Buenos días.  

 

Señor Deus Álvarez 

 

Vale, muchas gracias. Como es una 

costumbre en este pleno... 

 

Presidencia 

 

No, no, no hable, no hable, escuche, 

escuche, estoy hablando yo.  
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Señor Deus Álvarez 

 

...falar doutros temas, quería deixar 

claro...  

 

Presidencia 

 

Señor Deus, non ten a palabra.  

 

Un momento, un momento, simplemente 

parei para recordarlle, igual que o fixen 

coa señora Veira, no mesmo tono 

tranquilo e coa mesma educación, que lle 

quedan trinta segundos para falar do 

parking dos Mallos. Nada máis. 

 

Ás once horas e trinta minutos entran 

no Salón de Sesións a señora Neira 

Fernández e o señor Soto Díaz.  

 

Señor Deus Álvarez 

 

Moitas graza.  

 

Continúo e entro no tema da moción que 

nos ocupa.  

 

Durante a madrugada do 27 de decembro 

produciuse un incendio no aparcadoiro 

dos Mallos situado debaixo da rolda de 

Outeiro. Este incendio calcinou 

totalmente catro vehículos, afectou 

gravemente a outros dez e máis dun 

centenar de vehículos estacionados na 

planta menos dúas víronse afectados en 

maior ou menor medida. O certo é que 

todo o aparcadoiro viuse moi afectado 

polo incendio, tanto..., os danos, tanto ás 

instalacións como á estrutura. Os 

traballos de recuperación e posta en 

funcionamento do aparcadoiro van 

durar meses o que vai supoñer o peche 

do mesmo durante ese período de tempo. 

O certo é que máis de 500 vehículos van 

verse afectados e non van a dispoñer 

para o seu uso de prazas de 

aparcamento deste aparcadoiro, no que 

máis de 450 coches dispoñían dunha 

praza fixa de aparcamento. Por iso, 

nosa moción quere poñer o foco sobre 

Señor Deus Álvarez 

 

...hablar de otros temas, quería dejar 

claro...  

 

Presidencia 

 

Señor Deus, no tiene la palabra.  

 

Un momento, un momento, simplemente 

paré para recordarle, igual que lo hice 

con la señora Veira, en el mismo tono 

tranquilo y con la misma educación, que 

le quedan treinta segundos para hablar 

del parking de Os Mallos. Nada más. 

 

A las once horas y treinta minutos entran 

en el Salón de Sesiones la señora Neira 

Fernández y el señor Soto Díaz.  

 

Señor Deus Álvarez 

 

Muchas gracias.  

 

Continúo y entro en el tema de la moción 

que nos ocupa.  

 

Durante la madrugada del 27 de 

diciembre se produjo un incendio en el 

parking de Os Mallos situado debajo de la 

ronda de Outeiro. Este incendio calcinó 

totalmente cuatro vehículos, afectó 

gravemente a otros diez y más de un 

centenar de vehículos estacionados en la 

planta menos dos se vieron afectados en 

mayor o menor medida. Lo cierto es que 

todo el parking se ha visto muy afectado 

por el incendio, tanto…, los daños, tanto a 

las instalaciones como a la estructura. Los 

trabajos de recuperación y puesta en 

funcionamiento del parking van a durar 

meses lo que va a suponer el cierre del 

mismo durante ese período de tiempo. Lo 

cierto es que más de 500 vehículos se van 

a ver afectados y no van a disponer para su 

uso de plazas de aparcamiento de este 

parking, en el que más de 450 coches 

disponían de una plaza fija de 

aparcamiento. Por eso, nuestra moción 

quiere poner el foco sobre estos usuarios 
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estes usuarios no barrio dos Mallos que 

van a ter problemas para atopar 

aparcamento, uníndose aos veciños que 

de forma habitual aparcan os seus 

vehículos nas rúas do barrio. 

 

Queremos instar o Goberno municipal a 

que tome cartas no asunto de maneira 

urxente e propoña algunha solución 

alternativa a estes usuarios do 

aparcadoiro.  

 

Xa sabemos que as decisións en materia 

de mobilidade durante o anterior 

mandato da señora Rey foron moi 

controvertidas, e xeraron moitas 

complicacións aos veciños dos barrios 

por non adoptar medidas alternativas 

ante a supresión de centos de prazas de 

aparcamento, quen non teña un cortello 

non pode ter unha vaca. Señora Rey, 

estes usuarios tiñan un cortello, e 

pídenlle ao seu goberno que adopte 

algún tipo de medida alternativa e que 

non se poñan de perfil. Ten que darse 

conta, señora Rey, que as súas 

actuacións no mandato anterior xa 

suprimiron nese barrio máis de 150 

prazas de aparcamento en superficie. 

Isto xa provocou unha situación 

complicada aos veciños dos Mallos ante 

a ausencia de adopción de medidas 

alternativas que paliasen estas 

decisións. Ben, dixéronlles que fosen 

aparcar ao parque Adolfo Suárez, aínda 

que algúns membros do Goberno 

municipal tómanse algún tipo de 

privilexio para aparcar onde quere, no 

momento que desexa (o señor Deus 

mostra un documento). 

 

Seguen os problemas de funcionamento 

da liña 11 do bus urbano pola avenida 

dos Mallos, despois de cambiar as 

prazas de aparcamento a batería, 

prazas, que non cumpren coas 

dimensións normativas, o que provoca 

que certos vehículos (óese un sinal 

acústico indicativo da finalización do 

tempo de intervención) —remato xa, 

en el barrio de Os Mallos que van a tener 

problemas para encontrar aparcamiento, 

uniéndose a los vecinos que de forma 

habitual aparcan sus vehículos en las 

calles del barrio. 

 

Queremos instar al Gobierno municipal a 

que tome cartas en el asunto de manera 

urgente y proponga alguna solución 

alternativa a estos usuarios del parking.  

 

 

Ya sabemos que las decisiones en materia 

de movilidad durante el anterior mandato 

de la señora Rey han sido muy 

controvertidas, y han generado muchas 

complicaciones a los vecinos de los 

barrios por no adoptar medidas 

alternativas ante la supresión de cientos de 

plazas de aparcamiento, quien no tenga un 

establo no puede tener una vaca. Señora 

Rey, estos usuarios tenían un establo, y le 

piden a su gobierno que adopte algún tipo 

de medida alternativa y que no se pongan 

de perfil. Tiene que darse cuenta, señora 

Rey, que sus actuaciones en el mandato 

anterior ya suprimieron en ese barrio más 

de 150 plazas de aparcamiento en 

superficie. Esto ya ha provocado una 

situación complicada a los vecinos de Os 

Mallos ante la ausencia de adopción de 

medidas alternativas que paliasen estas 

decisiones. Bueno, les dijeron que fueran 

a aparcar al parque Adolfo Suárez, aunque 

algunos miembros del Gobierno 

municipal se toman algún tipo de 

privilegio para aparcar donde quiere, en el 

momento que desea (el señor Deus 

muestra un documento). 

 

 

Siguen los problemas de funcionamiento 

de la línea 11 del bus urbano por la 

avenida de Os Mallos, después de cambiar 

las plazas de aparcamiento a batería, 

plazas, que no cumplen con las 

dimensiones normativas, lo que provoca 

que ciertos vehículos (se oye una señal 

acústica indicativa de la finalización del 

tiempo de intervención) —remato ya, 
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señora alcaldesa— que certos vehículos 

invadan a estreita vía de circulación, 

todo un caos de circulación que agora se 

ve agravado por este incidente. 

 

Ás once horas e trinta e dous minutos 

entra no Salón de Sesións o señor San 

Claudio Yáñez. 

 

E, doutra banda, queremos lembrar, 

tamén, outro tema, non? é público que a 

concesión deste aparcamento atópase 

nunhas condicións precarias no sentido 

de que a fai inviable, esta situación non 

pode continuar así, e é o momento de 

reorganizar coa empresa titular desta 

concesión os termos da mesma, así o 

poñen de manifesto tanto a empresa 

como a asociación de usuarios.  

 

Por tanto, —e remato xa—instamos o 

Goberno municipal a poñerse a 

traballar na procura de como solucionar 

o estado precario desta concesión 

debido a que resta practicamente máis 

da metade do tempo da mesma, 

garantindo un servizo seguro en interese 

público, e a buscar unha solución 

temporal a estes usuarios que alivien o 

problema de estacionamento que se vai 

xerar, para mellorar este servizo 

esencial no barrio dos Mallos.  

 

Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señor Deus.  

 

Turno para o BNG, señora Queixas.  

 

Señora Queixas Zas 

 

Moitas grazas, señora alcaldesa.  

 

Señor Deus, en primeiro lugar, en 

relación a ese importantísimo vertido de 

marea de plásticos que está 

contaminando o litoral galego, teño que 

pedirlle que, por favor, actualice o seu 

señora alcaldesa— que ciertos vehículos 

invadan el estrecho vial de circulación, 

todo un caos de circulación que ahora se 

ve agravado por este incidente.  

 

A las once horas y treinta y dos minutos 

entra en el Salón de Sesiones el señor 

San Claudio Yáñez.  

 

Y, por otro lado, queremos recordar, 

también, otro tema, ¿no? es público que la 

concesión de este aparcamiento se 

encuentra en unas condiciones precarias 

en el sentido de que la hace inviable, esta 

situación no puede continuar así, y es el 

momento de reorganizar con la empresa 

titular de esta concesión los términos de la 

misma, así lo ponen de manifiesto tanto la 

empresa como la asociación de usuarios.  

 

Por lo tanto, —y remato ya—instamos al 

Gobierno municipal a ponerse a trabajar 

en la búsqueda de cómo solucionar el 

estado precario de esta concesión puesto 

que resta prácticamente más de la mitad 

del tiempo de la misma, garantizando un 

servicio seguro en interés público, y a 

buscar una solución temporal a estos 

usuarios que alivien el problema de 

estacionamiento que se va a generar, para 

mejorar este servicio esencial en el barrio 

de los Mallos.  

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señor Deus.  

 

Turno para el BNG, señora Queixas. 

 

Señora Queixas Zas 

 

Muchas gracias, señora alcaldesa.  

 

Señor Deus, en primer lugar, en relación 

con ese importantísimo vertido de marea 

de plásticos que está contaminando el 

litoral gallego, tengo que pedirle que, por 

favor, actualice su argumentario, porque 
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argumentario, porque xa o señor Feijoo 

hai días que admitiu que a Xunta sabía 

perfectamente dese vertido de pellets de 

plástico desde o 13 de decembro, díxoo 

publicamente, supoño que vostede 

acreditará ao señor Feijoo. Aínda así, 

incluso sabéndoo, recoñecéndoo xa 

publicamente, a pesar diso, o que hai que 

explicar é por que a Xunta tardou case un 

mes en elevar o nivel de alerta. Esa é a 

explicación que vostedes lles deben aos 

galegos e ás galegas, así coma a sarta 

reiterada de mentiras que están vostedes 

lanzando mediaticamente estes días, 

evidentemente, facendo un  mal uso, 

totalmente espurio, dos medios de 

comunicación públicos. Esa é a 

explicación que teñen que darlle 

vostedes aos galegos e ás galegas outra 

vez, porque ademais é reincidente.  

 

En relación co aparcadoiro dos Mallos, 

que é o tema que nos ocupa nesta 

moción, en primeiro lugar, como sempre 

facemos, queremos deixar claro que para 

o BNG é fundamental sermos prudentes 

a respecto das causas que provocaron o 

recente incendio no aparcadoiro 

subterráneo da rolda de Outeiro, no 

barrio dos Mallos, que calcinou catro 

coches e afectou a varios centos máis. 

Cómpre coñecer o resultado da 

investigación da policía científica para 

determinar cal é a causa deste incendio, 

que de momento xa supuxo unha moi 

importante afectación aos propietarios 

dos vehículos, ás instalacións do 

aparcadoiro e tamén á concesionaria que 

o xestiona, pois desde o pasado 26 de 

decembro segue a estar pechado e 

inutilizado. Co seu responsábel 

mantivemos contacto desde o Grupo 

municipal do BNG dende aquela, para 

lle trasladar o noso apoio, interesarnos 

pola situación e, por suposto, ofrecer a 

nosa colaboración en todo o que for 

preciso. Neste sentido, demandamos do 

Goberno local que, por favor, faga o 

posíbel para que a policía científica 

acelere a resolución das causas do 

ya el señor Feijoo hace días que admitió 

que la Xunta sabía perfectamente de ese 

vertido de pellets de plástico desde el 13 

de diciembre, lo dijo públicamente, 

supongo que usted acreditará al señor 

Feijoo. Aun así, incluso sabiéndolo, 

reconociéndolo ya públicamente, a pesar 

de eso, lo que hay que explicar es por qué 

la Xunta tardó casi un mes en elevar el 

nivel de alerta. Esa es la explicación que 

ustedes les deben a los gallegos y a las 

gallegas, así como la sarta reiterada de 

mentiras que están ustedes lanzando 

mediáticamente estos días, evidentemente, 

haciendo un mal uso, totalmente espurio, 

de los medios de comunicación públicos. 

Esa es la explicación que tienen que darle 

ustedes a los gallegos y a las gallegas otra 

vez, porque además es reincidente.  

 

 

En relación con el aparcamiento de Os 

Mallos, que es el tema que nos ocupa en 

esta moción, en primer lugar, como 

siempre hacemos, queremos dejar claro 

que para el BNG es fundamental ser 

prudentes con respecto a las causas que 

provocaron el reciente incendio en el 

aparcamiento subterráneo de la ronda de 

Outeiro, en el barrio de Os Mallos, que 

calcinó cuatro coches y afectó a varios 

cientos más. Hay que conocer el resultado 

de la investigación de la policía científica 

para determinar cuál es la causa de este 

incendio, que de momento ya supuso una 

muy importante afectación a los 

propietarios de los vehículos, a las 

instalaciones del aparcamiento y también 

a la concesionaria que lo gestiona, pues 

desde el pasado 26 de diciembre sigue 

estando cerrado e inutilizado. Con su 

responsable mantuvimos contacto desde 

el Grupo municipal del BNG desde 

entonces, para trasladarle nuestro apoyo, 

interesarnos por la situación y, por 

supuesto, ofrecer nuestra colaboración en 

todo lo que fuere preciso. En este sentido, 

demandamos del Gobierno local que, por 

favor, haga lo posible para que la policía 

científica acelere la resolución de las 
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accidente, así como a determinación de a 

quen corresponde asumir as 

responsabilidades e as compensacións 

económicas.  

 

En segundo lugar, centrándonos no 

contido literal da moción do Partido 

Popular, non da que acaba de facer agora 

o señor Deus, que pouco tiña a ver con 

este tema, a inconcreción convértese na 

norma. Non sabemos moi ben, se o 

interese reside nos problemas derivados 

do incendio que afecta a usuarias e á 

concesionaria do aparcadoiro dos 

Mallos, ou se aproveita este incidente 

grave para poñer o foco no conxunto dos 

aparcadoiros municipais en mans de 

xestión privada, ou si se aproveita este 

importante accidente para falar dos 

problemas de mobilidade do barrio dos 

Mallos, que non son en absoluto novos.   

 

 

Recentemente fixémonos, dende o BNG, 

eco en sesión plenaria da grave 

afectación á mobilidade colectiva 

provocada pola decisión do Goberno 

local de eliminar o aparcadoiro en liña e 

substituílo en batería nunha parte da 

avenida dos Mallos, creando continuos 

problemas que dificultan o tránsito dos 

autobuses e que segue aínda pendente de 

resolución. Unha inconcreción pola súa 

parte que se reitera na parte resolutiva ao 

instar o Partido Popular a tomar medidas 

e actuacións sen especificar, para poder 

valorar nós se son viábeis ou non o son.  

 

Preguntámoslle, pois, cales son esas 

medidas que vostedes din? 

Descoñecemos a que medidas a favor da 

mobilidade no barrio dos Mallos se 

refiren en abstracto. Mais, desde logo, 

hai algunha medida contra a mobilidade 

colectiva na Coruña súa, asinada polo 

Partido Popular nesta cidade, que non 

esquecemos, no escaso e único mandato 

que gobernaron na Coruña, que foi a 

eliminación do carril bus. 

 

causas del accidente, así como la 

determinación de a quién corresponde 

asumir las responsabilidades y las 

compensaciones económicas. 

 

En segundo lugar, centrándonos en el 

contenido literal de la moción del Partido 

Popular, no de la que acaba de hacer 

ahora el señor Deus, que poco tenía que 

ver con este tema, la inconcreción se 

convierte en la norma. No sabemos muy 

bien, si el interés reside en los problemas 

derivados del incendio que afecta a 

usuarias y a la concesionaria del 

aparcamiento de Os Mallos, o se 

aprovecha este incidente grave para 

poner el foco en el conjunto de los 

aparcamientos municipales en manos de 

gestión privada, o si se aprovecha este 

importante accidente para hablar de los 

problemas de movilidad del barrio de Os 

Mallos, que no son en absoluto nuevos.  

 

Recientemente nos hicimos, desde el BNG, 

eco en sesión plenaria de la grave 

afectación a la movilidad colectiva 

provocada por la decisión del Gobierno 

local de eliminar el aparcamiento en línea 

y sustituirlo en batería en una parte de la 

avenida de Os Mallos, creando continuos 

problemas que dificultan el tránsito de los 

autobuses y que sigue aún pendiente de 

resolución. Una inconcreción por su parte 

que se reitera en la parte resolutiva al 

instar al Partido Popular a tomar medidas 

y actuaciones sin especificar, para poder 

valorar nosotros si son viables o no lo son.  

 

Le preguntamos, pues, ¿cuáles son esas 

medidas que ustedes dicen? 

Desconocemos a qué medidas a favor de 

la movilidad en el barrio de Os Mallos se 

refieren en abstracto, pero, desde luego, 

hay alguna medida contra la movilidad 

colectiva en A Coruña suya, firmada por 

el Partido Popular en esta ciudad, que no 

olvidamos, en el escaso y único mandato 

que gobernaron en A Coruña, que fue la 

eliminación del carril bus. 
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A mesma inconcreción da súa demanda 

de revisar as condicións da concesión do 

aparcadoiro, cal é a súa proposta? Que é 

o que propoñen vostedes? Ampliar a 

concesión, rescatala para a xestión 

pública? Digan vostedes, fagan 

propostas, non falen en abstracto. 

Pregúntolles, porque procuramos as súas 

propostas neste ámbito no programa do 

Partido Popular co que vostedes acaban 

de concorrer ás eleccións municipais, e 

non atopamos nada, esquecéronse desta 

parte tan importante no seu programa 

electoral (óese un sinal acústico 

indicativo da finalización do tempo de 

intervención).  

 

A complexa realidade dos aparcadoiros 

municipais da Coruña ten estado 

presente con propostas claras e concisas 

en diferentes intervencións plenarias por 

parte do Grupo municipal do BNG en 

mandatos anteriores. Temos 

aparcadoiros privados que son 

concesións públicas que están no limbo 

pola súa falta de transparencia, temos 

aparcadoiros que foron rescatados por 

seren xestionados por empresas 

fantasma, temos aparcadoiros que son 

xestionados por EMVSA, e aínda temos 

aparcadoiros que teñen concesións en 

vigor. É dicir, un puzle de pezas soltas 

aos que cómpre dar un encaixe colectivo 

para daren resposta á mobilidade sostíbel 

na cidade, que é o que falta, e por iso 

temos demandado dende o BNG unha 

política de planificación da mobilidade 

da cidade que analice esta situación 

complexa e desordenada, atenda ás 

necesidades da mobilidade de cada 

barrio e asegure que os aparcadoiros 

sexan accesíbeis, cumpran coa 

normativa de mantemento e adecuación 

ás normativas actuais, etcétera.  

 

 

Moito que facer, máis aló da variedade 

da inconcreción das palabras, precísase 

un proxecto político de ordenación, de 

planificación, de concreción de 

La misma inconcreción de su demanda de 

revisar las condiciones de la concesión 

del aparcamiento, ¿cuál es su propuesta? 

¿Qué es lo que proponen ustedes? 

¿Ampliar la concesión, rescatarla para la 

gestión pública? Digan ustedes, hagan 

propuestas, no hablen en abstracto. Les 

pregunto, porque buscamos sus 

propuestas en este ámbito en el programa 

del Partido Popular con el que ustedes 

acaban de concurrir a las elecciones 

municipales, y no encontramos nada, se 

olvidaron de esta parte tan importante en 

su programa electoral (se oye una señal 

acústica indicativa de la finalización del 

tiempo de intervención). 

 

La compleja realidad de los 

aparcamientos municipales de A Coruña 

ha estado presente con propuestas claras 

y escuetas en diferentes intervenciones 

plenarias por parte del Grupo municipal 

del BNG en mandatos anteriores. 

Tenemos aparcamientos privados que son 

concesiones públicas que están en el 

limbo por su falta de transparencia, 

tenemos aparcamientos que fueron 

rescatados por ser gestionados por 

empresas fantasma, tenemos 

aparcamientos que son gestionados por 

EMVSA, y aún tenemos aparcamientos 

que tienen concesiones en vigor. Es decir, 

un puzle de piezas sueltas a los que hace 

falta dar un encaje colectivo para dar 

respuesta a la movilidad sostenible en la 

ciudad, que es lo que falta, y por eso 

hemos demandado desde el BNG una 

política de planificación de la movilidad 

de la ciudad que analice esta situación 

compleja y desordenada, atienda a las 

necesidades de la movilidad de cada 

barrio y asegure que los aparcamientos 

sean accesibles, cumplan con la 

normativa de mantenimiento y adecuación 

a las normativas actuales, etcétera.  

 

Mucho que hacer, más allá de la variedad 

de la inconcreción de las palabras, se 

necesita un proyecto político de 

ordenación, de planificación, de 
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propostas en feitos por parte do Goberno 

local, e, desde logo, nese camiño sempre 

encontrarán ao BNG. 

 

 

Moitas grazas.  

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Queixas. 

 

Turno para o Goberno, señora Canosa. 

 

Señora Canosa Domínguez 

 

Grazas, señora alcaldesa.  

 

Señor Deus, na súa moción escrita, como 

ben dixo a señora Queixas, pretenden 

converter un accidente nun exemplo dun 

problema de xestión, e eso, se mo 

permite, parece de dudoso gusto. Sabe de 

sobra o PP que o peche do parking se 

debe a esta situación e non a outras, a un 

incendio, como ben explicaron.  

 

Sabe o que é un bo exemplo de xestión 

no barrio dos Mallos? Lograr que o 

parking da intermodal pasase de 350 a 

575 prazas. Se fora pola Xunta non 

habería parking porque desde o inicio se 

negou a facer aportación algunha para a 

súa construción, non era asunto seu. Esa 

ampliación corre a cargo de Adif, 1,8 

millóns €, porque novamente a Xunta se 

negou a colaborar en nada para mellorar 

a oferta de aparcamento para os 

coruñeses e coruñesas nos Mallos.  

 

Por certo, a Xunta tamén se nega agora a 

financiar un segundo acceso á 

intermodal para os coruñeses e usuarios 

do bus, deixando claro que lles importa 

pouco os problemas de tráfico nos 

Mallos e na súa contorna. Quizais esta 

aptitude si se merece unha moción, e non 

un incendio. Vostedes aí non din nada, 

claro, prefiren falar dun incendio. 

 

Saiban que imos votar a favor desta 

concreción de propuestas en hechos por 

parte del Gobierno local, y, desde luego, 

en ese camino siempre encontrarán al 

BNG. 

 

Muchas gracias.  

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Queixas.  

 

Turno para el Gobierno, señora Canosa.  

 

Señora Canosa Domínguez 

 

Gracias, señora alcaldesa.  

 

Señor Deus, en su moción escrita, como 

bien dijo la señora Queixas, pretenden 

convertir un accidente en un ejemplo de 

un problema de gestión, y eso, si me lo 

permite, parece de dudoso gusto. Sabe de 

sobra el PP que el cierre del parking se 

debe a esta situación y no a otras, a un 

incendio, como bien explicaron.  

 

¿Sabe lo que es un buen ejemplo de 

gestión en el barrio de Os Mallos? Lograr 

que el parking de la intermodal pasara de 

350 a 575 plazas. Si fuese por la Xunta no 

habría parking porque desde el inicio se 

negó a hacer aportación alguna para su 

construcción, no era asunto suyo. Esa 

ampliación corre a cargo de Adif, 1,8 

millones €, porque nuevamente la Xunta 

se negó a colaborar en nada para mejorar 

la oferta de aparcamiento para los 

coruñeses y coruñesas en Os Mallos.  

 

Por cierto, la Xunta también se niega 

ahora a financiar un segundo acceso a la 

intermodal para los coruñeses y usuarios 

del bus, dejando claro que les importa 

poco los problemas de tráfico en Os 

Mallos y en su entorno. Quizás esta 

aptitud sí se merece una moción, y no un 

incendio. Ustedes ahí no dicen nada, 

claro, prefieren hablar de un incendio.  

 

Sepan que vamos a votar a favor de esta 
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moción porque nos preocupa o tema e 

nos preocupa a xente dos Mallos, e alí 

estivemos tamén.  

 

Esperamos que o aparcamento reciba o 

informe da policía científica, señora 

Queixas, estamos niso, o antes posible e 

paralelamente poidan iniciar as xestións 

oportunas para que as consecuencias 

dese incendio se arranxen o antes 

posible.  

 

Nada máis, moitas grazas.  

 

Presidencia 

 

Moitas grazas, señora Canosa.  

 

Rematan aquí as mocións. Antes hai que 

votar esta.  

 

Votación da terceira moción 

presentada polo Grupo municipal do 

Partido Popular 

 

Seguidamente pola Presidencia 

sométese a votación a terceira moción 

presentada polo Grupo municipal do 

Partido Popular, relativa ao aparcadoiro 

dos Mallos, producíndose o seguinte 

resultado:  

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Vota a favor o Grupo municipal dos 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota a favor o Grupo municipal do 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (4 

votos). 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas.  

 

Queda aprobada por unanimidade.  

 

8. Moción do Grupo Municipal do 

Partido Popular relativa ao 

moción porque nos preocupa el tema y nos 

preocupa la gente de Os Mallos, y allí 

estuvimos también.  

 

Esperamos que el aparcamiento reciba el 

informe de la policía científica, señora 

Queixas, estamos en eso, lo antes posible 

y paralelamente puedan iniciar las 

gestiones oportunas para que las 

consecuencias de ese incendio se 

subsanen lo antes posible.  

 

Nada más, muchas gracias.  

 

Presidencia 

 

Muchas gracias, señora Canosa.  

 

Finalizan aquí las mociones. Antes hay 

que votar esta. 

 

Votación de la tercera moción 

presentada por el Grupo municipal del 

Partido Popular 

 

Seguidamente por la Presidencia se 

somete a votación la tercera moción 

presentada por el Grupo municipal del 

Partido Popular, relativa al parking de Os 

Mallos, produciéndose el siguiente 

resultado:  

 

Vota a favor el Grupo municipal del 

Partido Popular (PP) (12 votos). 

 

Vota a favor el Grupo municipal de los 

Socialistas de Galicia-PSOE (11 votos). 

 

Vota a favor el Grupo municipal del 

Bloque Nacionalista Galego (BNG) (4 

votos). 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. 

 

Queda aprobada por unanimidad. 

 

8. Moción do Grupo municipal del 

Partido Popular relativa al parking de Os 
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aparcadoiro dos Mallos.  

 

Acordo 

 

Instamos o Goberno municipal a: 

 

- Adoptar medidas urxentes que alivien 

o problema de estacionamento que se 

xerará no barrio e a informar á 

Asociación de usuarios sobre as accións 

tomadas e os prazos para resolver esta 

problemática.  

 

- Revisar as condicións da concesión 

deste aparcadoiro, actualmente inviable, 

de forma que garantan un servizo seguro 

en interese público.  

 

- Implementar un plan de medidas 

preventivas e de seguridade nos 

aparcamentos da cidade co fin de 

salvagardar a integridade dos usuarios e 

previr futuros incidentes.  

 

Intervencións 

 

Presidencia 

 

Pasamos xa ás preguntas de resposta oral 

comezando polo BNG.  

 

Solicito neste momento, antes de 

comezar a quenda de preguntas —os que 

queiran saír poden saír—  ó primeiro 

tenente de alcaldesa me substitúa na 

Presidencia da Corporación. Moitas 

grazas. 

 

Ás once horas e corenta e un minutos 

saen do Salón de Sesións a señora 

alcaldesa, os señores Castro Prado, 

Díaz Gallego, Vázquez Martínez, 

García Fernández y Coira Andrade y 

las señoras López Sánchez y No 

Varela. Pasa a presidir a sesión o 

señor Lage Tuñas. 

 

3º. Preguntas de resposta oral. 

 

PREGUNTAS DE RESPOSTA 

Mallos.  

 

Acuerdo 

 

Instamos al Gobierno municipal a:  

 

- Adoptar medidas urgentes que alivien el 

problema de estacionamiento que se 

generará en el barrio y a informar a la 

Asociación de usuarios sobre las acciones 

tomadas y los plazos para resolver esta 

problemática.  

 

- Revisar las condiciones de la concesión 

de este parking, actualmente inviable, de 

forma que garanticen un servicio seguro 

en interés público.  

 

- Implementar un plan de medidas 

preventivas y de seguridad en los 

aparcamientos de la ciudad con el fin de 

salvaguardar la integridad de los 

usuarios y prevenir futuros incidentes. 

 

Intervenciones 

 

Presidencia 

 

Pasamos ya a las preguntas de respuesta 

oral comenzando por el BNG.  

 

Solicito en este momento, antes de 

comenzar el turno de preguntas —los que 

quieran salir pueden salir— al primer 

teniente de alcaldesa me sustituya en la 

Presidencia de la Corporación. Muchas 

gracias. 

 

A las once horas y cuarenta y un minutos 

salen del Salón de Sesiones la señora 

alcaldesa, los señores Castro Prado, Díaz 

Gallego, Vázquez Martínez, García 

Fernández y Coira Andrade y las señoras 

López Sánchez y No Varela. Pasa a 

presidir la sesión el señor Lage Tuñas. 

 

 

3º. Preguntas de respuesta oral. 

 

PREGUNTAS DE RESPUESTA ORAL 
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ORAL PRESENTADAS POLO 

GRUPO MUNICIPAL DO BLOQUE 

NACIONALISTA GALEGO 

 

Primeira. Pregunta de resposta oral 

sobre valoración da situación dos 

servizos de limpeza viaria e recollida 

do lixo. 

 

Presidencia accdtal. (Señor Lage 

Tuñas) 

 

Comezamos co turno de preguntas, neste 

caso comezamos polo Bloque 

Nacionalista Galego. Ten a palabra o 

señor Jorquera para formular a primeira 

pregunta. 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Que valoración fai o Goberno local da 

situación dos servizos de limpeza viaria 

e recollida do lixo? 

 

Presidencia accdtal. (Señor Lage 

Tuñas) 

 

Ten a palabra a señora Díaz. 

 

Señora Díaz Vázquez 

 

Ahora, non me funcionaba o botón, 

perdón. 

 

Bo día e feliz ano a todas as persoas 

presentes e a aquelas que nos seguen a 

través do streaming. 

 

 

Bueno, primeiro supoño que son a 

persoa que vive máis de preto o 

problema das boliñas, pero non me vou 

meter nesto porque respecto ás 

preguntas, pero o único dicir que  a 

Xunta nin apareceu e sigue sin aparecer 

no Concello da Coruña, nin unha soa 

persoa apareceu aquí a limpar as praias. 

Outra vez o Concello ten que asumir as 

competencias da Xunta de Galicia nesa 

limpeza dos pellets.  

PRESENTADAS POR EL GRUPO 

MUNICIPAL DEL BLOQUE 

NACIONALISTA GALEGO 

 

Primera. Pregunta de respuesta oral 

sobre valoración de la situación de los 

servicios de limpieza viaria y recogida de 

la basura. 

 

Presidencia accdtal. (Señor Lage Tuñas) 

 

 

Comenzamos con el turno de preguntas, 

en este caso comenzamos por el Bloque 

Nacionalista Galego. Tiene la palabra el 

señor Jorquera para formular la primera 

pregunta. 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

¿Qué valoración hace el Gobierno local 

de la situación de los servicios de limpieza 

viaria y recogida de la basura? 

 

Presidencia accdtal. (Señor Lage Tuñas) 

 

 

Tiene la palabra la señora Díaz. 

 

Señora Díaz Vázquez 

 

Ahora, no me funcionaba el botón, 

perdón. 

 

Buenos días y feliz año a todas las 

personas presentes y a aquellas que nos 

siguen a través de la retransmisión en 

directo. 

 

Bueno, primero supongo que soy la 

persona que vive más de cerca el 

problema de las bolitas, pero no me voy a 

meter en esto porque respeto a las 

preguntas, pero lo único decir que la 

Xunta ni apareció y sigue sin aparecer en 

el Ayuntamiento de A Coruña, ni una sola 

persona apareció aquí a limpiar las 

playas. Otra vez el Ayuntamiento tiene que 

asumir las competencias de la Xunta de 

Galicia en esa limpieza de los pellets.  
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Pero ben, vou coa pregunta. Acabamos 

de pasar un Nadal con unha convocatoria 

desconvocatoria de folga de recollida e 

afortunadamente, salvo polas sabotaxes 

de pinchazos de rodas e algunha 

incidencia na recollida, a cidade puido 

gozar dunhas festas en paz. Con todo, 

este goberno municipal aspira sempre a 

contar con unha cidade máis limpia e cun 

servizo de recollida máis eficiente. 

Grazas. 

 

Presidencia accdtal. (Señor Lage 

Tuñas) 

 

Ten a palabra o señor Jorquera. 

 

Ás once horas e corenta e tres minutos 

entra no Salón de Sesións o señor 

Coira Andrade. 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Señora concelleira, en múltiples 

ocasións temos trasladado a este pleno os 

problemas de limpeza e recollida do lixo 

na nosa cidade. No noso contacto coa 

veciñanza constatamos que hai un 

malestar xeralizado. Neste Nadal moitos 

contedores de vidro ou de papel e cartón 

permaneceron desbordados durante días, 

con botellas e caixas amoreadas na 

contorna dos colectores. Ademais, non 

só tarda en recollerse o seu contido, 

aínda por riba, recóllese mal. Para 

sorpresa dos veciños e veciñas moitas 

veces procédese á súa recollida nas horas 

centrais do día en vez de facerse pola 

noite, coas conseguintes molestias. Así 

soe acontecer, por exemplo, na Pescaría, 

con camións dificultando o tránsito de 

veciños e vehículos.  

 

 

Con respecto aos residuos voluminosos, 

hai rúas que parecen un expositor ó ar 

libre  de colchóns, sofás, mobles 

destartalados e outros residuos de gran 

tamaño que, alén do seu impacto visual, 

 

Pero bien, voy con la pregunta. Acabamos 

de pasar una Navidad con una 

convocatoria desconvocatoria de huelga 

de recogida y afortunadamente, salvo por 

los sabotajes de pinchazos de ruedas y 

alguna incidencia en la recogida, la 

ciudad pudo disfrutar de unas fiestas en 

paz. Con todo,  este gobierno municipal 

aspira siempre a contar con una ciudad 

más limpia y con un servicio de recogida 

más eficiente. Gracias. 

 

Presidencia accdtal. (Señor Lage Tuñas) 

 

 

Tiene la palabra el señor Jorquera. 

 

A las once horas y cuarenta y tres 

minutos entra en el Salón de Sesiones el 

señor Coira Andrade. 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Señora concejala, en múltiples ocasiones 

hemos trasladado a este pleno los 

problemas de limpieza y recogida de la 

basura en nuestra ciudad. En nuestro 

contacto con el vecindario constatamos 

que hay un malestar generalizado. En esta 

Navidad muchos contenedores de vidrio o 

de papel y cartón permanecieron 

desbordados durante días, con botellas y 

cajas amontonadas en el entorno de los 

colectores. Además, no solo tarda en 

recogerse su contenido, por si fuera poco, 

se recoge mal. Para sorpresa de los 

vecinos y vecinas muchas veces se 

procede a su recogida en las horas 

centrales del día en vez de hacerse por la 

noche, con las consiguientes molestias. 

Así suele suceder, por ejemplo, en la 

Pescaría, con camiones dificultando el 

tránsito de vecinos y vehículos.  

 

Con respecto a los residuos voluminosos, 

hay calles que parecen un expositor al 

aire libre de colchones, sofás, muebles 

destartalados y otros residuos de gran 

tamaño que, además de su impacto visual, 
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son focos de sucidade. Na Sagrada 

Familia os veciños tiveron que 

organizarse para vixiar y evitar o 

depósito ilegal destes residuos e 

identificar ós infractores. Non queren 

que o seu barrio se converta nun 

vertedoiro.  

 

Ás once horas e corenta e cinco 

minutos entran no Salón de Sesións os 

señores Díaz Gallego e Vázquez 

Martínez. 

 

Por iso demandamos do Concello que 

supervise o cumprimento das condicións 

establecidas nos pregos e que impoña as 

penalidades pertinentes ante os 

incumprimentos por parte das 

concesionarias, porque os 

incumprimentos son sistemáticos. Na 

limpeza, por exemplo, moitos dos 

servizos exixidos polo Concello nunca 

se prestaron y é lamentábel, así o teño 

que dicir, que teña que ser a Valedora do 

Pobo quen lle lembre ó Goberno 

municipal a súa obriga de aportar os 

informes que lle foron solicitados. Pero 

alén dixo: tamén sabemos que hai 

problemas estruturais que teñen que ser 

abordados.  

 

Xa en abril de 2022 no Pleno do 

Concello o BNG manifestou 

textualmente que os criterios de 

contratación do persoal e de promoción 

interna nestes servizos teñen que ser 

equitativos e transparentes. Non son 

competencia dun grupo nin dun señor, 

son competencia da concesionaria e o 

Concello ten que velar pola equidade e 

transparencia nos criterios de 

contratación.  Dixemos isto textualmente 

e un ano despois destas afirmacións tiña 

lugar una operación policial que se 

saldaba con catro detencións e o inicio 

dunha investigación xudicial na que esas 

persoas son imputadas pola posíbel 

comisión, entre outros, de delitos de 

estafa, branqueo, corrupción e fraude á 

Seguridade Social. Porén, este Nadal 

son focos de suciedad. En la Sagrada 

Familia los vecinos tuvieron que 

organizarse para vigilar y evitar el 

depósito ilegal de estos residuos e 

identificar a los infractores. No quieren 

que su barrio se convierta en un 

vertedero. 

 

A las once horas y cuarenta y cinco 

minutos entran en el Salón de Sesiones 

los señores Díaz Gallego y Vázquez 

Martínez. 

 

Por eso demandamos del Ayuntamiento 

que supervise el cumplimiento de las 

condiciones establecidas en los pliegos y 

que imponga las penalidades pertinentes 

ante los incumplimientos por parte de las 

concesionarias, porque los 

incumplimientos son sistemáticos. En la 

limpieza, por ejemplo, muchos de los 

servicios exigidos por el Ayuntamiento 

nunca se prestaron y es lamentable, así lo 

tengo que decir, que tenga que ser la 

Valedora do Pobo quien le recuerde al 

Gobierno municipal su obligación de 

aportar los informes que le fueron 

solicitados. Pero además dijo: también 

sabemos que hay problemas estructurales 

que tienen que ser abordados.  

 

Ya en abril de 2022 en el Pleno del 

Ayuntamiento el BNG manifestó 

textualmente que los criterios de 

contratación del personal y de promoción 

interna en estos servicios tienen que ser 

equitativos y transparentes. No son 

competencia de un grupo ni de un señor, 

son competencia de la concesionaria y el 

Ayuntamiento tiene que velar por la 

equidad y transparencia en los criterios 

de contratación. Dijimos esto 

textualmente y un año después de estas 

afirmaciones tenía lugar una operación 

policial que se saldaba con cuatro 

detenciones y el inicio de una 

investigación judicial en la que esas 

personas son imputadas por la posible 

comisión, entre otros, de delitos de estafa, 

blanqueo, corrupción y fraude a la 
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atopámonos con noticias como esta 

(óese un sinal acústico indicativo da 

finalización do tempo de 

intervención). (O señor Jorquera 

Caselas amosa un documento) —vou 

concluíndo—: o líder de STL gaña o 

pulso e recupera o poder a cambio dun 

Nadal sen lixo. Os comités de empresa 

recuperan o mando da selección de 

persoal e incluso transcendeu que o líder 

de STL tras acordo con Prezero, que 

puxo fin á anunciada folga na recollida 

dixo textualmente o seguinte: Agora 

imos a por FCC porque se aquí saíunos 

ben na UTE de limpeza vai saír aínda 

mellor.  

 

 

Menos de unha semana despois 

presentaban unha denuncia ante Fiscalía 

contra o Concello e a UTE Coruña 

Limpeza. 

 

Señora concelleira, unha cousa son 

demandas sindicais xustas e lexítimas e 

outra prácticas chantaxistas de grupos 

con comportamentos mafiosos que ditan 

as políticas de persoal e (óese un sinal 

acústico indicativo da finalización de 

tempo de intervención) practican a 

represión sindical cos traballadores que 

non se someten a súa rede clientelar.  

 

No acordo de investidura subscrito entre 

os nosos grupos municipais figura o 

compromiso no curto prazo de abrir un 

proceso de investigación para 

determinar se as concesionarias do 

servizos de limpeza e recollida do lixo se 

inhibiron das súas responsabilidades no 

que atinxe as políticas de contratación. 

Por iso remato coa formulación de tres 

breves preguntas: está supervisando o 

Goberno municipal o cumprimento das 

condicións establecidas nos pregos e vai 

impoñer as penalidades pertinentes ante 

os incumprimentos por parte das 

concesionarias? Ten algunha estratexia o 

Goberno local para facer fronte ós 

problemas dos servizos de limpeza e 

Seguridad Social. Sin embargo, esta 

Navidad nos encontramos con noticias 

como esta (se oye una señal acústica 

indicativa de la finalización del tiempo de 

intervención). (El señor Jorquera 

Caselas muestra un documento) —voy 

concluyendo—: el líder de STL gana el 

pulso y recupera el poder a cambio de una 

Navidad sin basura. Los comités de 

empresa recuperan el mando de la 

selección de personal, e incluso trascendió 

que el líder de STL tras acuerdo con 

Prezero, que puso fin a la anunciada 

huelga en la recogida dijo textualmente lo 

siguiente: Ahora vamos a por FCC porque 

si aquí nos salió bien en la UTE de 

limpieza nos va a salir aún mejor.  

 

Menos de una semana después 

presentaban una denuncia ante Fiscalía 

contra el Ayuntamiento y la UTE Coruña 

Limpeza. 

 

Señora concejala, una cosa son demandas 

sindicales justas y legítimas y otra 

prácticas chantajistas de grupos con 

comportamientos mafiosos que dictan las 

políticas de personal y (se oye una señal 

acústica indicativa de la finalización de 

tiempo de intervención) practican la 

represión sindical con los trabajadores 

que no se someten su red clientelar.  

 

En el acuerdo de investidura suscrito 

entre nuestros grupos municipales figura 

el compromiso en el corto plazo de abrir 

un proceso de investigación para 

determinar si las concesionarias de los 

servicios de limpieza y recogida de la 

basura se inhibieron de sus 

responsabilidades en lo que incumbe las 

políticas de contratación. Por eso finalizo 

con el planteamiento de tres breves 

preguntas: ¿Está supervisando el 

Gobierno municipal el cumplimiento de 

las condiciones establecidas en los 

pliegos y va a imponer las penalidades 

pertinentes ante los incumplimientos por 

parte de las concesionarias? ¿Tiene 

alguna estrategia el Gobierno local para 
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recollida do lixo? Ten vontade real de 

facer fronte ós graves problemas 

estruturais enquistados nestes servizos?  

 

 

 

 

Moitas grazas. 

 

Presidencia accdtal. (Señor Lage 

Tuñas) 

 

Ten a palabra a señora Díaz. 

 

Ás once horas e corenta e oito minutos 

saen do Salón de Sesións os señores 

Lorenzo Torres e Mora del Campo e 

entra a señora alcaldesa, que pasa a 

presidir a sesión. 

 

Señora Díaz Vázquez 

 

Ben, grazas.  

 

Pois, como dicía, fomos capaces de pasar 

un Nadal sen incidencias maiores ante 

esa convocatoria de folga que finalmente 

se desconvocou. Este foi o último dunha 

serie de conflitos que se veñen 

sucedendo nos últimos 15 anos e que os 

distintos gobernos municipais tiveron 

que afrontar. Quero resaltar que o 

Goberno de Inés Rey non lle tremeu a 

man e decretou a emerxencia sanitaria 

cando fixo falta para garantir a saúde 

pública e a recollida de lixo na cidade. 

En calquera caso tratar de transmitir 

unha idea calamitosa do funcionamento 

dos servizos públicos de limpeza e 

recollida na cidade non responde á 

realidade. Os técnicos da Concellería de 

Medio Ambiente realizan 

sistematicamente, dun xeito firme e 

pormenorizado, o seguimento das 

prestacións das empresas adxudicatarias 

para garantir o cumprimento das ofertas 

e  dos pregos que rexen os contratos. No 

caso de constatar que se tivera producido 

algún incumprimento darían lugar ás 

penalidades que os propios pregos 

hacer frente a los problemas de los 

servicios de limpieza y recogida de la 

basura? ¿Tiene voluntad real de hacer 

frente a los graves problemas 

estructurales enquistados en estos 

servicios?  

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia accdtal. (Señor Lage Tuñas) 

 

 

Tiene la palabra la señora Díaz. 

 

A las once horas y cuarenta y ocho 

minutos salen del Salón de Sesiones los 

señores Lorenzo Torres y Mora del 

Campo y entra la señora alcaldesa, que 

pasa a presidir la sesión. 

 

Señora Díaz Vázquez 

 

Bien, gracias.  

 

Pues, como decía, fuimos capaces de 

pasar una Navidad sin incidencias 

mayores ante esa convocatoria de huelga 

que finalmente se desconvocó. Este fue el 

último de una serie de conflictos que se 

vienen sucediendo en los últimos 15 años 

y que los distintos gobiernos municipales 

tuvieron que afrontar. Quiero resaltar que 

al Gobierno de Inés Rey no le tembló la 

mano y decretó la emergencia sanitaria 

cuando hizo falta para garantizar la salud 

pública y la recogida de basura en la 

ciudad. En cualquier caso, tratar de 

trasmitir una idea calamitosa del 

funcionamiento de los servicios públicos 

de limpieza y recogida en la ciudad no 

responde a la realidad. Los técnicos de la 

Concejalía de Medio Ambiente realizan 

sistemáticamente, de una manera firme y 

pormenorizada, el seguimiento de las 

prestaciones de las empresas 

adjudicatarias para garantizar el 

cumplimiento de las ofertas y de los 

pliegos que rigen los contratos. En el caso 

de constatar que se hubiera producido 

algún incumplimiento darían lugar a las 



  
72 

 

establecen.  

 

 

Pero quero salientar que dende a 

Concellería de Medio ambiente 

trabállase sempre para mellorar os 

servizos porque, como dixen, aspiramos 

a contar con unha cidade más limpa e 

cun servicio de recollida eficiente á 

altura das necesidades da cidadanía da 

Coruña. Todos e todas somos 

conscientes de que tanto a limpeza como 

a recollida non son servizos sinxelos de 

xestionar, pero aínda así e con este afán 

de mellora, de compromiso coa 

cidadanía, esforzámonos no seu 

progreso e modernización e por iso neste 

momento estamos a traballar, entre 

outras moitas cousas, na implantación da 

recollida porta a porta na zona de alta 

concentración hosteleira co obxectivo de 

mellorar a limpeza e recollida nas zonas 

con maior afluencia da cidade, na 

instalación de compostoiros 

comunitarios para fomentar a economía 

circular, na mellora da recollida selectiva 

segregación de residuos para aproveitar 

ó máximo os materiais a través da 

reciclaxe e reutilización, na 

planificación das limpezas a pé de barrio 

garantindo as intervencións en 

profundidade e na licitación da 

remodelación da planta de residuos de 

Nostián para mellorar o seu rendemento 

e eficiencia. 

 

E falando de planta de residuos, 

gustaríame salientar a importancia do 

proceso que se leva a cabo na nosa planta 

de residuos. Na nosa planta a materia 

orgánica, e exclusivamente orgánica —e 

fago fincapé porque non é como di o 

Partido Popular que teño enfronte—, 

non se mesturan os residuos. Esto é unha 

forma irrespectuosa e carente 

absolutamente de coñecemento do 

sistema que o que fai é transmitir bulos e 

fomentar que a cidadanía non segregue. 

Así que, repito para que me escoiten ben: 

na nosa planta a materia orgánica lévase 

penalidades que los propios pliegos 

establecen.  

 

Pero quiero destacar que desde la 

Concejalía de Medio ambiente se trabaja 

siempre para mejorar los servicios 

porque, como dije, aspiramos a contar 

con una ciudad más limpia y con un 

servicio de recogida eficiente a la altura 

de las necesidades de la ciudadanía de A 

Coruña. Todos y todas somos conscientes 

de que tanto la limpieza como la recogida 

no son servicios sencillos de gestionar, 

pero aun así y con este afán de mejora, de 

compromiso con la ciudadanía, nos 

esforzamos en su progreso y 

modernización y por eso en este momento 

estamos trabajando, entre otras muchas 

cosas, en la implantación de la recogida 

puerta a puerta en la zona de alta 

concentración hostelera con el objetivo de 

mejorar la limpieza y recogida en las 

zonas con mayor afluencia de la ciudad, 

en la instalación de compostadores 

comunitarios para fomentar la economía 

circular, en la mejora de la recogida 

selectiva segregación de residuos para 

aprovechar al máximo los materiales a 

través del reciclaje y reutilización, en la 

planificación de las limpiezas a pie de 

barrio garantizando las intervenciones en 

profundidad y en la licitación de la 

remodelación de la planta de residuos de 

Nostián para mejorar su rendimiento y 

eficiencia. 

 

Y hablando de planta de residuos, me 

gustaría destacar la importancia del 

proceso que se lleva a cabo en nuestra 

planta de residuos. En nuestra planta la 

materia orgánica, y exclusivamente 

orgánica —y hago hincapié porque no es 

cómo dice el Partido Popular que tengo 

enfrente—, no se mezclan los residuos. 

Esto es una forma irrespetuosa y carente 

absolutamente de conocimiento del 

sistema que lo que hace es transmitir 

bulos y fomentar que la ciudadanía no 

segregue. Así que, repito para que me 

escuchen bien: en nuestra planta la 
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a uns tanques chamados biodixestores 

onde en situación de falta de oxíxeno 

esta materia orgánica  libera metano. O 

metano é o biogás e este biogás é o 

utilizado para producir enerxía que usa a 

propia planta para o autoconsumo. Pero 

para que nos fagamos unha idea da 

magnitude esa enerxía producida daría 

para abastecer 5.500 fogares ó ano, 

5.500 fogares.  Por iso é tan importante 

a segregación dos residuos e que a 

materia orgánica vaia exclusivamente ó 

colector de orgánica, e sobre isto 

estamos a preparar campañas 

exhaustivas de información e 

concienciación cidadá.  

 

Ás once horas e cincuenta e un 

minutos entran no Salón de Sesións os 

señores Castro Prado e García 

Fernández. 

 

Cabe dicir tamén que non somos alleos a 

que haia actuacións xudiciais en curso 

que teñen o seu propio calendario e que, 

unha vez pechados, deberemos analizar 

en profundidade e, por suposto, que non 

lles quede dúbida algunha de que 

actuaremos con contundencia, coa 

contundencia que corresponda como 

viñemos facendo ata o de agora do 

mesmo xeito que tamén cumpriremos 

cos compromisos de investidura 

acadados como vimos demostrando xa ó 

longo dos últimos meses.  

 

En definitiva, agardamos que coa 

mellora dos servizos que estamos a 

implementar, co seguimento 

escrupuloso que facemos do 

cumprimento dos contratos e da 

normativa laboral poidamos seguir 

mellorando cada día a eficiencia dos 

servizos de limpeza e recollida da 

cidade. Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas. Segunda —pode pasar—

, segunda pregunta do BNG, señor Soto. 

materia orgánica se lleva a unos tanques 

llamados biodigestores donde en 

situación de falta de oxígeno esta materia 

orgánica libera metano. El metano es el 

biogás y este biogás es el utilizado para 

producir energía que usa la propia planta 

para el autoconsumo. Pero para que nos 

hagamos una idea de la magnitud esa 

energía producida daría para abastecer 

5.500 hogares al año, 5.500 hogares.  Por 

eso es tan importante la segregación de 

los residuos y que la materia orgánica 

vaya exclusivamente al colector de 

orgánica, y sobre esto estamos 

preparando campañas exhaustivas de 

información y concienciación ciudadana.  

 

A las once horas y cincuenta y un 

minutos entran en el Salón de Sesiones 

los señores Castro Prado y García 

Fernández. 

 

Cabe decir también que no somos ajenos 

a que haya actuaciones judiciales en 

curso que tienen su propio calendario y 

que, una vez cerrados, deberemos 

analizar en profundidad y, por supuesto, 

que no les quede duda alguna de que 

actuaremos con contundencia, con la 

contundencia que corresponda como 

vinimos haciendo hasta ahora al igual que 

también cumpliremos con los 

compromisos de investidura alcanzados 

como venimos demostrando ya a lo largo 

de los últimos meses.  

 

En definitiva, esperamos que con la 

mejora de los servicios que estamos 

implementando, con el seguimiento 

escrupuloso que hacemos del 

cumplimiento de los contratos y de la 

normativa laboral podamos seguir 

mejorando cada día la eficiencia de los 

servicios de limpieza y recogida de la 

ciudad. Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias. Segunda —puede 

pasar—, segunda pregunta del BNG, 
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Ás once horas e cincuenta e dous 

minutos entran no Salón de Sesións as 

señoras López Sánchez e No Varela e 

o señor Lorenzo Torres. 

 

Señor Amado non ten a palabra non me 

consta estando eu aquí que  a solicitara, 

síntoo moitísimo, é o turno do BNG.  

 

 

Poden sentarse os concelleiros que 

acaban de entrar.  

 

Señor Soto ten a palabra. 

 

Segunda. Pregunta de resposta oral 

sobre o servizo de xestión de multas. 

 

Señor Soto Díaz 

 

Grazas señora alcaldesa.  

 

A miña pregunta é: como pretende 

proveer o Goberno municipal as prazas 

do persoal que se encargará do servizo 

de xestión de multas recentemente 

remunicipalizado? 

 

Señora Paz Romero 

 

Para a xestión do procedemento 

sancionador por infraccións de tráfico, 

ao existir razóns de urxente necesidade, 

recorrerase a aquelas posibilidades de 

cobertura de prazas por persoal 

funcionario según a lexislación laboral. 

 

Señor Soto Díaz 

 

Grazas señora Paz.  

 

A razón de esta pregunta é amosar a nosa 

desconformidade con que este servizo, 

recentemente remunicipalizado, sexa 

atendido por funcionario en comisión de 

servizo. Estamos a favor da 

remunicipalización dun servizo que 

nunca debeu ter sido externalizado. 

Señor Soto.  

 

A las once horas y cincuenta y dos 

minutos entran en el Salón de Sesiones 

las señoras López Sánchez y No Varela y 

el señor Lorenzo Torres. 

 

Señor Amado no tiene la palabra no me 

consta estando yo aquí que la haya 

solicitado, lo siento muchísimo, es el turno 

del BNG.  

 

Pueden sentarse los concejales que 

acaban de entrar.  

 

Señor Soto tiene la palabra. 

 

Segunda. Pregunta de respuesta oral 

sobre el servicio de gestión de multas. 

 

Señor Soto Díaz 

 

Gracias señora alcaldesa.  

 

Mi pregunta es: ¿cómo pretende proveer 

el Gobierno municipal las plazas del 

personal que se encargará del servicio de 

gestión de multas recientemente 

remunicipalizado? 

 

Señora Paz Romero 

 

Para la gestión del procedimiento 

sancionador por infracciones de tráfico, 

al existir razones de urgente necesidad, se 

recurrirá a aquellas posibilidades de 

cobertura de plazas por personal 

funcionario según la legislación laboral. 

 

Señor Soto Díaz 

 

Gracias señora Paz.  

 

La razón de esta pregunta es mostrar 

nuestra disconformidad con que este 

servicio, recientemente remunicipalizado, 

sea atendido por funcionario en comisión 

de servicio. Estamos a favor de la 

remunicipalización de un servicio que 

nunca debió haber sido externalizado. 
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Cando o goberno do PP neste Concello 

anunciou a súa externalización o BNG 

opúxose e así teríamos feito tamén a día 

de hoxe, pois ao noso entender a xestión 

directa dos servizos públicos é a máis 

eficiente e garantista de todas as xestións 

posíbeis, pero os procesos de 

reinternalización ou de 

remunicipalización de servizos hai que 

facelos con planificación  e diálogo e 

aquí botamos algo disto en falta.  

 

Ata o de agora a empresa que tiña 

encomendada a xestión do servizo de 

asistencia técnica na xestión dos 

procedementos sancionadores por 

infraccións de tráfico empregaba a sete 

persoas, algunha das cales tiña unha 

antigüidade de nove anos. Estas persoas 

estaban encargadas de labores técnicas 

como recepción de boletíns de denuncia, 

gravación de altas de expedientes 

administrativos, consultas á Dirección 

Xeral de Tráfico para determinar as 

persoas con responsabilidade 

administrativa por infraccións de tráfico, 

tramitación do decreto de incoación e un 

longo etcétera. Trátase, como dixen, 

dunha serie de tarefas de contido técnico 

que non poden ser desenvolvidas sen a 

debida formación no uso das plataformas 

informáticas utilizadas nestes procesos. 

Estas persoas, tristemente, xa foron 

despedidas e souberon disto pola prensa 

porque a empresa non llelo comunicou 

directamente ata despois de filtrada a 

noticia. Se que isto non é 

responsabilidade do Concello senón da 

empresa, mais creo que é algo que 

debemos, do que debemos ser 

conscientes. 

 

Pola súa banda o Goberno municipal 

planea que afronte este servicio este  

funcionariado en comisións de servizo e 

este goberno xa prometeu en Pleno que 

traballaría para acabar coas comisións de 

servizo. Se nos gobernásemos teríamos 

explorado outras solucións legais, como 

a convocatoria dunha contratación por 

Cuando el gobierno del PP en este 

Ayuntamiento anunció su externalización 

el BNG se opuso y así lo habríamos hecho 

también a día de hoy, pues a nuestro 

entender la gestión directa de los servicios 

públicos es la más eficiente y garantista de 

todas las gestiones posibles, pero los 

procesos de reinternalización o de 

remunicipalización de servicios hay que 

hacerlos con planificación y diálogo y 

aquí echamos algo de esto en falta.  

 

Hasta ahora la empresa que tenía 

encomendada la gestión del servicio de 

asistencia técnica en la gestión de los 

procedimientos sancionadores por 

infracciones de tráfico empleaba a siete 

personas, alguna de las cuales tenía una 

antigüedad de nueve años. Estas personas 

estaban encargadas de labores técnicas 

como recepción de boletines de denuncia, 

grabación de altas de expedientes 

administrativos, consultas a la Dirección 

General de Tráfico para determinar las 

personas con responsabilidad 

administrativa por infracciones de tráfico, 

tramitación del decreto de incoación y un 

largo etcétera. Se trata, como dije, de una 

serie de tareas de contenido técnico que 

no pueden ser desarrolladas sin la debida 

formación en el uso de las plataformas 

informáticas utilizadas en estos procesos. 

Estas personas, tristemente, ya fueron 

despedidas y supieron de esto por la 

prensa porque la empresa no se lo 

comunicó directamente hasta después de 

filtrada la noticia. Sé que esto no es 

responsabilidad del Ayuntamiento sino de 

la empresa, pero creo que es algo que 

debemos, de lo que debemos ser 

conscientes. 

 

Por su parte el Gobierno municipal 

planea que afronte este servicio este 

funcionariado en comisiones de servicio y 

este gobierno ya prometió en Pleno que 

trabajaría para acabar con las 

comisiones de servicio. Si nosotros 

gobernáramos habríamos explorado otras 

soluciones legales, como la convocatoria 



  
76 

 

acumulación de tarefas, o que logo dun 

proceso no que se valorarían os criterios 

de mérito e capacidade quizais se 

podería permitir manter algún posto  de 

traballo de quen levan anos traballando 

indirectamente e de forma precaria para 

a administración. Cremos ademais que 

tería sido a solución que mellor tería 

permitido que o servizo continuase a 

prestarse nas mesmas condicións en que 

se estaba prestando ata o de agora sen 

que se vise repercutida mesmo, aínda 

que sexa por un  pequeno período de 

tempo, a eficiencia do servizo. Grazas. 

 

 

Ás once horas e cincuenta e cinco 

minutos entra no Salón de Sesións o 

señor Moura do Campo. 

 

Señora Paz Romero 

 

A xestión do procedemento sancionador 

por infraccións de tráfico foi 

encomendada durante o Goberno 

municipal do PP a EMVSA. O obxecto 

da encomenda, segundo o texto, era a 

análises, deseño e a xestión operativa, 

ceñindo as súas funcións á elaboración 

material e tramitación dos expedientes 

sancionadores.  

 

EMVSA subcontrata o servicio de 

asistencia técnica na xestión dos 

procedementos sancionadores  a 

Asesores Locales Consultoría. Recentes 

—e isto é o que motiva a situación 

actual—, recentes e reiteradas sentencias 

da xurisdición contencioso-

administrativa aplican a sentencia do 

Tribunal supremo de 14 de setembro de 

2020 sinalando que  a tramitación dos 

procedementos administrativos, en canto 

constitúen actividade indispensable 

técnica e ordinaria das administracións, 

queda reservada para os funcionarios 

públicos. E se isto é aplicable para os 

procedementos en xeral, no cabe dúbida 

que maior rigor ha de exixirse con 

ocasión dos procedementos 

de una contratación por acumulación de 

tareas, lo que después de un proceso en el 

que se valorarían los criterios de mérito y 

capacidad quizás se podría permitir 

mantener algún puesto de trabajo de 

quienes llevan años trabajando 

indirectamente y de forma precaria para 

la administración. Creemos además que 

habría sido la solución que mejor habría 

permitido que el servicio continuara 

prestándose en iguales condiciones en que 

se estaba prestando hasta ahora sin que se 

viese repercutida incluso, aunque sea por 

un pequeño período de tiempo, la 

eficiencia del servicio. Gracias. 

 

A las once horas y cincuenta y cinco 

minutos entra en el Salón de Sesiones el 

señor Mora do Campo. 

 

Señora Paz Romero 

 

La gestión del procedimiento sancionador 

por infracciones de tráfico fue 

encomendada durante el Gobierno 

municipal del PP a EMVSA. El objeto de 

la encomienda, según el texto, era el 

análisis, diseño y la gestión operativa, 

ciñendo sus funciones a la elaboración 

material y tramitación de los expedientes 

sancionadores.  

 

EMVSA subcontrata el servicio de 

asistencia técnica en la gestión de los 

procedimientos sancionadores a Asesores 

Locales Consultoría. Recientes —y esto es 

lo que motiva la situación actual—, 

recientes y reiteradas sentencias de la 

jurisdicción contencioso-administrativa 

aplican la sentencia del Tribunal supremo 

de 14 de septiembre de 2020 señalando 

que la tramitación de los procedimientos 

administrativos, en cuanto constituyen 

actividad indispensable técnica y 

ordinaria de las administraciones, queda 

reservada para los funcionarios públicos. 

Y si esto es aplicable para los 

procedimientos en general, no cabe duda 

que mayor rigor ha de exigirse con 

ocasión de los procedimientos 
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sancionadores nos que se exercita unha 

potestade de importante incidencia nos 

cidadáns, incidencia de carácter negativo 

que require un proceso coas necesarias e 

adecuadas garantías, o cal require a 

intervención dos funcionarios, non só 

por ser un persoal idóneo para a súa 

tramitación pola súa formación, senón 

porque se lle somete a un réxime de 

responsabilidade que é garantía para a 

cidadanía dunha correcta tramitación 

dos procedementos sancionadores.  

 

 

Ás once horas e cincuenta e seis 

minutos entra no Salón de Sesións a 

señora Queixas Zas. 

 

E esta é a necesidade urxente marcada 

polas instancias xudiciais as que 

determinan a extinción da encomenda e 

para dotar ao servicio de multas de 

persoal funcionario de xeito inmediato 

recorrerase a aquelas posibilidades de 

cobertura que permita a lexislación 

laboral. Grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas señora Paz, señor Soto.  

 

Terceira e última pregunta do Bloque 

Nacionalista Galego sobre vivendas de 

uso turístico. Señora Veira. 

 

Terceira. Pregunta de resposta oral 

sobre vivendas de uso turístico. 

 

Señora Veira González 

 

Canto máis ten que aumentar o número 

de vivendas de uso turístico e canto máis 

se ten que encarecer o aluguer na Coruña 

para que o Goberno local traia a pleno 

algunha proposta para regulalos? 

 

 

Señor Díaz Gallego 

 

O Goberno local xa traballa desde o 25 

sancionadores en los que se ejercita una 

potestad de importante incidencia en los 

ciudadanos, incidencia de carácter 

negativo que requiere un proceso con las 

necesarias y adecuadas garantías, lo cual 

requiere la intervención de los 

funcionarios, no solo por ser un personal 

idóneo para su tramitación por su 

formación, sino porque se le somete a un 

régimen de responsabilidad que es 

garantía para la ciudadanía de una 

correcta tramitación de los 

procedimientos sancionadores.  

 

A las once horas y cincuenta y seis 

minutos entra en el Salón de Sesiones la 

señora Queixas Zas. 

 

Y esta es la necesidad urgente marcada 

por las instancias judiciales las que 

determinan la extinción de la encomienda 

y para dotar al servicio de multas de 

personal funcionario de manera 

inmediata se recurrirá a aquellas 

posibilidades de cobertura que permita la 

legislación laboral. Gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias señora Paz, señor Soto.  

 

Tercera y última pregunta del Bloque 

Nacionalista Galego sobre viviendas de 

uso turístico. Señora Veira. 

 

Tercera. Pregunta de respuesta oral 

sobre viviendas de uso turístico. 

 

Señora Veira González 

 

¿Cuánto más tiene que aumentar el 

número de viviendas de uso turístico y 

cuanto más se tiene que encarecer el 

alquiler en A Coruña para que el 

Gobierno local traiga a pleno alguna 

propuesta para regularlos? 

 

Señor Díaz Gallego 

 

El Gobierno local ya trabaja desde el 25 de 
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de abril do ano pasado na Mesa 

sectorial de vivendas de uso turístico con 

axentes implicados do sector, 

institucións e a federación de veciños. 

Outra cousa moi distinta é que sexa 

necesario que a conclusións ou 

regulacións que de aí saian teñan que vir 

a un pleno. 

 

Señora Veira González 

 

A cantidade de vivendas de uso turístico 

que hoxe en día ten a cidade da Coruña é 

un problema, é un problema porque 

detrae vivendas que poden estar 

alugadas para vivenda habitual e non o 

están, é un problema porque adultera os 

prezos do aluguer na cidade, é un 

problema pola presión urbanística sobre 

algúns edificios, rúas e barrios da cidade 

nos que é imposíbel atopar unha vivenda 

en aluguer para vivir, e porque ten unha 

compoñente particular de malestar nas 

comunidades de veciños, porque non é 

doado compartir edificio cada semana, 

cada fin de semana con persoas distintas 

que como non habitan diariamente eses 

edificios producen, en non poucas 

ocasións, ruídos, desperfectos, etcétera, 

etcétera. 

 

E por que temos tantos pisos turísticos na 

cidade da Coruña? Por que non deixaron 

de medrar nos últimos dous anos? Pola 

incapacidade absoluta do Goberno local 

en minoría de Inés Rey de atender ó 

problema que se lle advertiu, unha e 

outra vez, neste salón de plenos. 

 

Vexamos o problema a través de catro 

datos e as consecuencias de non tomar 

decisións. En xuño de 2022 na Coruña 

había 614 vivendas de uso turístico. En 

xaneiro de 2023, cando vostedes 

anuncian que van reunir unha mesa do 

sector catro meses despois para decidir 

como regulan as vivendas de uso 

turístico, na cidade xa había 

aproximadamente 700 vivendas de estas 

características, e en novembro de 2023 

abril del año pasado en la Mesa sectorial 

de viviendas de uso turístico con agentes 

implicados del sector, instituciones y la 

federación de vecinos. Otra cosa muy 

distinta es que sea necesario que la 

conclusiones o regulaciones que de ahí 

salgan tengan que venir a un pleno. 

 

 

Señora Veira González 

 

La cantidad de viviendas de uso turístico 

que hoy en día tiene la ciudad de A 

Coruña es un problema, es un problema 

porque detrae viviendas que pueden estar 

alquiladas para vivienda habitual y no lo 

están, es un problema porque adultera los 

precios del alquiler en la ciudad, es un 

problema por la presión urbanística sobre 

algunos edificios, calles y barrios de la 

ciudad en los que es imposible encontrar 

una vivienda en alquiler para vivir, y 

porque tiene un componente particular de 

malestar en las comunidades de vecinos, 

porque no es fácil compartir edificio cada 

semana, cada fin de semana con personas 

distintas que como no habitan 

diariamente esos edificios producen, en 

no pocas ocasiones, ruidos, desperfectos, 

etcétera, etcétera. 

 

¿Y por qué tenemos tantos pisos turísticos 

en la ciudad de A Coruña? ¿Por qué no 

dejaron de crecer en los últimos dos años? 

Por la incapacidad absoluta del Gobierno 

local en minoría de Inés Rey de atender al 

problema que se le advirtió, una y otra 

vez, en este salón de plenos. 

 

Veamos el problema a través de cuatro 

datos y las consecuencias de no tomar 

decisiones. En junio de 2022 en A Coruña 

había 614 viviendas de uso turístico. En 

enero de 2023, cuando ustedes anuncian 

que van a reunir una mesa del sector 

cuatro meses después para decidir como 

regulan las viviendas de uso turístico, en 

la ciudad ya había aproximadamente 700 

viviendas de estas características, y en 

noviembre de 2023 ya había 1077 
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xa había 1077 vivendas de uso turístico 

na cidade da Coruña. Neste ano sabático 

que colleron vostedes para tomar unha 

decisión e reunir un par de veces á Mesa 

do sector na cidade as vivendas de uso 

turístico subiron un 53%. Un ano 

sabático porque precisaron un ano para 

chegar á conclusión de que ían aplicar a 

normativa urbanística do PXOM de 

2013.  

 

E porque é BNG é tan insistente con 

isto? Porque incluímos isto no acordo 

dos orzamentos de 2024? Porque a 

cantidade de vivendas de uso turístico 

que coñecemos polos datos oficiais, que 

non significa que sexan as únicas,  

inflúen nun mercado inmobiliario na 

cidade da Coruña, fora do alcance das 

coruñesas e dos coruñeses con salarios 

normais, porque teñen que tomar unha 

decisión, porque os problemas non se 

resolven con deixalos pasar e porque se 

van a aplicar a normativa urbanística do 

PXOM, como o van facer? Van notificar 

ós propietarios? Vaise limitar a 

densidade de vivendas de uso turístico 

para evitar a presión urbanística nos 

baixos e nos primeiros?  Vai haber un 

mecanismo claro para iniciar a 

actividade? Porque si, o aluguer de 

vivendas turísticas é unha actividade 

económica. Vai haber unhas taxas 

municipais como temos acordado? Vai 

exercer o Goberno local e como as 

labores de control e inspección desa 

actividade? Como o van facer? Teñen 

que dar explicacións neste salón de 

plenos.  

 

Aquí fai falla unha boa dose de 

transparencia e un pouquiño máis de 

implicación do seu goberno, señora Rey, 

que non parece moi preocupado polo 

problema de acceso á vivenda na nosa 

cidade, que está imposíbel, que cada día 

está mais imposíbel, que na Coruña unha 

persoa cun salario medio, unha persoa 

que traballa nunha ambulancia, unha 

dependenta, un profesional da 

viviendas de uso turístico en la ciudad de 

A Coruña. En este año sabático que 

cogieron ustedes para tomar una decisión 

y reunir un par de veces a la Mesa del 

sector en la ciudad las viviendas de uso 

turístico subieron un 53%. Un año 

sabático porque necesitaron un año para 

llegar a la conclusión de que iban a 

aplicar la normativa urbanística del 

PGOM de 2013. 

 

¿Y por qué el BNG es tan insistente con 

esto? ¿Por qué incluimos esto en el 

acuerdo de los presupuestos de 2024? 

Porque la cantidad de viviendas de uso 

turístico que conocemos por los datos 

oficiales, que no significa que sean las 

únicas, influyen en un mercado 

inmobiliario en la ciudad de A Coruña, 

fuera del alcance de las coruñesas y de los 

coruñeses con salarios normales, porque 

tienen que tomar una decisión, porque los 

problemas no se resuelven con dejarlos 

pasar y porque si van a aplicar la 

normativa urbanística del PGOM, ¿cómo 

lo van a hacer? ¿Van a notificar a los 

propietarios? ¿Se va a limitar la densidad 

de viviendas de uso turístico para evitar la 

presión urbanística en los bajos y en los 

primeros?  ¿Va a haber un mecanismo 

claro para iniciar la actividad? Porque sí, 

el alquiler de viviendas turísticas es una 

actividad económica ¿Va a haber unas 

tasas municipales como hemos acordado? 

¿Va a ejercer el Gobierno local y cómo las 

labores de control e inspección de esa 

actividad? ¿Cómo lo van a hacer? Tienen 

que dar explicaciones en este salón de 

plenos.  

 

Aquí hace falta una buena dosis de 

transparencia y un poquito más de 

implicación de su gobierno, señora Rey, 

que no parece muy preocupado por el 

problema de acceso a la vivienda en 

nuestra ciudad, que está imposible, que 

cada día está más imposible, que en A 

Coruña una persona con un salario 

medio, una persona que trabaja en una 

ambulancia, una dependienta, un 
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seguridade privada, unha traballadora do 

telemarketing, unha limpadora, unha 

traballadora do servicio de axuda a 

domicilio, un camareiro hoxe en día nin 

pode asumir todos os custos iniciais que 

implica unha hipoteca nin pode pagar un 

aluguer de esta cidade para vivir só. No 

mellor dos casos compartirá casa e verá 

cada vez menos posíbel ter un proxecto 

de vida propio e sen dependencias. 

Porque unha persoa que cobra ó redor de 

1.000 euros non pode asumir un aluguer, 

so un aluguer, xa non digamos os gastos 

asociados ó aluguer de 600, 700 ou 800 

euros. Pero nós a vostede, señora Rey, 

non a vemos preocupada por isto. E 

aínda que sabemos que as principais 

competencias en materia de vivenda 

residen na Xunta de Galiza, o Concello 

da Coruña ten algunhas competencias, 

como nas vivendas de uso turístico, por  

iso traemos esta pregunta a pleno. Ou en 

solicitar e facerlle presión á Xunta de 

Galiza para que declare ó mercado da 

Coruña como mercado tensionado e non 

coa intención de cubrir exclusivamente o 

expediente, como parece que aconteceu, 

e digo parece porque aínda que non, 

aínda non nos deron acceso, aínda non 

nos deron acceso —e o pedimos en 

novembro—, acceso ó expediente (óese 

un sinal acústico indicativo da 

finalización de tempo de 

intervención), xa sei que non interesa, 

ver a solicitude que lle fixo o Goberno 

local á Xunta de Galiza para que 

declarase o mercado inmobiliario da 

nosa cidade como tensionado. Aínda 

estamos esperando desde novembro para 

ver ese expediente, porque o que parece 

que fixo este goberno foi querer cubrir o 

expediente.  

 

Póñanse as pilas porque a situación da 

vivenda da nosa cidade é insufríbel. 

 

 

Señor Díaz Gallego 

 

Si, como dicía, señora Veira, está a 

profesional de la seguridad privada, una 

trabajadora del telemarketing, una 

limpiadora, una trabajadora del servicio 

de ayuda a domicilio, un camarero, hoy ni 

puede asumir todos los costes iniciales 

que implica una hipoteca ni puede pagar 

un alquiler de esta ciudad para vivir solo. 

En el mejor de los casos compartirá casa 

y verá cada vez menos posible tener un 

proyecto de vida propio y sin 

dependencias. Porque una persona que 

cobra alrededor de 1.000 euros no puede 

asumir un alquiler, solo un alquiler, ya no 

digamos los gastos asociados al alquiler 

de 600, 700 u 800 euros. Pero nosotros a 

usted, señora Rey, no la vemos 

preocupada por esto. Y aunque sabemos 

que las principales competencias en 

materia de vivienda residen en la Xunta de 

Galicia, el Ayuntamiento de A Coruña 

tiene algunas competencias, como en las 

viviendas de uso turístico, por eso traemos 

esta pregunta a pleno. O en solicitar y 

hacerle presión a la Xunta de Galicia para 

que declare al mercado de A Coruña como 

mercado tensionado y no con la intención 

de cubrir exclusivamente el expediente, 

como parece que sucedió, y digo parece 

porque aunque no, aún no nos dieron 

acceso, aún no nos dieron acceso —y lo 

pedimos en noviembre—, acceso al 

expediente (se oye una señal acústica 

indicativa de la finalización de tiempo de 

intervención), ya sé que no interesa, ver 

la solicitud que le hizo el Gobierno local 

a la Xunta de Galicia para que declarara 

el mercado inmobiliario de nuestra 

ciudad como tensionado. Aún estamos 

esperando desde noviembre para ver ese 

expediente, porque lo que parece que hizo 

este gobierno fue querer cubrir el 

expediente.  

 

Pónganse las pilas porque la situación de 

la vivienda de nuestra ciudad es 

insufrible. 

 

Señor Díaz Gallego 

 

Sí, como decía, señora Veira, se está 
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reunirse a Mesa sectorial das vivendas 

turísticas e desde logo se hai algún 

responsable desa subida que menciona 

dos últimos meses na cidade é a Xunta 

de Galicia, Xunta de Galicia que recibiu 

unha comunicación por parte do 

Concello no último trimestre, imos, en 

outubro novembro do ano pasado, para 

que deixase de rexistrar vivendas de uso 

turístico naquelas zonas dos edificios 

nos que non está permitido polo noso 

plan xeral á vista das sentenzas do 

Tribunal Superior de Xustiza de Galicia 

e a última do Supremo que confirma esas 

sentenzas de que son unha actividade 

terciaria e que, por tanto, teñen que 

limitarse aos espazos que así o estipule 

o Plan Xeral, e a Xunta de Galicia a día 

de hoxe segue rexistrando vivendas de 

uso turístico en pisos e espazos dos 

edificios nos que non está permitido, co 

cal se hai algún responsable neste 

momento desa subida non é o Concello 

da Coruña que trasladou á Xunta a 

información sobre a normativa 

municipal específica que ten este 

concello desde o ano 2013, non é algo 

novo, e que, a pesar diso, a Xunta de 

Galicia segue inscribindo vivendas de 

uso turístico en zonas nas que non é 

legal. Algunha responsabilidade terá a 

Xunta de Galicia, por tanto. 

 

 

Como dicía, ademais a postura deste 

goberno local foi confirmada 

recentemente no mes de decembro polo 

Tribunal Supremo, debido a que na 

Mesa poñíase en dúbida por algún dos 

colectivos que iso fose ocorrer, o 

Supremo confirmouno. As vivendas de 

uso turístico son actividade económica 

e, por tanto, terán que ocupar nos 

edificios só as posicións nas que se 

permita actividade económica, non son 

vivendas.  

 

As actividades económicas están 

reguladas polo noso plan xeral desde o 

ano 13 como dicía e polo plan especial 

reuniendo la Mesa sectorial de las 

viviendas turísticas y desde luego si hay 

algún responsable de esa subida que 

menciona de los últimos meses en la 

ciudad es la Xunta de Galicia, Xunta de 

Galicia que ha recibido una comunicación 

por parte del Concello en el último 

trimestre, vamos, en octubre noviembre 

del año pasado, para que dejase de 

registrar viviendas de uso turístico en 

aquellas zonas de los edificios en los que 

no está permitido por nuestro plan general 

a la vista de las sentencias del Tribunal 

Superior de Xustiza de Galicia y la última 

del Supremo que confirma esas sentencias 

de que son una actividad terciara y que, 

por tanto, tienen que limitarse a los 

espacios que así lo estipule el Plan 

General, y la Xunta de Galicia a día de hoy 

sigue registrando viviendas de uso 

turístico en pisos y espacios de los 

edificios en los que no está permitido, con 

lo cual si hay algún responsable en este 

momento de esa subida no es el Concello 

da Coruña que ha trasladado a la Xunta la 

información sobre la normativa municipal 

específica que tiene este ayuntamiento 

desde el año 2013, no es algo nuevo, y 

que, a pesar de eso, la Xunta de Galicia 

sigue inscribiendo viviendas de uso 

turístico en zonas en las que no es legal. 

Alguna responsabilidad tendrá la Xunta de 

Galicia, por tanto. 

 

Como decía, además la postura de este 

gobierno local ha sido confirmada 

recientemente en el mes de diciembre por 

el Tribunal Supremo, puesto que en la 

Mesa se ponía en duda por alguno de los 

colectivos que eso fuese a ocurrir, el 

Supremo lo ha confirmado. Las viviendas 

de uso turístico son actividad económica 

y, por tanto, tendrán que ocupar en los 

edificios sólo las posiciones en las que se 

permita actividad económica, no son 

viviendas.  

 

Las actividades económicas están 

reguladas por nuestro plan general desde 

el año 13 como decía y por el plan especial 
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desde o ano 15 e ao amparo das 

sentenzas tanto do Superior de Xustiza 

de Galicia como do Supremo, así que 

considerarán por este goberno local e 

así se lle esixe tanto á Xunta de Galicia, 

como dicía, en novembro e así se lle 

esixirá aos propietarios unha 

comunicación previa de actividade que 

xa está elaborada e por tanto que 

paguen por esa actividade económica ao 

Concello da Coruña.  

 

Será a Mesa e ese consenso que xurda 

desa mesa de onde saian, en todo caso, 

esas futuras regulacións. Entendo que o 

BNG estará a favor de que sexa así, de 

que sexa a través da Mesa e a través do 

consenso, tendo en conta que en 

Santiago non votou a favor de regular as 

vivendas de uso turístico porque botaba 

en falta consenso nas medidas tomadas.  

 

En todo caso, coincido con vostede, 

señora Veira, que o problema da 

vivenda en Coruña desde logo non é só 

este, ten un nome tamén un nome e 

apelidos que é Xunta de Galicia que é a 

responsable en materia de vivenda na 

Comunidade Autónoma, e por tanto na 

cidade, e que ademais ten un Instituto 

Galego de Vivenda e Solo que desde o 

ano 2009 construíu un total de 40 

vivendas en Coruña, desde o ano 2009 

40 vivendas nunha cidade que ten máis 

de 2.000 demandantes de vivenda 

pública. Ese é o que lle importa á Xunta 

de Galicia, iso é o que lle importa á 

Xunta de Galicia a política de vivenda 

na cidade, iso é o que lle importa ao 

Partido Popular a política de vivenda. E 

a min gustaríame tamén que, bo, que 

ademais de falar de vivendas de uso 

turístico, pois se puidesen entregar aquí 

mocións que puxesen iso de manifesto, 

onde está esa Xunta de Galicia, onde 

están os responsables en materia de 

vivenda para non facer nada polo 

problema existente da vivenda na 

cidade. 

 

desde el año 15 y al amparo de las 

sentencias tanto del Superior de Xustiza 

de Galicia como del Supremo, así que 

considerarán por este gobierno local y así 

se le exige tanto a la Xunta de Galicia, 

como decía, en noviembre y así se le 

exigirá a los propietarios una 

comunicación previa de actividad que ya 

está elaborada y por tanto que paguen por 

esa actividad económica al Ayuntamiento 

de A Coruña.  

 

Será la Mesa y ese consenso que surja de 

esa mesa de donde salgan, en todo caso, 

esas futuras regulaciones. Entiendo que el 

BNG estará a favor de que sea así, de que 

sea a través de la Mesa y a través del 

consenso, toda vez que en Santiago no 

votó a favor de regular las viviendas de 

uso turístico porque echaba en falta 

consenso en las medidas tomadas.  

 

En todo caso, coincido con usted, señora 

Veira, que el problema de la vivienda en 

Coruña desde luego no es solo este, tiene 

un nombre también un nombre y apellidos 

que es Xunta de Galicia que es la 

responsable en materia de vivienda en la 

Comunidad Autónoma, y por tanto en la 

ciudad, y que además tiene un Instituto 

Galego de Vivenda e Solo que desde el 

año 2009 ha construido un total de 40 

viviendas en Coruña, desde el año 2009 40 

viviendas en una ciudad que tiene más de 

2.000 demandantes de vivienda pública. 

Ese es lo que le importa a la Xunta de 

Galicia, eso es lo que le importa a la Xunta 

de Galicia la política de vivienda en la 

ciudad, eso es lo que le importa al Partido 

Popular la política de vivienda. Y a mí me 

gustaría también que, bueno, que además 

de hablar de viviendas de uso turístico, 

pues se pudiesen entregar aquí mociones 

que pusiesen eso de manifiesto, dónde está 

esa Xunta de Galicia, dónde están los 

responsables en materia de vivienda para 

no hacer nada por el problema existente de 

la vivienda en la ciudad. 
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En todo caso, volvendo ao tema e iso á 

pregunta que se expuxo, reitero o 

compromiso deste goberno local coa 

regulación das vivendas turísticas, o 

traballo que se está realizando na Mesa 

con todos os membros, aos que agradezo 

ademais a súa colaboración, e os pasos 

que se están dando nesta materia e que 

culminarán nos próximos meses. 

Grazas. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas señora Veira, señor  Díaz. 

 

Rematan aquí ás preguntas do BNG. 

 

PREGUNTAS DE RESPOSTA 

ORAL PRESENTADAS POLO 

GRUPO MUNICIPAL DO PARTIDO 

POPULAR 

 

Primeira. Pregunta de resposta oral 

sobre instalacións deportivas. 

 

Presidencia 

 

Pasamos xa as preguntas do Partido 

Popular. Primeira pregunta: instalacións 

deportivas. Señor García. 

 

Señor García Fernández 

 

Grazas señora alcaldesa.  

 

Cando ten previsto o Goberno municipal 

licitar os contratos das instalacións 

deportivas de San Diego, Castrillón, 

campo de golf da Torre e Club do Mar 

para acabar coa situación actual de 

precario? 

 

Señor Castro Prado 

 

Bo día.  

 

O Goberno municipal, presidido por Inés 

Rey, ten previsto licitar as concesións 

das instalacións deportivas de San 

Diego, Castrillón, campo de golf de A 

En todo caso, volviendo al tema y eso a la 

pregunta que se ha planteado, reitero el 

compromiso de este gobierno local con la 

regulación de las viviendas turísticas, el 

trabajo que se está realizando en la Mesa 

con todos los miembros, a los que 

agradezco además su colaboración, y los 

pasos que se están dando en esta materia y 

que culminarán en los próximos meses. 

Gracias. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias señora Veira, señor Díaz. 

 

Finalizan aquí las preguntas del BNG. 

 

PREGUNTAS DE RESPUESTA ORAL 

PRESENTADAS POR EL GRUPO 

MUNICIPAL DEL PARTIDO 

POPULAR 

 

Primera. Pregunta de respuesta oral 

sobre instalaciones deportivas. 

 

Presidencia 

 

Pasamos ya a las preguntas del Partido 

Popular. Primera pregunta: instalaciones 

deportivas. Señor García. 

 

Señor García Fernández 

 

Gracias señora alcaldesa.  

 

¿Cuándo tiene previsto el Gobierno 

municipal licitar los contratos de las 

instalaciones deportivas de San Diego, 

Castrillón, campo de golf de A Torre y 

Club del Mar para acabar con la situación 

actual de precario? 

 

Señor Castro Prado 

 

Buenos días.  

 

El Gobierno municipal, presidido por Inés 

Rey, tiene previsto licitar las concesiones 

de las instalaciones deportivas de San 

Diego, Castrillón, campo de golf de A 
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Torre e Club do Mar coa máxima 

celeridade. 

 

Señor García Fernández 

 

Grazas señor Castro.  

 

Cinco anos levamos escoitando esa 

resposta, cinco anos.  

 

Antes de nada, quería felicitar a tódalas 

familias, a tódalas familias galegas e 

coruñeses por beneficiarse do bono 

deporte da Xunta de Galicia para a 

promoción de adquirir o material 

deportivo e a prestación de servizos. Si, 

case 11 millóns dos 16 que vai investir a 

Xunta están xa nas familias coruñesas. 

Adestrar gratis, facer deporte gratis, 

durante tempada tras tempada. Por 

certo, grave problema teñen os nenos 

das escolas deportivas municipais 

porque non van poder adquirir ese bono 

deportivo porque este concello non cre 

no deporte escolar, por iso non están 

dentro do Xogade, síntoo. 

 

Imos facer unha radiografía das nosas 

instalacións. Complexo deportivo de San 

Diego: catro anos caducado, en 

precario e coas instalacións caéndose. 

Campo de golf da Torre: sete anos 

caducado e en precario, tamén as 

instalacións —poden ir velas se 

queren— tamén caéndose. Complexo do 

Castrillón: outros oito meses caducado. 

Complexo ou a piscina do Club do Mar 

de San Amaro: sete meses tamén con 

contrato caducado. Por certo, teñen 

unha solicitude do Club do Mar porque 

se está caendo a fachada na piscina dos 

nenos e aínda non tiveron contestación 

deste concello, se o teñen a ben.  

 

 

En resumo, contratos caducados, 

instalacións deteriorándose e cales son 

as súas accións? Ningunha, acáboo de 

dicir. Levan con respostas vagas, 

fuxidías e imprecisas. Catro concelleiros 

torre y Club del Mar con la máxima 

celeridad. 

 

Señor García Fernández 

 

Gracias señor Castro.  

 

Cinco años llevamos escuchando esa 

respuesta, cinco años.  

 

Antes de nada, quería felicitar a todas las 

familias, a todas las familias gallegas y 

coruñeses por haberse beneficiado del 

bono deporte de la Xunta de Galicia para 

la promoción de adquirir el material 

deportivo y la prestación de servicios. Sí, 

casi 11 millones de los 16 que va a invertir 

la Xunta están ya en las familias 

coruñesas. Entrenar gratis, hacer deporte 

gratis, durante temporada tras temporada. 

Por cierto, grave problema tienen los niños 

de las escuelas deportivas municipales 

porque no van a poder adquirir ese bono 

deportivo porque este concello no cree en 

el deporte escolar, por eso no están dentro 

del Xogade, lo siento. 

 

Vamos a hacer una radiografía de las 

nuestras instalaciones. Complejo 

deportivo de San Diego: cuatro años 

caducado, en precario y con las 

instalaciones cayéndose. Campo de golf 

de la Torre: siete años caducado y en 

precario, también las instalaciones —

pueden ir a verlas si quieren— también 

cayéndose. Complejo del Castrillón: otros 

ocho meses caducado. Complejo o la 

piscina del Club del Mar de San Amaro: 

siete meses también con contrato 

caducado. Por cierto, tienen una solicitud 

del Club del Mar porque se está cayendo 

la fachada en la piscina de los niños y 

todavía no han tenido contestación de este 

ayuntamiento, si lo tienen a bien.  

 

En resumen, contratos caducados, 

instalaciones deteriorándose y ¿cuáles son 

sus acciones? Ninguna, lo acabo de decir. 

Llevan con respuestas vagas, huidizas e 

imprecisas. Cuatro concejales en cinco 
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en cinco anos e a súa resposta é: 

licitaranse en breve. Digo eu, 

preocupáronse en realizar un novo 

proxecto, un novo modelo? 

preocupáronse en facer un novo 

contrato de mantemento de instalacións 

deportivas que está caducado? ou 

solicitaron penalidades contra as 

empresas cando o servizo non se realiza 

adecuadamente? 

 

Señor Vázquez, estaba a ler a última 

intervención súa, dicía que non era 

político, que non viña facer política. 

Está gratuitamente aquí, Señor 

Vázquez? Eu si creo na política e creo 

na política deportiva porque é unha 

ferramenta fundamental para a mellora 

dos nosos coruñeses. Eu quero unha 

Coruña máis ambiciosa, quero unha 

Coruña con máis instalacións 

deportivas e as que existen que estean en 

mellores condicións, iso si é facer 

política deportiva.  

 

Vostedes teñen a responsabilidade sobre 

as súas costas para mellorar o deporte, 

para cumprir co seu pequeno programa 

electoral que teñen. Vostedes 

desperdiciaron —non me cansarei de 

dicirllo— 37 millóns de euros para 

mellorar as instalacións deportivas con 

axudas da Xunta e do CSD. Vostedes non 

esixiron á alcaldesa, vostede non esixiu 

á alcaldesa máis diñeiro nestes 

orzamentos deste ano, nin o BNG nin o 

PSOE, soamente puxeron un plan 

director de actividades ou de 

instalacións deportivas. Lémbrolle aos 

dous grupos que en maio do 2022 este 

grupo fixo unha moción, aprobouse e 

non vale para nada, porque se aprobou 

o realizar un plan director de 

instalacións deportivas e levan cinco 

anos sen ter ese plan de instalacións 

deportivas. Ou ben a mellora dos 

complexos deportivos, efectivamente 

que están mal, señor Vázquez, claro que 

están mal, pero a vostede escapóuselle 

ese mesmo día, cinco millóns de euros 

años y su respuesta es: se licitarán en 

breve. Digo yo ¿se han preocupado en 

realizar un nuevo proyecto, un nuevo 

modelo? ¿se han preocupado en hacer un 

nuevo contrato de mantenimiento de 

instalaciones deportivas que está 

caducado? ¿o han solicitado penalidades 

contra las empresas cuando el servicio no 

se realiza adecuadamente? 

 

 

Señor Vázquez, estaba leyendo la última 

intervención suya, decía que no era 

político, que no venía a hacer política 

¿Está gratuitamente aquí, Señor Vázquez? 

Yo sí creo en la política y creo en la 

política deportiva porque es una 

herramienta fundamental para la mejora 

de nuestros coruñeses. Yo quiero una 

Coruña más ambiciosa, quiero una Coruña 

con más instalaciones deportivas y las que 

existen que estén en mejores condiciones, 

eso sí es hacer política deportiva.  

 

 

Ustedes tienen la responsabilidad sobre su 

espalda para mejorar el deporte, para 

cumplir con su pequeño programa 

electoral que tienen. Ustedes han 

desperdiciado —no me cansaré de 

decírselo— 37 millones de euros para 

mejorar las instalaciones deportivas con 

ayudas de la Xunta y del CSD. Ustedes no 

han exigido a la alcaldesa, usted no ha 

exigido a la alcaldesa más dinero en estos 

presupuestos de este año, ni el BNG ni el 

PSOE, han solamente puesto un plan 

director de actividades o de instalaciones 

deportivas. Le recuerdo a los dos grupos 

que en mayo del 2022 este grupo hizo una 

moción, se aprobó y no vale para nada, 

porque se aprobó el realizar un plan 

director de instalaciones deportivas y 

llevan cinco años sin tener ese plan de 

instalaciones deportivas. O bien la mejora 

de los complejos deportivos, 

efectivamente que están mal, señor 

Vázquez, claro que están mal, pero a usted 

se le escapó ese mismo día, cinco millones 

de euros que va a invertir la Xunta en esos, 
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que vai investir a Xunta nesas, nesas 

instalacións. E hai que verbalizalo, 

estamos orgullosos de que se invistan 

cinco millóns de euros. Esa é a 

diferenza, señor Vázquez, con nosas, co 

noso concello. Nos temos por escrito un 

contrato en vigor dotándoo de partida 

orzamentaria e vostedes nin esixen o 

cumprimento do seu contrato nin o 

poñen por escrito.  

 

Eu como responsable do sector claro 

que me preocupan como están as miñas 

instalacións, son o primeiro en dicirlle 

ás miñas entidades que poñan por 

escrito as súas queixas. Vostedes saben 

que fan? Miran para outro lado ou lle 

digan ou lle din que non falen co Roberto 

do PP. Iso é o que lle din vostedes, esa é 

a diferenza.  

 

Miren para vostedes mesmos, levan 

cinco anos sen mover un só papel. A súa 

resposta, díxenllo, licitarán pronto, esa 

é a súa resposta. Esixa á súa alcaldesa 

que dote máis orzamento para o deporte. 

Dous, fale coas áreas pertinentes para 

que, haxa lugares para poder 

desenvolver instalacións deportivas 

novas. Tres: busque axudas como as que 

perdeu para (óese un sinal acústico 

indicativo da finalización de tempo de 

intervención) para mellorar as 

instalacións actuais. Iso é facer política 

deportiva. Ou traian asuntos como no 

Pleno ordinario con algo de contido, 

oxalá que trouxesen aquí para facer 

máis instalacións deportivas, oxalá, 

pero non o traen.  

 

Por certo, dígalle ao seu portavoz, que 

se informe ben, por favor. É que da pena, 

da pena escoitarlle. Non se pode falar de 

oídas. Se nin coñece as instalacións da 

Xunta, nin as coñece. Sabe que aínda 

non se poden intervir nos complexos das 

instalacións deportivas? Sabe por que? 

Porque dende o 21 de xullo levan na 

mesa deste concello os requirimentos 

que lle fixeron á empresa para poder 

en esas instalaciones. Y hay que 

verbalizarlo, estamos orgullosos de que se 

inviertan cinco millones de euros. Esa es 

la diferencia, señor Vázquez, con nuestras, 

con nuestro ayuntamiento. Nosotros 

tenemos por escrito un contrato en vigor 

dotándolo de partida presupuestaria y 

ustedes ni exigen el cumplimiento de su 

contrato ni lo ponen por escrito.  

 

 

Yo como responsable del sector claro que 

me preocupan como están mis 

instalaciones, soy el primero en decirle a 

mis entidades que pongan por escrito sus 

quejas. ¿Ustedes saben qué hacen? Miran 

para otro lado o le digan o le dicen que no 

hablen con el Roberto del PP. Eso es lo 

que le dicen ustedes, esa es la diferencia.  

 

 

Miren para ustedes mismos, llevan cinco 

años sin mover un solo papel. Su 

respuesta, se lo dije, licitarán pronto, esa 

es su respuesta. Exija a su alcaldesa que 

dote más presupuesto para el deporte. Dos, 

hable con las áreas pertinentes para que, 

haya lugares para poder desarrollar 

instalaciones deportivas nuevas. Tres: 

busque ayudas como las que perdió para 

(se oye una señal acústica indicativa de 

la finalización de tiempo de 

intervención) para mejorar las 

instalaciones actuales. Eso es hacer 

política deportiva. O traigan asuntos como 

en el Pleno ordinario con algo de 

contenido, ojalá que trajesen aquí para 

hacer más instalaciones deportivas, ojalá, 

pero no lo traen.  

 

Por cierto, dígale a su portavoz, que se 

informe bien, por favor. Es que da pena, 

da pena escucharle. No se puede hablar de 

oídas. Si ni conoce las instalaciones de la 

Xunta, ni las conoce. ¿Sabe que todavía no 

se pueden intervenir en los complejos de 

las instalaciones deportivas? ¿Sabe por 

qué? Porque desde el 21 de julio llevan en 

la mesa de este ayuntamiento los 

requerimientos que le hicieron a la 
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realizar as pertinentes reparacións. 

 

 

Por tanto, máis rigor, máis coñecemento 

da situación, porque, de verdade, 

levamos cinco anos e non queremos 

esperar que dentro de oito anos teñamos 

encima da mesa un plan director de 

instalacións deportivas.  

 

Moitas grazas alcaldesa polo tempo. 

 

Señor Castro Prado 

 

Si, bueno, despois de este alegato 

electoral, non, electoralista, do 

concelleiro do Partido Popular, vou a 

facer unha reflexión previa. 

 

 Evidentemente temos unha idea do que 

é unha concesión pública ben 

equivocada. Estase a traballar, e así o ten 

manifestado o meu compañeiro e 

portavoz do Goberno, en implementar y 

avanzar en concesións destes servizos 

públicos que poñan por riba de todo o 

interese público, evidentemente 

poñendo en valor a colaboración 

público-privada. O noso modelo non é o 

seu modelo, obviamente, non é o modelo 

de ENCE, non é o modelo da ampliación 

arbitraria da AP9, ese modelo de 

concesións, obviamente, non é o modelo 

de este goberno nin do Partido 

Socialista.  

 

E despois de esa intervención —non é a 

primeira, pero creo que vai ser das 

últimas— electoralista, eu quero facer 

unha reflexión. Vostede non é alleo á 

situación das instalacións deportivas que 

existen na cidade da Coruña. Vostede ten 

unha enorme responsabilidade, vostede é 

o responsable da Delegación Provincial 

de Deportes da Xunta de Galicia y, 

evidentemente, vostede tamén debería 

de facer un balance do que foron os 

últimos catro anos de xestión do 

Goberno da Xunta de Galicia en materia 

de instalacións deportivas na nosa 

empresa para poder realizar las pertinentes 

reparaciones. 

 

Por lo tanto, más rigor, más conocimiento 

de la situación, porque, de verdad, 

llevamos cinco años y no queremos 

esperar que dentro de ocho años tengamos 

encima de la mesa un plan director de 

instalaciones deportivas.  

 

Muchas gracias alcaldesa por el tiempo. 

 

Señor Castro Prado 

 

Sí, bueno, después de este alegato 

electoral, no, electoralista, del concejal 

del Partido Popular, voy a hacer una 

reflexión previa.  

 

Evidentemente tenemos una idea de lo que 

es una concesión pública bien 

equivocada. Se está trabajando, y así lo ha 

manifestado mi compañero y portavoz del 

Gobierno, en implementar y avanzar en 

concesiones de estos servicios públicos 

que pongan por encima de todo el interés 

público, evidentemente poniendo en valor 

la colaboración público-privada. Nuestro 

modelo no es su modelo, obviamente, no 

es el modelo de ENCE, no es el modelo de 

la ampliación arbitraria de la AP9, ese 

modelo de concesiones, obviamente, no es 

el modelo de este gobierno ni del Partido 

Socialista. 

  

 

Y después de esa intervención —no es la 

primera, pero creo que va a ser de las 

últimas— electoralista, yo quiero hacer 

una reflexión. Usted no es ajeno a la 

situación de las instalaciones deportivas 

que existen en la ciudad de A Coruña. 

Usted tiene una enorme responsabilidad, 

usted es el responsable de la Delegación 

Provincial de Deportes de la Xunta de 

Galicia y, evidentemente, usted también 

debería de hacer un balance de lo que 

fueron los últimos cuatro años de gestión 

del Gobierno de la Xunta de Galicia en 

materia de instalaciones deportivas en 
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cidade, catro anos de incumprimentos, 

de anuncios rimbombantes en redes 

sociais e en diversas plataformas pero, 

cero execución. 

 

 

O complexo deportivo de Elviña debería 

de ser pechado se se fixera unha mínima 

inspección, incluso porque afecta á 

seguridade dos seus usuarios, complexo 

deportivo que xestiona a Xunta. Claro, 

que pasa? que vostedes non se 

autoinspeccionan, non teñen ese nivel de 

responsabilidade.  

 

Eu creo que é moi fácil vir aquí a dar 

consejos que para mí no tengo, pero 

consejos que para mí no tengo 

evidentemente, a estas alturas, xa non os 

compra ninguén. E cando falo de 

ninguén falo tamén dun sector deportivo 

que está xa bastante farto de que cada 

catro anos veña o Partido Popular 

prometendo montes e moreas, se veña 

esquecendo, no seu caso, da 

responsabilidade que ten e, voulle dar un 

consello, se mo permite, xa que estamos 

dando consellos: exerza un pouco as súas 

funcións dentro do Goberno da Xunta y 

evidentemente fágao de forma 

responsable e pensando no interese de 

esta cidade. E fágao tamén abandonando 

eu creo, é que realmente o balance de 

xestión da Xunta de Galicia, e 

nomeadamente de vostede como 

responsable a nivel territorial da mesma, 

nos últimos catro anos é nefasto.  

 

 

Ao que se dedicou vostede é a enviar 

ladrillazos por WhatsApp ás directivas 

das entidades deportivas desta cidade 

contándolle o mal que o facía o Goberno 

municipal. Por certo, vou a facerlle un 

chamamento que incluso, aproveitando 

incluso como teñen feito elas mesmas. 

Hombre, deixe de facer demagoxia nos 

wasap, sobre o malo que é o Goberno 

municipal, sobre o que non fai y esto 

pídollo de parte incluso das entidades 

nuestra ciudad, cuatro años de 

incumplimientos, de anuncios 

rimbombantes en redes sociales y en 

diversas plataformas, pero cero 

ejecución. 

 

El complejo deportivo de Elviña debería 

de ser cerrado si se hiciera una mínima 

inspección, incluso porque afecta a la 

seguridad de sus usuarios, complejo 

deportivo que gestiona la Xunta. Claro, 

¿qué pasa? que ustedes no se 

autoinspeccionan, no tienen ese nivel de 

responsabilidad.  

 

Yo creo que es muy fácil venir aquí a dar 

consejos que para mí no tengo, pero 

consejos que para mí no tengo 

evidentemente, a estas alturas, ya no los 

compra nadie. Y cuando hablo de nadie 

hablo también de un sector deportivo que 

está ya bastante harto de que cada cuatro 

años venga el Partido Popular 

prometiendo el oro y el moro, se venga 

olvidando, en su caso, de la 

responsabilidad que tiene y, le voy a dar 

un consejo, si me lo permite, ya que 

estamos dando consejos: ejerza un poco 

sus funciones dentro del Gobierno de la 

Xunta y evidentemente hágalo de forma 

responsable y pensando en el interés de 

esta ciudad. Y hágalo también 

abandonando yo creo, es que realmente el 

balance de gestión de la Xunta de Galicia, 

y especialmente de usted como 

responsable a nivel territorial de la 

misma, en los últimos cuatro años es 

nefasto.  

 

A lo que se dedicó usted es a enviar 

ladrillazos por WhatsApp a las directivas 

de las entidades deportivas de esta ciudad 

contándole lo mal que lo hacía el 

Gobierno municipal. Por cierto, voy a 

hacerle un llamamiento que incluso, 

aprovechando incluso como han hecho 

ellas mismas. Hombre, deje de hacer 

demagogia en los wasaps, sobre lo malo 

que es el Gobierno municipal, sobre lo 

que no hace y esto se lo pido de parte 
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deportivas. Faga algo coas súas 

responsabilidades de goberno na Xunta, 

faga o traballo para o que lle pagan os 

galegos, creo que avanzariamos 

bastante.  

 

Evidentemente as entidades deportivas 

desta cidade son moi educadas. 

Algunhas xa me teñen dito que o 

silenciaron, non o bloquean por unha 

cuestión de educación porque vamos, 

creo que o nivel de demagoxia  e de 

irresponsabilidade dun cargo público 

con responsabilidades de goberno que 

afectan directamente ás instalacións 

deportivas desta cidade, ao 

funcionamento e a marcha do tecido 

deportivo desta cidade, brilla pola súa 

ausencia cando en lugar de dedicarse ao 

que ten que dedicarse se dedica a, bueno, 

á demagoxia diaria, ladrillazos por 

WhatsApp, críticas absolutamente 

infundadas á acción dun goberno que 

sempre ten tido a man tendida desde o 

punto de vista da colaboración 

institucional coa Xunta e que, 

evidentemente, so ten recibido polo 

representante a nivel territorial da 

mesma pois irresponsabilidade, 

incomprensión, falta de talante e nula 

capacidade de diálogo e de negociación.  

 

Reitero, evidentemente, agora xa 

estamos no tempo de desconto, podería 

dicirlle que rectificase e que se dedicase 

a traballar na súa responsabilidade, pero 

creo que xa para o próximo mes os 

galegos e as galegas decidirán que haxa 

un cambio muy necesario tamén nese 

ámbito. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas señor García, señor 

Castro.  

 

Segunda pregunta do Grupo Popular 

sobre o legado de Luís Seoane. Señor 

San Claudio. 

 

incluso de las entidades deportivas. Haga 

algo con sus responsabilidades de 

gobierno en la Xunta, haga el trabajo 

para el cual le pagan los gallegos, creo 

que avanzaríamos bastante.  

 

Evidentemente las entidades deportivas de 

esta ciudad son muy educadas. Algunas ya 

me han dicho que lo silenciaron, no lo 

bloquean por una cuestión de educación 

porque vamos, creo que el nivel de 

demagogia  y de irresponsabilidad de un 

cargo público con responsabilidades de 

gobierno que afectan directamente a las 

instalaciones deportivas de esta ciudad, al 

funcionamiento y la marcha del tejido 

deportivo de esta ciudad, brilla por su 

ausencia cuando en lugar de dedicarse a 

lo que tiene que dedicarse se dedica a, 

bueno, a la demagogia diaria, ladrillazos 

por WhatsApp, críticas absolutamente 

infundadas a la acción de un gobierno que 

siempre ha tenido la mano tendida desde 

el punto de vista de la colaboración 

institucional con la Xunta y que, 

evidentemente, solo ha recibido por el 

representante a nivel territorial de la 

misma pues irresponsabilidad, 

incomprensión, falta de talante y nula 

capacidad de diálogo y de negociación.  

 

 

Reitero, evidentemente, ahora ya estamos 

en el tiempo de descuento, podría decirle 

que rectificara y que se dedicara a 

trabajar en su responsabilidad, pero creo 

que ya para el próximo mes los gallegos y 

las gallegas decidirán que haya un 

cambio muy necesario también en ese 

ámbito 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias señor García, señor 

Castro.  

 

Segunda pregunta del Grupo Popular 

sobre el legado de Luís Seoane. Señor San 

Claudio. 
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Segunda. Pregunta de resposta oral 

sobre o legado de Luís Seoane. 

 

Señor San Claudio Yáñez 

 

Cal é o proxecto cultural do Goberno 

municipal para xestionar e difundir o 

legado de Luís Seoane? 

 

Señor Castro Prado 

 

Pois o Goberno municipal obviamente 

fai seu, como non podería ser de outro 

xeito, o proxecto para conservar e poñer 

en valor o legado de Luís Seoane que ten 

a fundación que leva o seu nome. 

 

 

Señor San Claudio Yáñez 

 

Os coruñeses e coruñesas, señor Castro, 

por se non o sabía, temos o privilexio de 

ser herdeiros da obra dun artista 

universal, un dos persoeiros mais 

relevantes da Galicia do século XX, e 

por iso temos na nosa cidade mais de 200 

pinturas, esculturas, gravados, 

manuscritos, libros, obra gráfica de este 

artista total. Polo cal temos unha obriga  

nós, os coruñeses, e vostedes, como 

xestores de ese patrimonio, de defender 

a colección que recibimos de Luís 

Seoane, pois se trata dun patrimonio que 

conecta ademais a nosa cidade co 

exterior, conecta dúas cidades, dúas 

orillas no Atlántico, como saben, 

facendo un vínculo moi forte co exterior 

e en especial con Arxentina. 

 

Con todo isto enriba da mesa o Goberno 

de Inés Rey condenou dende o minuto un 

ó olvido e ó desprezo ó legado de Luís 

Seoane, reducíndoo a un peche perpetuo 

por abandono na súa fundación. É que o 

legado de Luís Seoane non entra na 

axenda cultural desta cidade, non entra o 

patrocinio dun legado que sería a envexa 

de calquera outra cidade galega, 

arxentina, española ou de calquera outra 

institución. Eso é ao que vostedes 

Segunda. Pregunta de respuesta oral 

sobre el legado de Luís Seoane. 

 

Señor San Claudio Yáñez 

 

¿Cuál es el proyecto cultural del 

Gobierno municipal para gestionar y 

difundir el legado de Luís Seoane? 

 

Señor Castro Prado 

 

Pues el Gobierno municipal obviamente 

hace suyo, como no podría ser de otra 

manera, el proyecto para conservar y 

poner en valor el legado de Luís Seoane 

que tiene la fundación que lleva su 

nombre. 

 

Señor San Claudio Yáñez 

 

Los coruñeses y coruñesas, señor Castro, 

por si no lo sabía, tenemos el privilegio de 

ser herederos de la obra de un artista 

universal, una de las figuras más 

relevantes de la Galicia del siglo XX, y por 

eso tenemos en nuestra ciudad más de 200 

pinturas, esculturas, grabados, 

manuscritos, libros, obra gráfica de este 

artista total. Por lo cual tenemos un deber 

nosotros, los coruñeses, y ustedes, como 

gestores de ese patrimonio, de defender la 

colección que recibimos de Luís Seoane, 

pues se trata de un patrimonio que 

conecta además nuestra ciudad con el 

exterior, conecta dos ciudades, dos orillas 

en el Atlántico, como saben, haciendo un 

vínculo muy fuerte con el exterior y en 

especial con Argentina. 

 

Con todo esto encima de la mesa el 

Gobierno de Inés Rey condenó desde el 

minuto uno al olvido y al desprecio al 

legado de Luís Seoane, reduciéndolo a un 

cierre perpetuo por abandono en su 

fundación. Es que el legado de Luís 

Seoane no entra en la agenda cultural de 

esta ciudad, no entra el patrocinio de un 

legado que sería la envidia de cualquier 

otra ciudad gallega, argentina, española 

o de cualquier otra institución. Eso es a lo 
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condenaron, ó desprezo absoluto.  

 

 

Señora Rey, por se se lle esqueceu, foi 

vostede concelleira de cultura fixa 

discontinua, agora alcaldesa e presidenta 

no padroado da Fundación Luís Seoane, 

polo que é vostede a primeira 

responsable do abandono sistemático da 

obra de Luís Seoane neste concello.  

Porque, que sabemos do estado das 

obras? onde se atopan estas obras?  

 

Ninguén recorda nesta cidade a última 

vez que vimos unha retrospectiva deste 

autor, de Luís Seoane, ninguén. Bueno, 

voulles ofrecer unha foto do que eu vin 

que era a última colección permanente 

da obra de Luís Seoane (o señor San 

Claudio Yáñez amosa unha 

fotografía).  Aquí temos 200 obras de 

Luís Seoane dun valor incalculable 

amontonadas nos chans da Fundación, 

esto é o lugar onde está a poñer o 

Goberno municipal a obra que é un 

privilexio para toda a cidadanía. Por ter 

non teñen nin catálogo de artista, por ter 

non se pode entrar na páxina web ni 

consultar de que obras somos herdeiros 

os coruñeses e coruñesas.  

 

Sabe que pasa? Que o maior insulto 

deste goberno municipal é vender como 

xestión do legado da Fundación Luís 

Seoane as obras de reparación no 

edificio da Fundación. É que, señor 

Castro, señora Rey, falan da Fundación 

Luís Seoane como se falaran dun 

polideportivo. O único que van vender 

aquí é que cambiaron o sistema de aire 

acondicionado. Esa é a xestión, a única 

que pode vender o este goberno.  

 

 

A última vez que llo dixen, señora Rey, 

vostede me contestou que falaba sen 

rigor. Móstrollo aquí ben grande e 

reitero (o señor San Claudio Yáñez 

amosa un documento), o ente 

dependente ó que menos orzamento 

que ustedes condenaron, al desprecio 

absoluto.  

 

Señora Rey, por si se le olvidó, fue usted 

concejala de cultura fija discontinua, 

ahora alcaldesa y presidenta en el 

patronato de la Fundación Luís Seoane, 

por lo que es usted la primera responsable 

del abandono sistemático de la obra de 

Luís Seoane en este ayuntamiento.  

Porque, ¿qué sabemos del estado de las 

obras? ¿dónde se encuentran estas obras?  

 

Nadie recuerda en esta ciudad la última 

vez que vimos una retrospectiva de este 

autor, de Luís Seoane, nadie. Bueno, les 

voy a ofrecer una foto de lo que yo vi que 

era la última colección permanente de la 

obra de Luís Seoane (el señor San 

Claudio Yáñez muestra una fotografía).  

Aquí tenemos 200 obras de Luís Seoane de 

un valor incalculable amontonadas en los 

suelos de la Fundación, este es el lugar 

donde está poniendo el Gobierno 

municipal la obra que es un privilegio 

para toda la ciudadanía. Por tener no 

tienen ni catálogo de artista, por tener no 

se puede entrar en la página web ni 

consultar de qué obras somos herederos 

los coruñeses y coruñesas.  

 

¿Sabe qué pasa? Que el mayor insulto de 

este gobierno municipal es vender como 

gestión del legado de la Fundación Luís 

Seoane las obras de reparación en el 

edificio de la Fundación. Es que, señor 

Castro, señora Rey, hablan de la 

Fundación Luís Seoane como si hablaran 

de un polideportivo. Lo único que van a 

vender aquí es que cambiaron el sistema 

de aire acondicionado. Esa es la gestión, 

la única que puede vender el este 

gobierno.  

 

La última vez que se lo dije, señora Rey, 

usted me contestó que hablaba sin rigor. 

Se lo muestro aquí bien grande y reitero 

(el señor San Claudio Yáñez muestra un 

documento), el ente dependiente al que 

menos presupuesto destina el 
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destina o Concello da Coruña é a 

Fundación Luís Seoane, un 0,09% do 

orzamento xeral, non chega nin ó 0,1%, 

o 2,7% dos axentes dependentes. Esta é 

a vergoña do Goberno municipal ca 

xestión do legado de Luís Seoane.  

 

Con todo, vostedes si que tiñan un plan 

para a Fundación Luís Seoane e para 

poñelo nas noticias, sabe cal é? Por 

exemplo, no mes de decembro a Policía 

Local preséntase na Fundación Luís 

Seoane para abrir un atestado pola festa 

que estaban a organizar alí. Esa é o único 

motivo polo que os coruñeses 

coñecemos hoxe en día a Fundación Luís 

Seoane. Esa é a vergoña da xestión deste 

goberno municipal.  

 

Pero para a súa desgraza eu veño aquí a 

defender algo que vostedes coñecen 

perfectamente. Non me diga vostede que 

estou falando de cousas que non 

coñecían. Non son palabras mías. Xosé 

Díaz, membro do Padroado, albacea da 

herdanza de Luís Seoane, asegurou que 

a Fundación atópase nun estado de 

abandono deplorable como 

consecuencia da vergonzante xestión 

deste goberno. Palabras do ano pasado. 

Ou a dimisión do poeta Xavier Seoane 

como membro do patronato polos 

desacordos con este goberno municipal. 

Non me digan que esto non o coñecían. 

E como non, os seus socios, os 

cooperadores necesarios, os 

responsables en consecuencia desta 

xestión.  

 

Tiveron fai 15 días a oportunidade de 

subir o orzamento (óese un sinal 

acústico indicativo da finalización de 

tempo de intervención), tiveron a 

oportunidade de facer unha aposta seria 

e directa coa obra de Luís Seoane e non 

a fixeron, dixeron si ó desprezo de Luís 

Seoane por parte deste goberno 

municipal.  

 

E porque non traen hoxe a colación, 

Ayuntamiento de A Coruña es la 

Fundación Luís Seoane, un 0,09% del 

presupuesto general, no llega ni al 0,1%, 

el 2,7% de los agentes dependientes. Esta 

es la vergüenza del Gobierno municipal 

con la gestión del legado de Luís Seoane.  

 

Con todo, ustedes sí que tenían un plan 

para la Fundación Luís Seoane y para 

ponerlo en las noticias, ¿sabe cuál es? 

Por ejemplo, en el mes de diciembre la 

Policía Local se presenta en la Fundación 

Luís Seoane para abrir un atestado por la 

fiesta que estaban organizando allí. Ese es 

el único motivo por el que los coruñeses 

conocemos hoy en día la Fundación Luís 

Seoane. Esa es la vergüenza de la gestión 

de este gobierno municipal.  

 

Pero para su desgracia yo vengo aquí a 

defender algo que ustedes conocen 

perfectamente. No me diga usted que estoy 

hablando de cosas que no conocían. No 

son palabras mías. Xosé Díaz, miembro 

del Patronato, albacea de la herencia de 

Luís Seoane, aseguró que la Fundación se 

encuentra en un estado de abandono 

deplorable a consecuencia de la 

vergonzante gestión de este gobierno. 

Palabras del año pasado. O la dimisión 

del poeta Xavier Seoane como miembro 

del patronato por los desacuerdos con 

este gobierno municipal. No me digan que 

esto no lo conocían. Y como no, sus socios, 

los cooperadores necesarios, los 

responsables en consecuencia de esta 

gestión.  

 

 

Tuvieron hace 15 días la oportunidad de 

subir el presupuesto (se oye una señal 

acústica indicativa de la finalización de 

tiempo de intervención), tuvieron la 

oportunidad de hacer una apuesta seria y 

directa con la obra de Luís Seoane y no lo 

hicieron, dijeron sí al desprecio de Luís 

Seoane por parte de este gobierno 

municipal  

 

¿Y por qué no traen hoy a colación, 
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porque non trouxeron a colación na 

aprobación do orzamento, na realización 

a moción que aprobaron, que aprobamos 

en marzo de 2021 para poñer en valor o 

legado de Luis Seoane? Agora iso non 

interesa, verdad? Non llo dixeron cando 

pediron a súa palabra para facer o 

orzamento? Insisto, cómplices 

necesarios. Adopten unha solución. 

Están castigando ó olvido da obra de 

Luis Seoane a todos os coruñeses e 

coruñesas. Voulle citar unha frase de 

Antonio Machado, señor Castro e señora 

Rey... 

 

Presidencia 

 

Garden silencio por favor. 

 

Señor San Claudio Yáñez 

 

...En cuestiones de cultura e saber só se 

perde o que se garda e só se gaña o que 

se dá.  

 

Saquen á luz un legado que se vai a 

converter na vergoña deste goberno 

municipal. Moitas grazas. 

 

Señor Castro Prado 

 

Bueno, es que non hai peor mentira que 

unha verdade a medias. A min o que me 

sorprende, e sorpréndeme bastante, —

supoño que será produto da xuventude— 

ese grado de temeridade, non?, e 

sorpréndeme que se esquece vostede, 

que se esquece vostede de que existe 

unha fundación. Es que esquécese.  

 

Vostede trata este asunto como si a 

Fundación Luís Seoane fose un servizo 

municipal, exclusivamente municipal. 

Supoño que non o fará, evidentemente, 

por accidente. Pero claro, nese grado de 

temeridade vostede fai unha emenda á 

totalidade do traballo que leva facendo 

una fundación tan importante desde o 

punto de vista cultural para este país 

como a Fundación Luís Seoane. Fai unha 

porque no trajeron a colación en la 

aprobación del presupuesto, en la 

realización la moción que aprobaron, que 

aprobamos en marzo de 2021 para poner 

en valor el legado de Luis Seoane? Ahora 

eso no interesa ¿verdad? ¿No se lo dijeron 

cuando pidieron su palabra para hacer el 

presupuesto? Insisto, cómplices 

necesarios. Adopten una solución. Están 

castigando al olvido de la obra de Luis 

Seoane a todos los coruñeses y coruñesas. 

Le voy a citar una frase de Antonio 

Machado, señor Castro y señora Rey... 

 

 

Presidencia 

 

Guarden silencio por favor. 

 

Señor San Claudio Yáñez 

 

...En cuestiones de cultura y saber solo se 

pierde lo que se guarda y solo se gana lo 

que se da.  

 

Saquen a la luz un legado que se va a la 

convertir en la vergüenza de este gobierno 

municipal. Muchas gracias. 

 

Señor Castro Prado 

 

Bueno, es que no hay peor mentira que 

una verdad a medias. A mí lo que me 

sorprende, y me sorprende bastante, —

supongo que será producto de la 

juventud— ese grado de temeridad, ¿no?, 

y me sorprende que se olvida usted, que se 

olvida usted de que existe una fundación. 

Es que se olvida.  

 

Usted trata este asunto como si la 

Fundación Luís Seoane fuera un servicio 

municipal, exclusivamente municipal. 

Supongo que no lo hará, evidentemente, 

por accidente. Pero claro, en ese grado de 

temeridad usted hace una enmienda a la 

totalidad del trabajo que lleva haciendo 

una fundación tan importante desde el 

punto de vista cultural para este país 

como la Fundación Luís Seoane. Hace 
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emenda á totalidade, tacha o traballo da 

Fundación de nefasto e, obviamente, iso 

non pode desligarse dunha crítica aos 

membros da propia Fundación Luís 

Seoane. Vostede está dicindo que 

persoas premios nacionais no ámbito 

cultural moi importante, que son 

membros do Padroado como Manuel 

Gallego Jorreto, como Manuel Vilariño, 

están facendoo moi mal, non están 

contribuíndo co seu traballo desde o 

Padroado da Fundación á conservación 

do legado de Luís Seoane. Vostede está 

dicindo, vostede está dicindo, que a Real 

Academia Galega que ten presencia no 

Padroado da Fundación Luís Seoane, 

que Víctor Fernández Freixanes pois o 

está facendo moi mal tamén, o está 

facendo moi mal na conservación do 

legado de Luís Seoane, que ten 

encomendada esa fundación da que 

forma parte. 

 

Presidencia 

 

Señor San Claudio —perdón señor 

Castro—, señor San Claudio, non pode 

estar interrompendo ó concelleiro 

mentres fala facendo xestos e falando, xa 

llelo expliquei hai varios plenos. 

Manteñan por favor as formas.  

 

Continúe. 

 

Señor Castro Prado 

 

Vostede está dicindo tamén que a 

Universidade da Coruña, que ten 

presenza no padroado da Fundación Luís 

Seoane, tamén é responsable, según 

vostede, de que non se conserve o legado 

de Luís Seoane adecuadamente, de que 

non se faga o que se ten que facer, de que 

non se cumpra co obxecto fundacional 

de esta fundación. Ou sexa, vostede di 

que premios nacionais de arquitectura, 

de fotografía, que a Real Academia 

Galega, que a Universidade da Coruña 

fano todo moi mal, pero finalmente e 

como colofón a todo isto vostede di que 

una enmienda a la totalidad, tacha el 

trabajo de la Fundación de nefasto y, 

obviamente, eso no puede desligarse de 

una crítica a los miembros de la propia 

Fundación Luís Seoane. Usted está 

diciendo que personas premios nacionales 

en el ámbito cultural muy importante, que 

son miembros del Patronato como Manuel 

Gallego Jorreto, como Manuel Vilariño, 

están haciéndolo muy mal, no están 

contribuyendo con su trabajo desde el 

Patronato de la Fundación a la 

conservación del legado de Luís Seoane. 

Usted está diciendo, usted está diciendo, 

que la Real Academia Galega que tiene 

presencia en el Patronato de la Fundación 

Luis Seoane, que Víctor Fernández 

Freixanes pues lo está haciendo muy mal 

también, lo está haciendo muy mal en la 

conservación del legado de Luís Seoane, 

que tiene encomendada esa fundación de 

la que forma parte. 

 

Presidencia 

 

Señor San Claudio —perdón señor 

Castro—, señor San Claudio, no puede 

estar interrumpiendo al concejal mientras 

habla haciendo gestos y hablando, ya se 

lo expliqué hace varios plenos. 

Mantengan por favor las formas.  

 

Continúe. 

 

Señor Castro Prado 

 

Usted está diciendo también que la 

Universidad de A Coruña, que tiene 

presencia en el patronato de la Fundación 

Luís Seoane, también es responsable, 

según usted, de que no se conserve el 

legado de Luís Seoane adecuadamente, de 

que no se haga lo que se tiene que hacer, 

de que no se cumpla con el objeto 

fundacional de esta fundación. O sea, 

usted dice que premios nacionales de 

arquitectura, de fotografía, que la Real 

Academia Galega, que la Universidad de 

A Coruña lo hacen todo muy mal, pero 

finalmente y como colofón a todo esto 



  
95 

 

o señor Román Rodríguez González, que 

de algo lle debe de sonar, conselleiro de 

Cultura, Educación e Ordenación 

Universitaria de la Xunta de Galicia, 

creo que lle sona o nome, tamén o está 

facendo moi mal porque forma parte 

dese padroado da Fundación Luís 

Seoane, participa das decisións en canto 

á programación e as actuacións que se 

realizan por parte de ese padroado que 

ten encomendada a conservación do 

legado de Luís Seoane e que Román 

tamén o fai moi mal. Todos o fan moi 

mal. 

 

Bueno, creo que me parece un exercicio 

de temeridade importante, aparte de que, 

evidentemente, non comparto esa 

valoración do traballo da Fundación, non 

a comparto, y respecto moitísimo o 

traballo que se está a facer dentro da 

mesma por parte de premios nacionais, 

por parte da Real Academia Galega, por 

parte da Universidade da Coruña, por 

parte da Consellería de Cultura, que 

sempre tivo unha posición construtiva 

dentro do Padroado incluso, coas 

diferencias que poidan existir, e 

evidentemente do Concello da Coruña, 

que ten unha participación nesa 

fundación.  

 

Reitero, é un exercicio de temeridade, 

facer aquí unha emenda á totalidade do 

traballo de premios nacionais no ámbito 

cultural de primeiro nivel, de 

institucións da importancia da Real 

Academia Galega ou da Universidade da 

Coruña que se autoemende incluso 

vostede a si mesmo dicindo que a Xunta 

de Galicia o está facendo moi mal no 

Padroado na Fundación Luís Seoane non 

contribuíndo á conservación do seu 

legado. Un pouquiño de rigor e de 

sentido común. Creo que hai que 

reflexionar un pouco antes de falar en 

termos tan absolutos dunha cuestión 

como esta. 

 

Evidentemente, o Goberno de Inés Rey 

usted dice que el señor Román Rodríguez 

González, que de algo le debe de sonar, 

conselleiro de Cultura, Educación y 

Ordenación Universitaria de la Xunta de 

Galicia, creo que le sonará el nombre, 

también lo está haciendo muy mal porque 

forma parte de ese patronato de la 

Fundación Luís Seoane, participa de las 

decisiones en cuanto a la programación y 

las actuaciones que se realizan por parte 

de ese patronato que tiene encomendada 

la conservación del legado de Luís Seoane 

y que Román también lo hace muy mal. 

Todos lo hacen muy mal. 

 

Bueno, creo que me parece un ejercicio de 

temeridad importante, aparte de que, 

evidentemente, no comparto esa 

valoración del trabajo de la Fundación, 

no la comparto, y respeto muchísimo el 

trabajo que se está haciendo dentro de la 

misma por parte de premios nacionales, 

por parte de la Real Academia Galega, 

por parte de la Universidad de A Coruña, 

por parte de la Consellería de Cultura, 

que siempre tuvo una posición 

constructiva dentro del Patronato incluso, 

con las diferencias que puedan existir, y 

evidentemente del Ayuntamiento de A 

Coruña, que tiene una participación en 

esa fundación.  

 

Reitero, es un ejercicio de temeridad, 

hacer aquí una enmienda a la totalidad 

del trabajo de premios nacionales en el 

ámbito cultural de primer nivel, de 

instituciones de la importancia de la Real 

Academia Galega o de la Universidad de 

A Coruña que se autoenmiende incluso 

usted a sí mismo diciendo que la Xunta de 

Galicia lo está haciendo muy mal en el 

Patronato en la Fundación Luis Seoane 

no contribuyendo a la conservación de su 

legado. Un poquito de rigor y de sentido 

común. Creo que hay que reflexionar un 

poco antes de hablar en términos tan 

absolutos de una cuestión como esta. 

 

 

Evidentemente, el Gobierno de Inés rey 
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seguirá a aportar e a traballar dentro da 

Fundación Luís Seoane para conservar e 

poñer en valor o seu legado. 

 

Presidencia 

 

Moitas grazas.  

 

Terceira e última pregunta do Partido 

Popular. Señor Lorenzo. 

 

Terceira. Pregunta de resposta oral 

sobre o Pleno municipal. 

 

Señor Lorenzo Torres 

  

Bo día. 

 

Considera a alcaldesa, dona Inés Rey 

que as respostas do voceiro do Goberno 

municipal ás tres preguntas orais 

presentadas polo Grupo Popular no 

Pleno ordinario de decembro de 2023 

sobre temas de cidade encaixan no clima 

de educación e respecto que promulga? 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Si. Bo día señor Lorenzo.  

 

Dicirlle que o Goberno municipal e este 

voceiro teñen a educación e o respecto 

como normas esenciais en todos os 

ámbitos da vida porque consideramos 

que doutro xeito é imposible a 

convivencia, polo tanto non vai atopar 

nin neste goberno nin neste voceiro que 

contribúa de ningún xeito a calquera 

intento de crispación ou de intentar xerar 

debates de carácter artificial.  

 

 

Quero dicirlle que damos por respostada 

esta pregunta e polo tanto vostede pode 

facer as consideracións que estime 

oportunas. Dende este goberno o que van 

atopar sempre é respecto, educación e a 

formulación dos debates 

correspondentes en base á 

representatividade que temos.  

seguirá aportando y trabajando dentro de 

la Fundación Luís Seoane para conservar 

y poner en valor su legado. 

 

Presidencia 

 

Muchas gracias.  

 

Tercera y última pregunta del Partido 

Popular. Señor Lorenzo. 

 

Tercera. Pregunta de respuesta oral 

sobre el Pleno municipal. 

 

Señor Lorenzo Torres 

  

Buenos días. 

 

¿Considera la alcaldesa, doña Inés Rey, 

que las respuestas del portavoz del 

Gobierno municipal a las tres preguntas 

orales presentadas por el Grupo Popular 

en el Pleno ordinario de diciembre de 2023 

sobre temas de ciudad encajan en el clima 

de educación y respeto que promulga? 

 

Señor Lage Tuñas 

 

Sí. Buenos días señor Lorenzo.  

 

Decirle que el Gobierno municipal y este 

portavoz tienen la educación y el respeto 

como normas esenciales en todos los 

ámbitos de la vida porque consideramos 

que de otro modo es imposible la 

convivencia, por lo tanto no va a 

encontrar ni en este gobierno ni en este 

portavoz que contribuya de ninguna 

forma a cualquier intento de crispación o 

de intentar generar debates de carácter 

artificial.  

 

Quiero decirle que damos por respondida 

esta pregunta y por lo tanto usted puede 

hacer las consideraciones que estime 

oportunas. Desde este gobierno lo que van 

a encontrar siempre es respeto, educación 

y la formulación de los debates 

correspondientes en base a la 

representatividad que tenemos.  
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Nada mais e moitas grazas. 

 

Señor Lorenzo Torres 

 

Grazas señor Lage. Oxalá puidese crer 

nas súas palabras, pero xa lle digo, 

menos palabras e máis feitos, porque 

aquí o outro día o que pasou, o que se 

preguntou por parte deste Partido 

Popular, deste grupo municipal, non tivo 

resposta.  

 

Nós preguntáramos polas conexións 

ferroviarias, vemos o que está a pasar 

hoxe en Renfe. Vostedes non contestaron 

nada. Preguntámoslle polos fondos 

Eidos, pola perda deses fondos por 

atraso nas obras, e vostede contestou 

cun bo Nadal. Hoxe mesmo vin a 

resposta que lle deron a Rosalía López, 

compañeira, nun tema persoal unha 

persoa con discapacidade, a falta de 

sensibilidade que ten este goberno para 

responder que tivo que ten coas persoas 

con discapacidade.  

 

Pero tamén o outro día houbo unha 

última pregunta, preguntámoslles sobre 

un tema do persoal municipal, e tamén 

sei a súa contestación. Mire, eu mesmo 

podo chegar a entender que nun 

momento de acaloramento algunhas 

palabras sobren, a palabra basura dez 

veces, que nos chamen filibusteros, que 

nos chamen indignos, que mesmo digan 

ameazas veladas, pódoo chegar ata 

entender, e máis de vostede porque lle 

vin noutras intervencións. O que non 

entendín, señora alcaldesa, e dígollo, é 

a súa actitude, que fose vostede cómplice 

co seu silencio desa intervención.  

 

Por iso eu tamén, eu tamén lle escribín 

unha carta aos Reis Magos. A miña non 

custou 13.000 euros, eh?, tranquilos, 

unha carta a esa axudante do Nadal, 

dona Inés Rey, para que poña acougo e 

moderación, porque nós podemos ter 

discrepancias, pero a alcaldesa ten unha 

 

Nada más y muchas gracias. 

 

Señor Lorenzo Torres 

 

Gracias señor Lage. Ojalá pudiera creer en 

sus palabras, pero ya le digo, menos 

palabras y más hechos, porque aquí el otro 

día lo que pasó, lo que se preguntó por 

parte de este Partido Popular, de este 

grupo municipal, no tuvo respuesta.  

 

 

Nosotros habíamos preguntado por las 

conexiones ferroviarias, vemos lo que está 

pasando hoy en Renfe. Ustedes no han 

contestado nada. Le preguntamos por los 

fondos Eidos, por la pérdida de esos 

fondos por retraso en las obras, y usted 

contestó con un feliz Navidad. Hoy mismo 

he visto la respuesta que le dieron a 

Rosalía López, compañera, en un tema 

personal una persona con discapacidad, la 

falta de sensibilidad que tiene este 

gobierno para responder que ha tenido que 

tiene con las personas con discapacidad.  

 

Pero también el otro día hubo una última 

pregunta, les preguntamos sobre un tema 

del personal municipal, y también sé su 

contestación. Mire, yo incluso puedo 

llegar a entender que en un momento de 

acaloramiento algunas palabras sobren, la 

palabra basura diez veces, que nos llamen 

filibusteros, que nos llamen indignos, que 

incluso digan amenazas veladas, lo puedo 

llegar hasta entender, y más de usted 

porque le vi en otras intervenciones. Lo 

que no entendí, señora alcaldesa, y se lo 

digo, es su actitud, que haya sido usted 

cómplice con su silencio de esa 

intervención.  

 

Por eso yo también, yo también le escribí 

una carta a los Reyes Magos. La mía no 

costó 13.000 euros, eh? tranquilos, una 

carta a esa axudante do Nadal, doña Inés 

Rey, para que ponga sosiego y 

moderación, porque nosotros podemos 

tener discrepancias, pero la alcaldesa tiene 
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función, señora Inés Rey, de moderar, 

non de incendiar o Pleno.  

 

Eu non vou contestar ao de filibustero, 

indigno, basura, nauseabundo, porque 

xa o fixo o meu compañeiro Roberto 

Rodríguez o outro día.  

 

 

Miren, tal foi a miña preocupación de 

todo o que pasou que eu volvín a ver o 

Pleno, e vendo todo o Pleno e o que 

pasara deime conta dunha cousa. 

Vostede, señor Lage, e a señora Inés Rey 

foron cómplices dun espectáculo. 

Vostedes o que non querían era que se 

falase dos temas desta cidade e vostedes 

montaron todo ese espectáculo, mesmo 

coa miña expulsión, xa fóra de, perdón, 

do Pleno terminado, só para que non se 

falase do que se ten que falar nesta 

cidade. E eu sei que non lle gusta que 

falemos dos temas de cidade, non lle 

gusta que falemos da política de persoal 

nesta cidade, que está a ser investigada 

polos tribunais, que hai sentenzas 

anulando nomeamentos, cuxo 

responsable, por suposto, é o señor Lage 

que é o concelleiro que ten as 

competencias de persoal. Ou non se 

lembra vostede que se anulou o 

nomeamento da xefa de servizo de 

Seguridade? Ou non foi vostede o 

responsable de que se nomease para o 

Departamento de Exposicións a un 

informático de exposicións, mellor dito, 

a un informático no canto da unha 

persoa formada en historia da arte e con 

mestrado en arqueoloxía? 

 

Tamén, señora Inés Rey, son vostedes 

responsables de todos os problemas que 

hai de contratación. Eu teño que falar 

deses problemas. Contratos anulados 

por parte dos tribunais, como o da 

recollida de lixo; contratos onde hai 

querelas criminais, investigacións 

abertas como foi o da canceira 

municipal; concesionarios que levan 

anos sen contrato, como pode ser 

una función, señora Inés Rey, de moderar, 

no de incendiar el Pleno.  

 

Yo no voy a contestar a lo de filibustero, 

indigno, basura, nauseabundo, porque ya 

lo hizo mi compañero Roberto Rodríguez 

el otro día.  

 

 

Miren, tal fue mi preocupación de todo lo 

que pasó que yo volví a visionar el Pleno, 

y viendo todo el Pleno y lo que había 

pasado me di cuenta de una cosa. Usted, 

señor Lage, y la señora Inés Rey fueron 

cómplices de un show. Ustedes lo que no 

querían era que se hablara de los temas de 

esta ciudad y ustedes montaron todo ese 

show, incluso con mi expulsión, ya fuera 

de, perdón, del Pleno terminado, sólo para 

que no se hablara de lo que se tiene que 

hablar en esta ciudad. Y yo sé que no le 

gusta que hablemos de los temas de 

ciudad, no le gusta que hablemos de la 

política de personal en esta ciudad, que 

está siendo investigada por los tribunales, 

que hay sentencias anulando 

nombramientos, cuyo responsable, por 

supuesto, es el señor Lage que es el 

concejal que tiene las competencias de 

personal. ¿O no se recuerda usted que se 

anuló el nombramiento de la jefa de 

servicio de Seguridad? ¿O no fue usted el 

responsable de que se nombrara para el 

Departamento de Exposiciones a un 

informático de exposiciones, mejor dicho, 

a un informático en vez de a una persona 

formada en historia del arte y con máster 

en arqueología? 

 

 

También, señora Inés Rey, son ustedes 

responsables de todos los problemas que 

hay de contratación. Yo tengo que hablar 

de esos problemas. Contratos anulados por 

parte de los tribunales, como el de la 

recogida de basura; contratos donde hay 

querellas criminales, investigaciones 

abiertas como fue el de la perrera 

municipal; concesionarios que llevan años 

sin contrato, como puede ser Nostián o lo 
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Nostián ou o que estivemos aquí falando 

o meu compañeiro Roberto García sobre 

as infraestruturas deportivas, que levan 

anos as concesións sen contrato. Eu teño 

que falar diso e, señora Inés Rey, o 

responsable nestes casos tamén é o 

señor Lage que tamén é o que ten 

competencias en contratación.  

 

E tamén temos que falar se cadra do 

incumprimento que teñen vostedes cos 

provedores, nos atrasos no pago, no 

prazo legal para pagar aos provedores. 

Incumprírono nove dos once meses do 

ano pasado sen contar decembro, que 

descoñecemos neste momento o dato. 

Que tamén, por suposto, é o responsable 

de facenda, que é o señor Lage. 

 

 

Miren, nós somos a oposición (óese un 

sinal acústico indicativo da 

finalización de tempo de intervención) 

a misión e obriga cos meus compañeiros 

de fiscalizar ao Goberno e teño que falar 

dos temas de goberno que, por certo, 

hoxe non trouxeron ningún. Vai facelo 

sempre con respecto e con moderación e 

coa consideración que vostedes merecen 

que é o mesmo que lles pido e aí vanme 

a atopar sempre.  

 

E termino xa dirixíndome ao señor 

Jorquera. Permítame esta licenza. Señor 

Jorquera, eu sei que vostede non ten 

nada que ver nin se parece en nada ao 

bispo de Cuenca, niso estou totalmente 

de acordo con vostede, pero se vostede 

fose o bispo de Cuenca, desde logo non 

absolvería ao seu partido do pecado que 

está a facer, deste ataque que está a 

facer a Galicia... si, si, si, aos 

mariscadores e aos pescadores con esa 

campaña indigna que están a utilizar no 

tema dos pellets. Tíñallo que dicir.  

 

Moitísimas grazas pola súa atención. 

 

Presidencia 

 

que estuvimos aquí hablando mi 

compañero Roberto García sobre las 

infraestructuras deportivas, que llevan 

años las concesiones sin contrato. Yo 

tengo que hablar de eso y, señora Inés 

Rey, el responsable en estos casos también 

es el señor Lage que también es el que 

tiene competencias en contratación.  

 

Y también tenemos que hablar a lo mejor 

del incumplimiento que tienen ustedes con 

los proveedores, en los retrasos en el pago, 

en el plazo legal para pagar a los 

proveedores. Lo han incumplido nueve de 

los once meses del año pasado sin contar 

diciembre, que desconocemos en este 

momento el dato. Que también, por 

supuesto, es el responsable de hacienda, 

que es el señor Lage. 

 

Miren, nosotros somos la oposición (se 

oye una señal acústica indicativa de la 

finalización de tiempo de intervención) la 

misión y obligación con mis compañeros 

de fiscalizar al Gobierno y tengo que 

hablar de los temas de gobierno que, por 

cierto, hoy no hay traído ninguno. Lo va a 

hacer siempre con respeto y con 

moderación y con la consideración que 

ustedes merecen que es lo mismo que les 

pido y ahí me van a encontrar siempre.  

 

Y termino ya dirigiéndome al señor 

Jorquera. Permítame esta licencia. Señor 

Jorquera, yo sé que usted no tiene nada 

que ver ni se parece en nada al obispo de 

Cuenca, en eso estoy totalmente de 

acuerdo con usted, pero si usted fuera el 

obispo de Cuenca, desde luego no 

absolvería a su partido del pecado que está 

haciendo, de este ataque que está haciendo 

a Galicia... sí, sí, sí, a los mariscadores y a 

los pescadores con esa campaña indigna 

que están utilizando en el tema de los 

pellets. Se lo tenía que decir.  

 

Muchísimas gracias por su atención. 

 

Presidencia 
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Moitas grazas.  

 

Rematan aquí as preguntas orais.  

aaa 

4º. Preguntas de resposta escrita. 

 

PREGUNTAS DE RESPOSTA 

ESCRITA PRESENTADAS POLO 

GRUPO MUNICIPAL DO BLOQUE 

NACIONALISTA GALEGO 

 

Primeira. Pregunta de resposta escrita 

sobre a Mostra Internacional Área de 

Teatro. 

 

1. Recibiu o Goberno local a proposta de 

celebración da Mostra Internacional 

Área de Teatro para o ano 2023. 

 

 

2. Que resposta lle deu á entidade 

organizadora? 

 

3. Que razóns explican que esta mostra 

de teatro non se celebrase? 

 

4. Que valoración fai o Goberno local 

desta actividade de impulso ás artes 

escénicas da cidade e a cultura de basee? 

 

 

5. Como valora o escenario da praia de 

Santo Amaro para esta actividade de 

popularización do teatro? 

 

6. Entende o Goberno local que esta 

actividade debería ter continuidade nesta 

localización? 

 

7. Vaise dirixir o Goberno local á 

entidade organizadora para valorar a 

continuidade desta proposta  de artes 

escénicas en 2024? 

 

Segunda. Pregunta de resposta escrita 

sobre a poda dun piñeiro situado á 

altura do Bloque 24 da rúa das 

Camelias, no Barrio das Flores. 

 

1. É coñecedor o Goberno local do 

Muchas gracias.  

 

Finalizan aquí las preguntas orales. 

 

4º. Preguntas de respuesta escrita. 

 

PREGUNTAS DE RESPUESTA 

ESCRITA PRESENTADAS POR EL 

GRUPO MUNICIPAL DEL BLOQUE 

NACIONALISTA GALEGO 

 

Primera. Pregunta de respuesta escrita 

sobre la Muestra Internacional Área de 

Teatro. 

 

1. ¿Recibió el Gobierno local la propuesta 

de celebración de la Muestra 

Internacional Área de Teatro para el año 

2023? 

 

2. ¿Qué respuesta le dio a la entidad 

organizadora? 

 

3. ¿Qué razones explican que esta muestra 

de teatro no se celebrara? 

 

4. ¿Qué valoración hace el Gobierno local 

de esta actividad de impulso a las artes 

escénicas de la ciudad y la cultura de 

base? 

 

5. ¿Cómo valora el escenario de la playa 

de Santo Amaro para esta actividad de 

popularización del teatro? 

 

6. ¿Entiende el Gobierno local que esta 

actividad debería tener continuidad en 

esta localización? 

 

7. ¿Se va a dirigir el Gobierno local a la 

entidad organizadora para valorar la 

continuidad de esta propuesta  de artes 

escénicas en 2024? 

 

Segunda. Pregunta de respuesta escrita 

sobre la poda de un pino situado a la 

altura del Bloque 24 de la calle de las 

Camelias, en el Barrio de las Flores. 

 

1. ¿Es conocedor el Gobierno local del 
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estado do piñeiro situado á altura do 

Bloque 24 da rúa das Camelias, no 

Barrio das Flores? 

 

2. É consciente de que se trata dunha 

árbore de grande porte e altura no que 

algunhas pólas practicamente tocan a 

fachada e as ventás dos andares 

superiores do inmóbel? 

 

3. Non considera que é necesario que se 

faga unha poda no período oportuno para 

a realización dese labor? 

 

4. Ten algunha previsión ao respecto o 

Goberno municipal? 

 

PREGUNTAS DE RESPOSTA 

ESCRITA PRESENTADAS POLO 

GRUPO MUNICIPAL DO PARTIDO 

POPULAR 

 

Primeira. Pregunta de resposta escrita 

sobre poda de árbores na praza do 

Campo de Artillería. 

 

1. Teñen pensado podalos? 

 

2. Cal é a causa do atraso, xa que outros 

anos por estas datas xa estaban 

podados? 

 

Segunda. Pregunta de resposta escrita 

sobre gabinete de transparencia e bo 

goberno. 

 

1. Ten o Concello da Coruña constituído 

o gabinete de transparencia e bo 

goberno? 

 

2. Que persoas forma parte do mesmo? 

 

3. Cal é a data de constitución e 

creación? 

 

4. Cantos informes elaborou desde a súa 

constitución? 

 

5. Ten o Concello, creado, un grupo de 

traballo sobre transparencia e bo 

estado del pino situado a la altura del 

Bloque 24 de la calle de las Camelias, en 

el Barrio de las Flores? 

 

2. ¿Es consciente de que se trata de un 

árbol de gran porte y altura en el que 

algunas ramas prácticamente tocan la 

fachada y las ventanas de los pisos 

superiores del inmueble? 

 

3. ¿No considera que es necesario que se 

haga una poda en el período oportuno 

para la realización de esa labor? 

 

4. ¿Tiene alguna previsión al respecto el 

Gobierno municipal? 

 

PREGUNTAS DE RESPUESTA 

ESCRITA PRESENTADAS POR EL 

GRUPO MUNICIPAL DEL PARTIDO 

POPULAR 

 

Primera. Pregunta de respuesta escrita 

sobre poda de árboles en la plaza del 

Campo de Artillería. 

 

1. ¿Tienen pensado podarlos? 

 

2. ¿Cuál es la causa del retraso, ya que 

otros años por estas fechas ya estaban 

podados? 

 

Segunda. Pregunta de respuesta escrita 

sobre gabinete de transparencia y buen 

gobierno. 

 

1. ¿Tiene el Ayuntamiento de A Coruña 

constituido el gabinete de transparencia y 

buen gobierno? 

 

2. ¿Qué personas forma parte del mismo? 

 

3. ¿Cuál es la fecha de constitución y 

creación? 

 

4. ¿Cuántos informes elaboró desde su 

constitución? 

 

5. ¿Tiene el Ayuntamiento, creado, un 

grupo de trabajo sobre transparencia y 
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goberno como manda a Instrución de 

transparencia do Concello? 

 

6. O Concello ten rexistro público de 

convenios? de que data? 

 

7. Cando pensa o Goberno municipal 

actualizar os datos do Portal de 

Transparencia do Concello da Coruña? 

 

 

Terceira. Pregunta de resposta escrita 

sobre auga turbia os Castros, 

Castrillón e Eirís. 

 

1. Cales son as medidas que está a tomar 

a Empresa Municipal de Augas do 

Concello da Coruña, EMALCSA, en 

relación con este problema? 

 

 

2. Que foi do resultado do informe 

anunciado en 2021? Onde se pode 

consultar? 

 

Cuarta. Pregunta de resposta escrita 

sobre o programa Éfeso Coruña. 

 

1. Como se elaborou o proxecto Éfeso 

Coruña? Fíxose con medios propios do 

Concello, ou a través dunha asistencia 

técnica? Cal foi o custo da elaboración? 

 

 

2. Cales son os obxectivos do programa 

na nosa cidade? 

 

3. Cal será a duración do programa? 

 

4. Cal será a veciñanza diana do 

programa? 

 

5. O programa inclúe parte de 

colaboración público-privada? 

 

Quinta. Pregunta de resposta escrita 

sobre o programa Conecta Coruña. 

 

1. Cal é o contido do convenio de 

referencia? E o seu obxecto? 

buen gobierno como manda la Instrucción 

de transparencia del Ayuntamiento? 

 

6. ¿El Ayuntamiento tiene registro público 

de convenios, de qué fecha? 

 

7. ¿Cuándo piensa el Gobierno municipal 

actualizar los datos del Portal de 

Transparencia del Ayuntamiento de A 

Coruña? 

 

Tercera. Pregunta de respuesta escrita 

sobre agua turbia los Castros, Castrillón 

y Eirís. 

 

1. ¿Cuáles son las medidas que está 

tomando la Empresa Municipal de Aguas 

del Ayuntamiento de A Coruña, 

EMALCSA, en relación con este 

problema? 

 

2. ¿Qué fue del resultado del informe 

anunciado en 2021? ¿Dónde se puede 

consultar? 

 

Cuarta. Pregunta de respuesta escrita 

sobre el programa Éfeso Coruña. 

 

1. ¿Cómo se elaboró el proyecto Éfeso 

Coruña? ¿Se hizo con medios propios del 

Ayuntamiento, o a través de una asistencia 

técnica? ¿Cuál fue el coste de la 

elaboración? 

 

2. ¿Cuáles son los objetivos del programa 

en nuestra ciudad? 

 

3. ¿Cuál será la duración del programa? 

 

4. ¿Cuál será el vecindario diana del 

programa? 

 

5. ¿El programa incluye parte de 

colaboración público-privada? 

 

Quinta. Pregunta de respuesta escrita 

sobre el programa Conecta Coruña. 

 

1. ¿Cuál es el contenido del convenio de 

referencia? ¿Y su objeto? 
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2. Cumpríronse os obxectivos da 

convocatoria de edificios intelixentes? 

 

3.  Que medidas se levaron a cabo como 

consecuencia destas axudas dende o ano 

2022? 

 

4. Elaborouse unha memoria sobre o 

proxecto xa rematado? Onde se pode 

consultar? 

 

Sexta. Pregunta de resposta escrita 

sobre aparcadoiro dos Mallos. 

 

1. Cumpren os aparcadoiros municipais 

a normativa actual en materia de 

incendios e de accesibilidade? 

 

2. Teñen definidas as obrigas de 

adaptación ás normativas vixentes de 

seguridade e accesibilidade entre o 

Concello e os distintos concesionarios? 

 

 

3. Van licitar as concesións dos 

aparcamentos municipais que xa están 

caducadas? 

 

Sétima. Pregunta de resposta escrita 

sobre programación na área de 

cultura. 

 

1. Que avance poden facer da 

programación cultural e de concertos de 

fronte ao ano 2024 nos seguintes 

espazos: Teatro Colón, Teatro Rosalía 

de Castro e Coliseum? 

 

2. Cal é a programación prevista e 

pechada para o Teatro Colón para o 

2024? 

 

3. Cal é a programación prevista para o 

Teatro Rosalía de Castro para o 2024? 

 

4. Cal é a programación prevista para o 

Coliseum para o 2024? 

 

Oitava. Pregunta de resposta escrita 

 

2. ¿Se cumplieron los objetivos de la 

convocatoria de edificios inteligentes? 

 

3.  ¿Qué medidas se llevaron a cabo a 

consecuencia de estas ayudas desde el año 

2022? 

 

4. ¿Se elaboró una memoria sobre lo 

proyecto ya finalizado? Donde se puede 

consultar? 

 

Sexta. Pregunta de respuesta escrita 

sobre Parking de Os Mallos. 

 

1. ¿Cumplen los parkings municipales la 

normativa actual en materia de incendios 

y de accesibilidad? 

 

2. ¿Tienen definidas las obligaciones de 

adaptación a las normativas vigentes de 

seguridad y accesibilidad entre el 

Ayuntamiento y los distintos 

concesionarios? 

 

3. ¿Se van a licitar las concesiones de los 

aparcamientos municipales que ya están 

caducadas? 

 

Séptima. Pregunta de respuesta escrita 

sobre programación en el área de 

cultura. 

 

1. ¿Qué avance pueden hacer de la 

programación cultural y de conciertos de 

cara al año 2024 en los siguientes 

espacios: Teatro Colón, Teatro Rosalía de 

Castro y Coliseum? 

 

2. ¿Cuál es la programación prevista y 

cerrada para el Teatro Colón para el 2024? 

 

 

3. ¿Cuál es la programación prevista para 

el Teatro Rosalía de Castro para el 2024? 

 

4. ¿Cuál es la programación prevista para 

el Coliseum para el 2024? 

 

Octava. Pregunta de respuesta escrita 
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sobre carta aos nenos polo Nadal. 

 

1. Cantas cartas remitíronse e en que 

datas? 

 

2. Que criterio utilizouse para elixir os 

receptores das cartas? 

 

3. Enviouse unha carta a cada neno? 

 

4. Que custo representou para as arcas 

municipais? 

 

Novena. Pregunta de resposta escrita 

sobre vivenda en zonas tensadas. 

 

1. Vai delimitar o Goberno municipal 

áreas da nosa cidade para declaralas 

zonas tensadas? 

 

2. Que medidas van acompañar a ese 

documento para adoptar nesas zonas 

tensadas e que corresponde ao Goberno 

municipal definilas? 

 

3. Segundo estudos recentes, a entrada 

en vigor da Lei de Vivenda retirou xa do 

mercado de alugueiro un 30 % dos 

inmobles que había no mercado. Cre o 

Goberno municipal que estes efectos 

producíronse tamén na Coruña, tal e 

como alertan moitos colectivos 

profesionais? 

 

Décima. Pregunta de resposta escrita 

sobre Capela de Oza. 

 

1. Descoñece o Goberno municipal o 

estado de tramitación deste expediente 

ou falseou a resposta ás nosas preguntas 

coa intención de esconder a realidade? 

 

2. Ten pensado este goberno municipal 

interesarse pola petición veciñal para 

conseguir a cesión da Capela de Oza ao 

Concello e realizar algunha xestión que 

facilite a segregación desta parcela do 

resto destinada a uso hospitalario? 

 

Décimo primeira. Pregunta de 

sobre carta a los niños por Navidad. 

 

1. ¿Cuántas cartas se remitieron y en qué 

fechas? 

 

2. ¿Qué criterio se utilizó para elegir a los 

receptores de las cartas? 

 

3. ¿Se envió una carta a cada niño? 

 

4. ¿Qué coste representó para las arcas 

municipales? 

 

Novena. Pregunta de respuesta escrita 

sobre vivienda en zonas tensionadas. 

 

1. ¿Va a delimitar el Gobierno municipal 

áreas de nuestra ciudad para declararlas 

zonas tensionadas? 

 

2. ¿Qué medidas van a acompañar a ese 

documento para adoptar en esas zonas 

tensionadas y que corresponde al 

Gobierno municipal definirlas? 

 

3. Según estudios recientes, la entrada en 

vigor de la Ley de Vivienda ha retirado ya 

del mercado de alquiler un 30 % de los 

inmuebles que había en el mercado ¿Cree 

el Gobierno municipal que estos efectos se 

han producido también en A Coruña, tal y 

como alertan muchos colectivos 

profesionales? 

 

Décima. Pregunta de respuesta escrita 

sobre Capela de Oza. 

 

1. ¿Desconoce el Gobierno municipal el 

estado de tramitación de este expediente o 

falseó la respuesta a nuestras preguntas 

con la intención de esconder la realidad? 

 

2. ¿Tiene pensado este gobierno municipal 

interesarse por la petición vecinal para 

conseguir la cesión de la Capela de Oza al 

Concello y realizar alguna gestión que 

facilite la segregación de esta parcela del 

resto destinada a uso hospitalario? 

 

Décima primera. Pregunta de respuesta 
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resposta escrita sobre a exposición 

“Orlan”. 

 

1. Quen foi o comisario de dita 

exposición? 

 

2. Que custo representou para o 

Concello dita exposición? 

 

3. Canto custou o catálogo da 

exposición? 

 

Décimo segunda. Pregunta de 

resposta escrita sobre recollida de 

voluminosos. 

 

1. Ten constancia o Goberno municipal 

desta problemática que se está 

producindo en todos os barrios da 

cidade? 

 

2. Que tipo de medidas ten pensado 

adoptar o Goberno municipal para 

corrixir esta situación? 

 

3. Por que non realiza o Goberno 

municipal campañas informativas aos 

veciños sobre a forma de actuar, tanto 

para depositar os restos como para 

eliminar as malas prácticas que se están 

producindo? 

 

Décimo terceira. Pregunta de resposta 

escrita sobre fondos Eidus. 

 

1. Cantos proxectos non se comezaron e 

por tanto se perderá o financiamento 

europeo? 

 

2. Cantos proxectos non se terminaron 

no prazo establecido? 

 

3. Que contía económica dos Fondos 

Eidus aprobados (deses máis de 18,5 

mll/€) perderanse? 

 

Décimo cuarta. Pregunta de resposta 

escrita sobre cesión antiga cárcere 

provincial. 

 

escrita sobre la exposición “Orlan”. 

 

 

1. ¿Quién comisarió dicha exposición? 

 

 

2. ¿Qué coste representó para el 

Ayuntamiento dicha exposición? 

 

3. ¿Cuánto costó el catálogo de la 

exposición? 

 

Décima segunda. Pregunta de respuesta 

escrita sobre recogida de voluminosos. 

 

 

1. ¿Tiene constancia el Gobierno 

municipal de esta problemática que se está 

produciendo en todos los barrios de la 

ciudad? 

 

2. ¿Qué tipo de medidas tiene pensado 

adoptar el Gobierno municipal para 

corregir esta situación? 

 

3. ¿Por qué no realiza el Gobierno 

municipal campañas informativas a los 

vecinos sobre la forma de actuar, tanto 

para depositar los restos como para 

eliminar las malas prácticas que se están 

produciendo? 

 

Décima tercera. Pregunta de respuesta 

escrita sobre fondos Eidus. 

 

1. ¿Cuántos proyectos no se han 

comenzado y por lo tanto se perderá la 

financiación europea? 

 

2. ¿Cuántos proyectos no se han terminado 

en el plazo establecido? 

 

3. ¿Qué cuantía económica de los Fondos 

Eidus aprobados (de esos más de 18,5 

mll/€) se perderán? 

 

Décima cuarta. Pregunta de respuesta 

escrita sobre cesión antigua cárcel 

provincial. 
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1. Ten constancia o Goberno local se se 

vai a prorrogar o contrato de vixilancia 

do edificio e ata cando? 

 

2. En que punto se atopan, a día de hoxe, 

as negociacións co Estado para lograr a 

cesión gratuíta do edificio, tal e como 

acordou no anterior mandato o Pleno 

municipal? 

 

Décimo quinta. Pregunta de resposta 

escrita sobre puntos de recarga de 

vehículos eléctricos. 

 

1. Cantos puntos de recarga públicos 

están activos hoxe na cidade? (sen 

contabilizar os existentes en centros 

comerciais). 

 

2. Existe un plan municipal de 

instalación de puntos de recarga para 

vehículos eléctricos na cidade? Cantos 

puntos contempla instalar? 

 

3. Cantos aparcadoiros públicos 

municipais dispón de zonas de recarga? 

 

Décimo sexta. Pregunta de resposta 

escrita sobre viarios polígono 

Pocomaco. 

 

1. Por que o Goberno municipal non 

acaba de chegar a un acordo coa 

Asociación de Empresarios para 

resolver os problemas do polígono? 

 

2. Cales son as dificultades que impiden 

pechar ese acordo? 

 

3. Cando estima o Goberno municipal 

que se pechará ese acordo? 

 

Décimo sétima. Pregunta de resposta 

escrita sobre actividade do equipo de 

investigación en delincuencia viaria 

(EIDEV) da Policía Local. 

 

1. Cantos informes criminolóxicos de 

parte do EIDEV se levaron a cabo ao 

longo de 2022? 

1. ¿Tiene constancia el Gobierno local si 

se va a prorrogar el contrato de vigilancia 

del edificio y hasta cuándo? 

 

2. ¿En qué punto se encuentran, a día de 

hoy, las negociaciones con el Estado para 

lograr la cesión gratuita del edificio, tal y 

como acordó en el anterior mandato el 

Pleno municipal? 

 

Décima quinta. Pregunta de respuesta 

escrita sobre puntos de recarga de 

vehículos eléctricos. 

 

1. ¿Cuántos puntos de recarga públicos 

están activos hoy en la ciudad? (sin 

contabilizar los existentes en centros 

comerciales). 

 

2. ¿Existe un plan municipal de instalación 

de puntos de recarga para vehículos 

eléctricos en la ciudad? ¿Cuántos puntos 

contempla instalar? 

 

3. ¿Cuántos parkings públicos 

municipales dispone de zonas de recarga? 

 

Décima sexta. Pregunta de respuesta 

escrita sobre viales polígono Pocomaco. 

 

 

1. ¿Por qué el Gobierno municipal no 

acaba de llegar a un acuerdo con la 

Asociación de Empresarios para resolver 

los problemas del polígono? 

 

2. ¿Cuáles son las dificultades que 

impiden cerrar ese acuerdo? 

 

3. ¿Cuándo estima el Gobierno municipal 

que se cerrará ese acuerdo? 

 

Décima séptima. Pregunta de respuesta 

escrita sobre actividad del equipo de 

investigación en delincuencia vial 

(EIDEV) de la Policía Local. 

 

1. ¿Cuántos informes criminológicos de 

parte del EIDEV se han llevado a cabo a 

lo largo de 2022? 
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2. Cantos axentes o compoñen na 

actualidade? 

 

3. Por que non se divulga a actividade 

deste equipo tratándose dun labor de 

referencia a nivel de toda Galicia? 

 

Décimo oitava. Pregunta de resposta 

escrita sobre distribución do servizo 

de seguridade cidadá de garantía para 

un “comercio seguro” durante o 

período do Nadal (15 decembro 2023 

ao 7 de xaneiro de 2024). 

 

1. Que tipo de medidas específicas se 

levaron a cabo por parte da Policía 

Local a este fin e durante este período? 

 

2. Que zonas se cubriron por parte desas 

dotacións de reforzo? En que horarios? 

 

 

3. Establecéronse dispositivos 

específicos de control do tráfico rodado 

en áreas de gran afluencia, como 

centros ou áreas comerciais? 

 

4. Como se cubriron estes dispositivos, 

con persoas das diferentes quendas ou 

con reforzos de servizo extraordinarios? 

 

 

5. Levouse a cabo algunha actividade 

divulgativa por parte da área de 

Seguridade Cidadá sobre esta 

campaña? 

 

Décimo novena. Pregunta de resposta 

escrita sobre protocolo de retirada da 

arma na Policía Local por seguridade. 

 

Existe xa no corpo da Policía Local un 

protocolo de retirada, preventiva ou 

definitiva, da arma regulamentaria 

conforme á normativa actual? 

 

Vixésima. Pregunta de resposta 

escrita sobre taxa de incidencias 

rexistradas pola Policía Local durante 

 

2. ¿Cuántos agentes lo componen en la 

actualidad? 

 

3. ¿Por qué no se divulga la actividad de 

este equipo tratándose de una labor de 

referencia a nivel de toda Galicia? 

 

Décima octava. Pregunta de respuesta 

escrita sobre distribución del servicio de 

seguridad ciudadana de garantía para un 

“comercio seguro” durante el periodo 

navideño (15 diciembre 2023 a 7 de enero 

de 2024). 

 

1. ¿Qué tipo de medidas específicas se han 

llevado a cabo por parte de la Policía 

Local a este fin y durante este periodo? 

 

2. ¿Qué zonas se han cubierto por parte de 

esas dotaciones de refuerzo? ¿En qué 

horarios? 

 

3. ¿Se han establecido dispositivos 

específicos de control del tráfico rodado 

en áreas de gran afluencia, como centros o 

áreas comerciales? 

 

4. ¿Cómo se han cubierto estos 

dispositivos, con personas de los 

diferentes turnos o con refuerzos de 

servicio extraordinarios? 

 

5. ¿Se ha llevado a cabo alguna actividad 

divulgativa por parte del área de 

Seguridad Ciudadana sobre esta campaña? 

 

 

Décima novena. Pregunta de respuesta 

escrita sobre protocolo de retirada del 

arma en la Policía Local por seguridad. 

 

¿Existe ya en el cuerpo de la Policía Local 

un protocolo de retirada, preventiva o 

definitiva, del arma reglamentaria 

conforme a la normativa actual? 

 

Vigésima. Pregunta de respuesta escrita 

sobre tasa de incidencias registradas por 

la Policía Local durante el periodo 



  
108 

 

o período do Nadal (15 de decembro 

de 2023 ao 7 de xaneiro de 2024) por 

liortas e/o pelexas con arma branca na 

Coruña. 

 

1. Cantas intervencións polos motivos 

apuntados rexistráronse en todo o 

período do Nadal? E en todo 2023? En 

cantos deles había menores implicados? 

 

 

2. Cantas dotacións de reforzo para a 

Policía Local estimáronse necesarias 

neste período, sobre todo e moi 

especialmente durante a Noiteboa, a 

Noitevella e a noite de Reis? 

Considéranse suficientes unha vez vistos 

os resultados? 

 

3. Considera o Goberno municipal que 

tralas taxas de criminalidade 

anunciadas polo Ministerio do Interior e 

dadas as circunstancias actuais é hora 

de recoñecer que A Coruña ten un grave 

problema de inseguridade derivada da 

falta de axentes das diferentes forzas e 

corpos de seguridade que operan na 

cidade? 

 

Vixésimo primeira. Pregunta de 

resposta escrita sobre Ordenanza 

fiscal número 44. 

 

Que condicións se requiren para que o 

IMCE outorgue autorización ás 

entidades para prescindir da 

contratación deses servizos a través 

destas empresas? 

 

Vixésimo segunda. Pregunta de 

resposta escrita sobre situación do 

empedrado da rúa do Sol co 

cruzamento da rúa do Orzán. 

 

1. Que medidas urxentes e inmediatas 

pensa tomar o Concello dada a situación 

de perigo que provoca o estado do firme 

para todos os usuarios e tras numerosas 

caídas e accidentes? 

 

navideño (15 de diciembre de 2023 a 7 de 

enero de 2024) por reyertas y/o peleas 

con arma blanca en A Coruña. 

 

 

1. ¿Cuántas intervenciones por los 

motivos reseñados se han registrado en 

todo el periodo navideño? ¿Y en todo 

2023? ¿En cuántos de ellos había menores 

implicados? 

 

2. ¿Cuántas dotaciones de refuerzo para la 

Policía Local se han estimado necesarias 

en este periodo, sobre todo y muy 

especialmente durante la Nochebuena, la 

Nochevieja y la noche de Reyes? ¿Se 

consideran suficientes una vez vistos los 

resultados? 

 

3. ¿Considera el Gobierno municipal que 

tras las tasas de criminalidad anunciadas 

por el Ministerio del Interior y dadas las 

circunstancias actuales es hora de 

reconocer que A Coruña tiene un grave 

problema de inseguridad derivada de la 

falta de agentes de las diferentes fuerzas y 

cuerpos de seguridad que operan en la 

ciudad? 

 

Vigésima primera. Pregunta de respuesta 

escrita sobre Ordenanza fiscal número 

44. 

 

¿Qué condiciones se requieren para que el 

IMCE otorgue autorización a las entidades 

para prescindir de la contratación de esos 

servicios a través de estas empresas? 

 

 

Vigésima segunda. Pregunta de 

respuesta escrita sobre situación del 

adoquinado de la calle del Sol con el 

cruce de la calle del Orzán. 

 

1. ¿Qué medidas urgentes e inmediatas 

piensa tomar el Ayuntamiento dada la 

situación de peligro que provoca el estado 

del firme para todos los usuarios y tras 

numerosas caídas y accidentes? 
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2. Por que non tapan esas fochancas? 

Cantas persoas máis teñen que caer ou 

meter o pé nestes buracos para que 

vostedes reaccionen? 

 

3. Con cargo a que partida orzamentaria 

realizaranse estes traballos? 

 

Vixésimo terceira. Pregunta de 

resposta escrita sobre formación 

específica para a Policía Local. 

 

1. Os axentes da Policía Local contan 

con formación práctica permanente en 

primeiros auxilios ou intervencións 

especiais, por exemplo, con persoas 

agresivas ou que padecen enfermidades 

mentais? 

 

2. Cantos DESA ten en uso a Policía 

Local na actualidade? 

 

3. Cren que a dotación de DESA nos 

vehículos patrulla é, actualmente, a 

adecuada? 

 

Vixésimo cuarta. Pregunta de 

resposta escrita sobre obras de 

canalización de cables eléctricos na 

rúa Luis Peña Novo (O Martinete). 

 

1. Cando teñen pensado rematar as 

obras e ocultar ou suxeitar os cables 

para evitar a súa exposición, sobre todo 

ás inclemencias climatolóxicas, tendo en 

conta os sobresaltos que ocasionaron 

hai uns meses na veciñanza? 

 

2. Quen ten responsabilidade sobre 

estas obras? 

 

Vixésimo quinta. Pregunta de 

resposta escrita sobre reposición de 

rodas de bicicletas de Bici Coruña en 

mal estado. 

 

1. Fíxose unha revisión xeral e 

pormenorizada dos vehículos con 

elementos de rodadura en mal estado? 

 

2. ¿Por qué no tapan esos baches? 

¿Cuántas personas más se tienen que caer 

o meter el pie en estos agujeros para que 

ustedes reaccionen? 

 

3. ¿Con cargo a qué partida presupuestaria 

se realizarán estos trabajos? 

 

Vigésima tercera. Pregunta de respuesta 

escrita sobre formación específica para 

la Policía Local. 

 

1. ¿Los agentes de la Policía Local 

cuentan con formación práctica 

permanente en primeros auxilios o 

intervenciones especiales, por ejemplo, 

con personas agresivas o que padecen 

enfermedades mentales? 

 

2. ¿Cuántos DESA tiene en uso la Policía 

Local en la actualidad? 

 

3. ¿Creen que la dotación de DESA en los 

vehículos patrulla es, actualmente, la 

adecuada? 

 

Vigésima cuarta. Pregunta de respuesta 

escrita sobre obras de canalización de 

cables eléctricos en la calle Luis Peña 

Novo (O Martinete). 

 

1. ¿Cuándo tienen pensado rematar las 

obras y ocultar o sujetar los cables para 

evitar su exposición, sobre todo a las 

inclemencias climatológicas, habida 

cuenta de los sobresaltos que ocasionaron 

hace unos meses en el vecindario? 

 

2. ¿Quién tiene responsabilidad sobre 

estas obras? 

 

Vigésima quinta. Pregunta de respuesta 

escrita sobre reposición de ruedas de 

bicicletas de Bici Coruña en mal estado. 

 

 

1. ¿Se ha hecho una revisión general y 

pormenorizada de los vehículos con 

elementos de rodadura en mal estado? 
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2. Cantas reclamacións patrimoniais 

por accidentes con resultado de lesións 

producíronse en 2023 relacionadas co 

servizo BiciCoruña? 

 

3. Cantos accidentes con vehículos de 

BiciCoruña atendéronse pola Policía 

Local? 

 

Vixésimo sexta. Pregunta de resposta 

escrita sobre obras de reforma da rúa 

San Andrés. 

 

1. Que medidas teñen pensado para 

redirixir e reordenar o tráfico rodado 

desta rúa mentres se realizan as obras? 

 

2. Que alternativas teñen para as máis 

de 40 prazas de aparcamento que 

suprimirán na devandita rúa? 

 

3. Que medidas pensan tomar cos 

roteiros de autobús e paradas das liñas 

4,6,6A, 7,11 e a liña nocturna BUH que 

utilizan esta rúa nos seus 

desprazamentos varias veces ao día e 

pola noite? En que puntos se 

recolocarán as paradas provisionais? 

Onde se recolocarán as paradas despois 

das obras? 

 

4.  Que medidas teñen pensado tomar 

para reorganizar as zonas de carga e 

descarga mentres se realizan as obras? 

Onde as recolocarán provisionalmente e 

despois das obras? 

 

5. Que nova localización darán aos 

contedores de recollida de lixo? 

 

6. Cando pensan informar os 

comerciantes e veciños da zona, 

afectados polas obras, das medidas que 

tomasen mentres duren as mesmas? 

 

7. Que día teñen previsto iniciar as 

obras? 

 

8. Que horario terán as obras? 

 

2. ¿Cuántas reclamaciones patrimoniales 

por accidentes con resultado de lesiones se 

han producido en 2023 relacionadas con el 

servicio BiciCoruña? 

 

3. ¿Cuántos accidentes con vehículos de 

BiciCoruña se han atendido por la Policía 

Local? 

 

Vigésimo sexta. Pregunta de respuesta 

escrita sobre obras de reforma de la calle 

San Andrés. 

 

1. ¿Qué medidas tienen pensado para 

redirigir y reordenar el tráfico rodado de 

esta calle mientras se realizan las obras? 

 

2. ¿Qué alternativas tienen para las más de 

40 plazas de aparcamiento que suprimirán 

en dicha calle? 

 

3. ¿Qué medidas piensan tomar con las 

rutas de autobús y paradas de las líneas 

4,6,6A, 7,11 y la línea nocturna BUH que 

utilizan esta calle en sus desplazamientos 

varias veces al día y por la noche? ¿En qué 

puntos se reubicarán las paradas 

provisionales? ¿Dónde se reubicarán las 

paradas después de las obras? 

 

 

4.  ¿Qué medidas tienen pensado tomar 

para reorganizar las zonas de carga y 

descarga mientras se realizan las obras? 

¿Dónde las reubicaran provisionalmente y 

después de las obras? 

 

5. ¿Qué nueva ubicación darán a los 

contenedores de recogida de basura? 

 

6. ¿Cuándo piensan informar a los 

comerciantes y vecinos de la zona, 

afectados por las obras, de las medidas que 

tomaran mientras duren las mismas? 

 

7. ¿Qué día tienen previsto iniciar las 

obras? 

 

8. ¿Qué horario tendrán las obras? 
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9. Que obras de conveniencia se inclúen 

no proxecto no que se refire a rede de 

saneamento e abastecemento, pluviais, 

arquetas, rexistros, puntos de luz etc. .? 

 

Vixésimo sétima. Pregunta de 

resposta escrita sobre control de 

acceso de vehículos á Cidade Vella. 

 

1. Cando ten previsto o Goberno 

municipal iniciar o control no acceso a 

vehículos dentro da Cidade Vella 

mediante o sistema de videovixilancia? 

 

2. Cantos vehículos contan co distintivo 

azul para circular na Cidade Vella? 

 

 

3. Como se actualiza o censo de altas e 

baixas de devanditos distintivos? en que 

períodos? 

 

5º. Rogos. 

 

Rogos orais. 

 

Presidencia 

 

Pasamos xa ós rogos orais. Comeza o 

BNG. 

 

ROGOS ORAIS PRESENTADOS 

POLO GRUPO MUNICIPAL DO 

BLOQUE NACIONALISTA 

GALEGO 

 

Primeiro. Rogo oral sobre o cobro de 

taxas ás persoas abonadas ao centro 

deportivo do Castrillón polo uso da 

pista polideportiva. 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Si, señor Miguel Lorenzo. Non hai maior 

ataque a Galiza que cando este país ten 

un problema, ignoralo, mirar para outro 

lado e facer que non pasa absolutamente 

nada e eludir as responsabilidades. Dito 

iso, voume centrar xa nos rogos 

presentados polo Bloque Nacionalista 

9. ¿Qué obras de conveniencia se incluyen 

en el proyecto en lo que se refiere a red de 

saneamiento y abastecimiento, pluviales, 

arquetas, registros, puntos de luz, etc. .? 

 

Vigésima séptima. Pregunta de respuesta 

escrita sobre control de acceso de 

vehículos a la Ciudad Vieja. 

 

1. ¿Cuándo tiene previsto el Gobierno 

municipal iniciar el control en el acceso a 

vehículos dentro de la Ciudad Vieja 

mediante el sistema de videovigilancia? 

 

2. ¿Cuántos vehículos cuentan con el 

distintivo azul para circular en la Ciudad 

Vieja? 

 

3. ¿Cómo se actualiza el censo de altas y 

bajas de dichos distintivos? ¿en qué 

períodos? 

 

5º. Ruegos. 

 

Ruegos orales. 

 

Presidencia 

 

Pasamos ya a los ruegos orales. Comienza 

el BNG. 

 

RUEGOS ORALES PRESENTADOS 

POR EL GRUPO MUNICIPAL DEL 

BLOQUE NACIONALISTA GALEGO 

 

 

Primero. Ruego oral sobre el cobro de 

tasas a las personas abonadas al centro 

deportivo del Castrillón por el uso de la 

pista polideportiva. 

 

Señor Jorquera Caselas 

 

Sí, señor Miguel Lorenzo. No hay mayor 

ataque a Galicia que cuando este país 

tiene un problema, ignorarlo, mirar para 

otro lado y hacer que no pasa 

absolutamente nada y eludir las 

responsabilidades. Dicho eso, me voy a 

centrar ya en los ruegos presentados por 



  
112 

 

Galego. 

 

No centro deportivo do Castrillón 

tomouse a decisión —en contra do que é 

práctica habitual no resto dos centros 

deportivos municipais— de empecer o 

uso da pista polideportiva por parte das 

persoas abonadas nas horas nas que a 

pista estea libre, cando resulta que hai 

persoas que precisamente se inscribiron 

para poder facer uso desa instalación. 

 

 

Froito desta decisión, ás persoas 

abonadas que desexen facer uso da pista 

polideportiva, a maiores do abono teñen 

que pagar taxas polo alugueiro da 

mesma, que oscilan entre os 43 e 60 

euros. 

 

Polas razóns devanditas, o Grupo 

municipal do BNG formula o seguinte 

rogo: que o Goberno local dea as 

instrucións oportunas para que as 

persoas abonadas ao centro deportivo do 

Castrillón que así o desexen, poidan 

facer uso da pista polideportiva nas horas 

nas que estea libre, sen ter que pagar 

taxas a maiores do abono. 

 

Ás doce horas e trinta e sete minutos 

saen do Salón de Sesións os señores 

Deus Álvarez e Lage Tuñas. 

 

Segundo. Rogo oral sobre o estado da 

praia canina de Bens. 

 

Na Ordenanza reguladora da tenza e 

protección de animais, tras a súa recente 

modificación, habilitouse a praia situada 

na cala de Bens para o esparcemento 

libre de cans. No debate da aprobación 

definitiva da Ordenanza o Grupo 

municipal do BNG advertiu de que a 

praia de Bens, alén de tratarse dunha 

praia perigosa, de difícil acceso e moi 

afastada de grande parte da cidade, 

presenta malas condicións de 

salubridade e carece de servizos básicos, 

como aparcadoiro, duchas ou aseos, 

el Bloque Nacionalista Galego. 

 

En el centro deportivo del Castrillón se 

tomó la decisión —en contra de lo que es 

práctica habitual en el resto de los centros 

deportivos municipales— de empecer el 

uso de la pista polideportiva por parte de 

las personas abonadas en las horas en las 

que la pista esté libre, cuando resulta que 

hay personas que precisamente se 

inscribieron para poder hacer uso de esa 

instalación. 

 

Fruto de esta decisión, a las personas 

abonadas que deseen hacer uso de la pista 

polideportiva, además del abono tienen 

que pagar tasas por el alquiler de la 

misma, que oscilan entre los 43 y 60 

euros. 

 

Por las razones dichas, el Grupo 

municipal del BNG formula el siguiente 

ruego: que el Gobierno local dé las 

instrucciones oportunas para que las 

personas abonadas al centro deportivo 

del Castrillón que así lo deseen, puedan 

hacer uso de la pista polideportiva en las 

horas en las que esté libre, sin tener que 

pagar tasas además del abono. 

 

A las doce horas y treinta y siete minutos 

salen del Salón de Sesiones los señores 

Deus Álvarez y Lage Tuñas. 

 

Segundo. Ruego oral sobre el estado de 

la playa canina de Bens. 

 

En la Ordenanza reguladora de la 

tenencia y protección de animales, tras su 

reciente modificación, se habilitó la playa 

ubicada en la cala de Bens para el 

esparcimiento libre de perros. En el 

debate de la aprobación definitiva de la 

Ordenanza el Grupo municipal del BNG 

advirtió de que la playa de Bens, al 

margen de tratarse de una playa 

peligrosa, de difícil acceso y muy alejada 

de gran parte de la ciudad, presenta malas 

condiciones de salubridad y carece de 

servicios básicos, como aparcamiento, 
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razóns pola que era necesario, cando 

menos, resolver todas estas deficiencias. 

Porén, máis de tres meses despois da 

escolla de Bens como praia canina o 

areal segue presentando un estado 

deplorábel. As fotos que ilustran este 

rogo reflicten as moreas de lixo 

recollidas por persoas voluntarias a 

mediados do pasado mes de decembro. 

Estas imaxes contradín abertamente o 

texto do rótulo situado na entrada da 

praia que di: aquí poderás gozar da area 

e o mar co teu compañeiro peludo todo o 

ano. 

 

 

Non vou ensinar as fotos para non 

consumir demasiado tempo, pero foi 

rexistrado o rogo e todo o mundo puido 

acceder a elas. 

 

Polas razóns devanditas, o Grupo 

municipal do BNG formula o seguinte 

rogo: que o Goberno local dea as 

instrucións oportunas para asegurar a 

salubridade, limpeza e a seguridade da 

praia da cala de Bens así como para 

mellorar a súa accesibilidade e para a 

dotar dos servizos necesarios. 

 

Terceiro. Rogo oral a respecto do 

proceso de licitación do novo contrato 

para a xestión da planta de 

tratamento de residuos de Nostián. 

 

E por último, terceiro rogo. 

 

O contrato de xestión da planta de 

tratamento de residuos de Nostián leva 

formalmente caducado desde o ano 

2020. Desde entón, como é sabido, o 

proceso de licitación dun novo contrato 

foi pasando por un sen fin de atrancos 

onde o persoal que traballa na planta é un 

dos actores máis directamente afectados. 

As incertezas de todo o proceso no que 

ten a ver co futuro laboral das propias 

traballadoras e traballadores ten levado ó 

Comité de Empresa da planta de Nostián 

a solicitar senllos encontros co 

duchas o aseos, razones por la que era 

necesario, cuando menos, resolver todas 

estas deficiencias. Sin embargo, más de 

tres meses después de la elección de Bens 

como playa canina el arenal sigue 

presentando un estado deplorable. Las 

fotos que ilustran este ruego reflejan los 

montones de basura recogidas por 

personas voluntarias a mediados del 

pasado mes de diciembre. Estas imágenes 

contradicen abiertamente el texto del 

rótulo situado en la entrada de la playa 

que dice: aquí podrás disfrutar de la 

arena y el mar con tu compañero peludo 

todo el año. 

 

No voy a enseñar las fotos para no 

consumir demasiado tiempo, pero fue 

registrado el ruego y todo el mundo pudo 

acceder a ellas. 

 

Por dichas razones, el Grupo municipal 

del BNG formula el siguiente ruego: que 

el Gobierno local dé las instrucciones 

oportunas para asegurar la salubridad, 

limpieza y la seguridad de la playa de la 

cala de Bens así como para mejorar su 

accesibilidad y para dotarla de los 

servicios necesarios. 

 

Tercero. Ruego oral respecto al proceso 

de licitación del nuevo contrato para la 

gestión de la planta de tratamiento de 

residuos de Nostián. 

 

Y por último, tercer ruego. 

 

El contrato de gestión de la planta de 

tratamiento de residuos de Nostián lleva 

formalmente caducado desde el año 2020. 

Desde entonces, como es sabido, el 

proceso de licitación de un nuevo contrato 

fue pasando por un sin fin de atrancos 

donde el personal que trabaja en la planta 

es uno de los actores más directamente 

afectados. Las incertidumbres de todo el 

proceso en lo relativo al futuro laboral de 

las propias trabajadoras y trabajadores 

ha llevado al Comité de Empresa de la 

planta de Nostián a solicitar sendos 
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Concelleiro de Economía e Planificación 

Urbana, responsábel tamén da área 

municipal de Contratación e coa 

concelleira de Medio Ambiente, sen que 

até o momento teñan obtido ningunha 

resposta a estas solicitudes. Dita falta de 

resposta non fai senón aumentar a 

incerteza e preocupación do persoal de 

Nostián. 

 

Polas razóns devanditas, o Grupo 

Municipal do BNG formula o seguinte 

rogo: que coa máxima dilixencia posíbel 

o Goberno municipal, nomeadamente o 

concelleiro responsábel da área de 

Contratación e a concelleira responsábel 

da área de Medio Ambiente, atendan as 

solicitudes formuladas e se reúnan co 

Comité de Empresa da planta de Nostián 

coa disposición de o informar coa 

máxima transparencia sobre as 

previsións a respecto da tramitación do 

novo contrato. 

 

Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Remataron? Ben, moitas grazas. 

 

Pode pasar. 

 

Ás doce horas e corenta e un minutos 

entra no Salón de Sesións o señor Deus 

Álvarez. 

 

ROGOS ORAIS PRESENTADOS 

POLO GRUPO MUNICIPAL DO 

PARTIDO POPULAR 

 

Primeiro. Rogo oral relativo a 

accesibilidade do Concello da Coruña. 

 

 

Presidencia 

 

Turno para o Partido Popular. 

 

Señora López Sánchez 

 

encuentros con el Concejal de Economía 

y Planificación Urbana, responsable 

también del área municipal de 

Contratación y con la concejala de Medio 

Ambiente, sin que hasta el momento hayan 

obtenido ninguna respuesta a estas 

solicitudes. Dicha falta de respuesta no 

hace sino aumentar la incertidumbre y 

preocupación del personal de Nostián. 

 

Por dichas razones, el Grupo Municipal 

del BNG formula el siguiente ruego: que 

con la máxima diligencia posible el 

Gobierno municipal, concretamente el 

concejal responsable del área de 

Contratación y la concejala responsable 

del área de Medio Ambiente, atiendan las 

solicitudes formuladas y se reúnan con el 

Comité de Empresa de la planta de 

Nostián con la disposición de informarlo 

con la máxima transparencia sobre las 

previsiones respecto a la tramitación del 

nuevo contrato. 

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

¿Acabaron? Bien, muchas gracias. 

 

Puede pasar. 

 

A las doce horas y cuarenta y un minutos 

entra en el Salón de Sesiones el señor 

Deus Álvarez. 

 

RUEGOS ORALES PRESENTADOS 

POR EL GRUPO MUNICIPAL DEL 

PARTIDO POPULAR 

 

Primero. Ruego oral relativo a 

accesibilidad del Ayuntamiento de A 

Coruña. 

 

Presidencia 

 

Turno para el Partido Popular. 

 

Señora López Sánchez 
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Desexaría non ter que repetir este rogo 

unha vez máis, pero posto que votaron en 

contra da nosa emenda á moción do 

BNG sobre accesibilidade universal no 

que é incluído este punto, véxome na 

obriga de facelo. 

 

A implantación da accesibilidade xa non 

é unha cuestión que deba depender da 

maior ou menor voluntariedade. Nos 

últimos 30 anos produciuse unha 

evolución social, política, tecnolóxica e 

lexislativa que nos leva, máis alá da 

mellora da calidade de vida, a falar de 

garantía de dereitos e das persoas con 

discapacidade como suxeitos do 

dereitos. 

 

O 4 de decembro de 2017 finou o tempo 

que outorgaba a Lei Xeral sobre os 

Dereitos das persoas con discapacidade 

e a súa inclusión social para facer 

accesibles todos os bens, produtos e 

servizos. As administracións públicas 

deberíamos ser as primeiras en dar 

exemplo, entre elas o concello da 

Coruña. 

 

As persoas con discapacidade temos que 

estar presentes en todos os eidos da 

sociedade, máxime onde se toman as 

decisións, como é o eido da política. 

 

 

En consecuencia, o Grupo municipal do 

Partido Popular realiza por quinta vez o 

seguinte rogo: dotar de accesibilidade 

universal o edificio do Concello 

incluíndo as dependencias adxudicadas 

aos diferentes grupos municipais e o 

cambio do elevador da entrada, que non 

permite o acceso a moitos usuarios de 

cadeiras de rodas automáticas debido ao 

seu tamaño, negándolle a entrada na casa 

de todos os coruñeses e as coruñesas a 

ditas persoas. 

 

Segundo. Rogo oral relativo a 

exemplaridade do primeiro tenente de 

alcaldesa do Concello da Coruña, 

Desearía no tener que repetir este ruego 

una vez más, pero puesto que votaron en 

contra de nuestra enmienda a la moción 

del BNG sobre accesibilidad universal en 

el que es incluido este punto, me veo en la 

obligación de hacerlo. 

 

La implantación de la accesibilidad ya no 

es una cuestión que deba depender de la 

mayor o menor voluntariedad. En los 

últimos 30 años se produjo una evolución 

social, política, tecnológica y legislativa 

que nos lleva, más allá de la mejora de la 

calidad de vida, a hablar de garantía de 

derechos y de las personas con 

discapacidad como sujetos del derechos. 

 

 

El 4 de diciembre de 2017 se acabó el 

tiempo que otorgaba la Ley General sobre 

los Derechos de las personas con 

discapacidad y su inclusión social para 

hacer accesibles todos los bienes, 

productos y servicios. Las 

administraciones públicas deberíamos ser 

las primeras en dar ejemplo, entre ellas el 

ayuntamiento de A Coruña. 

 

Las personas con discapacidad tenemos 

que estar presentes en todos los campos de 

la sociedad, máxime donde se toman las 

decisiones, como es el campo de la 

política. 

 

En consecuencia, el Grupo municipal del 

Partido Popular realiza por quinta vez el 

siguiente ruego: dotar de accesibilidad 

universal el edificio del Ayuntamiento 

incluyendo las dependencias adjudicadas 

a los diferentes grupos municipales y el 

cambio del elevador de la entrada, que no 

permite el acceso a muchos usuarios de 

sillas de ruedas automáticas debido a su 

tamaño, negándole la entrada en la casa 

de todos los coruñeses y las coruñesas la 

dichas personas. 

 

Segundo. Ruego oral relativo a 

ejemplaridad del primer teniente de 

alcaldesa del Ayuntamiento de A 
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responsable da área de Seguridade 

Cidadá e Mobilidade e voceiro do 

Grupo municipal, no cumprimento 

das normas. 

 

O primeiro tenente de alcaldesa do 

Concello da Coruña, responsable da área 

de Seguridade Cidadá e de Mobilidade, 

o voceiro do Goberno municipal, acudiu 

o pasado 20 de decembro a intervir nun 

acto cultural que se celebraba no 

auditorio da Domus e no canto de buscar 

un aparcamento como todo cidadán, 

decidiu saltar as normas de circulación e 

de paso o máis elemental sentido da ética 

e estacionou o seu vehículo nunha praza 

de estacionamento reservada para 

persoas con mobilidade reducida sen a 

necesaria tarxeta identificativa, en caso 

de posuíla. 

 

 

En consecuencia, o Grupo municipal do 

Partido Popular realiza o seguinte rogo: 

que a alcaldesa esixa ao primer tenente 

de alcaldesa do Concello da Coruña, 

responsable da area de Seguridade 

Cidadá e Mobilidade, e voceiro do 

Goberno municipal, exemplaridade no 

cumprimento das normas como 

condición sine qua non para poder 

continuar no exercicio das súas funcións. 

 

 

Ás doce horas e corenta e tres minutos 

entra no Salón de Sesións o señor Lage 

Tuñas. 

 

Todos os concelleiros debemos de dar 

exemplo aos coruñeses de ética e 

cumprimento estrito das normas, 

máxime o responsable da área de 

Seguridade Cidadá e Mobilidade que é o 

que ten a responsabilidade de que os 

cidadáns cumpran as normas de 

circulación. 

 

Os representantes municipais debemos 

amosar, ademais, unha especial 

sensibilidade para colectivos 

Coruña, responsable del área de 

Seguridad Ciudadana y Movilidad y 

portavoz del Grupo municipal, en el 

cumplimiento de las normas. 

 

El primer teniente de alcaldesa del 

Ayuntamiento de A Coruña, responsable 

del área de Seguridad Ciudadana y de 

Movilidad, el portavoz del Gobierno 

municipal, acudió el pasado 20 de 

diciembre a intervenir en un acto cultural 

que se celebraba en el auditorio de la 

Domus y en vez de buscar un 

aparcamiento como todo ciudadano, 

decidió saltarse las normas de circulación 

y de paso el más elemental sentido de la 

ética y estacionó su vehículo en una plaza 

de estacionamiento reservada para 

personas con movilidad reducida sin la 

necesaria tarjeta identificativa, en caso de 

poseerla. 

 

En consecuencia, el Grupo municipal del 

Partido Popular realiza el siguiente 

ruego: que la alcaldesa exija al primer 

teniente de alcaldesa del Ayuntamiento de 

A Coruña, responsable del área de 

Seguridad Ciudadana y Movilidad, y 

portavoz del Gobierno municipal, 

ejemplaridad en el cumplimiento de las 

normas como condición sine qua non para 

poder continuar en el ejercicio de sus 

funciones. 

 

A las doce horas y cuarenta y tres 

minutos entra en el Salón de Sesiones el 

señor Lage Tuñas. 

 

Todos los concejales debemos de dar 

ejemplo a los coruñeses de ética y 

cumplimiento estricto de las normas, 

máxime el responsable del área de 

Seguridad Ciudadana y Movilidad que es 

el que tiene la responsabilidad de que los 

ciudadanos cumplan las normas de 

circulación. 

 

Los representantes municipales debemos 

mostrar, además, una especial 

sensibilidad para colectivos 
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especialmente vulnerables, neste caso as 

persoas con mobilidade reducida, de 

xeito que a igualdade de oportunidades 

ou a atención á diversidade non sexan só 

frases valeiras para declamar a modo de 

slogans no transcurso dalgúns actos, 

senón unha realidade na nosa cidade. 

 

 

Máis nada. Moitas grazas. 

 

Terceiro. Rogo oral relativo á parada 

de Entrexardíns. 

 

Señora Fontela Baró 

 

Bo día a todos e a todas. Formulo un 

rogo relativo á parada de autobús 

interurbano de Entrexardíns. 

 

O plan de accesibilidade do transporte 

interurbano ao centro urbano da Coruña 

aprobouse en 2017 pola Consellería de 

Infraestruturas e Vivenda. Dentro de dito 

plan a Xunta de Galicia executou as 

obras para a adecuación e mellora da 

parada de autobuses de Entrexardíns e 

instalou unha marquesiña dobre coa súa 

conseguinte iluminación. 

 

O Concello da Coruña ten a obriga de 

conservar, manter e iluminar a parada e 

as marquesiñas de Entrexardíns e 

comprobamos que na actualidade 

atópase nunhas condicións pouco 

adecuadas. Está habitualmente sucia e 

chea de papeles no chans.  

 

 

Fai tempo que unha das luminarias led 

dunha das marquesiñas está fundida sen 

que o Concello a repoña. 

 

Por todo elo, rogo ó Goberno local que 

cumpra coa súa obriga de mantemento 

da parada de autobús interurbano e as 

súas marquesiñas, repoñendo a 

iluminación led necesaria e velando pola 

súa limpeza diaria. 

 

especialmente vulnerables, en este caso 

las personas con movilidad reducida, de 

manera que la igualdad de oportunidades 

o la atención a la diversidad no sean solo 

frases vacías para declamar a modo de 

eslóganes en el transcurso de algunos 

actos, sino una realidad en nuestra 

ciudad. 

 

Más nada. Muchas gracias. 

 

Tercero. Ruego oral relativo a la parada 

de Entrexardíns. 

 

Señora Fontela Baró 

 

Buenos días a todos y a todas. Formulo un 

ruego relativo a la parada de autobús 

interurbano de Entrexardíns. 

 

El plan de accesibilidad del transporte 

interurbano al casco urbano de A Coruña 

se aprobó en 2017 por la Consellería de 

Infraestructuras y Vivienda. Dentro de 

dicho plan la Xunta de Galicia ejecutó las 

obras para la adecuación y mejora de la 

parada de autobuses de Entrexardíns e 

instaló una marquesina doble con su 

consiguiente iluminación. 

 

El Ayuntamiento de A Coruña tiene el 

deber de conservar, mantener e iluminar 

la parada y las marquesinas de 

Entrexardíns y comprobamos que en la 

actualidad se encuentra en unas 

condiciones poco adecuadas. Está 

habitualmente sucia y llena de papeles en 

el suelo.  

 

Hace tiempo que una de las luminarias led 

de una de las marquesinas está fundida sin 

que el Ayuntamiento la reponga. 

 

Por todo ello, ruego al Gobierno local que 

cumpla con su deber de mantenimiento de 

la parada de autobús interurbano y sus 

marquesinas, reponiendo la iluminación 

led necesaria y velando por su limpieza 

diaria. 
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Cuarto. Rogo oral relativo ao 

transporte público municipal en Novo 

Mesoiro. 

 

A continuación un rogo sobre o 

transporte urbano no barrio de Novo 

Mesoiro. 

 

Este grupo municipal preguntou por 

escrito ao Goberno local no mes de 

novembro e de novo no mes de decembro 

polos problemas de transporte urbano 

que viña denunciando a Asociación de 

Veciños de Novo Mesoiro á que nos 

contestaron, literalmente, que as 

reclamacións veciñais están a abordarse 

nestes momentos, mellorando 

frecuencias e reforzando servizos, e que 

nos primeiros días do curso académico 

houbo algúns desaxustes que foron 

detectados e solventados. 

 

A realidade é que a Asociación de 

Veciños de Novo Mesoiro continúa 

denunciando atrasos nas frecuencias 

por parte da concesionaria do servizo 

municipal, cifrando os do mes de 

decembro en 500 atrasos na liña de 

autobús urbano número 21. 

 

Ante os datos que lles facilitamos e que 

xa obran no seu poder grazas aos 

escritos da Asociación de Veciños, rogo 

que o Goberno municipal realice as 

xestións necesarias ante a Compañía de 

Tranvías para que se proceda de 

maneira  inmediata á mellora das 

frecuencias e os servizos no transporte 

público municipal ao barrio de Novo 

Mesoiro para evitar que se produzan de 

novo atrasos como os denunciados pola 

Asociación. 

 

Moitas grazas. 

 

Quinto. Rogo oral relativo á igrexa 

parroquial e cemiterio de San 

Cristovo das Viñas. 

 

Señora Catalán Morcillo 

Cuarto. Ruego oral relativo al transporte 

público municipal en Novo Mesoiro. 

 

 

A continuación un ruego sobre el 

transporte urbano en el barrio de Novo 

Mesoiro. 

 

Este grupo municipal preguntó por escrito 

al Gobierno local en el mes de noviembre 

y de nuevo en el mes de diciembre por los 

problemas de transporte urbano que venía 

denunciando la Asociación de Vecinos de 

Novo Mesoiro a la que nos contestaron, 

literalmente, que las reclamaciones 

vecinales se están abordando en estos 

momentos, mejorando frecuencias y 

reforzando servicios, y que en los 

primeros días del curso académico hubo 

algunos desajustes que fueron detectados 

y solventados. 

 

La realidad es que la Asociación de 

Vecinos de Novo Mesoiro continúa 

denunciando retrasos en las frecuencias 

por parte de la concesionaria del servicio 

municipal, cifrando los del mes de 

diciembre en 500 retrasos en la línea de 

autobús urbano número 21. 

 

Ante los datos que les facilitamos y que ya 

obran en su poder gracias a los escritos de 

la Asociación de Vecinos, ruego que el 

Gobierno municipal realice las gestiones 

necesarias ante la Compañía de Tranvías 

para que se proceda de  manera inmediata 

a la mejora de las frecuencias y los 

servicios en el transporte público 

municipal al barrio de Novo Mesoiro para 

evitar que se produzcan de nuevo retrasos 

como los denunciados por la Asociación. 

 

 

Muchas gracias. 

 

Quinto. Ruego oral relativo a la iglesia 

parroquial y cementerio de San Cristovo 

das Viñas. 

 

Señora Catalán Morcillo 
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Rogo oral relativo á igrexa parroquial e 

cemiterio de San Cristovo das Viñas. 

 

A comunidade parroquial de San 

Cristovo das Viñas fainos chegar a 

solicitude de que melloren a sinalización 

do cemiterio e da igrexa de San Cristovo 

das Viñas debido aos problemas que 

xera a existente, ocasionando que xente 

se incorpore ao acceso da Zapateira 

desde avenida de Enrique Salgado 

Torres no canto de acceder ao vial de 

acceso ao devandito lugar. 

 

Por todo iso rogo que o Goberno 

municipal, o máis axiña posible, 

proceda a mellorar a sinalización do 

cemiterio e da igrexa de San Cristovo 

das Viñas evitando confusións e 

situacións de perigo innecesarias. 

 

Sexto. Rogo oral relativo ao rebaixe de 

beirarrúas en ambos os lados do paso 

de peóns fronte á nova igrexa de San 

Cristovo das Viñas. 

 

Rogo oral relativo ao rebaixe de 

beirarrúas en ambos os lados do paso de 

peóns situado fronte á igrexa de San 

Cristovo das Viñas na estrada DP-612. 

 

Son varias as queixas relativas á 

ausencia do rebaixe nas beirarrúas de 

ambos os lados do paso de peóns sito 

nesta estrada, fronte á nova igrexa de 

San Cristovo das Viñas, o que dificulta a 

accesibilidade de persoas en cadeira de 

rodas ou as cadeiras de bebé, sobre todo 

na marxe da igrexa, onde hai colocadas 

barras de protección para evitar 

estacionamentos indebidos. 

 

Por iso rogo que se proceda á obra de 

rebaixe de ambas as marxes da vía para 

favorecer a accesibilidade de persoas 

con mobilidade reducida ou nula. 

 

Sétimo. Rogo oral relativo ao 

recoñecemento do traballo da Policía 

 

Ruego oral relativo a la iglesia parroquial 

y cementerio de San Cristovo das Viñas. 

 

La comunidad parroquial de San Cristovo 

das Viñas nos hace llegar la solicitud de 

que mejoren la señalización del 

cementerio y de la iglesia de San Cristovo 

das Viñas debido a los problemas que 

genera la existente, ocasionando que gente 

se incorpore al acceso de la Zapateira 

desde avenida de Enrique Salgado Torres 

en vez de acceder al vial de acceso a dicho 

lugar. 

 

Por todo ello ruego que el Gobierno 

municipal, a la mayor brevedad posible, 

proceda a mejorar la señalización del 

cementerio y de la iglesia de San Cristovo 

das Viñas evitando confusiones y 

situaciones de peligro innecesarias. 

 

Sexto. Ruego oral relativo al rebaje de 

aceras en ambos lados del paso de 

peatones frente a la nueva iglesia de San 

Cristovo das Viñas. 

 

Ruego oral relativo al rebaje de aceras en 

ambos lados del paso de peatones situado 

frente a la iglesia de San Cristovo das 

Viñas en la carretera DP-612. 

 

Son varias las quejas relativas a la 

ausencia del rebaje en las aceras de ambos 

lados del paso de peatones sito en esta 

carretera, frente a la nueva iglesia de San 

Cristovo das Viñas, lo que dificulta la 

accesibilidad de personas en silla de 

ruedas o las sillas de bebé, sobre todo en 

el margen de la iglesia, donde hay 

colocadas barras de protección para evitar 

estacionamientos indebidos. 

 

Por ello ruego que se proceda a la obra de 

rebaje de ambos márgenes de la vía para 

favorecer la accesibilidad de personas con 

movilidad reducida o nula. 

 

Séptimo. Ruego oral relativo al 

reconocimiento del trabajo de la Policía 
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Local na reanimación 

cardiopulmonar os días 28 e 29 de 

decembro. 

 

Rogo oral sobre o recoñecemento do 

traballo da Policía Local na RCP 

realizada os días 28 e 29 de decembro. 

 

O pasado 28 de decembro pola mañá, 

unha persoa indisposta entrou en 

parada cardíaca na avenida de Alfonso 

Molina e logrou saír adiante grazas á 

firme e rápida intervención de varios 

axentes da Policía Local, que chegaron 

ao lugar e iniciaron as tarefas de RCP 

ata a chegada de 061. 

 

O día 29 de decembro, en circunstancias 

similares, outra persoa perdeu o 

coñecemento na rúa Juan Flórez, 

activándose de novo os servizos de 

emerxencia, sendo a Policía Local quen 

comezou os labores de reanimación. 

 

Desde o Grupo Popular expresamos o 

noso máximo recoñecemento a estes 

axentes e a todos aqueles que levan a 

cabo intervencións loables e que por 

razóns que descoñecemos moitas veces 

quedan silenciadas ou non se difunden 

publicamente. 

 

Por todo iso, rogo que dea o merecido 

recoñecemento aos axentes 

intervenientes na reanimación dos días 

28 e 29 de decembro; que sexan 

recoñecidas igualmente todas e cada 

unha das intervencións similares 

levadas a cabo polos axentes da Policía 

Local a través dos leitos establecidos no 

Título VII do Regulamento de 

Organización e Funcionamento e no 

Regulamento de Honras e Distincións do 

Corpo; e terceiro, que un axente de 

referencia traslade publicamente a 

información máis relevante e, sobre 

todo, as intervencións meritorias dos 

axentes, corrixindo ou rectificando, en 

caso necesario. 

 

Local en la reanimación cardiopulmonar 

los días 28 y 29 de diciembre. 

 

 

Ruego oral sobre el reconocimiento del 

trabajo de la Policía Local en la RCP 

realizada los días 28 y 29 de diciembre. 

 

El pasado 28 de diciembre por la mañana, 

una persona indispuesta entró en parada 

cardíaca en la avenida de Alfonso Molina 

y logró salir adelante gracias a la firme y 

rápida intervención de varios agentes de la 

Policía Local, que llegaron al lugar e 

iniciaron las tareas de RCP hasta la llegada 

de 061. 

 

El día 29 de diciembre, en circunstancias 

similares, otra persona perdió el 

conocimiento en la calle Juan Flórez, 

activándose de nuevo los servicios de 

emergencia, siendo la Policía Local quien 

comenzó las labores de reanimación. 

 

Desde el Grupo Popular expresamos 

nuestro máximo reconocimiento a estos 

agentes y a todos aquellos que llevan a 

cabo intervenciones loables y que por 

razones que desconocemos muchas veces 

quedan silenciadas o no se difunden 

públicamente. 

 

Por todo ello, ruego que dé el merecido 

reconocimiento a los agentes 

intervinientes en la reanimación de los 

días 28 y 29 de diciembre; que sean 

reconocidas igualmente todas y cada una 

de las intervenciones similares llevadas a 

cabo por los agentes de la Policía Local a 

través de los cauces establecidos en el 

Título VII del Reglamento de 

Organización y Funcionamiento y en el 

Reglamento de Honras y Distinciones del 

Cuerpo; y tercero, que un agente de 

referencia traslade públicamente la 

información más relevante y, sobre todo, 

las intervenciones meritorias de los 

agentes, corrigiendo o rectificando, en 

caso necesario. 
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Oitavo. Rogo oral relativo ao estado 

dos vehículos policiais. 

 

E por último, rogo oral relativo ao 

estado dos vehículos policiais. 

 

No Pleno anterior, desde a Concellería 

de Seguridade Cidadá contestaron á 

pregunta escrita formulada polo Grupo 

Popular municipal sobre os recursos 

materiais e técnicos da Policía Local no 

relativo aos vehículos policiais e o seu 

estado, que na actualidade, como 

contestan, a Policía Local conta cun 

total de 85 vehículos, lembrando que o 

orzamento para 2024 incorpora unha 

partida para a compra de máis 

vehículos. Na mencionada partida, dun 

total de 54.000 € para a compra de 

motos e bicicletas eléctricas nada se 

sabe. 

 

Por todo iso, e en vista do estado 

deplorable dalgúns vehículos, dos que 

achegamos algunha foto, rógase que a 

pola propia seguridade dos axentes, se 

determine cantos vehículos da frota 

actual non están en condicións de ser 

utilizados e que todos os vehículos que 

non estean nesas condicións de ser 

reparados ou de ser utilizados para 

continuar en activo con todas as 

garantías mecánicas sexan retirados e 

substituídos, se é posible, mediante os 

instrumentos financeiros que estean 

contratados para o servizo de policía. 

 

Moitas grazas. 

 

Noveno. Rogo oral relativo á 

conmemoración do segundo 

centenario do Eusebio da Garda. 

 

Señor Mora do Campo 

 

Moitas grazas. 

 

No mes de agosto conmemorarase o 

segundo centenario do nacemento na 

nosa cidade de Eusebio da Garda 

Octavo. Ruego oral relativo al estado de 

los vehículos policiales. 

 

Y por último, ruego oral relativo al estado 

de los vehículos policiales. 

 

En el Pleno anterior, desde la Concejalía 

de Seguridad Ciudadana contestaron a la 

pregunta escrita formulada por el Grupo 

Popular municipal sobre los recursos 

materiales y técnicos de la Policía Local 

en lo relativo a los vehículos policiales y 

su estado, que en la actualidad, como 

contestan, la Policía Local cuenta con un 

total de 85 vehículos, recordando que el 

presupuesto para 2024 incorpora una 

partida para la compra de más vehículos. 

En dicha partida, de un total de 54.000 € 

para la compra de motos y bicicletas 

eléctricas nada se sabe. 

 

 

Por todo ello, y en vista del estado 

deplorable de algunos vehículos, de los 

que hemos adjuntado alguna foto, se ruega 

que la por la propia seguridad de los 

agentes, se determine cuántos vehículos 

de la flota actual no están en condiciones 

de ser utilizados y que todos los vehículos 

que no estén en esas condiciones de ser 

reparados o de ser utilizados para 

continuar en activo con todas las garantías 

mecánicas sean retirados y sustituidos, a 

ser posible, mediante los instrumentos 

financieros que estén contratados para el 

servicio de policía. 

 

Muchas gracias. 

 

Noveno. Ruego oral relativo a la 

conmemoración del segundo centenario 

del Eusebio da Guarda. 

 

Señor Mora do Campo 

 

Muchas gracias. 

 

En el mes de agosto se conmemorará el 

segundo centenario del nacimiento en 

nuestra ciudad de Eusebio da Guarda 
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González, seguramente un dos 

principais filántropos da nosa cidade. 

 

A mesma tarde na que falece, no seu 

propio domicilio da rúa Real, o entón 

Concello coruñés reúnese en Pleno e o 

seu alcalde-presidente dá conta á 

Corporación do falecemento deste 

ilustre veciño e do deber dos coruñeses 

de tributar á súa memoria a homenaxe 

de gratitude, agarimo e respecto que se 

merece, polos beneficios que tan 

xenerosamente dispensoulle á cidade. 

 

Boa parte do patrimonio que logra xunto 

coa súa muller, a tamén ilustre Modesta 

Goicouría, destínaa á filantropía, 

contribuíndo á construción do Instituto 

de segundo ensino e do Grupo Escolar 

que tamén leva o seu nome, levantados 

no antigo solar do Caramanchón, hoxe 

praza de Pontevedra. Contribúe coa 

reedificación e decoración da capela de 

San Andrés, onde sete anos despois foi 

enterrado seguindo o seu desexo e xunto 

á súa esposa, contribuíndo ao 

levantamento do mercado de abastos 

que leva o seu nome, situado na praza de 

Lugo e asumindo os gastos da fonte do 

Desexo na Cidade Alta, que non contou 

con fonte algunha ata finais do século 

XIX. 

 

En consecuencia, o Grupo municipal do 

Partido Popular realiza o rogo de que o 

Concello da Coruña deseñe, planifique e 

execute un programa de actividades 

para a conmemoración do bicentenario 

de Eusebio da Garda acorde coa súa 

relevancia e impacto na nosa cidade. 

 

 

Décimo. Rogo oral relativo ao 

mantemento do CEIP Anxo da Garda. 

 

Seguinte rogo. 

 

Un centro educativo é un edificio 

referencia do saber e da aprendizaxe. Os 

nosos nenos e adolescentes aprenden, 

González, seguramente uno de los 

principales filántropos de nuestra ciudad. 

 

La misma tarde en la que fallece, en su 

propio domicilio de la calle Real, el 

entonces Concejo coruñés se reúne en 

Pleno y su alcalde-presidente da cuenta a 

la Corporación del fallecimiento de este 

ilustre vecino y del deber de los coruñeses 

de tributar a su memoria el homenaje de 

gratitud, cariño y respeto que se merece, 

por los beneficios que tan generosamente 

le ha dispensado a la ciudad. 

 

Buena parte del patrimonio que logra 

junto con su mujer, la también ilustre 

Modesta Goicouría, la destina a la 

filantropía, contribuyendo a la 

construcción del Instituto de segunda 

enseñanza y del Grupo Escolar que 

también lleva su nombre, levantados en el 

antiguo solar del Caramanchón, hoy plaza 

de Pontevedra. Contribuye con la 

reedificación y decoración de la capilla de 

San Andrés, donde siete años después fue 

enterrado siguiendo su deseo y junto a su 

esposa, contribuyendo al levantamiento 

del mercado de abastos que lleva su 

nombre, situado en la plaza de Lugo y 

asumiendo los gastos de la fuente del 

Deseo en la Ciudad Alta, que no contó con 

fuente alguna hasta finales del siglo XIX. 

 

En consecuencia, el Grupo municipal del 

Partido Popular realiza el ruego de que el 

Ayuntamiento de A Coruña diseñe, 

planifique y ejecute un programa de 

actividades para la conmemoración del 

bicentenario de Eusebio da Guarda acorde 

con su relevancia e impacto en nuestra 

ciudad. 

 

Décimo. Ruego oral relativo al 

mantenimiento del CEIP Anxo da Garda. 

 

Siguiente ruego. 

 

Un centro educativo es un edificio 

referencia del saber y del aprendizaje. 

Nuestros niños y adolescentes aprenden, 



  
123 

 

fórmanse e enriquecen en valores (...) da 

man de profesionais que dedican a súa 

vida ao ensino e preparación destas 

persoas para enfrontarse ao futuro. 

Para cumprir con todo isto é 

indispensable facelo nas mellores 

condicións posibles. Gran parte desta 

responsabilidade tena o Concello como 

responsable do mantemento destes 

edificios. 

 

Unha vez máis, coincidindo coa volta ás 

aulas, atopámonos con que a situación 

de varios dos centros educativos non é a 

óptima, nin sequera a necesaria. 

 

 

O CEIP Anxo da Garda aparecía este 

luns, 8 de xaneiro, co patio sucio e con 

restos de pombas e así estivo durante 

tres días de actividade escolar. Ademais, 

como xa denunciamos no mes de 

setembro, hai varias deficiencias no 

centro: o salón de actos está infestado de 

avelaíña e o escenario ten o frontal 

desmontado; as aulas presentan 

humidades e están pendentes de pintar; 

hai baños inutilizados desde marzo e a 

porta de entrada está estragada. En 

xeral, a comunidade educativa quéixase 

do mantemento xeral da fontanería, a 

electricidade e a limpeza. 

 

En consecuencia rogamos ao Concello 

acometer de maneira inmediata un plan 

de traballo para emendar as deficiencias 

que mostra o CEIP Anxo da Garda. 

 

 

Décimo primeiro. Rogo oral sobre a 

beirarrúa da avenida de Nova York. 

 

Doutra banda, o mantemento dos 

centros educativos, como saben e acabo 

de reiterar, é competencia municipal e 

non é unha prioridade deste goberno, 

como o vemos na execución 

orzamentaria, e tamén denunciamos 

neste pleno o abandono das 

infraestruturas dos barrios, que é un 

se forman y enriquecen en valores (...) de 

la mano de profesionales que dedican su 

vida a la enseñanza y preparación de estas 

personas para enfrentarse al futuro. Para 

cumplir con todo esto es indispensable 

hacerlo en las mejores condiciones 

posibles. Gran parte de esta 

responsabilidad la tiene el Ayuntamiento 

como responsable del mantenimiento de 

estos edificios. 

 

Una vez más, coincidiendo con la vuelta a 

las aulas, nos encontramos con que la 

situación de varios de los centros 

educativos no es la óptima, ni siquiera la 

necesaria. 

 

El CEIP Anxo da Guarda aparecía este 

lunes, 8 de enero, con el patio sucio y con 

restos de palomas y así ha estado durante 

tres días de actividad escolar. Además, 

como ya denunciamos en el mes de 

septiembre, hay varias deficiencias en el 

centro: el salón de actos está plagado de 

polilla y el escenario tiene el frontal 

desmontado; las aulas presentan 

humedades y están pendientes de pintar; 

hay baños inutilizados desde marzo y la 

puerta de entrada está estropeada. En 

general, la comunidad educativa se queja 

del mantenimiento general de la 

fontanería, la electricidad y la limpieza. 

 

En consecuencia rogamos al 

Ayuntamiento acometer de manera 

inmediata un plan de trabajo para subsanar 

las deficiencias que muestra el CEIP Anxo 

da Garda. 

 

Décimo primero. Ruego oral sobre la 

acera de la avenida de Nueva York. 

 

Por otro lado, el mantenimiento de los 

centros educativos, como saben y acabo de 

reiterar, es competencia municipal y no es 

una prioridad de este gobierno, como lo 

vemos en la ejecución presupuestaria, y 

también hemos denunciado en este pleno 

el abandono de las infraestructuras de los 

barrios, que es un hecho constatado por las 
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feito constatado polas asociacións de 

veciños. 

 

Nesta ocasión, no rogo ao que me 

remito, ao tratarse dunha contorna 

próxima a un colexio o problema é 

dobre. 

 

Como pode observarse na primeira das 

fotografías adxunta ao rogo presentado, 

o estado das beirarrúas da avenida de 

Nova York, á altura do colexio das 

Jesuitinas, é moi deficiente. Ao longo 

dela atopámonos con máis dunha focha 

que ademais de supoñer unha 

deterioración en si dunha infraestrutura 

municipal, constitúe un perigo engadido 

para os veciños da Zapateira e máis en 

concreto para os membros da 

comunidade educativa do centro 

educativo situado alí. 

 

Se isto reitera a nosa denuncia da falta 

de mantemento e planificación, se 

observan a segunda foto achegada, feita 

36 días despois, o que podemos concluír 

é que a solución aos problemas son tres 

conos e unha cinta. 

 

En consecuencia, este grupo municipal 

roga ao Concello que proceda á 

reparación do asfaltado da avenida de 

Nova York co fin de mellorar o seu 

estado e en consecuencia a seguridade 

dos veciños da Zapateira e a 

comunidade educativa do colexio 

Jesuitinas. 

 

Moitas grazas. 

 

Décimo segundo. Rogo oral relativo á 

iluminación do Campo de Marte. 

 

Señor San Claudio Yáñez 

 

Rogo oral relativo á iluminación do 

Campo de Marte. 

 

Os veciños e comerciantes de Monte 

Alto levan anos demandando a mellora 

asociaciones de vecinos. 

 

 

En esta ocasión, en el ruego al que me 

remito, al tratarse de un entorno próximo 

a un colegio el problema es doble. 

 

 

Como puede observarse en la primera de 

las fotografías adjunta al ruego 

presentado, el estado de las aceras de la 

avenida de Nueva York, a la altura del 

colegio de las Jesuitinas, es muy 

deficiente. A lo largo de ella nos 

encontramos con más de un socavón que 

además de suponer un deterioro en sí de 

una infraestructura municipal, constituye 

un peligro añadido para los vecinos de la 

Zapateira y más en concreto para los 

miembros de la comunidad educativa del 

centro educativo ubicado allí. 

 

Si esto reitera nuestra denuncia de la falta 

de mantenimiento y planificación, si 

observan la segunda foto adjuntada, hecha 

36 días después, lo que podemos concluir 

es que la solución a los problemas son tres 

conos y una cinta. 

 

En consecuencia, este grupo municipal 

ruega al Ayuntamiento que proceda a la 

reparación del asfaltado de la avenida de 

Nueva York con el fin de mejorar su 

estado y en consecuencia la seguridad de 

los vecinos de la Zapateira y la comunidad 

educativa del colegio Jesuitinas. 

 

 

Muchas gracias. 

 

Décimo segundo. Ruego oral relativo a la 

iluminación del Campo de Marte. 

 

Señor San Claudio Yáñez 

 

Ruego oral relativo a la iluminación del 

Campo de Marte. 

 

Los vecinos y comerciantes de Monte Alto 

llevan años demandando la mejora en la 
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na iluminación do Campo de Marte. 

Durante o día este pulmón verde atópase 

moi concurrido, sendo unha zona de 

paso moi transitada, mentres que á noite 

a zona vólvese moi escura sendo 

preferible o tránsito polas rúas 

contiguas. A situación agrávase no 

tramo que percorre a parte traseira do 

colexio Curros Enríquez e a Escola 

Municipal de Música, onde a densidade 

das árbores impide unha iluminación 

adecuada desde os farois situados máis 

dentro do parque. 

 

En consecuencia o Grupo municipal do 

Partido Popular realiza o seguinte rogo: 

que se proceda a mellorar a iluminación 

do Campo de Marte, así como á 

colocación de novos puntos de luz para 

dar solución ás demandas de veciños e 

comerciantes. 

 

Moitas grazas. 

 

Décimo terceiro. Rogo oral relativo ao 

edificio sito na praza de Pontevedra, 5. 

 

Señora No Varela 

 

Bos días. 

 

O Grupo municipal Popular formula o 

seguinte rogo oral relativo á estada do 

edificio sito na praza de Pontevedra 

número 5. 

 

Ás doce horas e cincuenta e seis 

minutos sae do Salón de Sesións o 

señor Soto Díaz. 

 

Na contorna da praza de Pontevedra 

móvense diariamente multitude de 

persoas e á altura do número 5 existe 

unha estada que supostamente ampara a 

caída de cascotes dun edificio antigo. 

Por todo iso rogamos que se inspeccione 

o edificio sito en praza Pontevedra 

número 5 para evitar que se produzan 

desprendementos, que poden supoñer un 

perigo para os viandantes, e se inste á 

iluminación del Campo de Marte. Durante 

el día este pulmón verde se encuentra muy 

concurrido, siendo una zona de paso muy 

transitada, mientras que por la noche la 

zona se vuelve muy oscura siendo 

preferible el tránsito por las calles 

contiguas. La situación se agrava en el 

tramo que recorre la parte trasera del 

colegio Curros Enríquez y la Escuela 

Municipal de Música, donde la densidad 

de los árboles impide una iluminación 

adecuada desde las farolas situadas más 

dentro del parque. 

 

En consecuencia el Grupo municipal del 

Partido Popular realiza el siguiente 

ruego: que se proceda a mejorar la 

iluminación del Campo de Marte, así 

como a la colocación de nuevos puntos de 

luz para dar solución a las demandas de 

vecinos y comerciantes. 

 

Muchas gracias. 

 

Décimo tercero. Ruego oral relativo al 

edificio sito en la plaza de Pontevedra, 5. 

 

Señora No Varela 

 

Buenos días. 

 

El Grupo municipal Popular formula el 

siguiente ruego oral relativo al andamio 

del edificio sito en la plaza de Pontevedra 

número 5. 

 

A las doce horas y cincuenta y seis 

minutos sale del Salón de Sesiones el 

señor Soto Díaz. 

 

En el entorno de la plaza de Pontevedra se 

mueven diariamente multitud de personas 

y a la altura del número 5 existe un 

andamio que supuestamente ampara la 

caída de cascotes de un edificio antiguo. 

Por todo ello rogamos que se inspeccione 

el edificio sito en plaza Pontevedra 

número 5 para evitar que se produzcan 

desprendimientos, que pueden suponer un 

peligro para los viandantes, y se inste a su 
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súa pronta rehabilitación para que 

poida ser retirado esta estada que 

entorpece o paso e incomoda aos peóns 

e aos locais comerciais da contorna. 

 

Décimo cuarto. Rogo oral relativo á 

recollida de cartóns e lixo nas zonas 

comerciais. 

 

O Grupo municipal Popular formula o 

seguinte rogo oral relativo á recollida de 

cartóns e lixos nas zonas comerciais. 

 

 

Este luns pasado pola mañá, posterior 

ao día de Reis Magos e ao comezo das 

rebaixas, as rúas da nosa cidade tiñan 

os contedores excedendo de cartóns e 

lixo, interceptando o paso en beirarrúas 

e mostrando unha imaxe deplorable de 

deixamento, sucidade e por iso rogamos 

que se proceda ao baleirado dos 

contedores coa asiduidade necesaria, é 

dicir, que se recollan máis a miúdo sobre 

todo tras determinados acontecementos 

para evitar que se produzan estas 

aglomeracións de lixo, cartóns e 

desperdicios que ocupan parte das 

beirarrúas interceptando o paso dos 

peóns e acceso a comercios, danando a 

imaxe das nosas rúas das zonas 

comerciais e por tanto danando a imaxe 

da nosa cidade. 

 

Moitas grazas. 

 

Décimo quinto. Rogo oral relativo á 

poda de árbores na praza do Campo 

de Artillería. 

 

Señor Amado de la Fuente 

 

A data do 17 de decembro do 2023 non 

se podaron as árbores da praza do 

Campo de Artillería, como se pode 

observar nas fotos. Este escrito foi 

emitido o día 18, podemos dicir que o 

Goberno pois si o executou e agradécese 

que o fixeran. Esa é a de area. 

 

pronta rehabilitación para que pueda ser 

retirado este andamio que entorpece el 

paso e incomoda a los peatones y a los 

locales comerciales del entorno. 

 

Décimo cuarto. Ruego oral relativo a la 

recogida de cartones y basura en las 

zonas comerciales. 

 

El Grupo municipal Popular formula el 

siguiente ruego oral relativo a la recogida 

de cartones y basuras en las zonas 

comerciales. 

 

Este lunes pasado por la mañana, posterior 

al día de Reyes Magos y al inicio de las 

rebajas, las calles de nuestra ciudad tenían 

los contenedores rebosando de cartones y 

basura, interceptando el paso en aceras y 

mostrando una imagen deplorable de 

dejadez, suciedad y por ello rogamos que 

se proceda al vaciado de los contenedores 

con la asiduidad necesaria, es decir, que se 

recojan más a menudo sobre todo tras 

determinados acontecimientos para evitar 

que se produzcan estas aglomeraciones de 

basura, cartones y desperdicios que 

ocupan parte de las aceras interceptando el 

paso de los peatones y acceso a comercios, 

dañando la imagen de nuestras calles de 

las zonas comerciales y por lo tanto 

dañando la imagen de nuestra ciudad. 

 

 

Muchas gracias. 

 

Décimo quinto. Ruego oral relativo a la 

poda de árboles en la plaza del Campo de 

Artillería. 

 

Señor Amado de la Fuente 

 

A fecha de 17 de diciembre del 2023 no se 

han podado los árboles de la plaza del 

Campo de Artillería, como se puede 

observar en las fotos. Este escrito fue 

emitido el día 18, podemos decir que el 

Gobierno pues sí lo ha ejecutado y se 

agradece que lo hayan hecho. Esa es la de 

arena. 
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Agora a de cal. Rogaríalles que a 

axenda, cando se cumpre e 

comprométense a asistir a actos, 

acudan.  

 

Non é o Partido Popular o que dicía que 

se mesturan as fraccións, é o Comité de 

Empresa de Albada nun acto público ao 

cal estaban convidados, o que dixo este 

feito. Pode confirmalo o señor Jorquera, 

que estaba a me acompañar. 

 

Moitas grazas. 

 

Presidencia 

 

Ben, pois moitas grazas. 

 

Ata aquí o contido do Pleno ordinario. 

 

 

Ó non haber máis asuntos que tratar, e ás 

doce horas e cincuenta e nove minutos, a 

Presidencia remata a sesión, e redáctase 

a presente acta que asinan e autorizan a 

Alcaldía Presidencia e o secretario xeral; 

todo elo consonte co disposto no artigo 

110.2 do Real decreto 2568/1986, de 28 

de novembro, polo que se aproba o 

Regulamento de organización, 

funcionamento e réxime xurídico das 

entidades locais. 

 

 

 

Ahora la de cal. Les rogaría que la agenda, 

cuando se cumple y se comprometen a 

asistir a actos, acudan.  

 

 

No es el Partido Popular el que decía que 

se mezclan las fracciones, es el Comité de 

Empresa de Albada en un acto público al 

cual estaban invitados, el que dijo este 

hecho. Puede cerciorarlo el señor 

Jorquera, que estaba acompañándome. 

 

Muchas gracias. 

 

Presidencia 

 

Bien, pues muchas gracias. 

 

Hasta aquí el contenido del Pleno 

ordinario. 

 

No habiendo más asuntos que tratar, a las 

doce horas y cincuenta y nueve minutos, 

la Presidencia levanta la sesión, y se 

redacta la presente acta que firman y 

autorizan la Alcaldía Presidencia y el 

secretario general; todo ello de 

conformidad con lo dispuesto en el 

artículo 110.2 del Real Decreto 

2568/1986, de 28 de noviembre, por el que 

se aprueba el Reglamento de 

organización, funcionamiento y régimen 

jurídico de las entidades locales. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


